Mitchell and Seffern's Directory of the City and Suburbs of Auckland, for 1866-7.

First published by Wayte and Batger in 1866

Digitised and made available online by the University of Auckland Libraries and Learning Services.

Epub © 2013 Early New Zealand Books Collection

ISBN 978-1-927288-74-0

[TITLE PAGES]

[Inserted unpaginated illustration]

MITCHELL & SEFFERN'S
DIRECTORY
OF THE
CITY AND SUBURBS
OF
AUCKLAND,

FOR 1866-7:

INCLUDING
AUCKLAND, DEDWOOD, NEWTON,
PARNELL, ONEHUNGA, OTAHUHU.

ALSO

MAP OF THE CITY AND SUBURBS.
ALPHABETICAL DIRECTORY.
STREETS DIRECTORY.
TRADE AND PROFESSIONAL DIRECTORY.
OFFICIAL DIRECTORY.
THE POST OFFICE DIRECTORY.
THE REVISED CUSTOMS TARIFF.
THE STAMP ACT CHARGES.

AUCKLAND:
PUBLISHED BY WAYTE & BATGER, BOOKSELLERS, QUEEN-STREET.
[ALL COPYRIGHT RIGHTS RESERVED.]

AUCKLAND:

MITCHELL AND SEFFERN, COMPILERS AND PRINTERS, NO. 6 WYNDHAM STREET.

ALTERATIONS AND REMOVALS WHILE PRINTING.

Ackland William, general storekeeper, Otahuhu
Alexander Samuel, commission agent, Windsor road, Parnell
Bartlett Robert, builder and timber merchant, Nelson street
Batger John, of Wayte and Batger, Grafton road
Boyd William, sailmaker, 21 Queen street
Brittain Henry, chemist and druggist, 65 Victoria street
Bussell John, boarding-house keeper, Parnell road
Copland John, Waitemata hotel and wholesale bottling establishment. Customhouse street
Ellingham and Eastdown, confectioners, 238 Queen street
Evans & Co., lithographic and copper-plate printers, Fort street
Evans James, of Evans & Co., Picton street
Featon and Robinson, opticians, &c., Queen street
Gillebrand Thomas, shipping and general commission agent, Durham street
Haselden Charles, Great North road
Hazard's Shooting Gallery, 186 Queen street
Hill W. C, importer, Fort street
Lewis and Seabrook, tailors and outfitters, 176 Queen street
Marks Charles, boot and shoe warehouse, 70 Queen street
Mulligan Joseph, Victoria hotel, Victoria street
Myers Albert, commission agent, Windsor road, Parnell
Neilson Alexander, bookbinder, Wyndham street
Saunders – – , tailor and outfitter, 244 Queen street
Stephenson Daniel, of Gregg & Co., Auckland Steam Coffee Mills, Wyndham street; residence 71 Grey street
Symon Robert B., corn store and livery stables, Victoria and Albert streets
Wareham Joseph, lithographic draughtsman, &c, Lower Hepburn street

[PREFACE]

PREFACE.

IN presenting to the public of Auckland the first Directory ever published of the City and its Suburbs, the Compilers are sensible that there must be many errors that will be visible at a glance, now that the work is printed. It is, however, the nature of such an undertaking that it should always remain incomplete. But we beg to assure those who may support us on this occasion, that no effort has been spared to render this volume as perfect as was possible in the nature of the work itself; and that no effort will be spared to render future publications equal to the requirements of the commercial public.

In compiling the Streets Directory, our Collectors have had more than the usual difficulties to contend with, as nothing would disabuse the minds of many fair dames of the impression that the information being sought was not for the purpose of another Militia levy, or for purposes of taxation by the General Government; and they, on that account, point blank refused to give any particulars. Still there is no house embraced in the area of collection, namely, Auckland (City), Dedwood, Newton, Parnell, Remuera (part), Otahuhu, and Onehunga, occupied at the time of collection, which is left unaccounted for; nor is there any name knowingly omitted from the Alphabetical or other Lists.

We beg to call the attention of our Subscribers to the Map accompanying the Directory. It is the first attempt which has yet been made to give the City and Suburbs at one view, and will, we doubt not, prove of great advantage for com- mercial and general reference.

All the information at first intended to be included in the Directory is not included in this issue; but, even as it is, there is much more than was promised. We may say, also, that the cost of this first issue is so great that the apparently high price of the work will not more than repay "costs out of pocket."

To those gentlemen who have kindly corrected some of the information contained in the Directory, we beg to return our best thanks.

In conclusion, we have only to say that it is our intention to issue the Directory annually, and that a future publication will embrace the entire Province of Auckland.

MITCHELL & SEFFERN,

Compilers and Printers.

Auckland, November, 1866.

[Page iv is blank]

[CONTENTS]

SUMMARY OF CONTENTS.

PAGES

Index to Street Directory.
Auckland Street Directory ..... 1 to 28
Auckland Suburban District Directory .... 29 to 40
Auckland Trade and Professional Directory .... 41 to 54

Auckland Official Directory: –
The Governor's Establishment ...... 55
The Executive Council...... 55
The Ministry ....... 55
Members of the Legislative Council.... 55
Members of the House of Representatives... 56
Colonial Secretary's Department .... 56
Crown Lands Department .... 56
Attorney-General's Department .... 56
The Treasury....... 57
Colonial Defence Department .... 57
Auditor-General's Department..... 57
Supreme Court Department ..... 57
Native Department...... 57
Customs Department...... 57
Postmaster-General's Department .... 57
Survey Department...... 57

Provincial Government: –
Superintendent's Department .... 58
Provincial Council...... 58
Provincial Engineer's Department.... 58

Auckland City Board ....... 58
Auckland Customs Department..... 59
Auckland Post Office Department.... 59
Coroners ..... 59
Resident Magistrates....... 59
Justices of the Peace 59 and 60

Religious Denominations: –
Church of England..... 61
Roman Catholic Church...... 61
Presbyterian Church...... 61
Wesleyan Methodist Society..... 61
Independents....... 62
Primitive Methodists...... 62
Baptists ....... 62
Hebrews........ 62

Banks ....... 62
Bank Holidays....... 62

Societies, Associations, &c ...... 62 and 63

Postal Directory: –
Post Offices and Postmasters ..... 64

Rates of Postage: –
Town Letters....... 64
Country Letters....... 64
Inter-Provincial Letters .... 65
To the United Kingdom ....... 65
To the Australian and British Colonies .... 65
Continent of Europe ...... s 65
France, via Panama...... 65

SUMMARY OF CONTENTS.

PAGES

To Canada ...... 65
To United States of America ..... 66
To China, &c ....... 66
Registered Letters ....... 66
Book Packets ...... 66
Newspapers .... 66
Book Packets and Samples of Merchandise ..... 66
Regulations ..... 67
Money Orders ..... 67

Revised Customs Tariff ...... 68 to 72
Table of Exemptions ...... 72

Stamp Duties Act: –
Bills of Exchange ...... 73
Bill of Lading.... .. 74
Conveyance ....... 74
Deed or Instrument ...... 75
Draft or Order........ 75
Lease or Agreement ...... 75
Memorandum of Transfer...... 75
Policy of Insurance ...... 75
Promissory Notes ..... 76
Receipts. ...... 76
Transfer of Shares....... 76
Probate of a Will....... 76
Letters of Administration. .. .... 76
Legacy Duty....... 76
Duties of Successions to Real and Personal Estate ...... 77
Climate of New Zealand...... 78
Table of Positions – Latitude, Longitude, High Water, &c.... 70
Itinerary. ....... 80

AUCKLAND COMMERCIAL & PROFESSIONAL DIRECTORY, FOR 1866-7.

AUCKLAND

COMMERCIAL & PROFESSIONAL DIRECTORY, FOR 1866-7.

A

Abbom Richard B, Wellington street

Abbott Charles, labourer, Nelson street

Abbott Joseph, grocer, 85 Victoria street

Abercrombie George, clerk, Scarborough Terrace, Parnell

Abraham Augustus, St. George's Bay road, Parnell

Adams H H, Queen's Head hotel, 17 Victoria street

Adams William, shopkeeper, Dock street

Adlam Josiah W, grocer, Cross street, Newton

Aggars James, labourer, Howe street

Airs George, carpenter, Grafton road

Aitkin Gravas, chemist and druggist, Karangahape road

Aitkin Wm, land agent, Queen street; residence Parnell road

Aitkin Wm, ironfounder, Newton road

Akers George, Red Lion hotel, Durham street

Akers John, carter, Ponsonby road

Alderdice Maria, teacher, Karangahape road

Alderton Wm, labourer, Rutland road, Parnell

Alexander Alfred, miller, Franklyn street

Alexander Bros, timber merchants, Custom-house street

Alexander Charles, merchant, St. George's street, Parnell

Alexander Isidore, working jeweller etc, Queen street

Alexander Robert, waterman, Wyndham street

Alexander Samuel, general dealer, Parnell road

Aley Alfred, watchmaker, Hobson street

Alison Duncan, carpenter, West street, Newton

Allan John, labourer, Rutland road, Parnell

Allander John, tallow chandler, Upper Bath and York streets, Parnell

Allaway Jacob, eating house, 95 and 97 Queen street

Allcock Thomas, storeman, Wakefield street

Allcock William, labourer, Grey street

Allen James, journalist, Symonds street

Allison James, blacksmith, Newmarket street, Parnell

Alloway John, confectioner, Karangahape road

Alpe Samuel, grocer, Chapel street

Alison Hans, carpenter, St. George's Bay road, Parnell

Allum Edwin, miller, Ireland street, Dedwood

Alwright Henry, civil engineer, East street, Newton

Amos Alexander, contractor, Newton road

Anderson Andrew, carpenter, Graham street

Anderson Archibald, Scarborough Terrace, Parnell

Anderson David, clerk, Rutland street, Parnell

Bak.] AUCKLAND DIRECTORY, 1866-7.

Anderson Hugh, master mariner, St. George's Bay road, Parnell

Anderson John, master mariner, Eden Crescent

Anderson Wm E, master mariner, Union street;

Andrews – -, fishmonger, Fort street

Andrews George, bricklayer, Cross street, Newton

Andrews John, timber merchant. Parnell road

Andrews Kerbie, butcher, Albert street

Anger Edwin, bootmaker, Cracroft street, Parnell

Anglery E, storekeeper, Tauranga

Angus John, general dealer, Newmarket

Appleton Robert, draper, Parnell road

Arbuckle Jessie, grocer, Wellesley street

Archard Frederick, brickmaker, Cracroft street, Parnell

Archibald James, firewood dealer, Franklyn street

Archibald Margaret, Franklyn street

Armitage Joseph, carpenter, Wyndham street

Armstrong Mary, washerwoman, Elliott street

Armstrong George, master mariner, St. George's Bay road, Parnell

Arnolds James E, bolt and screw maker, Selwyn Terrace, Parnell

Arthur Carpenter, of Arthur & Son, City road

Arthur Richard, of Arthur & Son, Hepburn street

Arthur & Son, auctioneers, Queen street

Ascher A G, jeweller, 86 Queen street

Ashby George, carpenter, Edwardes street

Ashby William, foreman miller, Vincent street

Asher Asher, storekeeper, 7 Shortland Crescent

Ashman Frederick, tailor, Shortland Crescent

Ashton Herbert, Wellington street

Ashton William, fancy dealer, Princes street

Ashwin Mary, teacher, Union street

Atkin Henry, draper, Khyber Pass road

Atkin William, printer, High street; residence North Shore

Auckland William, general storekeeper, Otahuhu

Aughton George, clerk, Union street

Augran John, mariner, Barrack street

Auld John M, mariner, Rutland street

Austin John, government clerk, Parnell road

Austin Sarah, schoolmistress, Barrack street

Avery William, Governor Hobson hotel, 83 Hobson street

Ayr William, dealer, 44 Victoria street

B

Baber James, architect, Shortland Crescent

Bach Richard, engineer, William street

Bacon George, tailor, West street, Newton

Baddeley Augustus G, accountant, Newton

Badderley Henry S C, Parnell road

Badley James, cattle dealer, Great South road, Otahuhu

Bagnall Samuel, grocer, Hobson street

Bagnall William, carpenter, Rutland road

Bailey Joseph, labourer, Barrack street

Bailey Samuel, labourer, Claremont street

Bailey Thomas, bootmaker, Victoria street

Bain John Watson, merchant, Upper Queen street

Baird Alexander, clerk, William street

Baird Andrew, clerk, Cheshire street, Parnell

Baird J C, farmer,. Fairview, Otahuhu

Baker Mansfield, Star hotel, Otahuhu

Baker Thomas, watchmaker, Drake street

Baker William, butcher, Chapel street

Bakewell Christopher, bricklayer, Howe street

COMMERCIAL AND PROFESSIONAL. [Bel.

Ball Henry, printer, Princes street, Onehunga

Ball W R, storekeeper, Tauranga

Ball William, miner, East street

Balleir John, stationer, Grafton road

Balmer William, musician, Upper Queen street

Balneavis Henry Collin, sheriff, Alton road

Barchard Alfred, Victoria hotel, 51 Queen street

Barber Joseph A, landing waiter, Pitt street

Barber Samuel, bootmaker, Albert street

Bard – – , clerk, Edwardes street

Bargent Edwin, builder, Napier street

Barker Edwin, storeman, Napier street

Barker John, carpenter Mount Eden road

Barker Sargent J, carpenter, Sheridan street

Barkley George, labourer, Hobson street

Barkley James, bootmaker, Upper Queen street

Barnes Alfred, general carrier, shipping and commission agent; agent N Z S N Co, Beach, Onehunga

Barnes Mrs, governess, William street

Barnett Alexander, pork butcher, Wellington street

Barnett Thomas, labourer, Durham street

Barr Alexander, carpenter, Cross street, Newton

Barr Thomas, butcher, 161 Queen street

Barrett Daniel, bootmaker, Victoria street

Barron John, labourer, Albert street

Bartlett Albert, jeweller, Coburg street

Bartlett Alfred, watchmaker, Shortland street

Bartlett and Co, photographers, 201 Queen street

Bartlett R H, of Bartlett & Co, Nelson street

Bartley Robert and David, bakers, Parnell road

Barton William, boatman, William street

Barry Michael, labourer, William street

Barry Patrick, bootmaker, Wellesley street

Barry Roger, Trafalgar hotel, Queen street

Barry William, labourer, Edwin street, Newton

Bartram John, clerk, East street, Newton

Barty David, Edinburgh Castle hotel, Mount Eden road

Bass John, bootmaker, 15 Grey street

Bassett Alfred, syrup maker, Grey street

Bassett W T, settler, Mangarie road, by Otahuhu

Bate Mary, Rutland road

Bates William, labourer, Albert street

Battie James, Newton road

Battley Frederick, accountant in Bank of New Zealand, Carlton road

Beal, John H, professor of music, Grafton road

Beal William, tinworker, Wellesley street

Beasley William, carpenter, 42 Victoria street

Beazley Joseph, carpenter, Reynold street, Dedwood

Beaton J, contractor, Victoria street

Beaumont W, wood and coal merchant, Symonds street

Beck John, cabman, Durham street

Beck John, wook turner, Chapel street

Beck Peter, Royal Oak hotel, Cook street

Beck Richard, watchmaker and jeweller, 198 Queen street

Beckham Thomas, resident magistrate, Grafton road

Bedall William, joiner, Albert street

Belcher T, foreman, Upper Queen street

Bell Bros, grain and seedsmen, 225 Queen street

Bell Henry, dealer, Duke street

Bell Moses, mason, Vincent street

Bell Thomas, labourer, Barrack street

Bell W, settler, Duke street

Bon.] AUCKLAND DIRECTORY, 1836-7

Bellairs Eugene, surveyor, Parnell road

Bellingham William, settler, Beresford street

Bellum Charles, Edwardes street

Benbow John, machine sewer, Wakefield street

Bend Charles, clerk, Cracroft street, Parnell

Bend Enock, leather cutter, Karangahape road

Bennett Alfred E, carpenter, Dublin street, Newton

Bennett F, seedsman, Trafalgar street, Onehunga

Bennett Frederick J, grocer, 63 Victoria street

Bennett John, labourer, Chancery street

Bennett Josiah, carpenter, Howe street

Bennett Thomas, storekeeper, Shortland Crescent

Bennett Thomas, shopkeeper, Eden Crescent

Bennett T, fruiterer, 68 Queen street

Berrie Abel, cabinet maker, Graham street

Berry Christopher, builder, Hobson street

Berry Daniel, custom-house officer, Abercrombie street

Berry William, printer, Graham street

Berryman S A, boarding house keeper, 19 Grey street

Berwin & Mendelshon, tobacconists, 94 Queen street

Best Isaac, weaver, West street, Newton

Beston Thomas, water color painter, Barrack street

Beswick William, carter, Albert street

Bettis William, boatman, Albert street

Bettridge A, private boarding house, Graham street

Bevege James, coach painter, Chapel street

Beveridge Andrew, solicitor, Wyndham street; residence Symonds street

Biggs Robert, accountant, South street, Newton

Biglow John, shipwright, St. Francis of Sale street, Dedwood

Birley Peter, blacksmith, Victoria street; residence Seafield road

Bishop G W, photographer, Princes street

Black Alexander, ironmonger, Collingwood street

Black John, wholesale saddler, Durham street

Black John, saddler, Green street

Black Mary, Portland street

Black Robert, harness maker, Grey street

Blackburn George, plasterer, Karangahape road

Blackburn John, tailor, 73 Victoria street

Blackwell Elizabeth, Albert street

Blackwood George, ginger beer manufacturer, Hepburn street

Blades Frederick, bailiff, Edwardes street

Blake W F, Waikoukou Saw Mill Office, Custom-house street; residence Orewa

Blakie James, plasterer, Barrack street

Blair Alexander, plasterer, Victoria street

Blandford George, Wynyard House, Eden Crescent

Blood William, joiner and turner, Chapel street

Bloomfield Samuel, carpenter, Graham street

Bloxham Mrs, ladies' school, Church street, Onehunga

Boaman John A, gardener, Scarborough Terrace, Parnell

Boardman Abraham, agent, Parnell road

Bodman Walter, clerk, Parnell road

Body J, carter, Green street

Boies Richard, Aubrey street, Mount Eden

Bold James, blacksmith, Albert street

Boll Daniel, labourer, Drake street

Bolton John, Randolph street

Bolous John, settler, Hobson street

Bond James, settler, Nelson street

Bond Winnifred, Vincent street

Bone George, mariner, Sale street

Bonfield Margaret, Adelaide street

COMMERCIAL AND PROFESSIONAL. [Bro.

Bonjer Richard, carpenter, Newton road

Boon Henry, labourer, Penk street

Boon John, labourer, Wellesley street

Boot Robert, storekeeper, Grafton road

Booth Richard B, Ponsonby road

Booth & Co F, timber merchants, Stanley street

Booth Thomas, storeman, Napier street

Borley James, bootmaker, Remuera road

Boswell James, labourer, Union street

Bound James, baker, Dock street

Bow Thomas, settler, Alton road

Bowden Elias, ostler, Durham street

Bowden J C, military tailor, Shortland Crescent

Bower E and A, dressmakers, Lower Bath street, Parnell

Bowering George, carpenter, Adelaide street

Bowman & Dawson, house and ship painters, plumbers, &c, Queen street, Onehunga

Bowman Henry, plumber, Shortland Crescent

Bowring Alfred, carpenter, Hepburn street

Bowring George, Orpheus hotel, 25 Queen street

Boyce James, butcher, Chapel street

Boyce Thomas, clerk, Chapel street

Boyd Thomas, gasman, Nelson street

Boyd William, sail and tent maker, Parnell road

Boylan Thomas, glass and china warehouse, Shortland Crescent

Boyton Henry, Cook street

Brabazon Rebecca, schoolmistress, Coburg street

Brackenbury Walter C, clerk, Parnell road

Bradford Henry, carpenter, Edwardes street

Bradley Margaret, Newton road

Bradwell George, water police, Wyndham street

Brady Peter, labourer, Barrack street

Brady Phillip, carter, Castle street, Parnell

Brahany Patrick, grocer, Wellington street

Brakall Henry C, clerk, Grey street

Bralligan Andrew, carpenter, Newton road

Brame John, general dealer, Parnell road

Brandon Richard, gardener, Elliott street

Bransden William, clerk, Jermyn street

Bray James, carter, East street, Newton

Bray Thomas, West street, Newton

Bree Rev E N, minister St Matthew's Church, Hobson street

Breman Patrick, bootmaker, Graham street

Brett John, contractor, Nelson street

Brett Henry, accountant, Edinburgh street, Newton

Bridgeford John, labourer, Bank street

Bridges Edward, coach builder, Pitt street

Bridger Sarah, Drake street

Brigham John, labourer, Wellington street

Brighton William, outfitter, Queen street; residence Grafton road

Britt Denis, carter, Barrack street

Britt Denis, labourer, Chancery street

Brisland Owen, labourer, Claremont street

Bristock David, mariner, Regent street, Newton

Briton John, carpenter, Turner street

Broad James, master mariner, Grahame street, Newton

Broadbed William, storeman, Upper Bath street, Parnell

Broadfoot George, Princes street, Onehunga

Brogan Catherine, Barrack street

Brook Charles, bootmaker, Parnell road

Brookes Maria, teacher, Rutland street, Parnell

Brookfield & Cox, solicitors and notaries public, Queen street

Bul. ] AUCKLAND DIRECTORY, 1866-7.

Brooking Samuel, clerk, Jermyn street

Brooks William, ostler, Barrack street

Brophy Edward, grocer, Karangahape road

Brown, Campbell & Co, merchants, Shortland Crescent

Brown Charles, mariner, Chapel street

Brown Daniel, Nelson street

Brown Edward, grocer, Union street

Brown E, Traveller's Rest boarding house, Otahuhu

Brown James C, grocer, 13 Grey street

Brown James, general dealer, Grey street

Brown J, firewood dealer, College street, Dedwood

Brown John, mariner, Moore street

Brown John, brickmaker, Cheshire street, Parnell

Brown John, gardener, Parnell road

Brown John, labourer, Selwyn Terrace, Parnell

Brown Joseph, government clerk, Grey street

Brown Mary Ann, Albert street

Brown Robert, boatman, Short street

Brown Robert, bootmaker, Symonds street

Brown Robert, grocer, Parnell road

Brown Samuel, labourer, Newmarket street, Parnell

Brown Samuel, stove manufacturer, 51 Victoria street

Brown Samuel, merchant, Crescent hotel, Shortland Crescent; residence Jermyn st

Brown Thomas, bailiff, Napier street

Brown Thomas, labourer, Napier street

Brown Thomas, brickmaker, Durham street

Brown William, labourer, Kyber Pass road

Brown W T, agent Tirau Saw Mill Company, Custom-house street

Browne Michael, hay and corn dealer, Hobson street

Bruce Alexander, boatman, Symonds street

Bruce Rev D, Presbyterian minister, Wynyard street

Bruce George, carpenter, Hobson street

Bruce James, labourer, Devenport street, Parnell

Bruce James, cooper, Scarborough Terrace, Parnell

Bruce Jane, Victoria street

Bruce Malcolm, watchmaker, Shortland Crescent

Bruce William, Parnell road

Bruce William, land surveyor, Pitt street

Bryce William, compositor, Reynolds street, Dedwood

Buchanan A and E, teachers, Chapel street

Buchanan Elizabeth, Chapel street

Buchanan E, builder, Queen street

Buchanan G, monumental and headstone workers, Wellesley street

Buchanan George, stonemason, Hepburn street

Buchanan James H, builder and ornamented stone cutter, Karangahape road

Buchanan John, importer, Mount street

Buchanan J, agent London and Liverpool Insurance Co, Canada Buildings, Queen st

Buchanan Joseph, labourer, Penk street

Buchanan & Stewart, importers, 33 Queen street

Buchanan William, Vincent street

Bucholz & Co, merchants, Fort street

Bucholz Ernest L, of Bucholz & Co, Upper Queen street

Buck Benjamin, labourer, Wakefield street

Buckland Alfred, auctioneer. Durham street; cattle and sale yards, Remuera road

Buckland Timothy, Pitt street

Buckland William, farmer, Grafton road

Buckley John, mason, Albert street

Buckley Joseph, builder, Karangahape road

Buckley Thomas, quarryman, Short street, Parnell

Bugden Frederick, bricklayer, Symonds street

Bull Charles, shopkeeper, Cook street

COMMERCIAL AND PROFESSIONAL. [Cam.

Buller Rev J, Wesleyan minister, Karangahape road

Bundin William, engine driver, South street, Newton

Burden John, wood turner, Elliott street

Burges Frederick, labourer, Vincent street

Burgess George, carpenter, Parnell road

Burgess Henry, labourer, Nelson street

Burke James, labourer, 52 Wellesley street

Burke James, bailiff, Upper Albert street, Newton

Burke Patrick, Royal hotel, Beach, Onehunga

Burns A, bootmaker, Onehunga

Burns C, dressmaker, Onehunga

Burns David, Emily place

Burns James, mariner. Centre street

Burns John, bread and biscuit baker, Queen street, Onehunga

Burns Mary Ann, dressmaker, Chapel street

Burns William, carpenter, Cheshire street, Parnell

Burnnard G J, bootmaker, West Queen street

Burnard Hannah, teacher, Franklyn street

Burnside J H and Co. warehousemen, Queen street

Burnside John H, of J H Burnside & Co, Symonds street

Burrows Rev Robert, minister, St. Stephens road

Burton Charles, clerk, Cook street

Burton William, farmer, Grafton road

Busby Michael Horton, Venetian blind maker, Wellesley street

Bushell Henry, boatman, Union street

Bushell Sargent N, clerk, Cook street

Bushell William, brickmaker, Albert street

Butcher Henry, chimney sweeper, Coburg street

Butcher James, carter, Cook street

Butler Henry W, painter, East street, Newton

Butler John, machinist, Mount street

Butler John, painter, Chapel street

Butterick Charles F. artist, St. George's Bay road

Butt & Anderson, ship brokers, Custom-house street

Butt John, marine surveyor, Moore street

Byatt Charles, Collingwood street

Byatt Robert, butcher, Union street

Byron Edward, bricklayer, Sheridan street

Byron Ralph, joiner, Upper Bath street, Parnell

C

Cadman Jerome, timber merchant, Albert street

Cadman Thomas, timber merchant, Wharf

Cain John, labourer, Symonds street

Cain William, master mariner, Albert street

Cairns James, labourer, Nelson street

Caley Daniel, baker, 167 Queen street

Callan John, bootmaker, Barrack street

Gallagher John T, hairdresser, 9 Shortland street

Callaway William, coachmaker, Nelson street

Calvert John E, clerk, St. Francis of Sales street, Dedwood

Cameron David, stonemason, Cross street, Newton

Cameron James, compositor, Cook street

Cameron T B, architect, Shortland Crescent

Cameron – -, timber yard, Cook street

Campbell Alexander, master mariner, Selwyn Terrace

Campbell Ann, Chapel street

Campbell Archibald, carpenter, Dublin street, Newton

Campbell Collin J, Grey street

Campbell George, brassfounder, Parnell road

Campbell John, gardener, Nelson street

Chr. ] AUCKLAND DIRECTORY, 1866-7.

Campbell John, warehouseman, Symonds street

Campbell John, storeman, Durham street

Campbell William, carpenter, Cook street

Campton Samuel, storeman, Nelson street

Canning Charles, confectioner, Shortland Crescent

Cant William, general storekeeper, Princes street, Onehunga

Canty Thomas, timber merchant, Drake street

Caranell George D, mariner, Hobson street

Carbine Caroline, 42 Wellesley street

Carlen James, engineer, Vincent street

Carly Cornelius, grocer, Mount Eden road

Carlyle Andrew, draper, Upper Queen street

Carmichael Thomas S, harbour master, St. George's Bay road, Parnell

Carmody Mary, private boarding house, 55 Hobson street

Carnell James, solicitor, High street

Carnie William, blacksmith, Wellington street

Carr Edwin, boat builder, Wellington street

Carr J W, boat builder, Wyndham street

Carrie Alexander, baker, 219 Queen street

Carrish Daniel, letterpress printer, Spring street, Dedwood

Carroll Henry, blacksmith, West Queen street

Carroll Sarah, washerwoman, Barrack street

Carson & McClusky, undertakers etc, Symonds street

Carson James, of Carson & McClusky, Hopetoun street

Carter John W, carpenter, Seafield road

Carter Mrs, Chancery street

Cartwright & Hughes, land agents, Canada Buildings, Queen street

Cartwright John, Wakefield street

Carey A, High street

Carey John, foreman, Centre street

Case Joseph, blacksmith, Wakefield street

Casey Jeremiah, shipmaster, Wharf; residence 75 Hobson street

Cashmere Robert, sawyer, Penk street

Casley John, miner, Wellington street

Caswell Charles, mariner, Russell street, Dedwood

Cater James, bootmaker, Wyndham street

Cato William, green grocer, 82 Victoria street

Cavenagh Catherine, boarding house, West Queen street

Cavenagh Joseph, shoemaker, Chancery street

Cawkwell William J, commission agent, Karangahape road

Chadwick John Alfred, Newton road

Chadwick John, settler, Carlton road

Chadwick Richard, billiard marker, West street, Newton

Chalklen W W, grocer, Drake street

Chambers John, bootmaker, Pitt street

Chambers John, bricklayer, Hepburn street

Chambers Moses, bricklayer, Hepburn street

Chamberlain Henry, St. George's road, Parnell

Chapman George T, stationer etc, Queen street; residence Eden Crescent

Chapman Rev T, minister, St. Stephen's road, Parnell

Chase Charles, mariner, Nelson street

Chernside Thomas, joiner, Albert street

Cheshire William, mariner, Nelson street

Chesswas James, currier, Stanley street

Chitham William, Plough inn, Hobson street

Choat John, baker, 39 Karangahape road

Choisy Jean Baptist, tailor, Albert street

Christie John, baker, Devenport street, Parnell

Christie William, stonemason, Regent street, Newton

Christy A, grocer, Queen street, Onehunga

Christopher Hans, grocer, West Queen street; residence Wellington street

COMMERCIAL AND PROFESSIONAL. [Col.

Churton Mary, Rutland street, Parnell

Churton William, surveyor, St. George's Bay road, Parnell

Clampet James, tinsmith, Barrack street

Clare James, shipwright, Ireland street, Dedwood

Clare James, labourer, Edwin street, Newton

Clareborough John, Edinburgh street, Newton

Clark & Son Archibald, warehousemen, 47 Shortland Crescent

Clark Caroline, Wakefield street

Clark & Co, fruiterers, Wakefield street

Clark G J, barber, Wyndham street

Clark George, boatman, South street, Newton

Clark Henry, Shakespeare hotel, Wyndham street

Clark James D, gardener, Victoria street

Clark James, labourer, Edwardes street

Clark James, grocer, Wyndham street

Clark John, Lion and Lamb hotel, chancery street

Clark John, Lower Bath street, Parnell

Clark John P, Clanricarde hotel, Wyndham street

Clarke Samuel, bootmaker, Symonds street

Clarke Thomas, grocer, Albert street

Clarke W A, Alexandra hotel, Parnell road

Clarke William G, surveyor, Parnell road

Clarke William N, storekeeper, Seafield road

Clarke William, watchmaker, Wellesley street

Clarkson D K, hay and corn dealer, Wyndham street; residence Hobson street

Clarkson James, mason and bricklayer, Otahuhu

Clayton Charles, clerk, Cook street

Clayton Frederick G, butcher, Newmarket street, Parnell

Clayton M T, agent and surveyor, Wharf

Cleal Charles, hairdresser, Elliott street

Cleal Henry, watchmaker, Elliott street

Cleary Mary, Elliott street

Cleveland Dorcas, Albert street

Clifford Elizabeth, Edwardes street

Clifford Peter, iron moulder, Hobson street

Clifford Robert, Ponsonby road

Clifton Catherine, Barrack street

Clow Andrew, builder, Grey street

Coad John, labourer, Albert street

Coates James, Rutland road, Parnell

Cobb John H, lithographic printer, Wellington street

Cobbald Robert Lockwood, printer, Selwyn Terrace, Parnell

Cochrane Samuel, auctioneer, Fort street

Cocks James, Hobson street

Codd Elizabeth, Coburg street

Codlin George, Exchange hotel, Princes street, Onehunga '

Codner Thomas, machinist, Grey street

Cofferey John, french polisher, Karangahape road

Cohen Abraham, clothier, High street

Colbourne & Coad, bootmakers, Karangahape road

Coldicutt Job B, storekeeper, 53 Grey street

Coldicutt Martha, general dealer, Abercrombie street

Coldridge Timothy, mariner, Chapel street

Cole Jane, private boarding house, Nelson street

Cole Jesse, custom house clerk, Wellington street

Cole John, carpenter, Sale street

Cole Thomas, basket maker, 169 Queen street; residence Rokeby street

Coleman Mary, 97 Victoria street

Coleman William, clerk, 95 Victoria street

Colgan George, gunmaker, 45 Wakefield street

Colley William, pastor Primitive Methodist Church, Edwardes street

Cor.] AUCKLAND DIRECTORY, 1866-7.

Collins Charles, bootmaker, Drake street

Collins Daniel, cabinetmaker, Queen street

Collins Patrick, cabinetmaker, Upper Queen street

Collins Patrick, labourer, George street, Dedwood

Collins S Y, brickmaker, Howe street; residence Wellington street

Collins Thomas, dealer, Wakefield street

Collis William, schoolmaster, Hepburn street

Colomy Francis, storeman, Wellington street

Combes & Daldy, merchants, Queen street

Compton Martha Ann, teacher, Union street

Commaine Patrick, labourer, Aubrey street, Mount Eden

Comrie J & D, general merchants, Durham street

Comrie David, of J & D Comrie, Parnell road

Conening John, builder, Union street

Coney James, clerk, Seafield road

Conley James, waterman, Jermyn street

Connell Isabella, Kyber Pass road

Connell Thomas, solicitor, Queen street; residence Upper Queen street

Connor Felix, baker, College street, Dedwood

Connor & Harney, saddlers, 101 Queen street

Constable George, carter, Drake street

Constant John, baker, 17 Wakefield street

Conway John, carpenter, Union street

Conway Mary, housekeeper, Wellesley street

Conway Susannah, grocer, 23 Grey street

Conway William, family grocer, St. Francis of Sale street, Dedwood

Cook Alfred, mariner, Sale street

Cook Augustus, surgeon-dentist, Princes street

Cook Charles, engineer, Wellington street

Cook G A, merchant, Albert street

Cook George, carpenter, Wellington street

Cook Harvey, commissariat staff, Pitt street

Cook Henry, labourer, Rutland street, Parnell

Cook Henry, cabinetmaker, Grafton road

Cook J, butcher, Princes street, Onehunga

Cook Mrs, Mount street

Cook Margaret, Elliott street

Cook William, bootmaker, Parnell road

Cooke E W, jun, store, Princes street, Onehunga

Cooke Phillip, labourer, Upper Albert street, Newton

Cooke T & H, cabinetmakers, 156 Queen street; manufactory Victoria street

Cooke. Thomas, of T & H Cooke, Upper Albert street, Newton

Coolahan Hugh, Selwyn Terrace, Parnell

Coombe John, manager Savings Bank, Grafton road

Coombes Frederick, mariner, Nelson street

Coombes Richard, quarryman, West street, Newton

Coombes & Son U, builders, Wellesley street

Coomer Henry, carpenter, Union street

Cooper Benjamin, saddler, Abercrombie street

Cooper Frederick R, carter, Union street

Cooper Henry, carter, Nelson street

Cooper James, Governor Grew hotel, Grey street

Cooper James, warder at stockade, Elliott street

Cooper John V, plumber, Union street

Cooper Robert, general dealer, Wakefield street

Cooper Theophilus, Seafield road

Cooper Walter, mariner, Chapel street

Cooper William, Green street, Dedwood

Copland John, Parnell

Corbett Edward, engineer, Nelson Street

Corbett James, engineer, Parnell road

COMMERCIAL AND PROFESSIONAL. [Cro.

Corbett R T, surgeon, Pitt street

Corbett William, postmaster, Portland street, Parnell

Cordas H, boot and shoemaker, Princes street, Onehunga

Cordwell Emma, teacher, Karangahape road

Corless John, carpenter, Wellesley street

Cornell Samuel, labourer, Coburg street

Cornes Thomas, carpenter, St. George's Bay road

Cornford Charles, farmer, East street, Newton

Cornford Rev Phillip Henry, Wellesley street

Cosgraves James S, surgeon, Union street

Cosgrove Lawrence, constable, Devenport street, Parnell

Costello Michael, messenger, Spring street, Dedwood

Cotterill George, baker, Karangahape road

Cotterill Henry, general merchant, 68 Hobson street

Cottingham Walfram, labourer, South street, Newton

Coulpoyse William, labourer, Hackett street, Dedwood

Coupland James, general dealer, Barrack street

Courtney Henry, bootmaker, Durham street

Courtney Thomas, storeman, West street, Newton

Courtney William H, bootmaker, Chapel street

Coutts John, engineer, Howe street

Couty J C, accountant, Princes street

Couty Mary Laura, Maison Francaise, Princes street

Cowan Dr, surgeon, Hobson street

Cox Ann, grocer, Albert street

Cox John, secretary Young Men's Christian Association, Albert street

Cox John, Sale street

Cox Mary, Edinburgh street, Newton

Cox Richard Henry, Exchange hotel, 126 Queen street

Coyle Daniel, carter,. North street, Newton

Coyle Patrick, Aurora tavern, Victoria street

Craddock Thomas, Wakefield street

Craig Andrew, gasfitter, 22 Hobson street

Craig Arthur, ropemaker, East street, Newton

Craig Eric, builder, Collingwood street

Craig, Harris and Laurie, timber merchants, Custom-house street

Craig Thomas, commission agent, Hardinge street

Cramer Christian, printer, Rutland street, Parnell

Cranch William, mariner, Graham street

Cranwell Benjamin, cabinetmaker, Cheshire street, Parnell

Cranwell Robert, cabinetmaker, Cheshire street, Parnell

Crawford Henry, contractor, Hobson street

Crawford James H, registrar of deeds, Grafton road

Creamer William, master mariner, Symonds street

Creighton R J, printer and publisher Daily Southern Cross office, O'Connell-street;

Crickett John, plumber, Havelock street, Parnell [residence Anglesea-street

Crisp Elizabeth Mary, York street, Parnell

Crocker John, bootmaker, High street

Crocker Moses, dealer, Elliott street '

Crocombe George, draper, East street, Newton

Crombie Andrew, carter, South street, Newton

Crombie D, glass and china depot, 136 Queen street; residence Cracroft st, Parnell

Crombie J N, photographer, 136 Queen street

Cromwell T, confectioner, 90 Queen street

Cropp Walter H, engineer, Randolph street, Newton

Cross George, farmer, Graham street

Cross Henry, bootmaker, 72 Grey street

Cross & Son, firewood merchants, Strand

Cross Thomas, labourer, Cheshire street, Parnell

Cross William, fancy dealer, Parnell road

Crowe Phillip, baker, Cross street, Newton

Dav.] AUCKLAND DIRECTORY, 1866-7

Crowley Mary Ann, washerwoman, Elliott street

Crowther W, livery and bait stables, Parnell

Cruickshank, Smart & Co, Queen street; warehouse High street

Cucksey H, music saloon, 202 Queen street

Cullen James, settler, East street, Newton

Cullen James, boat builder, Drake street

Cullen John, cabinetmaker, St. Francis of Sales street, Dedwood

Cullen Mathew, bootmaker, West Queen street

Cullen Mclnnis, carpenter, Sale street

Culpan William, crier supreme court, Wakefield street

Culpett William, saddler, Dock street

Cummings George, carpenter, Elliott street

Cummings James, slater, Hobson street

Cummings John, labourer, Dublin street, Dedwood

Cummings John, porter, Centre street

Cummings Owen, labourer, Hobson street

Cummings William, musician, Upper Queen street

Cunningham Andrew, Newmarket hotel, Remuera road

Cundy Peter, miner, Cross street, Newton

Cunningham Benjamin, manager City Mission, Durham street

Cunningham Joseph, clerk, Ponsonby road, Dedwood

Currie William, mariner, Albert street

Curtayne Tames, Alton road

Curthley Henry, tailor, Park street

Curtis William, clerk, Karangahape road

Cushlin Swart, clerk, St. Stephen's road, Parnell

D

Dacre Randolph, merchant, Eden Crescent

Dakin Daniel, painter etc, Karangahape road

Daldy William Crush, of Combes & Daldy, Karangahape road

Dale John, clerk, Edinburgh street, Newton

Dalton Brothers, civil engineers, Queen street

Dalton True, miller, 62 Hobson street

Daly J, canteen keeper, Tauranga

Dalziel William, surveyor, Vincent street

Dam Edward T, mariner, Moore street

Danby William, grocer, England street, Dedwood

Dane George, carpenter, Albert street

Danks Frederick, carpenter, Nelson street

Danzey Joseph, carpenter, Sale street

Darby Patrick, Thistle hotel, 175 Queen street; residence Dedwood

Darby Stephen, Alton road

Dare James, labourer, Short street, Parnell

Davenport James, master mariner, Graham street

Davenport Samuel, draper, Wakefield street

Davenport Samuel, boatman, Hobson street

Davey George, carpenter, Hopetoun street

Davidson Alexander, sawyer, Barrack street

Davidson David, blacksmith etc, Chapel street

Davies William, ship chandler and ironmonger, Beach, Onehunga

Davis Charles, auctioneer and commission agent, Queen street; residence Hardinge

Davis Charles Oliver Bond, translator and interpreter, West Queen street [street

Davis Charles, umbrella manufacturer, Rutland street

Davis Edward, builder, Hobson street

Davis Elizabeth, grocer, Wellesley street

Davis George, painter, Wellington street

Davis Herod, tailor, Dock street

Davis John, storeman, Vincent street

Davis John, draughtsman, Beresford street*

Davis John, tailor, Parnell road

COMMERCIAL AND PROFESSIONAL. [Doo.

Davis Joseph, settler, Beresford street

Davis Joseph, carpenter, 38 Victoria street

Davis Richard, draper, Aubrey street, Mount Eden

Davis Samuel, clerk, Albert street

Davis Thomas, waterman, Middle street

Davy G B, solicitor, Wyndham street

Davy James, tailor, Albert street

Davy and Macfarland, civil engineers etc, Queen street

Day Dr, surgeon to vaccine board, Vincent street

Day Henry, butcher, Wyndham street

Day John Samuel, storeman, Union street

Dawson Frederick W, builder, 26 Wellesley street

Dean John T, carpenter, William street

Dean Walter, carpenter, Graham street

Deane John, dealer, Grey street

Deans James, mason, Newton road

Deavenport Thomas, labourer, West street, Newton

Deed John, clerk, Hardinge street

Deery Henry, Cracroft street, Parnell

De Harrick John, St. George's Bay road, Parnell

De Hirsch James, merchant, Queen street

Deinse Antoine F D, mariner, Drake street

Delany William, silversmith, Wellington street

Dempsey William, labourer, Albert street

Denby John G, grocer, Queen street

Dennis Charles J, Sportsman's Arms hotel, corner of Victoria and Hobson streets

Deran Mrs, Chancery street

Derrom James, architect, Victoria street

Derry George, mariner, Elliott street

Devin James, Wharf hotel, 27 Queen street

Dick Barbara, Dock street

Dick John, carpenter, Upper Albert street, Newton

Dick William, grocer, 58 Wellesley street

Dickey James, clerk, Windsor street, Parnell

Dickey J & J, ironmongers, 222 Queen street

Dickinson Thomas, undertaker, 52 Victoria street

Dickinson William, carter, Graham street

Dickson Edward, accountant, Howe street

Dickson George, baker, Hobson street

Dickson James, mariner, Vincent street

Dickson – -, builder, Union street

Dicks Joshua, farmer, East street, Newton

Diddams J W, collector of city rates, Parnell road

Dike C W, mason, Mount Eden road

Dillon George, carpenter, Spring street, Dedwood

Dillon Matthew, confectioner, West Queen street

Dingwell Alexander, storekeeper, Albert street

Dinnan Michael, captain of militia, Ponsonby road

Dinninson John, grocer, Remuera

Dodd C C, grocer, Hobson street

Doddes John, painter, Chapel street

Dodson Joseph, carpenter, Selwyn Terrace, Parnell

Dogherty James, labourer, Beresford street

Doitsh A, of Keesing, Doitsh and Keesing, Symonds street

Donald William, clerk, Dublin street, Newton

Donaldson William, farmer, Karangahape road

Donchaisse W I, Princes street, Onehunga

Donne Mary Ann, Cook street

Donohue James, stonemason, West street, Newton

Donnelly Bernard, labourer, Upper Bath street, Parnell

Doonin Thomas W, grocer and tea dealer, 117 Hobson street

Eat.] AUCKLAND DIRECTORY, 1866-7.

Doran James, baker, Queen street

Doran John, carpenter, Parnell road

Dornwell Albert, butcher, Shortland Crescent

Dornwell Berhard, butcher, 31 Victoria street

Dorrington Nathaniel, watchmaker, Parnell road

Dougherty Ann, grocer, Chancery street

Dougherty Ellen, dealer, Chancery street

Dougherty Mary Ann, washerwoman, Barrack street

Douglas George, clerk, Grey street

Douglas George, waiter, Victoria street

Douglas John, clerk, Upper Queen street

Douglas Thomas, bread and biscuit baker, Princes street, Onehunga

Douglass John, iron founder, Symonds street

Douglass Richard, bootmaker, Hobson street

Dowd Peter, labourer, Day street

Dowden Walter, general agent, Newton road

Dower George, bootmaker, Centre street

Down John, bootmaker, Hobson street

Downes Patrick, Alexandra hotel, Chapel street

Downey John W, carter, Franklyn street

Downing Abraham, merchant, Symonds street

Downs Henry T, digger, Newton road

Downs William, mariner, Hobson street

Drake H A, Wynyard street

Drake Richard, blacksmith, Elliott street

Droughty William, master mariner, Cook street

Drummond Alexander, mason, Elliott street

Drummond Peter, labourer, Drake street

Drummond Robert, coppersmith, North street, Newton

Dry James, Hobson street

Dryden Mrs, laundress, Nelson street

Duane Michael, labourer, Durham street

Duane Timothy, sawyer, Cook street

Duckinfield Charles, engineer, West street, Newton

Dudley Walter, butcher, 77 Queen street

Dufaur Frederick, Grey street

Duffy John, Wyndham street

Duffy Robert, grocer, Hobson street

Dukford Charles, miller, Wakefield street

Dungass Charles, contractor, Cracroft street, Parnell

Dungate Robert, Chapel street

Dunkaley Samuel, green grocer, Karangahape road

Dunn Hugh, stonemason, Adelaide street

Dunn Margaret, dressmaker, Albert street

Dunnett George, auctioneer, Symonds street

Dunning James, general dealer, 12 Grey street

Dunniver Mary, nurse, Wyndham street

Durham Margaret, dressmaker, Parnell road

Dustien Henry, mariner, Albert street

Duthie Alexander, of Duthie and Co, Nelson street

Duthie and Co, ship builders, Custom-house street

Dwyer Martin, labourer, Upper Queen street

Dyson Richard Weston, draper etc, Queen street

E

Eaglesim Elizabeth M, dressmaker, 14 Wellesley street

Easthope David, engineer, Portland street

Eastwood John, fancy dealer, Wellington street

Eastwood William, clerk, William street

Eaton Albert W, merchant, Alton road

Eaton Apheus, grocer, Karangahape road

COMMERCIAL AND PROFESSIONAL. [Far.

Eaton & Dewolf, grocers, Karangahape road

Eaton Levi W, of Eaton & Dewolf, auctioneer, 17 Queen street

Eckley Richard, carter, North street, Newton

Edair William, cooper, Hepburn street

Edgar & Co, dyers, 70 Grey street

Edmonds & Jakins, merchants, 24 Queen street

Edmondstone James, carpenter, William street, Dedwood

Edmunds Helen, Drake street

Edmunds William, storeman, Wellesley street

Edson & Co J, chemists and druggists, 196 Queen street

Edson James, of Edson and Co, Grey street

Edwards Charles, boatman, Chapel street

Edwards Charles, master mariner, West Queen street

Edwards Henry, master mariner, West Queen street

Edwards John, hat and cap manufacturer, 82 Queen street; residence 37 Grey street

Egan Ann, laundress, Barrack street

Eggington Isaac, mariner, Coburg street

Elcock John, grocer, Chancery street

Element George, painter and decorator, Ponsonby road

Elias William, settler, Hepburn street

Elkin Moses, Jewish rabbi, Emily place

Elley Reubin, butcher, Parnell road

Ellingham Edmund, confectioner, 238 Queen street

Elliott Charles, miller, Parnell road

Elliott David, carpenter, Aubrey street, Mount Eden

Elliott Elizabeth, grocer, Drake street

Elliott William, compositor, George street, Dedwood

Ellis Christopher, labourer, Symonds street

Ellis Oliver S, gilder, Day street

Ellis Thomas, carpenter, Howe street

Ellis William, harbour master, Selwyn Terrace, Parnell

Ellison John, gardener, St. George's street, Parnell

Ellison Thomas, bootmaker, 83 Shortland Crescent

Ellyet John, clerk, Edinburgh street, Newton

Ely Frederick, mariner, Nelson street

Emerson Eliza, ladies' outfitter, 217 Queen street

Emery Isaac, carter, Upper Bath street, Parnell

Emsen Henry storeman, Baker street

Erkington Arthur, Howe street

Erskin Thomas, cabinetmaker, West street, Newton

Eustage Alfred, butcher, Kyber Pass road

Evans Amelia, Hobson street

Evans Robert, gardener, Kyber Pass road

Evans Robert, Cottage of Content hotel, 79 Victoria street

Evers William, clerk in police office, Coburg street

Evington William, mariner, Edwardes street

Evinson Samuel, Fitzroy hotel, Wakefield street

Evitt David, gunmaker, 246 Queen street; residence Symonds street

Evitt & Son, gunsmiths, Upper Queen street

Ewen Rev John, Pitt street

Ewington Frederick, butler, Cross street, Newton

F

Fagg & Co W, gasfitters etc, Wyndham street

Fail John, carter, Newton road

Fairs Elizabeth, Hepburn street

Fallow D, stonemason, Howe street

Farmer Michael, stonemason, Howe street

Farmham William B, settler, East street, Newton

Farrell James, plasterer, Albert street

Farrow James, settler, St. Francis of Sale street, Dedwood

Fos.] AUCKLAND DIRECTORY, 1866-7.

Farrow Robert, shipwright, Grey street

Faulkner James, boarding house keeper, Albert street

Faulkner William, clerk, Portland street, Parnell

Fawell Robert, carpenter, Cross street, Newton

Felgate Benjamin, bootmaker, Union street

Felton William, joiner, Hepburn street

Fenning Edward, carpenter, Hepburn street

Fenton F D, judge in native land court and solicitor, Jermyn street

Fergus David, tailor, Drake street

Fergus William, tailor, Cook street

Ferguson James, storeman, Barrack street

Ferguson John, Albion hotel, West Queen street

Ferguson Thomas, labourer, Seafield road

Ferguson William, shoemaker, Wellesley street

Ferris George, mariner, 62 Grey street

Field Michael, clerk, Rutland street, Parnell

Fielding John, plasterer, Howe street

Finlay John, builder, Queen street

Finlayson Margaret, Cook street

Finley Josiah, Chancery street

Finey Jessie, Chancery street

Firth Josiah, miller, Wellesley street

Fischer Carl F, M D, 48 Queen street; residence Emily place

Fisher & Co, butchers, 117 Queen street

Fischer George, carpenter, Abercrombie street

Fisher Hugh, blacksmith, Barrack street

Fiskin Peter, contractor, Mount Eden road

Fitzgerald Hugh, storeman, Napier street

Fitzgibbon J J, chief clerk post office, Seafield road

Fitzsimmons Ann, Elliott street %

Flannagan John, labourer, Barrack street

Flannagan John, bootmaker, Edwardes street

Flannery Charles, bootmaker, West Queen street

Flatt James H, carpenter, Upper Albert street, Newton

Fleming Samuel, general merchant, Beach, Onehunga

Fleming & Stevenson, general storekeepers, Queen street, Onehunga

Fleming William, farmer, Union street

Fleming William, well sinker, Newton road

Fletcher Charles, draper, 204 Queen street; residence Beresford street

Fletcher G H, Jermyn street

Fletcher James, boatman, Collingwood street

Florance Elizabeth, Wellington street

Flower Mrs, grocer, Shortland Crescent

Flowers Elizabeth, general store, Albert street

Flowers Joseph N, teacher commercial school, Hobson street

Flowers Robert, bricklayer, William street

Flynn James, clerk, Edwardes street

Flynn Patrick, grocer, Kyber Pass road

Foley Bartholomew, labourer, Hobson street

Foley Bridget, Edwardes street

Foley E, storekeeper, Tauranga

Foley John, bookbinder, Grey street

Ford William, waiter, Albert street

Fordham Sidney, grocer, Queen street

Forgarty Edward, grocer, Abercrombie street

Forgham Thomas, importer, 70 Queen street; residence Grafton road

Forgie Richard, baker and confectioner, Hobson street

Forrester Cecil, clerk, Grey street

Forrester George, Cook street

Fort David, bootmaker, 67 Wellesley street

Fossett Alfred, grocer, Upper Queen street

COMMERCIAL AND PROFESSIONAL. [God.

Foster Francis, plumber, Wellesley street

Foster Francis, carter, East street, Newton

Fowler John, labourer, Chancery street

Fowlner William, storeman, Wellesley street

Fox C J, chemist and druggist, 57 Victoria street

Fox Josiah, clerk, Union street

Fozer Elias, wheelwright, Kyber Pass road

Francis Frank, labourer, Nelson street

Francis James, tinworker, 10 Wellesley street

Francis James, carter, Stanley street

Francis James B, china warehouse, 79 Queen street

Francis William, labourer, Lower Bath street, Parnell

Franckot Charles, mariner, Wyndham street

Franklin Joseph, green grocer, 63 Shortland Crescent

Franklin Richard, Franklyn street

Franklyn John, green grocer, Wellesley street

Fraser, Alexander, moulder, Upper Bath street, Parnell

Eraser George, clerk, Parnell road

Fraser George, accountant, St. George's Bay road, Parnell

Fraser and Tinne, Phoenix Foundry, Stanley street

Freeman Edwin, grocer, Hobson street

Freeman Thomas, labourer, Newmarket street, Parnell

Freer William, coach painter, Wakefield street

French Henry, clerk, 47 Karangahape road

French John M, importer and family grocer, 41 Wellesley street; residence College

Frial William H, boatman, Sale street [street

Friend George W, hatter and clothier, 142 Queen street

Frost A, jeweller, Queen street

Frost Samuel, labourer, West street, Newton

Froude David, tailor, Dublin street, Newton*

Froude John, tailor, Howe street

Froude Robert, carpenter, Dublin street, Newton

Fugate Henry, bootmaker, 175 Queen street

Fugate Henry, job warehouseman, Wellesley street

Fugate Henry, boot and shoe warehouse, 176 Queen street

Fuljames Thomas, William street

Durness Henry, teller in Bank of New Zealand, Kyber Pass road

G

Gadya Mary Ann, Rutland street, Parnell

Gaffer John, billiard marker, Barrack street

Galbraith William, Eden Vine hotel, Mount Eden road

Gamble John, bootmaker, Coburg street

Gamble Richard, policeman, Cook street

Gardener Elizabeth, Durham street

Gardener Mary; Chapel street

Gardener & Stokes F P, ginger beer manufacturers, Chapel street

Gardner John, carter, Upper Queen street

Gardner Peter, butcher, Chancery street

Gardner Thomas P, fruiterer, Wharf

Garland William, mariner, Windsor street, Parnell

Garlick Jonathan T, accountant and share broker, Queen street

Garnett Louis, sailmaker, Albert street

Garrett George, butcher, Karangahape road

Garrick Marion, general dealer, West Queen street

Garriard Lucy, Remuera road, Remuera

Garrish James, dealer, Albert street

Garty John, carpenter, Grey street

Garvey Thomas, labourer, Vincent street

Geary Daniel, tailor, Shortland Crescent

Geddes John, tallow chandler, Graham street

Goo.] AUCKLAND DIRECTORY, 1866-7.

Gee Benjamin W, kauri gum agent, Queen street; residence Nelson street

Gee Thomas, blacksmith, Symonds street

Gentles Alexander, gardener, Rutland street, Parnell

George Elizabeth, grocer, Wakefield street

George John, butcher, Parnell road

George Richard, butcher, Parnell road

George Thomas, grocer, 248 Queen street; residence Symonds street

George Thomas S, solicitor, High street

George's boarding house, Tauranga

German Mrs, Chancery street

Gerran Patrick, Newmarket street, Parnell

Gerrans Thomas, accountant, 160 Hobson street

Gibb Alexander, M D, Grafton road

Giblett John and William, general dealers, Parnell road

Gibson Robert, engineer, Wakefield street

Gibson William, blacksmith, Wellington place

Gibbons and Co E, timber merchants, Beach, Onehunga; also Niagara Mill, Huia

Gifferd William, stonemason, Wellington street

Gilberd F F, gardener, Parnell road

Gilberd Henry, of Gilberd and Manly, Grafton road

Gilberd and Manly, painters etc, Wyndham street

Gilbert George, carter, Devenport street, Parnell

Gilbert James, grocer, Devenport street, Parnell

Gilbert John, storeman, Nelson street

Gilbert Mary, Alton road

Gilchrist George, timber merchant, Wood street, Dedwood

Giles George, butcher, Victoria street

Giles Joseph, surgeon etc, Wellesley street

Gilfillan and Co, merchants, 31 Queen street

Gilfillan Henry, of Gilfillan and Co, Symonds street

Gilfillan John A, of Gilfillan and Co, Kyber Pass road

Gill William, carpenter, Randolph street, Newton

Gillanders John, grocer, Drake street

Gillibrand, Thomas, Symonds street

Gillies Thomas Bannatyne, barrister etc, Wyndham street

Gillman Robert, irondresser, Devenport street, Parnell

Gillott Henry, draper, 234 Queen street

Gillott William, labourer, Victoria street

Gilmer Edmund, accountant, Nelson street

Gimble George, printer, 20 Grey street

Gittos Benjamin, tanner and leather dresser, Wyndham street; residence Pitt street

Glaister Herman, saddler, High street

Gledhill George, lemonade and soda water manufacturer, Grey street

Gleeson John, labourer, Chancery street

Glen Thomas, labourer, Union street

Glendenning David, carpenter, Rennell street, Dedwood

Glover Alice, Rutland street, Parnell

Goldie George, ship chandler, West Queen street

Goldie Thomas, draper, Symonds street

Goldsboro C F, M D, Parnell road

Goldwater Myers, storekeeper 45 Queen street

Goldwater Nathan, of Levy and Goldwater, Hobson street

Goldworthy John, green grocer, West Queen street

Gommer John, farmer, Wakefield street

Good Edward, cabinetmaker, Vincent street

Good Edwin, carpenter, Baker street

Good Robert, tailor, Cross street Newton

Goodacre James, cooper, Barrack street

Goodacre Samuel, tailor, Wellington street

Goodall John, civil and mining engineer, Wyndham street

Goodman John, painter etc, Chapel street

COMMERCIAL AND PROFESSIONAL. [Gua.

Goodfellow William C, carpenter, Karangahape road

Goodingham Eleanor, Scarborough Terrace, Parnell

Goodwill Charles, wheelwright and agricultural implement maker, Otahuhu

Goodwin Charles, dealer, Hobson street

Gooseman Samuel, express owner, 48 Wellesley street

Gordon John, The Hillins, Otahuhu

Gordon Sarah, 16 Wakefield street

Gorman Patrick, messenger. West Queen street

Gosman Elizabeth, Abercrombie street

Gorton George, butcher, Otahuhu

Gough Daniel, slater, Albert street

Gough Daniel, plasterer, 123 Hobson street

Gould George, gardener, Centre street

Govan and Wallace, coal and firewood merchants, Victoria street

Gowers Herbert, bootmaker, Newton road

Grace Jerrold, labourer, Mount Eden road

Grace Johanna, Mount Eden road

Grace Mathieu, carter, Centre street

Grace Patrick, carter, Sale street

Grace Peter, contractor, Wyndham street

Grace Rev Thomas S, Parnell road

Grace William, labourer, Aubrey street, Mount Eden road

Graham Alexander, blacksmith, West street, Newton

Graham Alexander, blacksmith, Dublin street, Newton

Graham Andrew, Pitt street

Graham and Co, drapers, Queen street

Graham and Co David, merchants, Vulcan lane

Graham George, settler, Moore street

Graham George, carpenter, Grahame street, Newton

Graham James, bootmaker, Chapel street

Graham John, painter, 41 Karangahape road

Graham Robert, carpenter, Wellington street

Graham Walter, grocer, 54 and 56 Queen street; residence Moore street

Graner Samuel, baker, Karangahape road

Grange Thomas, labourer, Cheshire street, Parnell

Grant Joseph, ship carpenter, 43 Hobson street

Grant Oliver, painter, West Queen street

Gray John, carpenter,, Edwin street, Newton

Greatbach Edwin, compositor, Nelson street

Gregg and Co William, coffee and spice merchants, Wyndham street

Green Bernard, policeman, Cook street

Green Charles, merchant, Grafton road

Green and Co, boot, shoe and clothing warehouse, 91 and 93 Queen street

Green and Greeson, bakers, Karangahape road

Green John, clerk, Wellington street

Green Samuel, joiner, Newton road

Green Samuel M, of Green and Co, St. Francis of Sale street, Dedwood

Greenslade John, bootmaker, Abercrombie street

Greenway Christopher, Symonds street

Grey Sophia, Abercrombie street

Gribbin Francis, Edinburgh street, Newton

Gribble James, grocer, Wakefield street

Gribble William, ship carpenter, Cheshire street, Parnell

Griffin George, Randolph street, Newton

Griffin T, house painter, 4 Grey street

Griffin William, painter, South street, Newton

Griffiths Evan, general dealer, Edwardes street

Griffiths William, clerk, Seafield road

Grim George, bricklayer, Union street

Grubb David, baker, Pitt street

Guard Theopholar, Karangahape road

Han.] AUCKLAND DIRECTORY, 1866-7.

Guilding John, bootmaker, Chancery street

Guilding Thomas, clerk, Vincent street

Guird William, bricklayer, Grafton road

Guise William, labourer, Bank street

Gulliver Samuel, painter, Rokeby street

Gummer Margaret, laundress, Wellesley street

Gummund Alexander, mason, Barrack street

Gundry's drug warehouse, Queen street

Gunn John, ostler, Vincent street

Gurney John, boatman, Wyndham street

Gwynett John, surveyor, Rutland street, Parnell

H

Haddock and Mullington, blacksmiths, Albert street

Haddock Robert, mariner, South street, Newton

Haigh James, stonemason, Elliott street

Hainden Christopher, gardener, Vernon street

Hains Joseph, carter, Hardinge street

Hait William, wheelwright, Chancery street

Haliday James, upholsterer and cabinetmaker, 22 Shortland Crescent

Hale Robert, baker, Parnell road

Hales Richard, soda water manufactory, Elliott street

Haley Ann, laundress, Upper Queen street

Hall Edward, ironmonger, St. George's street

Hall J, postmaster and general storekeeper, Otahuhu

Hall Patrick, carpenter, Newmarket street, Parnell

Hall Peter, cabinetmaker etc, Grafton road

Hall Sanders M, farmer, Russell street, Dedwood

Hall Thomas, bootmaker, Abercrombie street

Hall T H, merchant, 44 Queen street; residence Beresford street

Hall William, butcher, Franklyn street

Halliday James, apothecary, Grafton road

Halliday Thomas, clerk, Albert street

Halliwell G, Mew Caledonia hotel, Symonds street

Hally G and J, grocers, Grafton road

Hamby Thomas, carpenter, Cross street, Newton

Hamel Emma, East street, Newton

Hamilton Harkness, druggist, Cook street

Hamilton James, labourer, Karangahape road

Hamilton James, baker, Albert street

Hamilton James, M D, Rutland road. Parnell

Hamilton John, gardener, Symonds street

Hamilton Thomas, labourer, Barrack street

Hamlin Alexander, joiner, Mount street

Hammond Charles, bricklayer, Symonds street

Hammond Christopher, clerk in supreme court, Barrack street

Hammond Thomas, carpenter, Hepburn street

Hampton Robert, tailor, Shortland Crescent

Hamtley Walter, carter, Chancery street

Hancock John, sawyer, Adelaide street

Hancock Thomas, Captain Cook hotel, Kyber Pass road

Hancock William, stone cutter, Victoria street

Hanett Isabella, Coburg street

Hankin William, carpenter, Chapel street

Hanley E, ginger beer manufacturer. Sheridan street

Hanley James, cordial and cider manufacturer, Wellington street

Hannah John, labourer, Adelaide street

Hannaford Thomas, clerk, Beresford street

Hannaker Frederick, general outfitter, Shortland Crescent

Hannarah Robert, farmer, Chapel street

Hanson William, cabinetmaker, Grafton road

COMMERCIAL AND PROFESSIONAL. [Hay.

Hanson William, carpenter, Karangahape road

Harden James, carpenter, Penk street

Harding E W, civil engineer etc, 43 Karangahape road

Harding John, labourer, Adelaide street

Harding Robert, M D, Parnell road

Harding Samuel, civil engineer, Newton road

Harding and Vercoe, architects, surveyors and land agents, 40 Shortland Crescent

Harding William, Hepburn street

Hardington Henry, omnibus and livery stable keeper, Queen and High streets; resi-

Hardman James, Penk street [dence Hobson street

Hardwick George, carpenter, Cook street

Hardy Charles, firewood merchant, Dock street

Hargreaves Charles, Sale street

Hargreaves Joseph, settler, Selwyn Terrace, Parnell

Hargreaves William, mariner, Cook street

Harker Edward, builder, Wellington street

Harkin Patrick, cooper, Vulcan lane

Harkin Patrick, Derry Arms hotel, Hobson street

Harkness Hugh, blacksmith, Chapel street

Harling William, Criterion hotel, Hobson street

Harling William, Franklyn street

Harper John, mariner, Albert street

Harper Joseph, labourer, East street, Newton

Harpur Joseph, general dealer, Durham street

Harrington Samuel, labourer, Albert street

Harris Henry, Exchange billiard room, Grey street

Harris J, tobacconist and toy warehouse, Shortland Crescent

Harris James, carpenter, 59 Grey street

Harris and Laurie, merchants, Custom-house street

Harris Thomas, carpenter, Ponsonby road

Harris William, master mariner, Albert street

Harrison Fanny, teacher, Pitt street

Harrison Isaac, grocer, Victoria street

Harrison Mrs, importer, High street

Harrison and Reid, grocers, Parnell road

Hart Ann, Randolph street, Newton

Hart Charles, miner Kyber Pass road

Hart George, carter, Hardinge street

Hart James, labourer, Coburg-street

Harton Henry, blacksmith, Upper Bath street, Parnell

Harvey William, carpenter, Franklyn street

Harwell and Goodacres, coopers, Queen street

Haslam Patrick, serjeant-major of volunteers, South street, Newton

Haslett Edward, clerk, Hardinge street

Hassan Mark, bootmaker, Shortland Crescent

Hassell Henry, hairdresser, West Queen street

Hassard William, carpenter, Franklyn street

Haswell Robert, cooper, Hobson street

Haultain Mary Ann, Abercrombie street

Havill William, carpenter, Randolph street, Newton

Hawkes Henry, bootmaker, Ponsonby road

Hawkeshaw C, iron founder and engineer, Chapel street

Hawkewood Richard, boatman, West Queen street

Hawkins Joseph, clerk, Seafield road

Hawkins S W, baker, Otahuhu

Hawks Henry, boatman, Albert street

Hay and Honeyman, drapers, 150 Queen street

Hayden Henry P, ginger beer manufacturer, Wakefield street

Hayes John, Wakefield, street

Hayes John, policeman, Hardinge street

Hayes Thomas, settler, York street, Newton

Hil.] AUCKLAND DIRECTORY, 1866-7.

Hayles Benjamin C, Army and Navy hotel, Upper Queen street

Haymet Capet Eugene, mariner, 58 Grey street

Haynes Thomas, builder, Karangahape road

Hayson Robert, tinker, Newton road

Hayward Henry P, upholsterer, 20 Shortland Crescent

Hazelden Charles, crown lands commissioner, Wood street, Dedwood

Heald George, labourer, Newmarket street, Parnell

Healtier Arthur, clerk, St. Francis of Sale street, Dedwood

Heaphy Charles, government surveyor, St. George's street, Parnell

Heavey Andrew, contractor, Wyndham street

Hedgecock Charles, schoolmaster, Napier street

Hefferan William, labourer, Regens street, Newton

Heldt Augustus, cabinetmaker, 191 Queen street

Heldt Ann, milliner, 189 Queen street

Hempenstall Thomas, carpenter, Edinburgh street, Newton

Hemus Solomon, bootmaker, Karangahape road

Henderson Adam, ship builder, Vincent street

Henderson Alexander, carpenter, Hepburn street

Henderson James, Vincent street

Henderson John, painter, 53 Victoria street

Henderson and Macfarlane, merchants, 14 Queen street

Henderson Matthew, architect, Wyndham street; residence Drake street

Henderson Thomas, Emily place

Hendley George, stonemason, Day street

Hendon John, well sinker, Hepburn street

Heniss Edward, blacking manufacturer, Symonds street

Henry Isabella, West Queen street

Henry George, gardener, Kyber Pass road

Henry James, clerk in Bank of New South Wales, Parnell road

Henson Samuel, painter, Newmarket street, Parnell

Herbert Alfred, confectioner, High street

Herbert Fanny, dressmaker, Grey street

Herepath Phillip, architect, Queen street

Heron David and Co, timber merchants, Custom-house street

Heron George, carpenter, Claremont street

Hersey James, wood turner, Baker street

Heuth Michael, carter, Union street

Hewin and Co Frederick, family grocers, 226 Queen street

Hewitt John, carpenter, West street, Newton

Hewson Clarence, boat builder, Rutland road, Parnell,

Hewson Richard, H M Customs, Newton road.

Heyer Henry, boatman, Hobson street

Hibble W G, painter, Karangahape road

Hicks Thomas, watchmaker, Vulcan lane

Higgins Christopher, painter, Parnell road

Higgins John, soap manufacturer, College street, Dedwood

Higgins William, butcher, Wellesley street

Hill Cary, storekeeper. Upper Queen street

Hill Charles, coach builder, Kyber Pass road

Hill and Griffin, painters, 84 Victoria street

Hill Henry, general dealer, Wakefield street

Hill Henry, of Hill and Son, Jermyn street

Hill Rev James, Presbyterian minister, Grey street

Hill James, plasterer, Ponsonby road

Hill James, labourer, Newton road

Hill John, carpenter, Drake street

Hill J, general grocery store, Taaranga

Hill Mary, Cook street

Hill Shirley W, custom house, shipping and commission agent, Fort street; residence

Hill and Son, solicitors, Shortland Crescent [Parnell road

Hillman John, messenger, Rutland street, Parnell

COMMERCIAL AND PROFESSIONAL. [How.

Hind George, builder, Sheridan street

Hingiler William, mariner, Chapel street

Hitchins Henry, Upper Queen street

Hoare H, paperhanger, Symonds street

Hoare Mathew, constable, Karangahape road

Hoare and Wooster, photographers, Vulcan lane

Hobbs Edward G, draper, Hepburn street

Hobbs Rev J, Wesleyan minister, Beresford street

Hobbs Richard, draper, Upper Queen street

Hobson J, merchant. Fort street; residence Hobson street

Hobson Thomas, carpenter, Edinburgh street, Newton

Hodge Hannah, boarding house keeper, Albert street

Hoffmann Wilhelm, professor of music, Shortland Crescent

Hogan Daniel, hospital nurse, York street, Parnell

Hoggard William, wood turner, Barrack street

Holden Joseph, Crown inn, Grey street

Holdship George, steam saw mills and timber yard, Custom-house street; residence

Holdship George, builder, East street, Newton [West street, Newton

Holdsworth William, carpenter, Hopetoun street

Holland James, builder, Wellington street

Holland James, labourer, Wyndham street

Holland J L, sign writer etc, Victoria street

Holland R H, master mariner, Napier street

Hollywood Thomas, labourer, Durham street

Holmden Anne, ladies' private school, 158 Hobson street

Holmes Benjamin, painter, Cook street

Holmes Charles F, photographer, 194 Queen street; residence Wellesley street

Holmes Charlotte, Barrack street

Holmes Eliza, Vincent street

Holmes Francis, mariner, Chapel street

Holmes Martha C, Bank street

Holt John, Green street, Dedwood

Hood Alexander, carpenter, Havelock street, Parnell

Hood Thomas, painter, glazier etc, Shortland Crescent

Hooker John, grocer, Princes street

Hooker Stephen, clerk, Union street

Hooper J H, surgeon and accoucher, Hobson street

Hooper Sarah E, ladies' seminary, Drake street

Hopkins Lewis J, stationer and tobacconist, Queen street

Hopkins William, carpenter, Dublin street, Newton

Home Jemima, Beresford street

Horne John, general dealer, Wyndham street

Horne R, outfitter, silk mercer etc, 164 Queen street

Horne W G, surgeon, Grey street

Horner Edward, labourer, Lower Bath street, Parnell

Hoskins John, stonemason, Albert street

Hoskins James, printer, Nelson street

Hotley John, boatman, Durham street

Hough. William, accountant, Upper Queen street

Hougham Jesse H, bootmaker, Wellington street

Housten Samuel, blacksmith, Duke street

Housten Samuel, blacksmith, Karangahape road

Howard George, blacksmith, Chapel street

Howard James, miller, Franklyn street

Howard William, warehouseman, Green street, Dedwood

Howarth William, carter, Beresford street

Howden J, jeweller, 88 Queen street

Howe George, printer, Wyndham street

Howe Joseph, carpenter, Dublin street, Dedwood

Howe Robert, baker, Regent street, Newton

Howell Alice, storekeeper, Newton road

Jac.] AUCKLAND DIRECTORY, 1866-7.

Howell James, gardener, St. George's Bay road, Parnell

Howell John, bootmaker, 184 Queen street

Howell John, bootmaker, Centre street

Hoyes James R, grocer, West street, Newton

Hubault A F, M D, French Consul, Upper Queen street

Huff John, brickmaker, York street, Parnell

Huff William, labourer, Castle street, Parnell

Huggins Richard, carpenter, St. George's street, Parnell

Hughes James, blacksmith, Dock street

Hughes Stephen E, solicitor, Shortland Crescent; residence Grafton road

Hughes William S, currier, Reynolds street, Dedwood

Hume William, carpenter, Parnell road

Humphreys Thomas, general dealer, Wakefield street

Hungerford Elizabeth, grocer, 100 Grey street

Hunnisett John, joiner, Dublin street, Newton

Hunt John, bootmaker, West street, Newton

Hunt Richard J, clerk, Symonds street

Hunter Alexander, builder, St. George's Bay road, Parnell

Hunter and Co, auctioneers, horse bazaar, Durham street

Hunter Mrs, general dealer, Victoria Quadrant

Hunter and Sons, builders, Parnell road

Hunter Sophia, Hepburn street

Hunter William, of Hunter and Co, Kyber Pass road

Hurfitt Henry, carpenter, Barrack street

Hurley J D, bootmaker, Wellington street

Hurst and Co W J, coal and produce merchants, Queen street

Hurst W J, of W J Hurst and Co, Eden Crescent

Hustwick Robert, chemist, Symonds street

Hutchinson David, shipbuilder, Beach, Onehunga

Hutchinson James, labourer, Upper Queen street

Hutchinson and Mcintyre, ship and general smiths, Beach, Onehunga

Hyde Thomas, settler, Dock street

Hyland Thomas, bootmaker, Barrack street

Hynes Edward, labourer, Rutland street

I

Imrie and Thompson, Victoria livery stables, Albert street

Ingram William, bricklayer, Barrack street

Inman Charles, carpenter, Beresford street

Innis Craig, labourer, Mount Eden road

Innis John, boatman, Chapel street

Innis Manuel, mariner, West Queen street

Isaacs Edward, of E and H Isaacs, Eden Crescent

Isaacs E and H, merchants, 42 Queen street; bonded stores Fort street

Isaacs George, draper, Wellesley street

Isaacs Henry, of E and H Isaacs, Eden Crescent

Ireland Brothers, tanners etc, Durham street

Ireland Martin, of Ireland Brothers, Parnell road

Ireman Edward, engineer, Napier street

Irveson Peter, general storekeeper, Beach, Onehunga

Irwin Andrew, stonemason, Howe street

Ivauld John, mariner, Albert street

J

Jack Thomas, carter, Sale street

Jacobs H M, toy and fancy warehouse, Queen street

Jacobs Joseph, Elliott street

Jackson and Coupland, general produce dealers, Wellesley street

Jackson David, carpenter, Upper Queen street

Jackson James, Caledonian hotel, 45 Grey street

Jackson John B, carpenter, Barrack street

COMMERCIAL AND PROFESSIONAL. [Jus.

Jackson and Russell, solicitors, Fort street

Jackson Thomas, master mariner, Symonds street

Jackson Thomas, carpenter, Upper Queen street

Jagger Thomas James, settler, Edwardes street

Jakins William Vosper, physician, Queen street; residence Pitt street

Jallie Phillip, mariner, Spring street, Dedwood

James Alfred, boatman, Moore street

James Edward, clerk in Bank of New Zealand, Parnell road

James John, carpenter, Day street

James John, green grocer, Victoria street

James John W, builder, Russell street, Dedwood

James Louis Rose, Q. C. E. hotel, Shortland Crescent; residence Wellesley street

James and Payne, builders, Hobson street

Jamieson William, undertaker, Hobson street

Jeffcott Helen, Karangahape road

Jeffrey James, general store, 168 Queen street

Jeffrey Thomas, sawyer, Collingwood street

Jeffries William, bootmaker, Abercrombie street

Jenkins and Co, drapers and milliners, 216 Queen street

Jenkins Edward C, painter, 7 Grey street

Jenkinson Joseph, boiler maker, Stanley street

Jenkinson Robert, plasterer, Day street

Jentles Charles G, clerk in Bank of New Zealand, Parnell road

Jervis H M, agent for Panama, New Zealand and Australian Royal Mail Company,

John John, cabinetmaker, Chancery street [Queen street; residence Emily place

Johnson Edward, draper, Wellesley street

Johnson Elizabeth, teacher, Union street

Johnson George, labourer, Durham street

Johnson George, labourer, Elliott street

Johnson John, labourer, Hobson street

Johnson John, carter, West street, Newton

Johnson Robert, stonemason, Drake street

Johnson Thomas, Old Windsor Castle hotel, Parnell road

Johnstone Thomas, saddler, Queen street, Onehunga

Johnstone William, tailor, Abercrombie street

Johnstone William, bootmaker, Victoria street

Joll Richard, carpenter, William street

Jones and Co, auctioneers, Queen street

Jones Edward, carpenter, Newmarket street

Jones George, labourer, Upper Albert street, Newton

Jones George, secretary to Auckland Insurance Company, Beresford street

Jones James, engineer, West street, Newton

Jones Mary, monthly nurse, Durham street

Jones Morton, of Jones and Co, Shelly Beach road

Jones Robert, painter, Remuera road

Jones Stannus, general merchant, Shortland Crescent; residence Franklyn street

Jones Thomas, labourer, Devenport street, Parnell

Jones William, bushman, Chancery street

Jones William, mariner, Chapel street

Jones William F, pianoforte tuner, 49 Karangahape road

Jordan Thomas, engineer, William street, Dedwood

Jordan William, carpenter, Wyndham street

Josberry Eleanor, Selwyn Terrace, Parnell

Joseph H, auctioneer, 78 Queen street

Joslin Charles, settler, Onehunga

Joyner William, master mariner, Graham street

Judd Charles, moulder, Drake street

Judham Sydner, grocer, Wellington street

Jury Henry, millwright, West street, Newton

Justin Henry, gaoler, Beresford street

Kin.] AUCKLAND DIRECTORY, 1866-7.

K

Kane John, Wellington hotel, Wellington street

Kay Adam, carter, Stanley street

Kay Mathew, engine driver, Cheshire street, Parnell

Kay Robert, stonemason, Cracroft street, Parnell

Keals Richard, architect, 149 Victoria street; residence St. George's street, Parnell

Kean George, waterman, Albert street

Keane Barnard, grocer, Hobson street

Keane D, plasterer, Wellington street

Keetley George Taylor, solicitor, Canada Buildings, Queen street; residence Howe street

Keetley Thomas, express driver, Ponsonby road

Keesing, Doitsh and Keesing, general merchants and outfitters, 108 Queen street

Keesing Henry, Custom House hotel, Fort street

Keesing Henry jun, outfitter, Queen street; residence 10 Hobson street

Keesing Hester, Eden Crescent

Keesing John, of Keesing, Doitsh and Keesing, Symonds street

Keir Thomas, Remuera road

Kell David, master mariner, Albert street

Kelly Andrew, carter, Dublin street, Dedwood

Kelly Conrad, clerk, Wellesley street

Kelly Helen, Cook street

Kelly Hugh, stonemason, Cross street, Newton

Kelly James, Hibernia hotel, Wakefield street

Kelly Michael, labourer, Durham street

Kelly Peter, labourer, Chancery street

Kelly Thomas, bootmaker, Symonds street

Kelly Thomas, mariner, Wakefield street

Kelly Thomas, watchmaker, Duke street

Kelly William, baker, Princes street

Kellsall William, clockmaker, 40 Victoria street

Kelton Thomas, carter, Kyber Pass road

Kemp Henry, Kemp's Gardens

Kemp Robert, quarryman, Seafield road

Kemp Susannah, dressmaker etc, Hobson street

Kempthorne Sampson, Parnell road

Keuden Jesse, bootmaker, West street, Newton

Kent William, oyster rooms, Queen street

Kennedy Alexander, manager Bank of New Zealand, Wynyard street

Kennedy Thomas, clerk, Wakefield street

Kennedy William, labourer, Newmarket street, Parnell

Kennedy W and A, saddlers, 154 Queen street

Kenny and Anderton, solicitors, Queen street

Kenny Richard, carpenter, Upper Queen street

Kenny Richard, plasterer, Prospect street, Newton

Kernsley John, bricklayer, West street, Newton

Kerr James, tailor and draper, 25 Victoria street

Kerr Mary, General Cameron hotel, Albert street

Kettle George, merchant, Parnell road

Keven Thomas, bootmaker, Shortland Crescent; warehouse 96 Queen street

Kidd George, clerk in commissariat office, East street, Newton

Kidd Rev Robert, L L D, principal collegiate school, Karangahape road

Kidley Daniel, baker, Karangahape road

Kilker Wilson, settler, Nelson street

Killer James, carpenter, West Queen street

Kilpatrick David, blacksmith, Elliott street

Kilyour James, butcher, Remuera road

Kimble and Co, butchers. Shortland Crescent

Kinlock and Fookes, veterinary surgeons, Quean street and Remuera road

King Alexander D, draper, England street, Dedwood

King Alfred, solicitor. Union street

King Anne, Alton road

COMMERCIAL AND PROFESSIONAL. [Laz.

King Charles, Shamrock hotel, Albert street

King James, chemist and druggist, Otahuhu

King James, tanner, Selwyn Terrace, Parnell

King John, fisherman, Chancery street

King Mary, Portland street, Parnell m

King Thomas, watchmaker, Parnell read

King Thomas, gloom, Parnell road

King William, engineer, Nelson street

Kingstone William, labourer, Drake street

Kirby John C, M D, Moore street

Kirk Thomas, surveyor, England street, Dedwood

Knight Alfred, cabinetmaker, Chapel street

Knight James, London Pie-house, Queen street

Knight William, butcher, Abercrombie street

Knipper Martin, master mariner, Portland street, Parnell

Knopps William, grocer, Karangahape road

Knox Charles, Karangahape road

Koller Robert T, joiner, Centre street

Kunst Phillip, Albert street

Kusabs Henry, carpenter, Hepburn street

L

Lacovey Frank, mariner, West Queen street

Ladner Henry, carpenter, Baker street

Laing John, labourer, Newmarket street, Parnell

Laird Alexander, baker, Wellington street

Laird E, grocer, Symonds street

Lamb Alexander, builder, Vincent street

Lamb James, saddler, Chapel street

Lamb Peter, builder, Cook street

Lamb William, plasterer, Elliott street

Lambeth John, labourer, Claremont street

Lambert John, undertaker, Hopetoun street

Lambert John, government clerk, Newton road

Lambert Michael, carter, West street, Newton

Lambourne F, agent for New Zealand Insurance Company, Karangahape road

Lander Edwin, labourer, Elliott street

Lane James, storekeeper, Newmarket street, Parnell

Lane John, engineer, Alton road

Lane Thomas, mariner, Nelson street

Langley Maria, Hobson street

Langford Charles, tailor, Grafton road

Langman John, labourer, Albert street

Lapham John, Union street

Larkins Frederick, mariner, East street, Newton

Lawrence Edward, mariner, Grey street

Lawrence Edward, William street

Lawrence Joseph, mariner, Hobson street

Laurie William S, merchant, Upper Albert street, Newton

Lautram Robert, grocer, Wakefield street

Lavatt Robert, carpenter, Edinburgh street, Newton

Lavers and Co G, agricultural seed and implement merchants, Durham street

Lawford Richard, baker, Scarborough Terrace, Parnell

Lawlar William, bootmaker, Cheshire street, Parnell

Lawrie James, Karangahape road

Lawrie Mathew, Karangahape road

Lawrie Robert, Karangahape road

Lawry Rev Henry, Carlton road

Lawry Mrs, Karangahape road

Layton Isaac, mariner, Albert street

Lazarus John, labourer, Edwardes street

Lit.] AUCKLAND DIRECTORY, 1866-7,

Lazarus Rebecca, milliner, Wellesley street

Leahy Michael, of M and G Leahy, Wyndham street

Leahy M and G, blacksmiths, West Queen street

Leaf Robert, photographer, Waterloo Quadrant

Leaf Robert, saw trimmer, Barrack street

Leaning John, tinsmith, 71 Victoria street

Leary Emelus, sailmaker, Windsor street, Parnell

Leary Margaret, Edwardes street

Leary William, solicitor, Wellington street

Lediard Richard, painter, Grey street

Leech Alexander, ropemaker, Park street

Leech George, farmer, Stanley street

Leech John, carver and gilder, Wellesley street

Lee Edward, musician, Elliott street

Lee Emma, Albert street

Lee Frederick, shopman, Albert street

Lee Frederick, cooper, Moore street

Lee J, surgeon, Wyndham street

Leers M S, Rob Roy hotel, College street, Dedwood

Lees John, general dealer, Edwardes street

Legg Mrs, French corset maker, Queen street

Leggitt John, warder at stockade, Graham street

Leighton Christopher R, builder, Hepburn street

Leighton James F, bookbinder and account book ruler, Upper Queen street; resid

Lempriere Sarah, schoolmistress, Hobson street [Ponsonby

Lennox and Co J M, house and land agents, High street

Leon Thomas, master mariner, 43 Grey street

Leonard Peter, teacher, Dublin street, Dedwood

Lenton Joshua, labourer, Parnell road

Leslie Robert, engineer, Napier street

Lestrange William, labourer, West Queen street

Letham John, baker, West Queen street

Levy Bernard, of Levy and Goldwater, Hobson street

Levy David, merchant. Pitt street

Levy and Goldwater, general storekeepers, 39 Queen street

Levy Henry, clothier, 240 Queen street

Levy Isaac, general clothier, 165 Queen street

Levy Moriss, master mariner, Hobson street

Levy Sarah, grocer, 181 Queen street

Lewes Bassett, bootmaker, Wyndham street

Lewis Brothers, bonded stores, Wharf and Albert street

Lewis Brothers, merchants and outfitters, 62 and 47 Queen street

Lewis Francis C, inspector of sheep, Remuera road

Lewis Gabriel, storeman, 40 Wellesley street

Lewis George, labourer, Edwardes street

Lewis Henry, of Lewis Brothers, Grey street

Lewis Mrs, ladies' school, Shortland Crescent

Lewis and Saunders, tailors and outfitters, 244 Queen street

Lewisson F H, jeweller and tobacconist, 72 and 76 Queen street

Leys William, debt collector, Adelaide street

Lilewall John, of Lilewall, Rattray and Co, Chapel street

Lilewall, Rattray and Co, ship chandlers etc, 12 Queen street

Lincoln Frederick A, butcher, Penk street

Lincoln Robert, storekeeper, Parnell road

Lindsay Emma, Randolph street, Newton

Lindsay David, boarding house keeper, Chapel street

Lindsay Richard, barman, Chancery street

Linton John, ship carpenter", Edwin street, Newton

Lipstine Simon, traveller, Wakefield street

Lister, Davis and Co, painters, Wakefield street

Litchfield Elizabeth, §9 Grey street

COMMERCIAL AND PROFESSIONAL. [McC.

Little Robert, bootmaker, 22 Wakefield street

Livingstone Alexander, clerk, Wellington street

Lloyd John Frederick, Archdeacon of Waitemata, Jermyn street

Lloyd Neill, ropemaker, Howe street

Lloyd William, carpenter, Nelson street

Lockwood W J, firewood merchant, College street, Dedwood

Logan John, farmer, Wyndham street

Londregan Thomas, tailor, West Queen street

Longbottom Bernard, draper, Symonds street

Lord Emily, milliner etc, Barrack street

Lord John, clerk, Chapel street

Lorrigan Daniel, Royal Oak hotel, Queen street

Loton Elvans, Union street

Low Charles, bricklayer, Dublin street, Newton

Low and Motion, flour and grain merchants, Vulcan lane

Lowberry John, mariner, Devenport street, Parnell

Lowe John Hindley A, collector, William street

Lowe John, blacksmith, Kyber Pass road

Ludlow George, general dealer, Hopetoun street

Lulkes David, stonecutter Parnell road

Lumsdain and Thoms, dining rooms, Queen street

Lundon David, custom house officer, Kyber Pass road

Lundon Patrick, Queen's Head hotel, Karangahape road

Lundon Patrick, contractor, Green Park, Great South road

Lunn James, pattern maker, Grey street

Lusk Hugh H, journalist, Parnell road

Lusk Robert, merchant, Fort street

Lusk R B, provincial treasurer, St. George's Bay road, Parnell

Lydon Michael, Chancery street

Lye James, carpenter, Vernon street

Lyes Elizabeth, Wyndham street

Lyle James, baker, Wellington street

Lymburn James, clerk, Ryle street, Dedwood

Lymburn – – , painter, High street

Lynch Ann, lodging house keeper, Fort street

Lynch Jane, Elliott street

Lynch Timothy, policeman, Cook street

Lynch William, clerk, St. Francis ot Sale street, Dedwood

Lysaght Edward, labourer, Durham street

Lysnar Charles, goldsmith, Albert street

M

Mabin and Co, provision merchants, 16 Queen street

Mabin John, notary public, Onehunga

Mabin Thomas H, agent tor Royal Insurance Company, 20 Queen street; residence

McAlister William, labourer, Edinburgh street, Newton [Grafton road

McAndrew James, carpenter, Day street

McAninery Patrick, boatman, Portland street, Parnell

McAnnerley George, engineer, Scarborough Terrace, Parnell

McCafty Edward, carter, Parnell road

McCann William, labourer, Pitt street

McCarthy John, Cracroft street, Parnell

McCarthy Peter, ship carpenter, Chancery street

McCaskill Donald, settler, Selwyn Terrace, Parnell

McCaul and Rigg, auctioneers and agents, Queen street

McColl and Cosley, bakers, 28 Wakefield street

McConnell John, carpenter, Cracroft street, Parnell

McConnochie James, carpenter, 58 Victoria street

McConnor John, dealer, Wakefield street

McCormack Agnes, Newton road

McCormack James, contractor, Prospect street, Newton

McL.] AUCKLAND DIRECTORY, 1866-7.

McCormack John E, solicitor, Wyndham street

McCormack John, labourer, Howe street

McCormick Mary Ann, laundress, Victoria street

McCornish Hugh, tailor, Parnell road

McCornish Michael, carter, St. Francis of Sale street, Dedwood

McCorrill Adam, bootmaker, Hobson street

McCoy Ann, midwife, Chapel street

McCoy William, master mariner, Drake street

McCuett Mary, laundress, Elliott street

McCulloch John, labourer, Newmarket street, Parnell

McCunnell Thomas, upholsterer, Drake street

McCutchin Sarah, nurse, Albert street

McDermott Ann, Upper Albert street, Newton

McDermott Mortimer, tinsmith, Wellington place

McDonald Rev Alexander, minister Congregational Church, Vincent street

McDonald Bernard, contractor, Abercrombie street

McDonald George, surveyor, Windsor street, Parnell

McDonald John E, solicitor, 41 Queen street

McDonald Maria, Cross street, Newton

McDonald Mary, Parnell road

McDonald Michael, grocer, Albert street

McDonald Robert, sawyer, Chapel street

McElroy Bartholomew, general smith and farrier, Otahuhu

McElroy Samuel, general smith and farrier, Otahuhu

McEvoy William, Edinburgh street, Newton

McEwan Andrew, gardener, Castle street, Parnell

McFarlane Daniel, boatman, Chapel street

McFarlane Robert H, architect etc, Albert street

McGrahame Daniel, labourer, Barrack street

McGarrell Denis, labourer, Jermyn street

McGill Colin, ropemaker, Howe street

McGinley John, storeman, Vincent street

McGinley William, soldier, Barrack street

McGinnis James, labourer, Bank street

McGrath Roger, mariner, Cook street

McGoin Alexander, mariner, Cook street

McGuffie Helen, Hobson street

McGuire Thomas, general dealer, Upper Queen street

McHale Michael, green grocer, 75 Queen street

McHugh William, boatman, Strand

McIntosh Mrs E, milliner, dressmaker and general store, Queen street, Onehunga

McIntosh – – , carter, Union street

Mclntyre James B, carpenter, Rutland road, Parnell

Mclntyre Hugh, carpenter, Selwyn Terrace, Parnell

Mclver Iver, Symonds street

McKay A, inspector of public works, William street

McKay Daniel, constable, Havelock street, Parnell

McKay Hector, carpenter, Baker street

McKay Maria, family grocer, Ponsonby road, Dedwood

McKay Roderick, accountant, Cook street

McKelvie – – , merchant, Jermyn street

McKelvie James, labourer, Drake street

McKenzie D, house and land agent, Victoria street

McKenzie Francis, Edinburgh street, Newton

McKenzie James, master mariner, Albert street

McKeon Ann, Vincent street

McKeon Mrs, private boarding house, Wakefield street

McKerras Benjamin, bootmaker, 121 Queen street

McKinish Adam, labourer, East street, Newton

McKinstry William, grocer, Ponsonby road

McLean Andrew, slater, Newton road

COMMERCIAL AND PROFESSIONAL. [Mad.

McLean Every, farmer, East Tamaki

McLean James, St. George's Bay road, Parnell

McLean John, carpenter, Napier street

McLean and Co John, bootmakers, Wakefield street

McLean Kemp, ship builder, Albert street

McLearen Ann, Upper Bath street, Parnell

McLennan Duncan, East street, Newton

McLennan Neil, labourer, Nelson street

McLennary Janet, Union street

McLeod and Gee, coach builders. Cook street

McLeod James, engineer, Symonds street

McLeod John, shipwright, Princes street

McLeod Murdoch, labourer, Baker street

McLeod James, Freeman's hotel, College street, Dedwood

McLiver Lachlan, carpenter, 67 Hobson street

McLoy Richard, shipwright, Graham street

McMahon Louisa, Abercrombie street

McMahon Patrick, labourer, Elliott street

McManus Hugh, civil engineer, Cracroft street, Parnell

McMath Andrew J, clerk, Graham street

McMillan Norman, blacksmith, Sheridan street

McNaughton John, draper, Parnell road

McNeil William, baker, Remuera road

McPherson Richard, tinsmith, Shortland Crescent

McPherson Samuel, brewer, Kyber Pass road

McQuillan and Co, aerated water factory, Kyber Pass road

McQuillan Margaret R, dressmaker, Penk street

McRae Farquhar, teacher high school, Symonds street

McRae George, cooper etc, High street

McRae Joseph, cooper, Parnell road

McRoberts Andrew, painter etc, Hobson street

McShee Alfred, paperhanger, Abercrombie street

McShee James, boatman, Kyber Pass road

McVay Ann, Howe street

McVeigh Helen, dressmaker, Wakefield street

McWilliams John, Eagle inn, Albert street

Macara William, gardener, Stanley street

Macfarlane Elizabeth, Wakefield street

Macfarlane John Sangster, merchant, Queen street

Machattie Thomas Milne, merchant, 81 Queen street; residence Kyber Pass road

Mackay and Co T, merchants, Queen street

Mackay Rev William, Presbyterian minister, Otahuhu

Mack James, dealer, Hobson street

Mackenny Robert, coffee shop, Queen street

Mackenzie Angus, labourer, Howe street

Mackenzie Duncan, land agent, Collingwood street

Mackenzie Hector, contractor, Hobson street

Mackenzie Peter Storier, Union hotel, Queen street

Mackay Hugh, carpenter, Rennell street, Dedwood

Mackie Alexander, of Mackie Brothers, Chapel street

Mackie Brothers, coach builders, Wellesley street

Mackie James, of Mackie Brothers, Mount street

Mackie Mary, Chapel street

Mackintosh Archie, Chapel street

Mackintosh William, teacher, William street

Macky James, farmer, Papatoitoi

Macky John, farmer, Salem, Otahuhu

Macky Peter, storeman, Hepburn street

Macky Thomas, merchant, Hepburn street

Macready Thomas, Duke of Marlborough hotel, watchmaker, 92 and 104 Queen street

Madden Charles, builder. Chapel street

Mas.] AUCKLAND DIRECTORY, 1866-7.

Madden Richard, hairdressing saloon, Princes street, Onehunga

Maddigan John, policeman, Day street

Madhill William Henry, grocer, Wyndham street

Maher John, baker, Wellesley street

Maheny James, tailor, Devenport street, Parnell

Mahon Michael, carter, Hobson street

Mahony Edward, builder and architect, Wellington street

Mahony John, oyster saloon, Queen street

Mahony – -, builder and architect, Chapel street

Maiden Henry, carter, Edinburgh street, Newton

Main George Martin, compositor, Nelson street

Maison James, printer, Beresford street

Major Charles, grocer, Wellesley street

Major Samuel, shoemaker, Stanley street

Malcolm Edward, sailmaker, Hobson street

Malcolm Martha, Alton road

Mamby John, stonemason, Howe street

Managhan Leonard, labourer, Newmarket street, Parnell

Manghan Patrick, brewer, Kyber Pass road

Mangall John, butcher, Edwardes street

Manley Benjamin, of Gilberd and Manley, Symonds street

Manley Jane, Wellesley street

Mann Charles, of Mann and Son, Karangahape road

Mann Christopher, mariner, Newton road

Mann Hezakiah, storeman, Chapel street

Mann and Son, drapers, 242 Queen street

Manning Joseph H, chemist, Shortland Crescent

March John, Pitt street

Mark J N, Nelson street

Markham Denis, policeman, Edwardes street

Marks Anne, Upper Queen street

Marks Charles, bootmaker and hardware warehouse, 73 Queen street; residence

Marks Morris, clothier, draper and outfitter, 200 and 202 Queen st [Hobson street

Marks R, surgeon-dentist, Trafalgar street, Onehunga

Marks Samuel, general dealer, High street; residence Upper Queen street

Marks William J, plumber and gasfitter, Chapel street

Maroney Michael, paperhanger, Abercrombie street

Marrage Alfred, bootmaker, Coburg street

Marriott Francis, butcher, Symonds street

Marsden William, auctioneer, Nelson street

Marsh Thomas W, grocer & provision merchant, 80 Queen street; residence Symonds

Marshall Alexander, carpenter, Albert street [street

Marshall Lizzy, Albert street

Marshall Samuel, clerk, Beresford street

Marshall William, boatman, Hardinge street

Martigan James, labourer, Coburg street

Martin Alexander, solicitor's clerk, 41 Grey street

Martin Alfred, mariner, Chapel street

Martin Antonio, Victoria hotel, Victoria street

Martin Edward P, compositor, West Queen street

Martin George, brewer, Mount Eden road

Martin Joseph, shoemaker, Chancery street

Martin Mary E, schoolmistress, Drake street

Martin Patrick, broker, Wyndham street

Martin Thomas, mariner, St. George's Bay road, Parnell

Martin William E, solicitor, Upper Queen street

Martinson D, watch and clock maker Queen street, Onehunga

Mason James, market gardener, Parnell road

Mason John, hairdresser, 186 Queen street

Mason John, cabinetmaker and turner, Durham street

Mason Rev Peter, B A, teacher of Western Academy, Nelson street

[Mil. COMMERCIAL AND PROFESSIONAL.

Mason William, city missionary, Edwardes street

Mason William, clerk H M Customs, Dublin street, Dedwood

Massey James, miller, Wellington street

Matherson George, labourer, Newton road

Matthews and Bartley, builders, Elliott street

Matthews Edward, labourer, Franklyn street

Matthews James, labourer, Jermyn street

Matthews John, carpenter, South street, Newton

Matthews John, general dealer, Union street

Matthews Nehemiah, oysterman, Chancery street

Matthews Richard, solicitor, Queen street; residence Pitt street

Matthews Seering Hall, of Matthews and Bartley, Grey street

Matraver Thomas, purveyor to the forces, Grafton road

Maude Sarah, Wellington street

Maunsell Rev Dr Robert, Archdeacon, Parnell road

Maxwell Christopher, interpreter, Sheridan street

Maxwell James, labourer, Rennell street, Dedwood

Maxwell John, butcher, 55 Victoria street

Maxwell Joseph, glass cutter, Napier street

Maxwell Richard, ostler, Victoria street

May David, carter, Newton road

Maybury Thomas, compositor, William street

Maynard Thomas, carpenter, Napier street

Mayne John, tinsmith, Pitt street

Meacham George, carpenter, Russell street, Dedwood

Mears William, corn and seed warehouse, 148 Queen street

Mears William, livery stables, Victoria street

Measures Richard, miller, Hardinge street

Mechanic Mrs, Middle street

Mediem Charles, clerk, St. George's Bay road, Parnell

Mee R, bootmaker, Hepburn street

Meilotz John F, working jeweller, Durham street

Merigan Thomas, policeman, Hobson street

Merris John, Chancery street

Merritt Augustus G, surgeon etc, 58 Victoria street

Merritt Charles, tinsmith, Edinburgh street, Newton

Merton Frederick, hawker, Albert street

Messenger Richard, carpenter, Newton road

Messenger William J, butcher, Wakefield street and Queen street

Metcalf John, ironmoulder, Castle street. Parnell

Meurant Henry, horse dealer, St. George's street, Parnell

Meyers Henry S, general importer, Fort street

Middlebrook John, butcher, Victoria street

Middray William, carpenter, William street

Mill and Stewart, general storekeepers, Princes street, Onehunga

Miller Francis, mariner, Albert street

Miller William, bootmaker, Shortland Crescent

Miller William, bootmaker, Vulcan lane

Miller William, carter, Rutland street, Parnell

Miller William, hairdresser, 84 Queen street

Millington John, blacksmith, Union street

Mills Edward, labourer, West street, Newton

Mills Ephraim, Market hotel, 1 Grey street

Mills James, general dealer, 43 Victoria street

Mills James, sawyer, Albert street

Mills John, carpenter, Grey street

Mills John, dealer, Wellesley street

Mills John, mariner, Barrack street

Millis Richard and John, boatmen, Albert street

Mills William, Wynyard hotel, Abercrombie street

Mills William, bailiff, Upper Queen street

Mui.] AUCKLAND DIRECTORY, 1866-7.

Milne Frank J, H M Customs, St. Francis of Sale street, Dedwood

Milne James, builder, Symonds street

Minnetti Thomas, baker, Hobson street

Mitchell Alexander, storeman, Nelson street

Mitchell Charles Featherstone, of Mitchell and Seffern, Wellington street

Mitchell John, colonial storekeeper, Stanley street

Mitchell and Seffern, printers and publishers, office of Penny Journal, 6 Wyndham street

Mitchell William, carter, Napier street

Mitchell William, reporter, Nelson street

Moase William, carpenter, Victoria street

Moginie John, accountant, Upper Queen street

Mofflin Horace, clerk, Wellington street

Moffitt Henry D, government clerk, Ponsonby road

Molloy James, bootmaker, Wakefield street

Molloy Patrick, sergeant-major of police, Chapel street

Monkton C H, photographer, Princes street

Montague Montague, tobacconist, 187 Queen street

Moody William R, engineer, Mount street

Moon Sarah, laundress, Elliott street

Mooney Edward, labourer, Victoria street

Mooney Thomas, moulder, 61 Victoria street

Moore Andrew D, carpenter, Hobson street

Moore George, storeman, Albert street

Moore John, labourer, East street, Newton

Moore Joseph S, judge of supreme court, Rutland street, Parnell

Moore R, wine and spirit merchant, Queen street

Moorey Peter, carpenter, Albert street

Morgan E C, bootmaker, Napier street

Morgan Henry, boat builder, Short street

Morgan James, builder, Wood street

Morgan John, wood turner, Elliott street

Morgan Robert, general dealer, Napier street

Morgan W, saddler, Remuera road

Morley Ann, private boarding house, Symonds street

Morley George, draper, York street, Newton

Morley William, tailor, Parnell road

Morrin John C, grocer, wine and spirit merchant, 128 Queen street; residence Pitt

Morrin Thomas and Samuel, ironmongers, 110 Queen street [street

Morris James, china and glass merchant, Hobson street

Morriss George, bricklayer, Union street

Morriss George W D, carpenter, Elliott street

Morriss Samuel, plasterer, Chapel street

Morrison John, farmer, Albert street

Morrison John, bootmaker, Wyndham street

Morrison John, labourer, Upper Queen street

Morrow John, labourer, Newmarket street, Parnell

Mosleh William, labourer, Nelson street

Moss and Co, free goods store, Custom-house street

Moss George A, carpenter, Barrack street

Moss Moses, merchant, Symonds street

Mossman Charles, carpenter, Baker street

Mossman Robert Dr, surgeon etc, Grafton road

Mould Anne, milliner, Queen street

Mould John, grocer, Victoria street

Moulden Stephen, storeman, Dublin street, Newton

Mounce John, Odd Fellows' Arms hotel, Chancery street

Mowbray John, accountant, Newmarket street, Parnell

Mudford Johanna, Upper Bath street, Parnell

Mudford William, sailmaker, Vernon street

Muir Alexander, H M Customs, Upper Albert street, Newton

Muir Thomas, green grocer, 59 Queen street

COMMERCIAL AND PROFESSIONAL. [Nic.

Mullely John, stockman, Kyber Pass road

Muller Charles, master mariner, Albert street

Mulligan Michael, Prince Albert inn, Queen street, Onehunga

Mulvaney Anne, Cross street, Newton

Mumford John, grocer and bootmaker, Hobson street

Mundy William, builder, Chapel street

Munro Henry, judge in native land court, Nelson street

Munro James, stonemason, Drake street

Munro John, sailmaker, Fort street

Munro John, blacksmith, Edwardes street

Munro John, blacksmith, Albert street

Munro J and W, blacksmiths, Durham street

Munster Thomas, mariner, Dublin street, Newton

Murdoch D, general dealer, Queen street, Onehunga

Murgan Robert, labourer, Newmarket street, Parnell

Murphy Ellen, Wyndham street

Murphy Francis, confectioner, Upper Queen street

Murphy Thomas, carpenter, Wellesley street

Murphy Thomas, bootmaker, Wyndham street

Murphy William, carpenter, Day street

Murray Edward, carpenter. West Queen street

Murray Herving, general dealer, Albert street

Murray James, saddler. Shortland Crescent

Murray Thomas L, clerk in Bank of New South Wales, Sheridan street

Myers P G, commission agent, 38 Queen street

Myles Robert, plasterer, Barrack street

N

Nairn Walter, stonemason, Howe street

Nash Samuel, bushman, Drake street

Nash William, carpenter, Sheridan street

Nassman Henry, sawyer, Barrack street

Nathan Edward J, builder, Ponsonby road

Nathan David, merchant, Shortland Crescent; residence Waterloo Quadrant

Nation Henry, St. George's Bay road, Parnell

Naughman William, labourer, Chapel street

Naughton James, commissioner of police, Victoria street

Neale Samuel, tailor, Union street

Needham William H, carter, Parnell road

Neill George, carter, Cook street

Neill James, labourer, Elliott street

Neilson Alexander, bookbinder, 12 Wellesley street

Nelson John, carpenter, Chapel street

Nesbett Henry, grocer, Newton road

Netterville Thomas, labourer, Albert street

Neumagen and Moses, general dealers, High street

Neville Robert, baker, College street, Dedwood

Newbold James N, baker, Barrack street

Newbury Frederick T, surveyor, Seafield road

Neweth William J, carpenter, Prospect street, Newton

Newman and Ewan, ironmongers and wholesale importers, 130 and 132 Queen street

Newson John, general dealer, Pitt street

Newton George, blacksmith, Barrack street

Nicol and Co, ship chandlers,, 7 Queen street

Nichol George, settler, East street, Newton

Nichol Martha, Randolph street, Newton

Nichol William, Masonic hotel, Princes street

Nicholas A. and M, milliners and dressmakers, 79 Shortland Crescent-

Nicholas Elizabeth, dressmaker, Nelson street

Nicholas James, farmer, Dock street

Nicholas Richard, ship rigger, Victoria street

Pag.] AUCKLAND DIRECTORY, 1866-7.

Nichols William, farmer, Wellesley street

Nicholson Mark E B, physician and surgeon, Pitt street

Nicholson John, stonemason, Dock street

Nidday William, coachbuilder, Graham street

Nightengale William, french polisher, Randolph street, Newton

Nisbet Robert, labourer, Newmarket street, Parnell

Nisbett Archibald, carter, Hardinge street

Nixon James, labourer, Elliott street

Noble Andrew, merchant, Ponsonby road, Dedwood

Noble Helen, Edwardes street

Nolan Edward, milliner, Shortland Crescent

Noone Henry V, harness maker, Albert street

Norrie Stephen, hair cutter, Shortland Crescent

North Thomas, Prince Arthur hotel, Hobson street

North William jun, solicitor, Canada Buildings, Queen street

Norton Frederick, chemist and druggist, Queen street, Onehunga

Norton James, H M Customs, Ryle street, Dedwood

Nosman Thomas, farmer, Randolph street, Newton

Nott William, builder, Ponsonby road

Noyer Joseph, waterman, Chapel street

Nutting Ely, stonemason, West street, Newton

O

O'Bainne Patrick, general dealer, Chancery street

O'Brien Lauchlan, registrar of deeds, St. George's Bay road, Parnell

O'Connell Thomas, bricklayer, Penk street

O'Connor Michael, labourer, Abercrombie street

Ogilvie John, grocer, Drake street

Ogle Thomas, leather dresser, Abercrombie street

O'Hara Bernard, storeman, Edwardes street

O'Hara Edward, labourer, Grey street

O'Hara John, labourer, Wakefield street

O'Hara Patrick, policeman, Edwardes street

Ohlson Frederick, boatman, Hardinge street

O'Keefe Daniel J, merchant, Day street

Oldham James, wine and spirit merchant, High street; residence Shelly Beach road

O'Leary John, bootmaker, Barrack street

Oliver Ann, dressmaker, Pitt street

Oliver John, blacksmith, Pitt street

Oliver and Son, storekeepers, 59 Queen street

Oliver William, watchmaker, College street, Dedwood

0'Meard Edward, surveyor, Karangahape road

O'Neill James, coachmaker, Durham street

O'Neill James, M D, Karangahape road

O'Neill John, labourer, Spring street, Dedwood

O'Neill Patrick, blacksmith, Durham street

0'Regan Michael, printer, West street, Newton

Ormiston William, general merchant, 40 Queen street; residence 96 Grey street

O'Sullivan Daniel, policeman, Edwardes street

Oswell Hugh G, draper, Drake street

Otridge Elijah, cabinetmaker, Howe street

Otto Phillip, labourer, Wellesley street

Outhwaite Thomas, Kyber Pass road

Owen and Fendelow, ironmongers, 166 Queen street

Owen and Graham, merchants, 13 Queen street

Owen George W, grocer, Victoria and Chapel streets

Owen Thomas, grocer, Kyber Pass road

Oxley John, bootmaker, Hardinge street

P

Page Thomas, carpenter etc, Nelson street

COMMERCIAL AND PROFESSIONAL. [Pen

Paine William, printer, Grafton road

Palmer James, Royal hotel, Eden Crescent

Palmer Thomas, butcher, Chancery street

Palmer William, surveyor, Portland street, Parnell

Parker Bridget, Chancery street

Parker Charles, timber merchant, Cross street, Newton

Parker Frederick, carter, Albert street

Parker Nathaniel, bootmaker, Barrack street

Parker William, shoemaker, Coburg street

Parker William, grocer, 77 Wakefield street

Parker William, Horse and Groom hotel, Drake street

Parkinson John W, carpenter, Prospect street, Newton

Parks Henrys H M Customs, Chancery street

Parsons Edward, clerk, Turner street

Parsons William, private boarding house, Karangahape road

Parsons Richard, carpenter, Edwardes street

Partington Charles F, miller, Symonds street

Partington George, confectioner, Symonds street

Partington George, flour merchant, City road

Partington Henry, general store, Queen street

Partington – – , miller, Pitt street

Partridge Clement, settler, Wellington street

Partridge and Co S, fruiterers, 99 Queen street

Paterson Charles, carpenter, Cook street

Paterson Edward, lithographic printer, 238 Queen street

Paterson James, carpenter, Seafield road

Paterson Joseph, labourer, Cook street

Paterson Mary, Durham street

Paterson Roderick, warder, Seafield road

Paton John, blacksmith, Dock street

Patterson James, salesman, Drake street

Patterson Mary, Cook street

Patterson William J, storeman, Rennell street, Dedwood

Patterson William, painter, Karangahape road

Paul Andrew, tinsmith, Spring street, Dedwood

Paul James, family grocer, Symonds street

Paul Robert, plumber, England street, Dedwood

Paul Walter, butcher, 9 Grey street

Payne Henry, engraver, Grey street

Payne Thomas, carpenter, Napier street

Payne William, baker, 65 Grey street

Peace Mrs R, temperance boarding house, Wellesley house

Peachey Elizabeth, Parnell road

Peacock Thomas, mathematical and nautical instrument maker, 52 Shortland Crescent

Pearce Henry, bootmaker, Parnell road

Pearce James, carter, Moore street

Pearce John, veterinary surgeon, Remuera road

Pearce John, blacksmith, Remuera road

Pearce Joseph, builder, Graham street

Pearce Symon, butcher, Bank street

Pearne Isaac, labourer, Wyndham street

Pearse John Worth, draper, Queen street; residence Randolph street, Newton

Pearson Christopher, wheelwright, Day street

Pearson William, plasterer, Albert street

Peck William, labourer, Upper Albert street, Newton

Peek W J, builder and contractor, Great South road, by Otahuhu

Peet Thomas W, bookbinder, Wellington street

Pell Walter, labourer, Chancery street

Pellow William, carpenter, Pitt street

Pelly George, plasterer, Hepburn street

Pendergast Patrick, labourer, Ireland street, Dedwood

Pot.] AUCKLAND DIRECTORY, 1866-7.

Penk John, labourer, Penk street

Penk Thomas, labourer, Hopetoun street

Pennaligan John, labourer, Upper Queen street

Perch James, Franklyn street

Percy Joseph, Globe hotel, Wakefield street

Perkins Joseph, labourer, Durham street

Perston M J, of Ridings and Perston, Grafton road

Perry Rhoda, Chapel street

Peters James, boatman, East street, Newton

Peters Walter R, baker, High street

Philcox William, builder, Kyber Pass road

Phillips Aaron, merchant, Wakefield street

Phillips Charles S, auctioneer, Wakefield street

Phillips Charlotte, Beresford street

Phillips Edward W, fruiterer. 100 Hobson street

Phillips Isaac, jeweller, Abercrombie street

Phillips P A, ironmonger and importer, 50 and 52 Queen street

Phillips Thomas, labourer, Chancery street

Phillips and Son W, painters etc, Wyndham street

Phillips William, gardener, Upper Queen street

Phillipson Thomas, chemist and druggist, Princes street

Philpot Charles, mariner, Centre street

Philson Dr, provincial surgeon, Grafton road

Pick Thomas, butcher, Union street

Pickett John, joiner, Wellington street

Pickthley Laurence, engineer, Nelson street

Pierce G P, manager New Zealand Insurance Company, Symonds street

Pierce Thomas Dr surgeon etc, Karangahape road

Piercy Edward, farmer, Wellesley street

Piltz Joseph, cabinetmaker, Wellington street

Pike Charles, wholesale and retail grocer, Parnell road

Piper Mary, Edinburgh street, Newton

Pinching Dr, surgeon and accoucheur, Karangahape road

Pingleton Anne, West Queen street

Pitkahelly George, engineer, Mount street

Pitts Henry, carpenter, Howe street

Playford John, bootmaker, Chapel street

Plumley Edward, dentist, Wakefield street

Plumley Edward, seedsman, landscape and market gardener, Otahuhu

Pocock James, painter, plumber etc, Hill street, Onehunga

Pollard George, labourer, Castle street, Parnell

Pollard William, saw trimmer, Victoria street

Pollock Alexander, butcher, 71 Queen street

Pollock James, compositor, Wyndham street

Pollock Robert, carter, Wharf; residence Drake street

Polton Mary Ann, Albert street

Polton Thomas Hugh, coach builder, Barrack street

Pompallier Right Rev Dr, Bishop of Auckland (R C), St. Francis of Sale street, Dedwood

Pond James A, chemist, 48 Queen street

Pope Thomas, baker, Symonds street

Porter and Co Edward, ironmongers, Shortland Crescent

Porter Charles, general dealer, Barrack street

Porter John, boarding house, Victoria street

Porter Richard, inspector in bankruptcy, 24 Shortland Crescent; residence Grafton road

Porter William J, saddler, Symonds street

Porter William, carter, Chapel street

Porter William, wheelwright, Karangahape road

Posseniskie William, tailor, Shortland Crescent

Potter Henry, chemist etc, 114 Queen street; residence 71 Grey street

Potter Joseph, storeman, Union street

Potter Robert, labourer, Newmarket street, Parnell

COMMERCIAL AND PROFESSIONAL. [Rat.

Poulgrain George, carpenter, Edwin street, Newton

Poulton James, farmer, Vincent street

Powell James, blacksmith, Kyber Pass road

Power Daniel, brickmaker, Union street

Powley and Johnson, milliners and drapers, 98 Queen street

Powley Thomas, settler, Wakefield street

Pratt Robert, watchman, Cracroft street, Parnell

Preatmore Joseph, mariner, Barrack street

Preece J W, merchant, Queen street

Press Samuel, carpenter, Rokeby street

Price Frederick, Quang Tung Hong, Queen street

Price George, grocer, Karangahape road

Price John, clerk, Wellington street

Price William, clerk in district court, Albert street

Prime and Abbott, grocers, 134 Queen street

Prime F L, of Prime and Abbott, Anglesea street

Prime Watson F, grocer, Union street

Prince Henry, bootmaker, Wakefield street

Prince James, jeweller, South street, Newton

Prince Rosina, dyer and cleaner, 81 Shortland Crescent

Prislow Henry, general dealer, Hobson street

Pristley George, labourer, Upper Bath street, Parnell

Pritchard W, architect, Wyndham street; residence Rutland street, Parnell

Probert Henry, cabinetmaker, Shortland Crescent

Pugh James, carpenter, Pitt street

Pulman George, draughtsman, Shortland Crescent

Punch Richard, shoemaker, Jermyn street

Purchas Rev Arthur Guyon, Onehunga

Purchase George, tailor, Abercrombie street

Purchase Samuel, mariner, Albert street

Purdie Charles, boatman, West Queen street

Purdie William, mariner, Vincent street

Putman Richard, messenger, Regent street, Newton

Pye James, engineer, Collingwood street

Q

Quartees John, carpenter, Ponsonby road

Quarterman Edward, mariner, Moore street

Quartier Aurele, merchant, 26 Queen street; residence Ponsonby road, Dedwood

Quick Christopher G, coach proprietor, Victoria street; residence Nelson street

Quigley Henry, cooper, High street

Quinn James, carter, Barrack street

Quinn John, farrier, Albert street

Quinn Mary, Chancery street

Quinn Thomas, labourer, Barrack street

Quinn Thomas, Swan inn, Strand

Quinlivan John, carter, Kyber Pass road

R

Rakin Daniel, painter etc, Karangahape road

Ralford William Henry, labourer, Chancery street

Ralph William, carpenter. Prospect street, Newton

Ramburn William, carter, Liverpool street

Rampling Elizabeth, Cook street

Ramsey Dugall M, clerk, Karangahape road

Randolph Alfred, draughtsman, Windsor street, Parnell

Ratcliffe Andrew, carpenter, Ireland street, Dedwood

Rathbone John, saddler and harness maker, Shortland Crescent; residence Scarborough Terrace, Parnell

Rathbone Richard, painter, Wellesley street

Rattray George, storeman, Nelson street

Rattray John, master mariner, Albert street

Rob.] AUCKLAND DIRECTORY, 1866-7.

Rattray William, draper and clothier, 24 Shortland Crescent

Rattray William, of Lilewall and Rattray, Chapel street

Raven W J, watchmaker, Princes street, Onehunga

Rawlins and Graham, plumbers and gasfitters, Albert street

Rawlinson Elijah, baker, Nelson street

Rayner Alfred, photographer, Shortland Crescent

Readdy David, dairyman, Wellington street

Redfern James, bricklayer, Newton road

Redmond John, general store, Cook street

Reed George, boatman, Dock street

Reed James, wheelwright, Chapel street

Reed Jessie, teacher, Grafton road

Reed John, coachman, Adelaide street

Reed William D, storeman, Seafield road

Reeve George, blacksmith, Parnell road

Reeve Capt Maxwell, Eden Crescent

Reeves Richard, butcher, 51 Hobson street

Regan John, general dealer, Chancery street

Reid William, engineer, Parnell road

Reilly Bernard, baker, Lower Bath street, Parnell

Reilly Joseph, police sergeant, Wellington street

Renner Henry, shipwright, Coburg street

Reynes George, chemist. Cook street

Reynolds Alfred, clerk, Baker street

Reynolds Michael, miller, Durham street

Rhodes George, builder, Hobson street

Rhodes James, carpenter, Dublin street, Newton

Rhodes Richard, bootmaker, Remuera road

Rhodes William, sawyer, Parnell road

Rice Henry, Cook street

Rice John, stonemason, Cook street

Rice Silas, carpenter, College street, Dedwood

Richards Evan, blacksmith, Ireland street, Dedwood

Richards Henry, bailiff, Parnell road

Richards John, gardener, Howe street

Richards Margaret, general store, Albert street

Richards Richard, seedsman, Kyber Pass road

Richards William, eating house, Wharf

Richardson Charles, master mariner, Parnell road

Richardson Henry J E, government surveyor, Nelson street

Richardson James, engine fitter, Wellesley street

Richardson John, master mariner, Middle street

Richardson John, printer, Baker street

Rielly William, carter, Karangahape road

Rielly William, tailor, Penk street

Ridings George, private boarding house, Coburg street

Ridings George, commission agent, Upper Queen street

Ridings Henry, of Ridings and Perston, Pitt street

Ridings and Perston, auctioneers, 124 Queen street

Ridings Richard, Symonds street

Rintoul Alexander, Vincent street

Ring C and F, timber merchants, Custom-house street

Ring Frederick, of C and F Ring, Parnell road

Ring William, carpenter, Parnell road

Ripley William H, York hotel, East street, Newton

Ripley William, watchmaker, Pitt street

Ritchie Hugh, clerk, Vincent street

Rittenberg B, picture frame manufacturer, Shortland Crescent

Rix James, confectioner, Napier street

Roberton James, merchant, College street, Dedwood

Roberton and Co John, merchants, 83 Queen street; store Durham store

COMMERCIAL AND PROFESSIONAL. [Rus.

Roberton John, of J Roberton and Co, Mount Eden road

Robertson Isabella, Wellington street

Robertson James, baker, Hobson street

Robertson James, farmer, Otahuhu

Robertson John, Queensferry hotel, Vulcan lane

Robertson John, baker, Kyber Pass road

Robertson Lawrence, Bricklayers' Arms hotel, Chapel street

Robertson Peter, baker, Symonds street

Robins Anne, Symonds street

Robinson Caleb, carpenter, Devenport street, Parnell

Robinson Charles, lighterman, Hobson street

Robinson Charlotte, Prospect street. Newton

Robinson Isabella, Seafield road

Robinson James, slater, Newton road

Robinson John, clerk, Sheridan street

Robinson John, gardener, Newton road

Robinson J W, chemist and druggist, Parnell road

Robinson Sarah, Upper Bath street, Parnell

Robinson William, grocer, Karangahape road

Robinson William, bootmaker, Cross street, Newton

Robinson William, carpenter, Cracroft street, Parnell

Robinson William, coach builder, Cracroft street, Parnell

Robley Joseph, miller, Wyndham street

Rockley William C, labourer, Newton road

Rogers George, grocer, Cook street

Rogers George, general dealer, Elliott street

Rogers Joseph, clerk compensation court, Grafton road

Rogers Owen, bushman, Baker street

Rogers Peter, ostler, Drake street

Rogers Richard, general dealer, 5 Grey street

Rogers Samuel, general dealer, Chapel street

Rogers Thomas, Criterion hotel, Otahuhu

Rolton George, mariner, Rutland street, Parnell

Rooney Andrew, Union street

Ropley George, farmer, Caia, Otahuhu

Rosa James, grocer, College street, Dedwood

Rose Charles, carpenter, Devenport street, Parnell

Rose John, carpenter, Drake street

Rose John, gardener, Scarborough Terrace, Parnell

Rose Joseph, family grocer, 16 Wellesley street

Rose William, carpenter, Chapel street

Rose William, Coach and Horses hotel, Queen street

Ross David, painter, East street, Newton

Ross James, gardener, Wellington street

Roulston James, express owner, Karangahape road

Rourke Mary, manglewoman, Abercrombie street

Rout John, general dealer, High street

Rout Samuel, general store, Vulcan lane

Rowe Charles, labourer, Cross street, Newton

Rowe William, blacksmith, Newton

Rowley George, Coach Maker's Arms hotel, 32 Wellesley street

Ruckshil Auguste, labourer, Barrack street

Rusden James sen, stonemason, Newton road

Rusden James jun, stonemason, Newton road

Rushbrook Charles, settler, Nelson street

Russell Alexander, St. Francis of Sale street, Dedwood

Russell Charles, labourer, William street, Dedwood

Russell George, labourer, East street, Newton

Russell James, notary public, Fort street

Russell John B, solicitor, Shortland Crescent; residence Upper Queen street

Russell Macnamara, engineer, Symonds street

Sef.] AUCKLAND DIRECTORY, 1866-7.

Russell Thomas, of Whitaker and Russell, Symonds street

Ryan Darby, labourer, Selwyn Terrace, Parnell

Ryan Elizabeth, laundress, Abercrombie street

Ryan Francis, labourer, Newmarket street, Parnell

Ryan Maria, boarding house keeper, Albert street

Ryan Michael, labourer, St. George's Bay road, Parnell

Ryland William, sergeant-major Cavalry volunteers, Wellington street

Ryrie James, Metropolitan hotel, Queen street

S

Sadgrove William, Foresters' Arms hotel, Albert street

Sadgroves William, carter, Randolph street, Newton

Sainsbury – – , carter, Beresford street

Sakey John, carpenter, Chapel street

Salmon and Co John, merchants, 29 Queen street

Salmon John, of J Salmon and Co, Grafton road

Salter Montague, accountant, College street, Dedwood

Salsfield Richard, cooper, Fort street

Samuel and Jacobshons, storekeepers, Tauranga

Sandall Richard, butcher, Wakefield street

Sanders Charles, bootmaker, Parnell road

Sandercock Ann, Hobson street

Sanderson Charles, civil engineer, Symonds street

Sankey Henry, miller, Wellesley street

Sargent James, secretary Mechanics' Institute, High street

Saunders Charles, grocer, Parnell road

Saunders James, labourer, Hardinge street

Saunders Joseph, inspector of prison labour, Aubrey street, Mount Eden

Savage Valentine, boat builder, Lower Bath street, Parnell

Saville James, eating house keeper, Queen street

Savory John, settler, Chancery street

Saxton and Barnes, carpenters, Nelson street

Saxton Charles, of Saxton and Barnes, Nelson street

Sayers Thomas, parchment maker, Edwardes street

Sceats John, British hotel, 119 Queen street

Sehafer Charles, baker, West Queen street

Schapp and Ansenne, timber merchants, Custom-house street

Scherff Franz, Waikato land agent, Fort street

Schoettler J F, Hepburn street

Scholes John, Royal George hotel, Newmarket

Schultz Robert, accountant, Graham e street, Newton

Scoble John T, carpenter, Cook street

Scott Archibald, carter, Kyber Pass road

Scott James, clerk, Newton road

Scott James, grocer, Newton road

Scott James, tailor, Wellington street

Scott Jeremiah, general dealer, Stanley street

Scott John, settler, Wangarie Croft, by Otahuhu

Scott Nicholas, fisherman, Jermyn street

Scott Robert, bootmaker, Queen street; residence Chapel street

Scott Thomas, carter, Cook street

Scrogg George, carter, Chapel street

Scoway Maria, Grafton road

Seabrook John, tailor, Vincent street

Sealey George, carpenter, Albert street

Searle Richard, butcher, Chapel street

Searle Thomas, bootmaker, Chapel street

Seccombe Richard sen, of Seccombe and Sons, Kyber Pass road

Seccombe and Sons, brewers, Great North Brewery, Kyber Pass road

Seccombe Thomas, of Seccombe and Sons, Aubrey street, Mount Eden

Seffern William Henry John, of Mitchell and Seffern, Nelson street

COMMERCIAL AND PROFESSIONAL. Sla.

Sellers D, master mariner, Tauranga

Selwyn Dr George Augustus, Lord Bishop of New Zealand, Parnell road

Senger William, school teacher, St. George's Bay road, Parnell

Senior Joseph, Railway Terminus hotel, Short street

Serjeant Thomas, labourer, Devenport street, Parnell

Settler – – , farmer, Randolph street, Newton

Seufert Edon, fancy cabinet maker, Elliott street

Sexton Mrs, dressmaker, Shortland Crescent

Sexton Thomas, carpenter etc, Shortland Crescent

Shalders R B, timber merchant, Karangahape road

Shalder's Steam Saw Mills, T Kelly manager, Beach, Onehunga

Sham Charles, West street, Newton

Sharmer Thomas, jeweller, Ireland street, Dedwood

Sharp Nathan W, printer, Newton road

Sharp Thomas, bricklayer, Karangahape road

Shaw Frederick R, jeweller, Hobson street

Shaw Mrs Robert, storekeeper, Princes street, Onehunga

Shaw Samuel, labourer, Hobson street

Shaw Thomas, carpenter, Prospect street, Newton

Shea John, labourer, Wellesley street

Sheals John, labourer, Cook street

Sheddans Robert, cooper etc, Durham street

Sheeard John, billiard marker, Chancery street

Sheehan Daniel, carpenter, Nelson street

Sheehan David, Governor Browne hotel, 41 Hobson street

Sheehan Michael, Chancery street

Sheeny Robert, boatman, Wyndham street

Shelton and Co H R, painters, Wellesley street

Shephard A, Jermyn street

Shephard and Carr, hay and corn dealers, Karangahape road

Shepherd Francis, painter, Parnell road

Shepherd John, boot and shoe depot, Shortland Crescent

Sherlock Adam, china and glass warehouse, 213 Queen street

Sherlock Henry, painter, Drake street

Sherrard and Co H and A, importers and warehousemen, Fort street

Sherrard Henry, of H and A Sherrard and Co, Vincent street

Sherrard William, draper, Wellington street

Shewring Thomas, porter, Wellington street

Shoemaker Elizabeth, Chancery street

Short George, master mariner, Drake street

Short Thomas, draper, 106 Queen street; residence Grey street

Shove Thomas, butcher, Hobson street

Sibbin George, auctioneer, Fort street; residence Alton road

Simmonds John, clerk, Hobson street

Simmons Henry, carpenter, Devenport street

Simpson James, gardener, Shelly Beach road

Simpson John, bricklayer, Cracroft street, Parnell

Simpson Peter, tailor, Upper Queen street

Simpson Peter, 61 Wakefield street

Simpson Ralph, merchant, Otahuhu and Port Waikato

Sims James, gardener, Mount street

Sims Mary J, Commercial inn, Shortland Crescent

Sinclair John, carpenter, Napier street

Sinclair Peter, carpenter, Napier street

Sinclair William, Edinburgh street, Newton

Skeen Robert, Parnell road

Skelton Edward, labourer, Rennell street, Dedwood

Skelton William, labourer, Barrack street

Skerritt Thomas, labourer, Chancery street

Skerry Michael, baker, Barrack street

Slater George, clerk in commissariat, Parnell road

Sno.] AUCKLAND DIRECTORY, 1866-7.

Slater Henry, labourer, Cross street, Newton

Slater James, engineer, Symonds street

Slater Joseph, butcher, College street, Dedwood

Slattery Bridget, Parnell road

Slattery Patrick, green grocer, College street, Dedwood

Sleeth Henry, turner etc, Shortland Crescent

Smallfield Octavius, fancy dealer Queen street; residence Parnell road

Smart James, of Cruickshank, Smart and Co, Wynyard street

Smart John, waterman, Edwardes street

Smirley Ebenezer, bricklayer, Wyndham street

Smith Alfred, engineer, Dock street

Smith Amy, schoolmistress, Victoria street

Smith Arthur E, carpenter. Chapel street

Smith Charles, cabinetmaker, Spring street, Dedwood

Smith Charles, carpenter, Hepburn street

Smith C B, green grocer, 193 Queen street

Smith Edward M, tailor, Newton road

Smith Elizabeth, Symonds street

Smith Ezra, express driver, Union street

Smith Francis, carpenter, Vincent street

Smith Francis, bootmaker, 152 Queen street

Smith George, accountant, Wakefield street

Smith George, carter, Parnell road

Smith George, labourer, Day street

Smith Henry, judge in native land court, York street, Parnell

Smith Henry, architect, Wellesley street

Smith James, labourer, Upper Albert street, Newton

Smith James, labourer, Union street

Smith Rev James, Presbyterian minister, Lower Bath street, Parnell

Smith John, cook, Rutland street, Parnell

Smith John, West street, Newton

Smith John, cabinetmaker, Devenport street, Parnell

Smith Margaret, Chancery street

Smith Peter, express driver, Symonds street

Smith Richard F, grocer, Symonds street

Smith Richard, joiner, Wellesley street

Smith Richard, carpenter, Newton road

Smith Robert, labourer, East street, Newton

Smith Robert, carpenter, Dublin street, Newton

Smith Samuel C, general dealer, Hobson street

Smith Samuel Hague, merchant, 228 Queen street; residence Grey street

Smith Sidney, Parnell road

Smith Thomas, carpenter, Karangahape road

Smith Thomas, butcher, Karangahape road

Smith Thomas, carpenter, Parnell road

Smith William H, bootmaker, Pitt street

Smith William, Wakefield street

Smith William, Old House at Hon. e hotel, 72 Victoria street

Smith William Thompson, Albion hotel, Hobson street

Smith William, machinist, Wyndham street

Smith William, contractor, Seafield road

Smith William, express driver, Hobson street

Smith William, carpenter, Sheridan street

Smith William, coach painter, William street

Smith – – , carpenter, Wyndham street

Smith – – , Rokeby street

Smythe William, labourer, Karangahape road

Smythman Richard, carpenter, North street, Newton

Snedden Alexander, draper, 57 Wakefield street

Snell W H, accountant, Mount street

Snodgrass David, baker, West Queen street

COMMERCIAL AND PROFESSIONAL. [Sti.

Snow John, Dock street

Somerville Andrew, carpenter, West street, Newton

Somerville Ann, Upper Queen street

Somerville Archibald, Grafton road

Somerville Mark, merchant, livery and bait stables, 127 Queen street; residence

Somerville Robert, Rutland street [Windsor street, Parnell

Soppett J and J, millers, Queen and Wellesley streets

Soppett James, of J and J Soppett, Ponsonby road

Soppett James, of J and J Soppett. Hobson street

Soppett John, of J and J Soppett, Upper Albert street, Newton

Southwell James, fisherman, Chancery street

Spalding N, draper, Princes street, Onehunga

Speakman William, grocer, Strand, Mechanics' Bay

Speechley Thomas, carter, Mount street

Spencer Absolem, labourer, Hopetoun street

Spencer John, engineer, Ireland street, Dedwood

Spicer Archibald, accountant, Ponsonby road

Spight William, clerk, Rutland road, Parnell

Spragg Joseph, ship builder, Vincent street

Sprougall John, accountant, York street, Parnell

Spry James, Star hotel, Karangahape road

Stables John, schoolmaster, Symonds street

Stafford John, mariner, Park street

Staines George, general dealer, 34 and 36 Wellesley street

Stanley James, boatman, Wellesley street

Stanton James, carpenter, Nelson street

Stark H P, stock broker and agent, Queen street; residence Abercrombie street

Staunton Richard, clerk, Castle street, Parnell

Steele John, labourer, Jermyn street

Steele Thomas, carpenter, Upper Bath street, Parnell

Steele William, bootmaker, Barrack street

Steele William, timber merchant, Parnell road

Steele William H, cabinetmaker, Upper Bath street, Parnell

Steers Edmond George, City Club hotel, Shortland Crescent

Stenhouse Ann, Windsor street, Parnell

Stenerent George, draughtsman, Newton road

Stephens James, mariner, Chapel street

Stephens Samuel, grocer, College street, Dedwood

Stephenson Alexander, carpenter, Collingwood street

Stephenson Robert, butcher, Parnell road

Stephenson – – , coast guard, Albert street

Stevenson James, draper, Wynyard street

Stevenson Robert, grocer, Newton road

Stevenson R H, saddler, 144 Queen's street; residence Grafton road

Stevenson Thomas, engineer, West street, Newton

Stewart Charles A, blacksmith, Parnell road

Stewart Charles, porter, Edwardes street

Stewart and Dalton, watermen, Short street

Stewart Henry, gardener, North street, Newton

Stewart James, civil engineer, Mount street

Stewart James, brewer, Symonds street

Stewart John, carpenter, Vernon street

Stewart Mary, dressmaker, Cook street

Stewart Mrs, Napier street

Stewart Thomas M, clerk, Scarborough Terrace, Parnell

Stichbury Charles, merchant, 105 Queen street; residence Official Bay

Stichbury James, storeman, William street, Dedwood

Still James, painter, Albert street

Stinsden Henry, slaughterman, Remuera road

Stirling James, accountant Bank of New South Wales, Pitt street

Stirling William, storeman, Symonds street

Tat.] AUCKLAND DIRECTORY, 1866-7.

Stivenant Samuel, coffee merchant, Seafield road

Stokes J W, butcher, Karangahape road

Stokes-, ginger beer manufacturer, Wellington street

Stone Brothers, merchants, 22 Queen street

Stone Charles B, merchant, Symonds street

Stone James, of Stone Brothers, Carlton road

Storey James, labourer, Symonds street

Strange J B, mason, Rutland street

Stratford Dr, Selwyn Terrace, Parnell

Stratford Edmund, settler, Selwyn Terrace, Parnell

Stratton Frederick, government clerk, Seafield road

Streeter Stephen C, butcher, Karangahape road

Stretch William, bootmaker, Nelson street

Stretton Frederick W, stationer and fancy repository, 160 Grey street

Strickley Edward S, Shelly Beach road, Dedwood

Stringer Thomas, bootmaker, Otahuhu

Strong Charles, waterman, Edwardes street

Strong George, grocer, Short street

Strong Henry, labourer, Chapel street

Stroud Catherine, Wyndham street

Stuart Ann, dressmaker, Wellesley street

Stuart and Co, bakers and confectioners, Princes street, Onehunga

Sturmer Frederick, journalist, Wood street, Dedwood

Sullivan Ann, Abercrombie street

Sullivan Cornelius, labourer, Albert street

Sullivan James, Crown hotel, West Queen street

Sullivan John, master mariner, Wakefield street

Sullivan Joseph, mariner, Cook street

Sullivan Timothy, labourer, Elliott street

Sunson James, stonemason, East street, Newton

Sutcliffe John, saw sharpener, Elliott street

Sutherland James, Belfast hotel, Princes street

Sutherland John, carpenter, Hobson street

Sutherland John, bricklayer, Pork street

Sutherland Robert, butcher, Karangahape road

Swales John, zinc worker, Green street, Dedwood

Swan John, farmer, Drake street

Swan W T, storeman, Hobson street

Swete Arthur, of Swete and Co, Karangahape road

Swete and Co, grocers, Karangahape road

Swinerton John J, wood turner, Karangahape road

Sykes John, soldier, Barrack street

Sykes John, gardener, William street

Syms John, baker, Parnell road

Symes Henry J S, Wheat Sheaf hotel, Queen street

Symonds John Hill, hairdresser, 208 Queen street

Symonds Robert, livery and bait stables, Albert street

Symonds Thomas, waterman, Moore street

Syverril George, labourer, Barrack street

T

Tabuteau Joseph M, landing surveyor, Parnell road

Talbot Anne, Symonds street

Tait Alexander, blacksmith, Kyber Pass road

Tait John, labourer, Duke street

Tait William, boatman, Albert street

Tanfield Samuel, clerk, Sheridan street

Tapper Joseph, boatman, Wellesley street

Tarbutt George, accountant, Cross street, Newton

Tattersall Joseph, painter, Eden Crescent

Tattersall Lawrence, painter, Vincent street

COMMERCIAL AND PROFESSIONAL. [Tre.

Tavill William, blacksmith, West street, Newton

Taylor Charles, carter, West street, Newton

Taylor Edmund, storeman, Hepburn street

Taylor Edwin, mariner, West Queen street

Taylor George, clerk, South street, Newton

Taylor George, dining rooms, Queen street

Taylor Isaac, labourer, Lower Bath street, Parnell

Taylor James, engraver, Nelson street

Taylor James, engraver, Albert street

Taylor John, carpenter, Baker street

Taylor John, carpenter, William street

Taylor John H, cooper, Castle street, Parnell

Taylor Mary, teacher, Dublin street, Newton

Taylor Mason D, clerk in detective office, Wellington street

Taylor Matilda, teacher, West street, Newton

Taylor Mrs, milliner etc, Parker street, Onehunga

Taylor Samuel, carter, Upper Bath street, Parnell

Taylor Thomas, labourer, Upper Bath street, Parnell

Taylor William S, schoolmaster, Vincent street

Taylor William, miller, Turner street

Tegg Christina, Hobson street

Tennant George N, carpenter, Park street

Tennant William, compositor, Howe street

Tepper Sarah, Sale street

Terry Charles W, clerk, Rutland road, Parnell

Thackey Thomas, labourer, Cross street, Newton

Thewlis Henry, Nelson street

Thomas and Co William, butcher etc, Wellington street

Thomas Elizabeth, grocer, Wellington street

Thomas George, labourer, Wellesley street

Thomas Hugh, Universal boarding house, Beach, Onehunga

Thompson Charles, York street, Parnell

Thompson David, sawyer, William street

Thompson George, pork butcher, Hobson street

Thompson John, carpenter, Napier street

Thompson Robert, publican, Albert street

Thompson Thomas, mariner, West Queen street

Thompson Thomas, grocer, 39 Victoria street

Thompson William, labourer, Mount Eden road

Thomson George, ginger beer manufacturer, Cross street, Newton

Thomson Mary Ann, Duke street

Thornalty Samuel, carter, Parnell road

Thome William, bootmaker, High street

Thorne William, bootmaker, Wakefield street

Thorogood George, soda water manufacturer, Barrack street; residence High street

Thorton, Smith and Firth, millers, Queen street

Thurston James, labourer. Barrack street

Tighe Michael, major of militia and volunteers, Wynyard street

Tilly John, gardener, East street, Newton

Timms Martin, carpenter, Durham street

Tinian James, tailor, Bank street

Titmarsh William, custom-house officer, Parnell road

Tisley George, labourer, Newton road

Tittis John, carpenter, Upper Bath street, Parnell

Tole John surveyor, College street, Dedwood

Tole William,, surveyor, Spring street, Dedwood

Tonge Joseph, engineer, Sale street

Tourer Abraham, tinsmith, Sale street

Townley Frederick S, cabinetmaker and undertaker, Wellesley street

Travill Thomas, watchmaker, Dublin street, Newton

Trevarthan Elizabeth, Edinburgh street, Newton

Wal.] AUCKLAND DIRECTORY, 1886-7.

Trevena William H, livery and bait stables, Durham street

Treves James, mason, Franklyn street

Tricker Walter, painter etc, Parnell road

Trip H C, painter, Karangahape road

Trimmer George, baker, Scarborough Terrace, Parnell

Trimmer Henry, mariner, Devenport street, Parnell

Trimmer John, mariner, York street. Parnell

Trumper Charles, compositor, Hobson street

Trumper Thomas E, printer, Hobson street

Tucker and Wilson, butchers, 133 Queen street

Tudelip Thomas, carpenter. Grey street

Tunnigan Thomas, carter, Victoria street

Turnbull Herbert, Wynyard street

Turner Benjamin, Parnell road

Turner Benjamin, clerk, East street, Newton

Turner Edward, labourer, Wellesley street

Turner Mrs W, grocer, Trafalgar street, Onehunga

Turnley Josiah, carpenter, Wellington street

Turrell George, kauri gum merchant, Albert street

Turrell Lewis, boot and shoe importer, 118 Queen street

Turrell and Tonks, auctioneers, Queen street

Turton Henry, St. George's Bay road, Parnell

Twohey William, broker, Queen street

Tyler James, carter, Wyndham street

Tyler Richard, plumber etc, Newton road

U

Underwood William, mariner, Chapel street

Upham Frederick J, clerk Bank of New Zealand, Nelson street

Upton and Co, booksellers, 122 Queen street

Upton Thomas, carpenter, North street, Newton

Urvater and Watchell, cap makers, Victoria street

Utting John J, clerk, Duke street

V

Vaile J R, of S and J R Vaile, Cook street

Vaile S and J R, drapers and clothiers, Shortland Crescent

Varnon Thomas, draper, Karangahape road

Vaughan James, Chapel street

Vaughan William, draper, Parnell road

Vercoe Richard James, Greyhound hotel, Queen street

Vernon Henry, chief bailiff, Hobson street

Vesty Mary, Chancery street

Viall Susannah, Edwardes street

Vialou Isaac Richardson, Auckland hotel, High and Queen streets

Vicars Samuel, clerk, Grafton road

Vickery and Masefield, engineers etc, Albert street

Vickery William, of Vickery and Masefield, Albert street

Vile Edwin, bushman, Karangahape road

Vincent Robert, carpenter, Beresford street

Vragerson Peter, storeman, Albert street

W

Wade Edward, grocer, 59 Victoria street

Wade Henry G, carpenter and builder, 39 Grey street

Waddell J, baker, Karangahape road

Waddell William R, baker, 85 Hobson street

Wadham J, wharfinger and contractor, Wharf; residence Nelson street

Waite Jerry, timber and produce merchant, Wharf, Otahuhu

Wakefield H, boot and shoemaker, Fort street

Walden Jomes, letter carrier, Sale street

COMMERCIAL AND PROFESSIONAL. [Web.

Waldron Jacob, blacksmith, Mount Eden road

Walker Alexander Vannett, compositor, Durham street

Walker Charles, labourer, City road

Walker Charles, saddler, Kyber Pass road

Walker Edward, Coasters' Home hotel, Drake street

Walker Edward, grave digger, Symonds street

Walker Elizabeth, Duke street,

Walker Joseph, bricklayer, Vincent street

Walker Richard, painter, Grey street

Walker Richard, settler, Eden Crescent

Walker Robert, kauri gum merchant, Wharf; residence Nelson street

Walker Thomas, labourer, Howe street

Wall Edward, Elliott street

Wallace George, butcher, Symonds street

Wallace George, master mariner, Drake street

Wallace James, agricultural implement maker, Otahuhu

Wallace Rev James, minister, Rokeby street

Wallace Thomas, wood and coal merchant, Nelson street

Wallace William, watchmaker, 160 Queen street

Wallington Saul, painter, Wellington street

Walner Charles, grocer, Karangahape road

Walsh Edward, cabinetmaker, Albert street

Walsh James, grave digger, Symonds street

Walters William, settler, Upper Queen street

Wapper Henry, stonemason, Park street

Warburton and Co George, seedsmen, Kyber Pass road

Wareham Joseph, lithographer, Grey street

Ward Catherine, Barrack street

Ward George A, draper, Howe street

Ward Isaac M, clerk, Vincent street

Ward Thomas, Wellington street

Warley George, plasterer, Howe street

Warner James, bootmaker, Barrack street

Warner Thomas, painter, Parnell road

Warner and Walton, painters etc, Vincent street

Warrell George, butcher, Albert street

Warrell Urica, stonemason, York street, Newton

Warren James, bootmaker, Barrack street

Warren John, labourer, Durham street

Waters Edward, confectioner etc, 77 Shortland Crescent

Waters Thomas, grocer, Parnell road

Waters Thomas, labourer, Green street, Dedwood

Waterston Thomas, merchant, Jermyn street

Watkins Maria, Devenport street, Parnell

Watt James, wood and coal merchant, Stanley street

Watt J H, jeweller, Shortland Crescent

Watters Thomas, bookbinder and account book manufacturer, Fort street

Watts Ann, Cook street

Watts George, policeman, Cook street

Watts H T, chemist etc, Queen street, Onehunga

Watts William, Vincent street

Watson Henry Major, Parnell road

Watson James, carpenter, Symonds street

Watson John, upholsterer, 24 Wellesley street

Watson Mary Ann, grocer, 24 Wellesley street

Watson William, boarding house, Beach, Onehunga

Waymouth John, accountant, Wyndham street; residence Napier street

Wayte and Batger, wholesale and retail booksellers and stationers, 100 Queen street

Wayte Edward, of Wayte and Batger, Seafield road

Weaving Thomas, carpenter, Symonds street

Webb Alfred, Kyber Pass road

Whi.] AUCKLAND DIRECTORY, 1866-7.

Webb Edward, painter, Cook street

Webb E, photographer, Queen street

Webb James, barber, Wyndham street

Webb Mrs, Wellington street

Webb Samuel, music saloon, Wellesley street

Webb Thomas, bootmaker, Abercrombie street

Webber J, bootmaker, Wakefield street

Webley John, painter, Edwin street, Newton

Webster George, merchant, Queen street; residence Grey street

Webster H, photographer, Queen street

Webster Richard, carpenter, East street, Newton

Webster and Sons, carpenters, Randolph street, Newton

Wells Frederick, butcher. Middle street

Wells James, draper, Wellington street

Wells James, gardener, East street, Newton

Wells John, miner, Albert street

Wells Robert R, mariner, Edwardes street

Wells Robert, storeman, Newton road

Wells Seymour, carter, Wellesley street

Wells Sydney, storeman, Albert street

Welsh Ann, laundress, Elliott street

Welsh Henry, labourer, Edwardes street

Welsman John S, chemist and druggist, 158 Queen street; residence Vincent street

West Ann J, Beresford street

West Henry, Franklyn street

West J A, Jermyn street

West Joseph, grocer. Middle street

West William, schoolmaster, Kyber Pass road

Westpfahl Charles, bootmaker, 221 Queen street

Weston Charles, blacksmith, Mount street

Weston Joseph Kemp, accountant, Fort street

Weston Thomas, merchant, Fort street; residence Remuera

Weston Thomas S, barrister, solicitor and notary public, Shortland Crescent

Westwood William, labourer, Adelaide street

Wetheridge John, stonemason, Union street

Whaite Richard, ship carpenter, Devenport street, Parnell

Whalan Martin, quarryman, Regent street, Newton

Wheeler George H, iron moulder, Union street

Whiles James, Newmarket street, Parnell

Whisker Alexander, labourer, Newmarket street, Parnell

Whitaker Frederick, of Whitaker and Russell, superintendent of the Province of

Whitaker and Russell, solicitors, Wyndham street [Auckland, Jermyn street

White Charles, bootmaker, Newton road

White Duncan, lithographer and draughtsman, Queen street

White Francis, West Queen street

White Henry jun, law stationer, Wyndham street

White John, government land purchase commissioner, Rutland road, Parnell

White John, engineer, William street

White John W, clerk, Collingwood street

White Michael, seaman, Wellington street

White Thomas, farmer, Nelson street

White William, carrier, 30 Wellesley street

White William, labourer, Newton road

Whitehead Elizabeth, East street, Newton

Whitelaw James, storeman, Seafield road

Whiteside John, labourer, Barrack street

Whiting James, carpenter, Union street

Whitley Edwin, carpenter, Hepburn street

Whitmore George, watchmaker, Triangle, Otahuhu

Whitson and Co, brewers, Hobson Bridge Brewery, Parnell road

Whitson Robert, of Whitson and Co, Newmarket

[Wil. COMMERCIAL AND PROFESSIONAL.

Whittaker Thomas, labourer, Spring street, Dedwood

Whitten James, mason, Wellesley street

Whyle James, boatman, Nelson street

Whyte Alexander, storekeeper, Trafalgar street, Onehunga

Whyte James, tobacconist, 218 Queen street; residence Mount street

Wibbley James, labourer, Hardinge street

Wickham John, blacksmith, Wellesley street

Wickins John, tailor, Grey street

Wicks George, grocer, Grey street

Widderson Samuel, labourer, Wakefield street

Wild Alfred, bootmaker, Napier street

Wiles George, carpenter, City road

Wilham Henderson, master mariner, Wharf

Wilkes John C, grocer, East street, Newton

Wilkes Martin J, watchmaker, Wellesley street

Wilkins John, tailor, Grey street

Wilkins Joseph, bricklayer, Nelson street

Wilkins Joseph, storekeeper, Wellesley street

Wilkinson Koloma, Albert street

Willcocks Hannah, Selwyn Terrace, Parnell

Williams and Co, ship chandlers and sailmakers, Queen street

Williams Edwin, engine fitter, Karangahape road

Williams Frederick, grocer etc. Queen street

Williams Frederick, ostler, Albert street

Williams James, wood merchant, St. George's street, Parnell

Williams James, timber merchant, Strand

Williams James, plasterer, Green street, Dedwood

Williams Jane, Coburg street

Williams John, labourer, Durham street

Williams John, bootmaker, Cook street

Williams John, labourer, Barrack street

Williams Samuel Jurry, Court House hotel, Queen street, Onehunga

Williams Samuel J, custom-house officer, Albert street

Williams and Sands, chemists etc, Hobson street

Williams Sarah Ann, Franklyn street

Williams T, of Williams and Co, Hobson street

Williams Thomas, sawyer, Day street

Williams William H, carpenter, Penk street

Williams William, Cook street

Williams William, boatman, Albert street

Williams William, stonemason, Pitt street

Williams William, bootmaker, Williams street

Williamson Charles, reporter, Upper Queen street

Williamson George, tobacconist, Queen street

Williamson John, waste lands commissioner etc, Great North road

Williamson Joseph, fisherman, Moore street

Williamson Mrs, boarding house, Beach, Onehunga

Williamson William, Havelock street, Parnell

Willis Betalis, Day street

Willsteed William S, carpenter, Baker street

Wilson Adam, draper, Glasgow House, Otahuhu

Wilson Benjamin, compositor, 63 Wakefield street

Wilson Catherine, dressmaker, Wakefield street

Wilson David, farrier and general smith, Otahuhu

Wilson George, bootmaker, Nelson street

Wilson James, clerk, Newton road

Wilson James, tinworker, High street

Wilson John, blacksmith, Chapel street

Wilson John, bootmaker, Chapel street

Wilson John, bricklayer, West street, Newton

Wilson John, carpenter, Liverpool street

Wyn.] AUCKLAND DIRECTORY, 1866-7.

Wilson John, cabinetmaker, George street, Dedwood

Wilson John, grocer, College street, Dedwood

Wilson Joseph, Gloucester Arms hotel, Karangahape road

Wilson Joseph, printer, Jermyn street

Wilson Josephus, storekeeper, Randolph street

Wilson Mary, boarding house, Coburg street

Wilson and McLachlan, drapers etc, Wyndham street

Wilson Walter, miner, Newton road

Wilson William, printer, Shortland Crescent

Wilson William Chisholm, proprietor Herald newspaper, Wyndham street; residence

Wilson William H, H M Customs, Upper Bath street, Parnell [Shortland Crescent

Wilson William Percy, Royal Exchange hotel, Parnell road

Winks and Hall, upholsterers etc, Shortland Crescent

Winks Jonathan, of Winks and Hall, Parnell road

Winstone William, carter, William street

Winter Francis, clerk, Napier street

Wiseman Alexander, of J and A Wiseman, Wynyard street

Wiseman J and A, saddlers, 113 Queen street

Wiseman James, of J and A Wiseman, Wynyard street

Wishart Alexander, carpenter, Liverpool street

Wishart George, carpenter, Mount street

Wishart John, carpenter, Sale street

Witherford Clement, ironmonger, Parnell road

Witt Mary, Vincent street

Wood Ebenezer, butcher, Newton road

Wood Edward, painter, Edwardes street

Wood Joseph, dairyman, Edinburgh street, Newton

Wood Michael, agent, Queen street

Wood Reader G, agent Commercial Union Insurance Company, Shortland Crescent; residence Hobson Bay

Wood W, Nottingham Castle hotel, Abercrombie street

Woodhouse John, manager Bank of New South Wales, Parnell road

Woods James, carpenter, Hobson street

Woods James, Castle street, Parnell

Woods John, boatman, Chapel street

Woods William Broad, locksmith, 185 Queen street

Woolgar Charles, engineer, Wakefield street; residence Collingwood street

Woolley Sidney, merchant, Queen street

Worford Thomas D, plumber and gasfitter, Grey street

Worms Samuel, merchant, Napier street

Worrell William H, commercial traveller, Cheshire street, Parnell

Wren C T, seedsman etc, Mount Hobson Nursery, Remuera

Wright Charles S, carpenter, Wakefield street

Wright Daniel, labourer, Cross street, Newton

Wright Edward, chemist, Kyber Pass road

Wright Frederick, physician, Selwyn Terrace, Parnell

Wright George, baker, Chapel street

Wright George, labourer, Napier street

Wright George, labourer, Newton road

Wright Henry, clerk, Napier street

Wright John, farmer, College street, Dedwood

Wright Joseph, Mount street

Wright Thomas, stonemason, Prospect street, Newton

Wright Thomas, carter, Randolph street, Newton

Wright William, waterman, Cook street

Wray Charles A, government surveyor, Scarborough Terrace, Parnell

Wrigg Henry, civil engineer, Wyndham street; residence Nelson street

Wrigley James, architect, Shortland street; residence Remuera

Wykes Reid, bootmaker, Pitt street

Wynn James H, digger, Pitt street

Wynn John, labourer, Bank street

Wynn Robert W, solicitor, Shortland Crescent; residence Selwyn Terrace, Parnell

COMMERCIAL AND PROFESSIONAL. [You

Y

Yandle Jane, taxidermist and naturalist, Victoria street

Yealland John, master mariner, Moore street

Young David, carpenter, Dock street

Young James, grocer, Karangahape road

Young James, tinsmith, Symonds street

Young James, Mount street

Young John, plumber etc, 177 Queen street

Young Joseph, farmer, Karangahape road

Young Richard, boiler maker, Edwin street, Newton

Young Thomas, harness maker, Victoria street

Young Wallace, labourer, Devenport street, Parnell

Young Warren, grocer, 71 Shortland Crescent

Young William B, carpenter, Chapel street

Young William John, merchant, 102 Queen street

Young William, master mariner, West Queen street

[Page 54 is blank]

INDEX TO STREET DIRECTORY.

INDEX

TO

STREET DIRECTORY.

Abercrombie street ...... 13
Adelaide street ......... 26
Albert street ... .. ... 8
Alton road......... ... 25
Aubrey street (Mount Eden) ... 37
Baker street ......... 26
Bank street ...... ... 10
Barrack street ... ... ... 14
Beresford street ...... ... 19
Carlton road ......... 25
Castle street (Parnell) ... ... 32
Centre street ... ... .. 26
Chancery street ... ... ... 10
Chapel street ... ... ... 16
Cheshire street (Parnell)...... 32
City road............ 26
Claremont street ... ... ... 25
Coburg street ... ... ... 11
College street (Dedwood)...... 36
Collingwood street ... ... 22
Cook street ... ... ... 7
Cracroft street (Parnell) ... 32
Cross street (Newton) ... ... 29
Custom-house street ...... 3
Day street ......... 24
Dedwood............ 36
Devenport street (Parnell) ... 32
Dock street......... ... 26
Drake street ... ... ... 20
Dublin street (Dedwood)... ... 36
Dublin street (Newton)...... 29
Duke street... ......... 26
Durham street ......... 5
East street (Newton) ...... 29
Eden Crescent ... ...... 11
Edinburgh street (Newton) ... 30
Edwardes street ... ... ... 12
Edwih%treet (Newton) ...... 29
Elliott street ......... 16
Emily place ... ... ... 11
England street (Dedwood) ... 36
fort street ..... ... 3
Franklyn street ... ... .. 27
George street (Dedwood) ... 36
Grafton road ......... 24
Graham street ... ... ... 17
Grahame street (Newton) ... 30
Green street (Dedwood) ... ... 36
Grey street... ... ..... 15
Hackett street (Dedwood) ... 36
Hardinge street ... ...... 26
Havelock street (Parnell)... ... 32
Hepburn street ... ... ... 22
High street...... ... ... 10
Hobson street ... ... ... 17
Hopetoun street......... 22
Howe street ... ... ... 23
Ireland street (Dedwood) ... 36
Jermyin street......... 11
Karangahape road ..... 23
Kyber Pass road ... ...... 24
Liverpool street ...... 27
Lower Bath street (Parnell) ... 32
Middle street ......... 26
Moore street ... ... ... 9
Mount Eden ......... 37
Mount Eden road (Mount Eden)... 37
Mount street ... ... ... 14
Napier street ......... 21
Nelson street ... ... .... 19
Newmarket street (Parnell) ... 33
Newton ...... ...... 29
Newton road (Newton) ... ... 30
North street (Newton) ...... 30
Onehunga......... .. 38
Otahuhu ... ......... 39
Park street ......... 23
Parnell ........... 32
Parnell road (Parnell) ...... 33
Penk street......... 23
Pitt street............. 18
Ponsonby road ... ... ... 22

INDEX TO STREET DIRECTORY.

Ponsonby road (Dedwood) ... 36
Portland street (Parnell)...... 34
Princes street ... ... ... 10
Prospect street (Newton)... ... 31
Queen street ...... ... 1
Randolph street (Newton) ... 31
Regent street (Newton) ... ... 31
Remuera............ 38
Remuera road ... ... .. 38
Rennell street (Dedwood)... ... 36
Reynolds street (Dedwood) ... 36
Rokeby street ... ... ... 14
Russell street (Dedwood)... ... 36
Rutland road (Parnell) ... ... 34
Rutland street (Parnell) ... ... 34
Rutland street ... ...... 17
Ryle street (Dedwood) ...... 36
St. Francis of Sale st. (Dedwood) 37
St. George's Bay road (Parnell)... 35
St. George's street (Parnell) ... 35
St. Stephen's road (Parnell) ... 35
Sale street.......... 27
Scarborough Terrace (Parnell) ... 34
Seafield road ... ... ... ,25
Selwyn Terrace (ParneU)...... 34
Sheridan street ... ... ... 21
Shelly Beach road (Dedwood) ... 37
Short street ... ... ... 11
Short street (Parnell) ...... 35
Shortland Crescent ... ... 4
South street (Newton) ... ... 31
Spring street (Dedwood)...... 37
Stanley street ... ... ... 25
Strand ............ 25
Symonds street ......... 11
Tauranga............ 40
Turner street......... 27
Union street ...... ... 20
Upper Albert street (Newton) ... 31
Upper Bath street (Parnell) ... 35
Upper Queen street ... ... 14
Vernon street .......... 27
Victoria street ... ... .. 5
Victoria Quadrant... .. ... 11
Vincent street ... ... .. 18
Vulcan lane ... ... ... 4
Wakefield street ...... 13
Waterloo Quadrant ... ... 11
Wellesley street ... ... ... 6
Wellington street .. ... ... 21
West street (Newton) ... ... 31
West Queen street... ... ... 8
Wharf ......... ... 1
William street .. ... .. 22
William street (Dedwood) ... 37
Windsor street (Parnell) ... ... 35
Wood street (Dedwood) ... ... 37
Wyndham street ... ... ... 7
Wynyard street ...... ... 26
York street (Newton)...... 32
York street (Parnell) ...... 35

AUCKLAND STREET DIRECTORY FOR 1866-7

AUCKLAND

STREET DIRECTORY,

FOR 1866-7.

Wharf.

Landing Waiter's office, Customs
Harbour office
Casey Jeremiah, shipmaster
Wilham Henderson, master mariner
Lewis Bros, bonded stores
Wadham J., wharfinger & contractor
Queen's warehouse
Waterman's stairs
Clayton M. T., agent & surveyor
Walker Robt, kauri gum merchant
Richards Wm, eating house
Gardner Fred P, fruiterer
Pollock Robt, carter
Cadman Thos, timber merchant

.....here Custom-house-street intersects...

Queen-street, East side.

Mackenny Robt, coffee shop
Taylor Geo, Wharf dining rooms
Webster Geo, merchant
12 Lilewall & Rattray, ship chandlers &c
Soppett J J, miller
14 Henderson & Macfarlane, merchants
16 Mabin & Co., provision merchants
20 Mabin T H, agent for Royal Insurance Company
22 Stone Bros, merchants
Jakins Wm Vosper, physician
24 Edmonds & Jakins, merchants
Thames Saw Mill Company
26 Quartier Amele, merchant
Combes & Daldy, agents, merchants
Mackay & Co, T, merchants
Woolley Sidney, merchant
Metropolitan Hotel – Jas Ryrie

.....here Fort-street intersects............

38 Myers P G, commission agent
Williams & Co, ship chandlers and sail makers
42 Isaacs E and H, merchants
44 Hall T H, merchant
Brighton W, outfitter
48 Fischer Carl F, M. D.
48 Pond James A, chemist
51 & 52 Phillips P A, ironmonger etc

......here Shortland-crescent intersects......

QUEEN-STREET, EAST SIDE – continued.

54 & 56 Graham Walter, grocer
Keesing jun H, outfitter
Chapman G T, stationer
62 Lewis Bros, outfitters
Graham & Co, drapers
68 Bennett T, fruiterer and dealer
70 Forgham Thos, boot importer
72 Lewisson F H, jeweller
Brookfield & Cox, solicitors
Brookfield F M P, notary public
Stark H P, stock broker and agent
74 Daily Southern Cross publishing office

......... here Vulcan-lane intersects........

76 Lewisson F H, tobacconist
78 Joseph H, auctioneer
80 Marsh, grocer and provision merchant
82 Edwards, cap maker
84 Millar W, hair dresser
86 Ascher A G, jeweller
88 Howden J, jeweller
90 Cromwell, confectioner
92 Duke of Marlborough hotel – Thos. Macready
94 Berwin & Mendelsson, tobacconists
96 Keven Thos, shoe warehouse
98 Powley & Johnson, milliners, drapers
100 Wayte & Batger, wholesale and retail stationers
102 Young William J, merchant
104 Macready Thos, watchmaker
106 Short Thos, draper
108 Keesing, Doitsch, & Keesing, general merchants and outfitters

CANADA BUILDINGS

Keetley Geo Taylor, solicitor
North William, solicitor
Buchanan John, agent for the London and Liverpool Insurance Compy
Cartwright & Hughes, land agents
City Board – Engineers and Inspector of Buildings office
City Board – Rate collector's office
Cruickshank, Smart & Co – entrance in High street

110 Morrin Thos & Saml, ironmongers
BANK OF NEW ZEALAND.
114 Potter Henry, chemist

Queen-street.] AUCKLAND DIRECTORY, 1866-7.

QUEEN-STREET, EAST SIDE – -continued-

Jones & Co, auctioneers
PRINCE OF WALES THEATRE
118 Turrell Lewis, boot & shoe importer
Williamson Geo, tobacconist
122 Upton and Co, booksellers
124 Ridings and Perston, auctioneers
126 Exchange hotel – Richard Cox

.........here Durham-street intersects........

128 Morrin John C, grocer, etc
130 & 132 Newman and Ewen, ironmogrs
134 Prime and Abbott, grocers
136 Crombie J N, photographer
136 Crombie D, glass and china depot
138 Hautrive M, watchmaker etc
140 Cottar Thos, cabinet maker
142 Friend Geo W, hatter and clothier
Kenny and Anderton, solicitors
Davy and Macfarlane, engineers, etc
White D, lithographer
Admiralty Transport office
144 Stevenson R H, saddler
Hardington's omnibus & livery stables,
Jockey Club office
Kinloch k Fooks, veterinary surgeons
146 Greyhound Hotel – R J Vercoe

.........here Victoria-street intersects, .........

148 Mears W, corn and seed warehouse
150 Hay and Honeyman, drapers etc
152 Smith Francis, bootmaker
154 Kennedy W and A, saddlers
156 Cooke T and H, cabinet makers
158 Welsman John S., chem and drugst
Kapanga Goldmining Co. limited
164 Horne R, outfitter, silk mercer, etc
166 Owen and Fendelow, ironmongers
168 Jeffrey James, general store
Webbe E, photographer
Mould Anne, milliner etc
Mahoney John, oyster saloon
176 Fugate Henry, boot and shoe warhse
184 Howell John, bootmaker
186 Mason John, hairdresser
188 London hotel –
AUCKLAND SAVINGS BANK
194 Holmes C F, photographer
196 Edson John and Co, chemists etc
198 Beck Richard, watchmaker and jwlr
200 Marks Morris, draper
202 Marks Morris, clothier and outfitter
204 Plummer and Fletcher, drapers etc
Odd Fellows' Hall
208 Symonds John Hill, hairdresser
210 Maule Geo, stationer and bookseller
212 Price Fred, Chinese warehouse
216 Jenkins and Co, drapers and millinrs
218 Whyte James, tobacconist

....... here Wellesley-street intersects.........

Dyson Richard Weston, draper etc
222 Dickey J and J, ironmongers
Hopkins Lewis J, stationer and tbcst

QUEEN-STREET, EAST SIDE – continued.

226 Hewin Fred and Co, family grocers
228 Smith Samuel Hague, merchant
Twohey William, broker
Kemp Henry, silk mercer
234 Gillett Henry, draper
Wheat Sheaf hotel – Hy J S Syms
238 Ellingham Edmund, confectioner
240 Levy Henry, clothier
242 Mann and Son, drapers
244 Lewis and Saunders, tailors and otfirs
246 Evitt David, gunmaker
248 George Thomas, grocer
250 Searl L, bootmaker
250 Wood Wm, greengrocer and confctnr
252 Somerville Richard, grocer
254 Travil Thomas, watchmaker
Webster Hartley, photographer
258 Hopkins Joseph, chemist and drug
260 Burns John H, cabinetmaker etc

.........here Wakefield-street intersects.......

Queen-street, West side.

Ring C and F, timber yard
227 Collins Daniel, cabinet maker
225 Bell Bros, grain and seed merchants
Williams Frederick, grocer etc
221 Westpfahl Charles, bootmaker
219 Carrie Alexr, baker
Legg Mrs, French corset maker etc
217 Emerson Eliza, ladies linen wareh'se
213 Sherlock and Morris, china warehse
Lumsdain and Thoms, dining rooms
New Zealand Photographic Company
Saville James, eating house keeper
Frost A, jeweller
Fordham Sidney, grocer
201 Bartlett R H, photographer
Pearse John Worth, draper

.........here Wellesley-street intersects.......

United Service hotel – Francis Quick
Cobb and Co, booking & coach offices
193 Smith C B, greengrocer
191 Heldt Augustus, cabinet maker
189 Heldt Ann, milliner
187 Montague Montague, tobacconist
185 Broad William, locksmith etc
Finlay John, builder
Jones James, cutler
181 Levy Sarah, grocer
177 Young John, plumber
175 Fugate Henry, bootmaker
Seymour John T, photographer
173 Isidore Alexr, working jeweller etc
171 Knight James, London pie house
169 Cole Thomas, basket maker
157 Coach and Horses hotel – Wm Rose
Albert Brewery
Griffiths E, livery and bait stables
165 Levy Isaac, general clothier
Jacobs H M, toy and fancy warehouse

AUCKLAND DIRECTORY, 1866-7. [Custom House-st.

QUEEN-STREET, WESTSIDE – continued.

161 Barr Thomas, butcher
Buchanan E, builder and stone cutter
Denby, John G, grocer
157 Caley Daniel, baker
175 Thistle hotel – Patrick Darby
Old Court House
Fire Engine House

.......here Victoria-street intersects........

UNION BANK OF AUSTRALIA
133 Tucker and Wilson, butchers
131 Smallfield Octavius, storekeeper
Herepath Phillip, architect
Arthur and Son, auctioneers
Auckland Insurance Co, fire & marine
127 Somerville Mark, merchant, livery and bait stables
125 Edgar and Co, dyers
Turrell and Tonks, auctioneers
121 McKerras Benj, bootmaker
119 British hotel – John Sceats

........here Durham-street intersects........

117 Fisher and Co, butchers
115 Union hotel – Peter S MacKenzie
113 Wiseman Jas and Alex, saddlers
105 Stitchbury Chas, merchant
Hurst & Co Wm J coal & produce mts
101 Connor and Harney, saddlers

99 Partridge S and Co, fruiterers

95 & 97 Allaway Jacob, eating house keeper

91 & 93 Green and Co, boot and shoe & clothing warehouse

Vaile S and J R drapers and clothrs.

.......here Wyndham-street intersects.......

McCaul and Rigg, auctioneers and commission agents
15 Scott Robert, bootmaker
83 Roberton John and Co merchants
Gee Benj W, agent for purchase of kauri gum
Garlick Jonathan T, accountant and sharebroker
Matthews Richard, solicitor
Aitken William, land-agent
Connell Thomas, solicitor
Dalton Bros, civil engineers
81 Machattie Thos Milne, genl mercht.
79 Francis James B, china warehouse
77 Dudley Walter, butcher
75 McHale Michael, greengrocer
73 Marks Charles, bootmaker
71 Pollock Alex, butcher
59 Muir Thomas, greengrocer
Marks Charles, hardware warehouse
Doran James, baker
Trafalgar hotel – Roger Barry
Harwell and Goodacres, cooperage
59 Oliver A and Son, storekeepers
57 Partington Henry, general store
Gundry, drug warehouse

QUEEN-STREET, WESTSIDE – continued.

Royal Oak hotel – Daniel Lorrigan

......here West Queen-street intersects......

51 Victoria hotel – Alfred Barchard
47 Lewis Bros, merchants
45 Goldwater Myers, storekeeper
41 Ormiston Wm, general merchant
41 McDonald John E, solicitor
39 Goldwater Levy, clothier
Kent Wm, oyster rooms
37 Burnside J H and Co. warehousemen
De Hirsch James, merchant
Preece J W, merchant
Turton H H, native agency office
Davis Chas, auctioneer and com agt
33 Buchanan and Stewart, importers
31 Gilfillan and Co, merchants
29 Salmon John and Co, merchants
27 Wharf hotel – James Devin
25 Orpheus hotel – George Boulter
Wood Michael, agent
Thornton, Smith, and Firth, millers
17 Eaton Levi W, auctioneer
13 Owen Gerge B, merchant
11 Comrie J and D general merchants
Jervis H M, agent Panama New Zealand and Australian R Mail Co
7 Niccol and Co, ship chandlers
Moore R, wine & spirit merchant
Messenger William John, butcher
Waitemata hotel – John Copland

.... here Custom House-street intersects –

Custom House-street.

Alexander Bros, timber merchants
Ring C and F, timber merchants
Schapp & Ansenne, timber merchants
Holdship George, timber merchant
Brown W T, agent for Tirau saw mill Co
Heron, David & Co, timber merchants
Auckland Saw Mill Co limited
Thames Saw Mill Co limited
Holdship George, steam saw mills
Oxley J P, steam block factory
Moss and Co, free goods store
Blake, Waikoukou saw mills office
Craig, Harris, & Laurie, timber merchants
Russell Thomas, iron merchant
Butt and Anderson, ship brokers
Harris and Laurie, merchants

Fort-street.

Watters Thomas, bookbinder and account book manufacturer
Lusk Robt, merchant
Hill Shirley W, custom house shipping and commission agent.
Meyers Henry S. general importer
Sherrard H and A, merchants

Shortland crescent] AUCKLAND DIRECTORY, 1866-7.

FORT-STREET – continued.

Bucholz and Co, general merchants
Isaacs E and H, bonded & free stores
Lynch Anne, lodging house keeper
Munro John, sailmaker
Mackenny Robert, coffee shop keeper
Mackenzie Hugh, shoemaker
Andrews, fishmonger
Custom House
Salsfield Richard, cooper
Thompson Chas D, commission agent
Evans and Co, lithographers etc
Custom House hotel, Henry Keesing
Wakefield H, boot and shoe maker
Jackson and Russell, solicitors
Russell James, notary public
Cochrane Samuel, auctioneer
Sibbin George, auctioneer

Shortland Crescent, North side.

2 Bruce Malcolm, watchmaker
4 Boylan Thomas, importer of glass and earthenware
6 Miller Wm, boot and shoe maker
BANK OF AUSTRALIA
Jones Stannus, general merchant
Hannken Fredk, general outfitter
20 Hayward Henry P, upholsterer
22 Halyday James, upholsterer and cabinet maker
24 Rattray Wm, draper and clothier
Weston Thos S, barrister, solicitor, and notary public
Hughes Stephen E, solicitor
Baber James, architect, surveyor and land agent
Cameron T B, architect and surveyor
Inspector in Bankruptcy's office
Hoffmann Wilhelm, profssr of music
Hamilton A S, phrenologist
Possenniskie William, tailor
38 Canning Chas, baker and confectionr
40 Harding and Vercoe, architects, surveyors and land agents
42 Murchie Malcolm, tailor
Nolan Edward, milliner
52 Peacock, Thos, mathematical and nautical instrument maker
Geary Daniel, tailor
Lewis Mrs, ladies school
Bennett Thomas, storekeeper
Rayner Alfred, photographer
Sleath Henry, tuner etc
Hood Thos, plumber, glazier and paperhanger
Wilson William Chisholm, proprietor of the Herald newspaper

Shortland Crescent, South side.

Sexton Mrs, dressmaker
Flower Mrs L, grocer

SHORTLAND CRESCENT, SOUTH SIDE – cont.

Lewisson F H, jeweller
Harris J, tobacconist and toy wahse
Bowden J C, naval and military tailor
Watt J H, jeweller
Pulman George, draftsman
Shepherd John, boot and shoe depot
Bowman Henry, plumber
. Kimble and Co, butchers
83 Ellison Thos, bootmaker
81 Prince Rosina, dyer and cleaner
79 Nicholas A and M, milliners and dressmakers
77 Waters Edward, confectioner
Waters Edward, eating house
Norrie Stephen, hair cutter
71 Young Warren, grocer
Macpherson Archibald, tinsmith
Murray James, saddler
Brearley Michael, dining rooms
63 Franklin Joseph greengrocer
Probert Henry, cabinetmaker
51 Ashman, Frederick, tailor
49 Rathbone John, saddler and harnessmaker
47 Clark Archibald and Sen, warehousemen
Dornwell Albert, butcher
Crescent hotel – Samuel Brown
Brown Samuel, general merchant
Winks & Hall, upholsterers etc
Brown, Campbell and Co, merchants
31 Porter Edward and Co, ironmongers
BANK OF AUCKLAND
Hampton Robert, tailor
Rittenberg Benjamin, picture frame manufacturer
Hill and Son, solicitors
BANK OF NEW SOUTH WALES
Commercial Inn – Mary J Sims

...........here High-street intersects...........

Bartlett Alfred, watchmaker
15 Manning Joseph H, chemist
13 Nathan David, merchant
Keven Thos, bootmaker
9 Callagher John T, hairdesser
7 Asher Asher, storekeeper
Q. C. E. hotel – Louis Rose James
City Club hotel – Edmund Steers
Hassan Mark, bootmaker

Vulcan Lane, North side.

Stark Henry P, stock and share brkr
Rout Samuel, general store
Queensferry hotel – J Robertson
Low and Motion, flour and grain merchants

... here High-street intersects.........

Miller William, bootmaker
Harkin Patrick, cooper

AUCKLAND DIRECTORY, 1866-7. [Durham-street.

Vulcan Lane, South side.

Graham and Co, David, merchants
Hicks Thomas, watchmaker
Hoare & Wooster, photo, rooms

Durham-street, South side.

Bowden Elias, ostler
Mason John, cabinet maker and turner
Jones Mary, monthly nurse
Sheddans Robert, cooper etc
Lavers and Co G H, agricultural seed, and implement merchants
Munro J N, general blacksmith
Walker Alexander, compositor
Roberton and Co. John, wholesale stores
Trevena William H, livery and bait stables
Beck John, cabman

.... here Albert-street intersects......;..

Courtney Henry, bootmaker
Paterson Mary

... here Chapel-street intersects.........

Sullivan Ann
Perkins Joseph, laborer
0'Neill James, coachmaker
O'Neill Patrick, blacksmith
Lysaght Edward, labourer
Johnson George, labourer
Hollywood Thomas, labourer

Durham-street, North side

Hotley John, boatman
Brown Thomas, brickmaker
Barnett Thomas, labourer
Warren John, labourer
Campbell John, storeman
Williams John, labourer

... here Chapel-street intersects........

Harpur Joseph, general dealer
Gardener Elizabeth
Meilotz John F, working jeweller
Duane Michael, labourer
Reynolds William, miller
Kelly Michael, labourer
Cunningham Benjamin, manager of city mission and children's home

.... here Albert-street intersects.........

Hunter and Co. horse bazaar
Hay market
Buckland Alfred, auctioneer

.... here Queen-street intersects.........

Ireland Brothers, tanners etc
Black John, wholesale saddler

Victoria-street, South side

McCormick Mary Ann, washerwoman
Beaton J, contractor

... here Barrack-street intersects........

Hancock William, stone cutter etc

VICTORIA -STREET, SOUTH SIDE – continued

Porter John, boarding-house keeper

.........here Queen street intersects........

17 Queen's Head hotel – -Henry H Adams
19 Bailey Thomas, bootmaker
James John, greengrocer
Johnstone William, bootmaker
25 Kerr James, tailor
Cook T and H, cabinet makers
31 Dornwell Berhard C, butcher
Middlebrook John, butcher
Blair Alexander, plasterer
39 Thompson Thomas, grocer and provision dealer.

..........here Albert-street intersects.....

41 French John M, importer and family grocer
43 Mills James, general dealer
49 Keals Richard, architect
51 Brown Samuel, stove and grate manufacturer
53 Henderson John, painter
55 Maswell John, butcher
57 Fox C J, chemist and druggist
59 Wade Edward, grocer
61 Mooney Thomas, moulder
63 Bennett Fredk J, grocer

..........here Chapel-street intersects. ..........

65 Brittain Henry, chemist and druggist
67 Fort David, bootmaker
71 Leaning John, tinsmith
73 Blackburn John, tailor
79 The Cottage of Content hotel – Robt Evans
Sportsman's Arms hotel – William Bruce

.........here Hobson-street intersects.........

85 Abbott Joseph, grocer
Nichols Richards, ship rigger
93 Copas George, mariner
95 Coleman William, clerk
97 Coleman Mary
Govan and Wallace, coal and firewood merchants
Clarke James D, gasfitter
Mooney Edward, labourer
Tunnigan Thomas, carter

Victoria-street, North side.

84 Hill and Griffin, painters
82 Cato William, greengrocer
Bruce Jane
78 Stevenson David, baker
Naughton James, commissioner of police
72 Old House at Home hotel – William Smith

.........here Hobson-street intersects.........

68 McConnochie James, carpenter
Giles George, butcher

[Wellesley-street. AUCKLAND DIRECTORY, 1866-7.

VICTORIA STREET, NORTH SIDE – contin'd.

Mould John, grocer
Harrison Isaac, grocer
58 Merritt A G, surgeon etc
52 Dickinson Thomas, undertaker
Yandle Jane, naturalist and taxidermist

........here Chapel-street intersects.........

48 Aurora hotel – Patrick Coyle
-44 Ayr William, general dealer
42 Beasley William, carpenter
40 Kelsall William, clockmaker
38 Davis Joseph, carpenter
Gillott William, labourer
Smith Amy, schoolmistress

..... here Albert-street intersects.........

28 Symon Robert B, hay and corn dealer
Pollard William, saw trimmer, and dealer in saws and files.
Birley Peter, blacksmith
Holland J L, sign writer etc
McKenzie D, house and land agent
Maxwell Richard, ostler
Barrell Daniel bootmaker
Cobb and Co's livery and bait stables
Victoria hotel – A Martin
Mears William, livery and bait stables

.....here Queen-street intersects.........

Young Thomas harness maker
Urvater and Wachtel, cap makers
Newcastle coal depot
Douglass George, waiter
Moase William, carpenter

Wellesley-street, North side.

4 Webb Samuel, music saloon
10 Francis James, tin plate worker
12 Neilson Alexander, bookbinder
14 Eaglesim Elizabeth M, dress maker
16 Rose Joseph, family grocer

.........here Elliott-street intersects........

22 King Thomas, bootmaker
24 Watson Mary Ann, grocer
24 Watson John upholsterer
26 Dawson Frederick W, 1 milder
28 Tapper Joseph A, boatman
30 White William, wood carver
32 Princess hotel – George Rowley

.........here Albert-street intersects........

34 & 36 Staines George, general dealer
38 James Louis R, proprietor Q. C. E.
40 Lewis) Gabriel, storeman
42 Carbines Caroline,
44 Cornford Rev Philip Henry
Baptist Church

........here Chapel-street intersects........

48 Gooseman Samuel, ex press owner
50 Boon John, labourer
52 Burke James, labourer
54 Smith Richard, joiner
56 Smith Henry, architect

WELLESLEY-STREET, NORTH SIDE – cont.

56 Smith Isaac H, builder
58 Dick William, grocer

........here Hobson-street intersects.........

Albion hotel – William T Smith,
Wells Seymour, carter
Whitten James, mason
Firth Josiah, miller
Foster Francis, plumber
Nichols William, farmer
Gummer Margaret, washerwoman
Richardson James, engine fitter
O'Brian Daniel, cabinet maker
Murphy Thomas, carpenter
Barry Patrick, bootmaker
Otto Phillip, labourer
Stuart Ann, dressmaker
Lazarus Rebecca, milliner
Davis Elizabeth, grocer

........here Nelson-street intersects.........

Ferguson William, shoemaker
Rathbone Richard U, painter
Piercy Edward, farmer
Wellesley-street, South side.
Arbuckle Jessie, grocer
Mahar John, baker
Turner Edward, labourer
Thomas George, labourer
Cully William, smith and farrier
Conway Mary, house keeper
Soppitt's flour mills
Sankey Henry, miller

.......here Sale-street intersects...........

Shea John, labourer
Manley Jane
Fowlner William, storeman
Kelly Conrad, clerk
Wilkins Joseph, storekeeper

.....here Nelson-street intersects.........

Edmunds William, storeman
Corlass John, carpenter
Stanley James, boatman
Simmonds John, clerk
Holmes Charles F, photographer
Peace Mrs R, temperance boarding house
Evans William, publican

.....here Hobson-street intersects.........

Giles Joseph, MD, surgeon etc

..... here Chapel-street intersects.........

Major Charles, grocer
Shelton and Co H R, painters etc
Isaacs George, draper
Mackie Brothers, coach builders

.....here Albert-street intersects.........

Franklyn John, greengrocer
Leech John, carver and gilder
Buchanan J and G, monumental and headstone workers

.....here Elliott-street intersects.........

AUCKLAND DIRECTORY, 1856-7. [Cook-street.

WELLESLEY-STREET, SOUTH SIDE – cont

Jackson and Coupland, provsn dealers
Mills John, general dealer
Higgins William, butcher
Wilkes Martin J, watchmaker

.........here Queen-street intersects.........

Beat William, tin and zinc worker
Townley Fras S, cabinet maker and undertaker
Fugate H, job warehouseman

...... here Barrack-street intersects ......

Busby Michael H, Venetian blind maker
Clarke William, watchmaker
Wickham John, blacksmith

.........here Coburg-street intersects.........

Coombes W and Son, builders
Cook-street, North, side.
Scott Thomas, carter
Butcher James, carter
Bushell Sargent N, clerk
Hardwick George, carpenter
Paterson Charles, carpenter
Hill Mary
Rogers George, grocer

.........here Elliott-street intersects. ........

Lynch Timothy, policeman
Watts George, policeman
Royal Oak hotel – Peter Beck

.........here Chapel-street intersects.........

Redmond John, general store
Stewart Mary, dressmaker
McKay Roderick, accountant
Green Bernard, policeman
Gamble Richard, policeman
Hargreaves William, mariner
McGoir Alexander, mariner

.........here Hobson-street intersects.........

Christian Meeting-House
Williams, William
Stewart Andrew, of Buchanan and Stewart

.........here Nelson-street intersects ........

Gee Benjn W, kauri gum merchant
Boyton Henry
Cameron's timber yard
Reynes George, chemist
Sullivan Joseph, mariner
Neill George, carter
Williams John, bootmaker
Fergus William, tailor

Cook-Street, South Side.

Scoble John T, carpenter
Duane Timothy, sawyer
Paterson Joseph, labourer
Clayton Charles, clerk
Forrester George
Paterson Mary

COOK-STREET, SOUTH SIDE – -Continued.

Hamilton Harkness, druggist
McGrath Roger, mariner
Burton Charles, clerk
Rampling Elisabeth

.........here Nelson street intersects.........

Bull Charles, shopkeeper
Campbell William, carpenter
Kelly Helen
Droughty William, master mariner

..... here Hobson-street intersects.. ____

Watts Ann
Lamb Peter, builder
Finlayson Margaret

........here Vincent-street intersects.. – – -

Done Mary Ann
Mackie Alexander, blacksmith
Wright William, waterman
Webb Edward, painter
McLeod and Gee, coachbuilders

.........here Elliott-street intersects........„

Holmes Benjamin, painter
Cameron James, compositor
Sheals John, labourer
Rice John, stonemason,

Wyndham-street, North side.

Goodall John, civil & mining engineer
Henderson M, architect
Beveridge Andrew, solicitor
MacCormack John C, solicitor
Pritchard W, architect
Mitchell & Seffern, printers and publishers – also Penny Journal office
Wrigg Henry, civil engineer
Gillies T B, barrister etc
Gilberd and Manley, painters etc
Herald printing and publishing office Wm Chisholm Wilson, proprietor
Phillips and Son W, painters etc
Robley and Russell, millers
Lyes Elizabeth
Grace Peter, contractor
Pearn Isaac, labourer
Howe George, printer
Alexander Robert, waterman

.........here Albert-street intersects........

Fagg W and Co, gasfitters etc
Madhill William Hy. grocer
Lewis Bassett, bootmaker
Clarke James, grocer
ST. PATRICK'S ROMAN CATHOLIC CHAPEL
Roman Catholic Schools (St. Patrick)
Dunnivan Mary, nurse
Gurney John, boatman
Vickery and Masefield, engineers
Stroud Catherine
Tyler James, carter
Roman Catholic Presbytery (St. Patrick's)

Wyndham-street] AUCKLAND DIRECTORY, 1866-7.

WYNDHAM-STREET, NORTH SIDE, Contin'd.

.........here Hobson-street intersects.........

Franckot Charles, mariner
Carr J W, boatbuilder
AUCKLAND GAS COMPANY'S WORKS

Wyndham-street, South side.

Bradwell George, water police

.........here Hobson-street intersects.........

Lee W, surgeon
Leahy Michael, blacksmith
Holland James, labourer
Smith – – , carpenter
Jordan William, carpenter
Morrison John, bootmaker
Logan John, farmer
Armitage Joseph, carpenter
Sheeny Robert, boatman
Smith William, machinist
Horne John, general dealer

........here Chapel-street intersects.........

Duffy John
Courtney Henry, bootmaker
Murphy Ellen
Lazarus K
Clanricarde hotel – John P Clark

.........here Albert-street intersects.........

Wilson and M'Laughlin, drapers
Cater James, bootmaker
Clark George J, barber
Turner – – , Eureka Restaurant
Shakespeare hotel – Henry Clarke
Day Henry, butcher
Heavey Andrew, contractor
Murphy Thomas, bootmaker
Martin Patrick, broker
Gregg and Co Wm, spice and coffee merchants
Clarkson D K, hay and corn dealer
Webb James, barber
Whitaker and Russell, solicitors
Waymouth John, accountant
Davy G B, solicitor
White jun Henry, law stationer
Gittos Ben, tanner and leather dresser

West Queen-street, South side.

Christopher Hans, grocer
Hassell Henry, hairdresser
Londergan Thomas, tailor
Cullen Mathew, bootmaker
Crown hotel – James Sullivan
Flannery Charles, bootmaker
Grant Oliver, painter
Albion hotel – John Ferguson
Pingleton Ann
Garrick Marion, general dealer

.......here Albert-street intersects.........

Henry Isabella
Lacovay Frank, mariner
Edwards Charles, master mariner

WEST QUEEN-STREET, SOUTH SIDE – cont.

Purdie Charles, boatman
Killer James, carpenter
Gorman Patrick, messenger
Taylor Edwin, mariner

.........here Chapel-street intersects ........

Thomas Thomas, mariner
Edwards Henry, master mariner
Murray Edward, carpenter
White Francis
Goldie George, ship chandler
Martin Edward P, compositor

West Queen-street, North side.

Innis Manuel, mariner
Letham John, baker
Lestrange William, labourer

.........here Chapel-street intersects.........

Davis Charles Oliver Bond, translator and interpreter
Young William, master mariner

........here Albert-street intersects.........

Schafer Charles, baker
Burnnand George J, bootmaker
Snodgrass David, baker
Cavanah Catherine, boarding house
Dillon Mathew, confectioner
Leahey M and G, blacksmiths
Hawkewood Richard, bootmaker
Goldworthy John, grocer
Carroll Henry, blacksmith
Albert-street, East side.
Bushell William, brickmaker
Currie William, mariner
Morrison John, farmer
Bold James, blacksmith
Marshall Lizzie
Dane George, carpenter
Sealy George, carpenter
Brown, Mary Ann
Clark Thomas, grocer
Lee Emma
Pearson William, plasterer
Farrell James, plasterer
Cadman Jerome, timber merchant
Dustien Henry, mariner
M'Lean Kemp, shipbuilder
Bedall William, joiner

......here Wellesley-street intersects......

Williams William, boatman
Miller Francis, mariner
Mills James, sawyer
Merton Frederick, hawker
Choisy Jean Baptiste, tailor
Kean George, waterman
Halliday Thomas, clerk
M'Kenzie James, master mariner
Buckley John, mason
Wilkinson Koloma
Wells Sidney, storeman

AUCKLAND DIRECTORY, 1866-7. [Albert-street.

ALBERT-STREET, EAST SIDE – continued.

Milliss, Richard and John, boatmen
Kell David, master mariner
Harris William, master mariner

...... here Victoria-street intersects ......

Lysnar Charles, goldsmith
Taylor James, engraver
Rawlins and Graham, plumbers and gasfitters
Symons Robert, livery and bait stables
Beswick William, carter

...... here Durham-street intersects ......

Moorey Peter, carpenter
Wells John, miner
Haddock and Millington, blacksmiths

......here Wyndham-street intersects......

Hamilton James, baker
Hawks Henry, boatman
Dempsey William, labourer
Stephenson – – , coastguard
Turrell George, kauri gum merchant
Shamrock hotel – Charles King
Dingwell Alexander, storekeeper

......here West Queen-street intersects......

Lewis Bros, bonded store
Foresters Home hotel – Wm Sadgrove
Marshall Alexander, carpenter
Parker Frederick, carter
Ford William, waiter
Williams Capt, custom house officer
Vickery and Masefield, engineers, etc.

Albert-street, West side.

.... here Moore-street intersects.........

General Cameron hotel – Mary Kerr

........here West Queen-street intersects......

Noone Henry V, harness maker
Thomson Robert, publican
Purchase Samuel, mariner
Bettis William, boatman
Bates William, labourer
Davey James, tailor
Dunn Margaret, dressmaker
Barbar Samuel, bootmaker
Faulkner Jas, boarding house keeper
Cox Annie, grocer
Cook George A, merchant
Ryan Maria, boarding house keeper
Warrell George, butcher
Richards Margaret, general store

..........here Wyndham-street intersects......

Imrie and Thomson, Victoria livery and bait stables
Gough Daniel, slater
Sullivan Cornelius, labourer
Layton Isaac, labourer
Keites Joseph, labourer
Muller Charles, master mariner
Harrington Samuel, labourer
Flowers Elizabeth, general store

......... here Durham-street intersects ......

ALBERT-STREET, WEST SIDE – continued..

Eagle inn – John M'Williams
M'Donald Michael, grocer
Walsh Edward, cabinet maker
Gerrish James, dealer
Quinn John, farrier
Andrews Kerbie, butcher
INDEPENDENT CHAPEL
Coad John, labourer

......here Victoria-street intersects ......

M'Cutchin Sarah, nurse
Baron John, labourer
Blackwell Elizabeth
Vragerson Peter, storeman
Ivauld John, mariner
Langman John, labourer
Williams Frederick, ostler
Chermside Thomas, joiner
Moore George, storeman
Munro John, blacksmith
Lee Frederick, shopman
Murray Herving, general dealer
Cleveland Dorcas
Tait William, boatman
Netterville Thomas, labourer
Polton Mary Ann
Cain William, master mariner
Still James, painter
Garnett Louis, sail maker
Hodge Hannah, boarding house keeper
Louis James, boatman
Cox John, secretary to Young Men's Christian Association
Christian Association (Young Men's)

......here Wellesley-street intersects ......

Kunst Phillip
Hoskin John, stonemason
Davis Samuel, clerk
Rattray John, master mariner
Mathieson John, master mariner
Price Wm, clerk (in District Court)
M'Farlane Robt H, architect, etc

Moore-street, North side.

Brown John, mariner
Quarterman Edward, mariner
Dam Edward T, mariner
Kirby John C, M: D.
Symonds Thomas, waterman
Pearce James, carter

.........here Chapel-street intersects.......

Graham George, settler

Moore-street, South side.

Graham Walter, grocer
Yealland John, master mariner
Butt John, marine surveyor

.... here Chapel-street intersects..

James Alfred, boatman
Lee Frederick, cooper
Williamson Joseph, fisherman

Chancery-street.] AUCKLAND DIRECTORY, 1866-7.

High-street, East side.

Neumegan and Moses, general dealers
Wilson James, tin worker
Cary A
Carnell James, solicitor
Oldham James, wine merchant

.... here Vulcan Lane intersects.........

Thorne William, boot maker
Atkin William, printer
Herbert Alfred, confectioner
Peters Walter R, baker
Lymburn – – , painter
Custom House hotel – Smith Wm S

........ here Chancery-street intersects ......

MECHANICS' INSTITUTE
Jas Sargent, sec
WESLEYAN CHAPEL
Wesleyan School
Rout John, general dealer
Crocker John, bootmaker
Lennox and Co J M, house and land agents
Rout John
INDEPENDENT CHAPEL
Cruickshank, Smart and Co's bonded stores
Hardington's livery and bait stables

High-street, West side.

Thorogood G, soda water manufactr
Cruickshank, Smart & Co, merchants
Hill W C, importer
Auckland hotel – Isaac R Vialou
Quigley Henry, cooper
Charles, carpenter
George Thomas S, solicitor
Marks Samuel, general dealer
Harrison Mrs, importer

.... here Vulcan Lane intersects.. .......

Cohen Abraham, clothier
M'Rae George, cooper etc

Chancery-street, North side.

COURT HOUSE
POLICE LOCK-UP
Daily Southern Cross printing office, Robert James Creighton, printer and publisher
Elcock John, grocer
Lindsay Richard, barman
Parks Henry, H. M. Customs
Regan John, general dealer
Fowler John, labourer
Gleesan John, labourer
Sheeard John, billiard marker
Parker Bridget
Shoemaker Elizabeth
Dougherty Ann, grocer
Skerritt Thomas, labourer
Phillips Thomas, labourer
Fischer Hugh, blacksmith

Chancery-street, South side.

O'Bainne Patrick, general dealer
Sheehan Michael
Martin Joseph, shoemaker
Germen Mrs
Hamtley Walter, carter
Jones William, bushman
Cavanagh Joseph, shoemaker
Kelly Peter, labourer
Merris John
Lydom Michael
Dougherty Ellen, dealer
Odd Fellows' Arms – J Mounse
Lion and Lamb hotel – John Clarke
M'Carthy Peter, ship carpenter
Vesty Mary
Pell Walter, labourer
Mathews Nehemiah, oysterman
Britt Denis, labourer
Savory John, settler
Gardner Peter, butcher
King John, fisherman
Bennett John, labourer
Finey Jessie
Smith Margaret
John John, cabinet maker
Carter Mrs
Deran Mrs
Southwell James, fisherman
Finley Josiah
Hait William, wheelwright
Guilding John, bootmaker
Quinn Mary
Glaister Herman, saddler
Palmer Thomas, butcher
Ralford William Hy, labourer

Bank-street, East side.

Holmes Martha C
Pearce Symon, butcher
M'Ginnis James, labourer
Guise William, labourer
Wynn John, labourer
Tinian James, tailor
Bridgeford John, labourer

Princes-street, East side.

MONEY ORDER OFFICE
POST OFFICE
Monkton C H, photographer
Belfast hotel – James Sutherland
Hooker John, grocer
Ashton William, fancy dealer
Bishop G W, photographer
Couty J C, accountant and land agent
Couty Mary Laura, Maison Franchise
Phillipson Thomas, chemist etc
Kelly William, baker
Militia and Volunteer Office
Quarter Master General's Office (of Militia and Volunteers)

AUCKLAND DIRECTORY, 1866-7. [Princes-street

PRINCES-STREET, EAST SIDE – continued.

Registry Office for Births, Deaths and Marriages

Princes-street, West side.

SUPERINTENDENT'S OFFICES
Auckland and Drury Railway Offices
Masonic hotel – William Nicol
Cook Augustus, surgeon-dentist
McLeod John, shipwright

Coburg-street, West side.

Ridings Geo, private boarding house
Bartlett Albert, jeweller
Evers William, clerk in Police Office
Eggington Isaac, mariner
Williams Jane
Auckland Academy
Cornell Samuel, labourer
Harper John, mariner

....... here Victoria-street intersects ......

Victoria Quadrant.

Hart James, labourer
Parker William, shoemaker
Martigan James, labourer
Brabazons Rebecca, schoolmistress
Wilson Mary, boarding house keeper
Renner Henry, shipwright
Butcher Henry, chimney sweeper
Codd Elizabeth
Hanett Isabella
Gamble John, bootmaker
Marrage Alfred, bootmaker
Hunter George, printer

Waterloo Quadrant, North side.

Public Works Offices
Marine Board Offices
Comptroller's Department
Treasury and Pay Offices
Registrar-General's Offices
Survey Offices
Keesing Henry
Heyland Kyffin
Hamley Joseph
Dalgleish William
Nathan David, merchant
Leaf Robert, photographer

........here Eden-street intersects........

NEW SUPREME COURT

Waterloo Quadrant, South side.

GOVERNMENT HOUSE

Emily Place, West side.

Macfarlane John Sangster, merchant
Jervis Henry M, agent P & N Z Co
Burns David
Elkin Moses, minister
JEWISH SYNAGOGUE

Emily Place, West side – continued.

Fischer Carl Frank, M. D.

......... here Fort-street intersects.....

BRITOMART BARRACKS

Emily Place, East side.

Henderson Thomas, merchant

Short-street, East side.

Wynyard Pier
Stewart and Dalton, watermen
Morgan Henry, boat builder

....... here Jermyn-street intersects ......

Railway Terminus hotel – Jos Senior
Brown Robert, boatman
Strong George, grocer
Brooking Samuel, clerk

Jermyn-street, South, side.

Whitaker Fred, solicitor, Superintendent of the Province of Auckland
Lloyd John Frederic, Archdeacon of Waitemata
Bransdon William, clerk
Brown Samuel, merchant

.... here Short-street intersects...........

Conley James, waterman
Steele John, labourer

Jermyn-street, North side

Hill Henry, solicitor
Shephard Mrs A
Matthews James, labourer
Scott Nicholas, fisherman
McGarrell Denis, labourer
Waterston Thomas, merchant
M'Kelvie – – , merchant
Wilson Joseph, printer

.... here Short-street intersects....

West J A
Fletcher G H
Punch Richard, shoemaker
Fenton F D, judge

Eden Crescent, North side.

St. Paul's School

... here Short-street intersects... .......

Royal hotel – James Palmer
Club House
Cobbald Robert, printer
Reeve Maxwell Capt, military
Chapman George T, bookseller etc

Eden Crescent, South side

Dacre Ranulph, merchant
Bennett Thomas, shopkeeper
Isaacs Henry, auctioneer
Isaacs Edward, merchant
Anderson John, master mariner
Walker Richard, settler
Tattersall Joseph, painter

Symonds-street.] AUCKLAND DIRECTORY, 1866-7.

EDEN CRESCENT, SOUTH SIDE – continued.

Hurst William J, coal merchant
Keesing Esther
Blandford – – , Wynyard House

Symonds-street, East side.

High School
M'Rae Farquhar, teacher
Greenway Christopher
Morley Ann, private boarding house

...... here Havelock-street intersects ......

Moss Moses, merchant
Jackson Thomas, master mariner
Russell Macnamara, engineer
Allen James, journalist
Brown Robert, bootmaker
Manley Benjamin, painter etc
Kelly Thomas, bootmaker
Wallace George, butcher
Marsh Thos W, grocer

.... here Grafton- road intersects.........

Military Stables
Campbell Alexander, warehouseman
Cain John, labourer
Pope Thomas, baker
Hoare H, paperhanger etc
Russell Thomas, solicitor
Gee Thomas, blacksmith
Porter William J, saddler
Longbottom Barnard, draper
Talbot Ann
Creamer William, master mariner
M'Iver Iver
Milne James, builder
Carson & M'Clusky, undertakers etc
Stirling William, storeman
Gilfillan Henry, merchant
Church of England Burial Ground
Walker Edward, gravedigger
CHURCH OF THE HOLY SEPULCHRE
Bugden Frederick, bricklayer
Sanderson Charles, civil engineer
Burnside John H, merchant
Pierce George P, manager New Zealand Insurance Co
George Thomas, grocer
Robertson Peter, baker
Smith Peter, express driver

Symonds-street, West side.

Hammond Charles, bricklayer
Hunt Richard J, clerk
Dunnett George, auctioneer
Gillibrand Thomas
Evitt David, gunsmith
Stone Charles B, merchant
Douglass John, iron founder
Pari James, family grocer
Slater James, engineer
M'Leod James, engineer

SYMONDS-STREET, WEST SIDE – continued-

Clarke Samuel, bootmaker
Ellis Christoper, labourer
Young James, tinsmith
Marriott Francis, butcher
Henniss Edw, blacking manufacturer
Laird E, shopkeeper

......... here East-street intersects .........

ST. FRANCIS OF SALES CHURCH
Catholic Burial Ground
Walsh James, gravedigger
Presbyterian Burial Ground
Hebrew Burial Ground

.....here Karangahape -road intersects......

New Caledonia hotel – G Halliwell
Robins Anna
Storey James, labourer
Bruce Alexander, bootmaker
Partington George, confectioner
Beaumont W, wood & coal merchant
Partington Charles F, miller
Ridings Richard

......... here City-road intersects.........

Goldie Thomas, draper
Smith Elizabeth
Hamilton John, gardener
Watson James, carpenter
Smith Richard F, grocer
Hustwick Robert, chemist
Beveridge Andrew, solicitor

......here Wakefield-street intersects......

Stables John, schoolmaster

.........here Mount-street intersects.........

Keesing John, draper
Doitsh Isaac, draper
Stewart James, brewer
Downing Abraham, merchant
Weaving Thomas, carpenter

... here Abercrombie-street intersects...

ALBERT BARRACKS
Government House Grounds

Edward-street, North side.

Primitive Methodist Church
Colley William, pastor of P M church
Jaggar Thomas James, settler
Bellum Charles

. here Abercrombie-street intersects......

Clarke James, labourer
Viall Susannah
Lazarus John, labourer
Foley Budget
O'Hara Patrick, policeman
O'Hara Bernard, storeman
Bard – – clerk
Stewart Charles, porter

... here Lynedoch-street intersects........

Mangall John, butcher
Strong Charles, waterman
Noble Helen

AUCKLAND DIRECTORY, 1868-7. [Wakefield-street,

Edward-street, South side.

Munroe John, blacksmith
Sayers Thomas, parchment maker
Evington William, mariner
Wood Edward, painter
Leary Margaret

.........here Lane intersects..........

O'Sullivan Daniel, policeman
Welsh Henry, labourer
Mason William, city missionary
Lewis George, labourer
Blades Frederick, bailiff
Flynn James, clerk
Ashby George, carpenter
Flannigan John, bootmaker
Clifford Elizabeth
Bradford Henry, carpenter
Parsons Richard, carpenter
Griffiths Evan, general dealer
Lees John, general dealer
Markham Dennis, policeman
Wells Robert R, mariner

Wakefield-street, North side.

Messenger William J, butcher
6 Halstead L D, veterinary surgeon
Clarke & Co C, fruiterers
Knopps William, grocer
Sandall Richard, butcher
George Elizabeth, grocer
16 Gordon Sarah
Molloy James, bootmaker
Humphreys Thomas, general dealer
22 Little Robert, bootmaker
28 M'Coll & Cosley, bakers
Cooper Robert, general dealer
Plumley Edward, dentist
Charlemont hotel – P S Mackenzie
Buck Benjamin, labourer
Macfarlane Elizabeth
Thorne William, bootmaker
Woolgar Charles, engineer
Prince Henry, bootmaker
Wright Charles S, carpenter
Dukford Charles, miller
Gillman Thomas R, painter

.. here Abercrombie-street intersects...

Widderson Samuel, labourer
Gommer John, farmer
M'Lean & Co John, bootmakers
Culpan William, crier of sup court
Kelly Thomas, mariner
Gibson Robert, engineer
Hayes John
McConnor John, dealer
Collins Thomas, dealer
McVeigh Helen, dressmaker
Globe hotel – Joseph Percy

.........here Mount-street intersects.........

Lister, Davis & Co, painters etc
Craddock Thomas

WAKEFIELD-STREET, NORTH SIDE – cont.

Phillips Charles S, auctioneer
Lantram Robert, storekeeper
Phillips Aaron, merchant
Powley Thomas, settler
Johnson Edward, draper
Hayden H P, ginger beer manufactr

Wakefield-street, South side.

77 Parker William, grocer
Davenport Samuel, draper
75 Fitzroy hotel – Samuel Evinson
Cartwright John
O'Hara John, labourer
63 Wilson Benjamin, compositor
Wilson Catherine, dressmaker
61 Simpson Peter
Gribble James, grocer
57 Snedden Alexander, draper
Smith George, accountant
Case Joseph, blacksmith

... here Abercrombie-street intersects..

Kennedy Thomas, clerk
43 Colgan George W, gun maker
Hibernia hotel – James Kelly
Sullivan John, master mariner
Allcock Thomas, storeman
M'Keon Mrs, private boarding house
Lipstine Simon, traveller
Freer William, coach painter
Clarke Caroline
17 Constants John, baker
Benbow John, machine sewer
Webber J, bootmaker
Hill Henry, general dealer

Abercrombie-street, West side.

Phillips Isaac, jeweller

......here Wakefield-street intersects......

Cooper Benjamin, saddler

......here Barrack-street intersects......

Jefferie William, bootmaker
Ryan Elizabeth, washerwoman
Purchase George, tailor
Forgarty Edward, grocer
Webb Thomas, bootmaker
McMahon Louisa
Nottingham Castle hotel – W Wood

Abercrombie-street, East side.

McShee Alfred, paperhanger
Maroney Michael, bootmaker
Coldicut Martha, general dealer
Wynyard hotel – William Mills
Gormon Elisabeth
Haultain Mary Ann
McDonald Bernard, contractor
Rourke Mary, manglewoman
Greenslade John, bootmaker
Hall Thomas, bootmaker
Grey Sophia

Barrack-street] AUCKLAND DIRECTORY, 1866-7.

ABERCROMBIE-STREET, EAST SIDE – cont.

O'Connor Michael, labourer
Hardwick George, carpenter
Johnstone William, tailor
Berry Daniel, customhouse officer
Stark Henry P, stockbroker
Fisher George, carpenter
Ogle Thomas, leather dresser

......here Wakefield-street intersects.....

Knight William, butcher
Mount-street. North side.
Moody William R, engineer
Snell H W, accountant
Young James
Pitkahley George, engineer
Wishart George, carpenter
Wright Joseph
Speechley Thomas, carter
Sims James, gardener

Mount-street, South side.

Stewart James, civil engineer
Buchanan John, importer
Whyte James, tobacconist
Cook Mrs
Mackie James, coachbuilder
Weston Charles, blacksmith
Hamlin Alexander, joiner
Butler John, machinist

Barrack-street, South side.

Augram John, mariner
Quinn James, carter
Goodacre James, cooper
Davidson Alexander, sawyer
Austin Sarah, schoolmistress
Clampet James, tinsmith
O'Leary John, bootmaker
Parker Nathaniel, bootmaker
Warner James, bootmaker
Sykes John, soldier
Ferguson James, storeman
Flanagan John, labourer

........here Rutland-street intersects........

McGinly William, soldier
Carrol Sarah, washerwoman
Britt Denis, carter
Miller Selina,
Ruckshils August, labourer
Hamilton Thomas, labourer
Brogane Catherine

.....here Wellesley-street intersects......

Newbold James N, baker
Nassman Henry, sawyer
Beston Thomas, water-col painter
Brady Peter, labourer
Ward Catherine
Whiteside John, labourer
Thurston James, labourer
Williams John, labourer

BARRACK-STREET, SOUTH SIDE – continued

Gaffer John, billiard marker
Ingram William, bricklayer
Hoggard William, woodturner
Steele William, bootmaker
Newton George, blacksmith

Barrack-street, North side.

Polton Thomas U, coach builder
Quinn Thomas, labourer
Skelton William, labourer
Mills John, mariner
Gummund Alexander, mason
Leaf Robert, saw trimmer
Callan John, bootmaker
Thorogood George, ginger beer and soda water manufacturer
Bailey Joseph, labourer
Holmes Charlotte
Fisher Hugh, blacksmith
Jackson John B, carpenter
Coupland James, general dealer
Blaikie James, plasterer

.......here Wellesley-street intersects.......

Bell Thomas, labourer
Moss George A, carpenter
Preatmore Joseph, mariner
Hammond Christopher, clerk in supreme court
Hurfitt Henry, carpenter
Porter Charles, general dealer
Clifton Catherine
Syverril George, labourer
Lord Emily, milliner and dressmaker
Myles Robert, plasterer
Brookes William, ostler
Dougherty Mary Ann, washerwoman
Egan Ann, washerwoman
Hyland Thomas, bootmaker
Morrin Thomas, farmer
McGahame Daniel, labourer
Skerry Michael, baker

Rokeby-street, North side.

Cole Thomas, basket maker

Rokeby-street, South side.

Gulliver Samuel, painter
Smith – –
Press Samuel, carpenter
Wallace Rev. James, minister

Upper Queen-street, West side.

Army and Navy hotel – B C Hayles
Evitt and Son, gunsmiths
Fossett Alfred, grocer
Leighton James F, bookseller, bookbinder and account book ruler
GYMNASIUM
Sommerville Ann
Douglass John, clerk

AUCKLAND DIRECTORY, 1866-7. [Grey-street

UPPER QUEEN-STREET, WEST SIDE – cont.

Hitchins Henry
Mills William, bailiff
Ridings George, commission agent
Simpson Peter, tailor
Jackson Thomas, carpenter
Russell John B, solicitor
Bucholz Ernest L, merchant
Jackson David, carpenter
Belcher T, foreman
Bain J Watson, merchant
Martin William E, solicitor
Williamson Charles, reporter
Connell Thomas, solicitor
Walters William, settler

Upper Queen-street, East side.

Pennaligan John, labourer
Kenny Richard, carpenter
Gardner John, carter
Marks Samuel, general dealer
Hough William, accountant
Moginie John, accountant
Collins Patrick, cabinet maker
Balmer William, musician
Murphy Francis, confectioner

.... here Karangahape-road intersects...

WESLEYAN COLLEGE
Hubault Dr, MD
Hill Cary, storekeeper
Morrison John, labourer
Dwyer Martin, labourer
Carlyle Andrew, draper
Haley Ann, washerwoman
Cummings William, musician
Phillips William, gardener
Wright Symon, tailor
Marks Anne
Hutchinson James, labourer
Lepine William, accountant

.......here Edward-street intersects......

McGuire Thomas, general dealer
Barkley James, bootmaker
Hobbs Richard, draper

Grey-street, West side.

1 Market hotel – Ephraim Mills
5 Rogers Richard, general dealer
7 Jenkins Edward C, painter
9 Paul Walter, butcher
13 Brown James C, grocer
15 Bass John, bootmaker
Deane John, dealer
19 Berryman Sarah Ann, boarding house
23 Conway Susannah, grocer
25 Herbert Fanny, dressmaker
Crown inn – Joseph Holden
Harris Henry, Exchange billiard rooms
37 Edwards John, hat & cap manufactr
39 Wade Henry G, carpenter and builder
41 Martin Alex S, solicitor's clerk

GREY-STREET, WEST SIDE – continued.

Tudelip Thomas, carpenter
Douglass George, clerk
43 Seon Thomas, master mariner
45 Caledonian hotel – James Jackson
Lediard Richard, painter
Laurence Edward, mariner
Brakall Henry C, clerk
Forrester Cecil, clerk
Walker Richard, painter
Bassett Alfred, syrup maker
O'Hara Edward, labourer
49 Governor Grey hotel – James Cooper
53 Coldicut Job B, storekeeper
59 Harris James, carpenter
Wickins John, tailor
65 Payne William, baker
Payne Henry, engraver
Wicks George, grocer
71 Potter Henry, chemist
Allcock William, labourer
Glendhill George, lemonade and soda water manufacturer
Codner Thomas, machinist
Mathews Seering Hall, builder
Horne W J, surgeon
Lewis Henry, merchant
89 Litchfield Elizabeth
Collelo Vernan, builder
Short Thomas, draper
Wilson Anne
Garty John, carpenter

Grey-street, East side.

160 Stretton Frederick W, stationer
Browne James, general dealer
Wareham Joseph, lithographer
Webster George, merchant
Hill Rev Jas, Presbyterian minister
Jackson Thomas, merchant
Campbell Colin J
Clow Andrew, builder
Smith S Hague, ironmonger
100 Hungerford Elizabeth, grocer
98 Haywood Thomas, builder
96 Ormiston William, merchant
72 Cross Henry, bootmaker
70 Edgar & Co W, dyer
62 Ferris George, mariner
58 Haymet Capet Eugene, mariner
Edson James, chemist and druggist
Dufaur Frederick
Black Robert, harness maker
Mills John, carpenter
Brown Joseph, government clerk
Tennant William, compositor
Worford Thos D, plumber & gasfitter
Farrow Robert, shipwright
Lunn James, pattern maker
20 Gimbel George, printer

Chapel-street] AUCKLAND DIRECTORY, 1866-7.

GREY-STREET, EAST SIDE – continued.

12 Dunning James, general dealer
Wallace William, watchmaker
4 Griffin T, house painter

Elliott-street, West side.

Victoria Coach Factory, Mackie Bros
Mathews and Bartley, builders
Johnson George, labourer
Seufert Endon, fancy cabinet maker
Fitzsimmons Ann

....... here Wellesley-street intersects......

Welsh Ann, washerwoman
M'Cuett Mary, washerwoman
Crocker Moses, dealer
Lander Edwin, labourer
Drake Richard, blacksmith
Cleary Mary
Derry George, mariner
Haigh James, stonemason
Morris George W D, carpenter
Cook Margaret
Moon Sarah, washerwoman
Brandon Richard, gardener
Crowley Mary Ann, washerwoman
Drummond Alexander, mason
Lee Edward, musician
M'Mahon Patrick, labourer
Neill James, labourer
Cooper James, warder at stockade
Sullivan Timothy, labourer
Cummings George, carpenter
Nixon James, labourer
Lynch Jane
Sutcliffe John, sawsharpener
Armstrong Mary, washerwoman

Elliott-street, East side.

City Pound
Kilpatrick David, blacksmith
Morgan John, wood turner
Hales Richard, soda water factory
Lamb William, plasterer
Rogers George, general dealer
Cleal Charles, hairdresser
Cleal Henry, watch and clock maker
Jacobs Joseph
Burden John, wood turner
Wall Edward

Chapel-street, West side.

Stephens James, mariner
Campbell Ann,
Lord John, clerk
Courtney William H, bootmaker
Davidson David, blacksmith and wheelright
Martin Alfred mariner
Alexandra hotel – Patrick Downes

....... here Durham-street intersects......

Wilson John, bootmaker

CHAPEL STREET, WEST SIDE – continued.

Graham James, bootmaker
Davidson David, blacksmith etc
Madden Charles, builder
Coldridge Timothy, mariner
Mackintosh Archie
Playford John, bootmaker

......here Victoria-street intersects......

Owen George W, merchant
McCoy Ann, midwife
Hingiler William, mariner
Buchanan Misses A and E, teachers
Buchanan Elizabeth,
Jones William, mariner
Sakey John, carpenter
Underwood William, mariner
Rose William, carpenter
Brown Charles, mariner
Strong Henry, labourer
Porter William, carter
Scott Robert, bootmaker
Cooper Walter, mariner
Doddes John, painter
Knight Alfred, cabinet maker
Mann Hezekiah, storeman
Boyce James, butcher
Searle Richard, butcher
Noyer Joseph, waterman
Rogers Samuel, general dealer
Wilson John, blacksmith
Scorgg George, carter

........here Wellesley-street intersects.......

Lilewall John, of Lilewall and Rattray
Bevege James, coach painter
Gardener Mary

Chapel-street, East side.

Beck, John, wood-turner
Woods John, boatman
Baker William, butcher
Warren Jabez, labourer
Nelson John, carpenter
Rattray W, of Lilewall and Rattray
Smith Arthur E, carpenter
Reed James, wheelwright
Boyce Thomas, clerk
Vaughan James
Goodwin John, painter etc
Mackie Mary
Lamb James, saddler
Naughman William, labourer

here Wellesley-street intersects.......

Dungate Robert,
Young William B, carpenter
Bricklayer's Arms hotel – Laurence Robertson
Burns Mary Ann, dressmaker
Perry Rhoda
Edwards Charles, boatman
Mundy William J, builder
Searle Thomas, bootmaker

AUCKLAND DIRECTORY, 1866-7. [Hobson-street.

CHAPEL-STREET, EAST SIDE – continued

Blood William J, joiner & woodturner
Hawkeshaw C, ironfounder and engineer
Howard George, blacksmith
Holmes Francis, mariner
Butler John, painter
Owen G W, wholesale grocery store

......here Victoria-street intersects......

Marks William J, plumber & gasfitter
McDonald Robert, sawyer
Lindsey Davd, boarding house keeper
Wright George, baker
Innis John, boatman
McFarlane Daniel, boatman
Gardener and Stokes F P, ginger beer and lemonade manufacturers
Harkness Hugh, blacksmith

......here Durham-street intersects......

Alpe Samuel, grocer
Hannah Robert, farmer
Hankin William, carpenter
Morriss Samuel, plasterer

Rutland-street, West side.

Somerville Robert

Rutland-street, East side.

Davis Chas, umbrella manufacturer
Auld John M, mariner

Graham-street, East side.

Niddry William, coachbuilder
Cross George, farmer
Anderson Andrew, carpenter
M'Math Andrew J, clerk
Berris Abel, cabinetmaker
M'Loy Richard, shipwright
Geddes John, tallow chandler
Sherrard William T, draper
Dean Walter, carpenter
Davenport James, master mariner
Bloomfield Samuel, carpenter

Graham-street, West side.

Bremen Patrick, bootmaker
Berry William, printer
Leggitt John, warder at Stockade
Dickinson William, carter
Cranch William, mariner
Bettridge A, private boarding house
Joyner William, master mariner

Hobson-street, West side.

Cummings Owen, labourer
Foley Barth, labourer
Mack James, dealer
Johnson John, labourer
Goodwin Charles, dealer
Davenport Samuel, boatman

HOBSON-STREET, WEST SIDE – continued.

St. Patrick's School
Roman Catholic Presbytery

.....here Wyndham-street intersects......

Dodd Charles C, grocer
41 Governor Browne hotel – D Sheehan
43 Grant Joseph, ship carpenter
Mackenzie Hector, contractor
McRoberts Andrew, painter etc
47 Douglass Richard, bootmaker
Jamieson William, undertaker
Soppett James, miller
55 Carmody Mary, priv boarding house

........here Victoria-street intersects........

Thompson George, pork butcher
Smith Samuel C, general dealer
Hatswell John, baker
Malcolm Edward, sailmaker
67 McLiver Lachlan, carpenter
Heyer Henry, boatman
Sandercock Ann
Barkley George, labourer
Langley Maria
Trumper Thomas E, printer
Evans Amelia
Haswell Robert, cooper
Williams T, ship chandler
75 Casey Jeremiah, marine surveyor
79 Scotia hotel – Thomas Powell
Cowan Dr, surgeon
83 Governor Hobson hotel – Wm Avery
85 Waddell William R, baker etc
Tegg Christina
Robertson James, baker

......here Wellesley-street intersects ......

Hardington Henry, proprietor horse bazaar
Forgie Richard, baker & confectioner
Shaw Samuel, labourer
Trumper Charles, compositor
Swan William T, storeman
Bree Rev Edward N, minister of St. Matthew's Church
Flowers Joseph N, teacher Commercial School
Shove Thomas, butcher
117 Doonin Thos W, grocer & tea dealer
123 Gough Daniel, plasterer

.........here Cook-street intersects........

Hobson – – , merchant
Smith William, express driver
Copland James, mariner
Western Academy Rev P Mason
145 Plough inn – William Chitham
Levy Bernard, storekeeper
Goldwater Nathan, merchant
Dickson George, baker
Weir James, draper
Keane Barnard, grocer
Shaw John W, grocer
Aley Alfred, watchmaker

Hobson-street] AUCKLAND DIRECTORY, 1866-7.

HOBSON-STREET, WEST SIDE – continued.

Marlin Edward, bootmaker
Crawford Henry, contractor
Down John, bootmaker
Freeman Edwin, grocer

Hobson-street, East side.

Lempriere Annie, schoolmistress
Duffy Robert, grocer
Browne Michael, hay & corn merchnt
Rhodes George, builder
160 Gerrans Thomas, accountant
158 Holmden Annie, ladies' private school
McGuffie Helen
Derry Arms hotel – Patrick Harkin
Cocks James
Minnetti Thomas, baker
Berry Christopher, builder
Mumford John, grocer
Mum ford John, bootmaker
Criterion hotel –

....here Cook-street intersects.........

Levy Morriss, master mariner
Prislow Henry, general dealer
Kemp S, milliner
Marks Charles, bootmaker
Prince of Wales hotel – Thos North
Hooper J H, surgeon & accoucheur
ST. MATTHEW'S CHURCH
St. Matthew's School

......here Wellesley-street intersects......

Shaw Frederick R, jeweller
Bruce George, carpenter
Sutherland John, carpenter
Bagnall Samuel, grocer
Williams & Sands, chemists
Morris – – , china & glass merchant
100 Phillips Edward W, fruiterer
Woods James, carpenter
Clifford Peter, iron moulder
James & Payne, builders
Clarkson David R, corn merchant
Davis Edward, builder
Cummings James, slater
Simmonds John, clerk
68 Cotterill Henry, general merchant
62 Dalton True, miller

..... here Victoria-street intersects ......

Bolous John, settler
McCorrill Adam, bootmaker
Merigan Thomas, policeman
Laurence Joseph, mariner

......here Wyndham-street intersects.....

Roman Catholic Presbytery
Carnnell George D, mariner
Robinson Charles, lighterman
22 Craig Andrew, gasfitter
Mahon Michael, carter
Moore Andrew D, carpenter
Dry James

HOBSON-STREET, EAST SIDE – continued.

10 Keesing Henry, clothier
Carr E, boatbuilder

Vincent-street, East side.

Dalziel William, surveyor
Poulter James, farmer
Welsman Thomas, boatbuilder
Burges Frederick, labourer
Watts William
Purdie William, mariner
Smith Francis, carpenter
Garvey Thomas, labourer
Davis John, storeman
Holmes Eliza
M'Ginley John, storeman
Baddiely Augustus G, accountant
Bond Winnifred
Good Edward, cabinetmaker
Gunn John, ostler
Ritchie Hugh, clerk
Dickson James, mariner
Warner and Walton, painters, etc
Tattersall Laurence, painter
Bell Moses, mason
Seabrook John, tailor
Guilding Thomas E, clerk
Taylor William, schoolmaster
Day Dr, surgeon to the vaccine board
Sherard Henry, merchant

Vincent-street, West side.

Rintoul Alexander
M'Keon Anne
Ashby Wm, foreman
Carlan James, engineer
Henderson Adam, shipbuilder
Spraggon Joseph, shipbuilder
Henderson James
Buchanan William
Ward Isaac M, clerk in Treasury
Walker Joseph, bricklayer
M'Donald, Rev. Alexander, minister congregational
Witt Mary
Lamb Alexander, builder

Pitt-street, South side.

Roman Catholic School
Levy David, merchant
Gittos Benjamin, leather merchant
Morrin John, grocer
Jakins W V, surgeon etc
Stirling Jas, accountant Bank NSW
Mathews Richard, solicitor
Barber Joseph A, landing waiter
Ridings Henry, auctioneer
Corbett R T Dr, surgeon etc
Pellow William, carpenter

....here Karangahape Road intersects...

AUCKLAND DIRECTORY, 1866-7. [Nelson-street.

PITT-STREET, SOUTH SIDE – continued

Grubb David, baker
Mayne John, tinsmith
Buckland Timothy
Balnock George, carpenter
Bruce William, land surveyor
Bridges Edward; coach builder
Harrison Fanny, teacher
Cook Harvey, commissariat staff
March John
Pugh James, carpenter

.... here East-street intersects......

Wykes Reed, bootmaker
Wynn James W, digger
McCann William, labourer

Pitt-street, North side.

Williams William, stonemason
Chambers John, bootmaker
Oliver John, blacksmith

here Karangahape Road intersects...

WESLEYAN CHAPEL (new)
Macfarlane J S, merchant
Graham Andrew
Nicholson Mark E B, physician and surgeon
Ewen Rev John
Oliver Annie, dressmaker
Ripley William, watchmaker
Smith William H, bootmaker
Partington – – -, miller

......here Grey-street intersects.........

Rove William, blacksmith
Newson John, general dealer

.....here Vincent-street intersects......

WESLEYAN CHAPEL

Beresford-street, North side.

Davis John, draughtsman
Hall Thomas H, merchant
Jones George, secretary to Auckland
Insurance Company
Fletcher Charles, draper
Phillopps Charlotte
Davis Joseph, settler
Justin Henry, gaoler
Hannaford Thomas, clerk

......here Howe-street intersects.........

Dogherty James, labourer
Sainsbury – – , carter
Horne Jemima
Vincent Robert, carpenter
Hobbs Rev John, Wesleyan minister
Bellingham William, settler

Beresford-street, South side.

Marshall Samuel, clerk
Inmann Charles, carpenter
West Ann J
Maison James, printer
Howarth William, carter

Nelson-street, West side.

Mark J N
Denby John G, grocer
Bartlett R, timber, merchant
Sheehan Daniel, carpenter
Cheshire William, mariner
Lane Thomas, mariner
Cooper Henry, carter
Callaway William, coachmaker
Whyle Samuel, boatman
Saxton Charles, carpenter
Saxton & Barnes, carpenters
Duthie Alexander, boat builder
Quick Christopher G, coach proprietor

.... here Drake-street intersects.........

White Thomas, farmer
Marsden William, auctioneer
Lloyd William, carpenter
Stretch William, bootmaker
Campten Samuel, storeman
Rice Henry
Rushbrook Charles, settler

..... here Wellesley-street intersects .....

Nicholas Elizabeth, dressmaker
Danks Frederick, carpenter
Upham Frederick J, clerk Bank N Z
Rattray George, storeman
Purchase Samuel, mariner
Ely Frederick, mariner
Chase Charles, mariner
Wilson George, bootmaker
King William, engineer
Abbott Charles, labourer

.... here Baker-street intersects......

Wadham Henry J, wharfinger
Campbell John, gardener
Francis Frank, labourer
Munroe Henry, judge in Nat L Court

..... here Cook-street intersects .........

Bartlett Robert H, photographer
Cole Jane, private boarding house
Stanton James, carpenter
Rawlison Elijah, baker
Brett John, contractor
Cairns James, labourer
Greatbatch Edwin, compositor
Corbett Edward, engineer
Wilkins Joseph, bricklayer

Nelson-street, East side.

Seffern W H J, printer and publisher
Dryden Mrs, laundress
Gilbert John, storeman
Mason Rev Peter, B A, teacher of western academy
Kilker Wilson, settler
Hoskins James, printer
Gilmer Edmund, accountant

.... here Cook-street intersects.........

Walker Robert, kauri gum merchant
Page Thomas, carpenter etc

Union-street.] AUCKLAND DIRECTORY, 1866-7.

NELSON-STREET, EAST SIDE – continued.

Boyd Thomas, gasman

......here Wellesley-street intersects......

Thewlis Henry
McLennan Neill, labourer
Pickthley Laurence, engineer
Mosleh William, labourer
Wallace Thos, firewood & coal mercht
Coombes Frederick, mariner
Burgess Henry, labourer
Mitchell William, reporter
Brown Daniel
Bond James, settler

...... here Victoria-street intersects......

Mitchell Alexander, storeman
Taylor James, engraver
Richardson Henry J F, govt surveyor
Wrigg Henry, civil engineer etc

Drake-street, North side.

Perth and Dundee hotel – George Gallagher
Edmunds Helen
Martin Mary E, schoolmistress
Sherlock Henry, painter
Rogers Peter, ostler
M'Kelvay James, labourer

..... here Graham-street intersects......

Ogilvie John, grocer
Judd Charles, moulder
Collins Charles, bootmaker
Deinse Antoine F D, mariner
Bed Lion hotel – George Akers

..... here Hardinge-street intersects......

Constable George, carter
M'Cunnell Thomas, upholsterer
Drummond Peter, labourer
Swan John, farmer
Kingston William, labourer
Fergus David, tailor
Hill John, carpenter
Hooper Sarah E, seminary for young ladies
Coasters' Home hotel – Edwd Walker
Gillanders John, grocer

Drake-street, South side.

Hunter Duncan, labourer
Elliott Elizabeth, grocer
Henderson Mathew, architect
Bridger Sarah
Oswell Hugh G, draper
Rose John, carpenter
Cullens James, boatbuilder
Short George, master mariner
Canty Thomas, timber merchant
Baker Thomas, watchmaker
Boll Derrick, labourer
M'Coy William, master mariner
Patterson James, salesman
Pollock Robert, carter

DRAKE-STREET, SOUTH SIDE – continued,

Chalklen William W, grocer
Munro James, stonemason
Johnson Robert, stonemason
Wallace George, master mariner
Nash Samuel, bushman
Horse and Groom hotel – Wm Parker

Franklyn Road.

Jones Morton, auctioneer

Union-street, South side.

Loton Elvans
Conway John, carpenter
Grim George, bricklayer
Brown Edward, grocer

.....here Wellington-street intersects......

Conening John, builder
Wheeler George H, iron moulder
Glen Thomas, labourer
Somerville David, upholsterer
Whiting James, carpenter
Potter Joseph, storeman
King Alfred, solicitor
Heuth Michael, carter
Smith Ezra, express driver
Prime Watson F, grocer
Byatt Robert, butcher
Anderson William E, master mariner
Felgate Benjamin, bootmaker
Coomer Henry, carpenter
Fox Josiah, clerk
Dickson Mr, builder
Cosgraves James S, surgeon
Rooney Andrew
Day John Samuel, storeman
Boswell James, labourer
Lapham John
Power Daniel, brickmaker
Wetheridge John, stonemason
Millington John, blacksmith

Union-street, North side.
Flemming William, farmer
M'Intosh – – , carter
Johnson Elizabeth, teacher
Wesleyan School
Mathews John, general dealer
Pick Thomas, butcher
Bushell Henry, beatman
Robert Burns hotel – William Hume
Aughton George, clerk
Neale Samuel, tailor
Cooper John V, plumber
Cooper Frederick R, carter
Compton Martha Ann, teacher
Ashwin Mary, teacher
Smith James, labourer
Hooker Stephen, clerk
M'Lennary Jennett

...... here Wellington-street intersects......

AUCKLAND DIRECTORY, 1866-7. [Wellington-street.

UNION-STREET, NORTH SIDe – continued.

Presbyterian School
Morris George, bricklayer

Napier-street, North side.

Mitchell William, carter
Hedgecock Charles, schoolmaster
Leslie Robert, engineer
Holland Richard Hy, master mariner
Maxwell Joseph, glass cutter
Wright George, labourer
Thompson John, carpenter

....... here Hepburn-street intersects ......

Waymouth John, accountant
Fitzgerald Hugh, storeman

Napier-street, South side.

Wild Alfred, bootmaker
Maynard Thomas, carter
Ireman Edward, engineer

. here Sheridan-street intersects

Booth Thomas, storeman
Wright Henry, clerk
Bargent Edward, builder

..... here Hepburn-street intersects

Morgau E C, bootmaker
Morgan Robert, general dealer
Brown Thomas, bailiff
Winter Francis, clerk
Barker Edwin, storeman
Graham Robert, carpenter
Stewart Mrs
Brown Thomas, labourer
Green John, clerk
Worms Samuel, merchant
M'Lean John, carpenter
Payne Thomas W, carpenter
Hoskin John, stonemason
Dagmess James, carpenter
Sinclair John, carpenter
Sinclair Peter, carpenter
Caradus James, carpenter
Caradus Elizabeth, grocer

Sheridan-street, East side.

Hind George, builder
Maxwell Christopher, interpreter
McMillan Norman, blacksmith
Hanly E, ginger beer manufacturer
Murray Thomas L, clerk Bank NSW

Sheridan-street, West side.

Barker Sargent J, carpenter
Nash William, carpenter
Byron Edmund, bricklayer
Smith William, carpenter
Robinson John, clerk
Tanfield Samuel, clerk

Wellington-street, North side.

Barnett Alexander, pork butcher

WELLINGTON-STREET, NORTH SIDE; – cont.

Taylor Mason D, clerk in Detective Police Office
Reilly Joseph, police-sergeant
Robertson Isabella
Delany William, silversmith
White Michael, seaman
Shewring Thomas, porter
Gifferd William, stonemason
Galloway Robert, labourer
Gibson William, blacksmith
Scott James, tailor
Eastwood John, fancy dealer

.........here Nelson-street intersects.........

Ward Thomas
Cole Jesse, clerk in Custom House
Wellington hotel – John Kane

.........here Union-street intersects.........

Brigham John, labourer
Florence Elizabeth
Price John, clerk in Military Store
Mornan Margaret
Mahoney Edward, builder
Harker Edward, builder
Wallington Saul, painter
Mofflin Horace, clerk
Cobb John H, lithographic printer
Davis George, painter
Abbom Richard.
Ross James, gardener
Carr Edwin, boat builder
Piltz Joseph, cabinet maker

...... here Hepburn-street intersects......

Cook George, carpenter
Thomas Elizabeth, grocer
Laird Alexander, baker etc

......here Sheridan-street intersects......

Massey James, miller
Hanley Jas, cordial and cider manfr
Ashton Herbert

Wellington-street, South side.

M'Cormack Henry, carpenter
Peet Thomas W, bookbinder
Carnie William, blacksmith
-Smirley Ebenezer, bricklayer
Goodacre Samuel, tailor
Hurley J D, bootmaker
Judham Sidney, grocer
Casley John, miner
Keane D, plasterer
Collins Samuel Y, brickmaker

......here Hepburn-street intersects ......

Pickett John, joiner
Hougham Jesse H, bootmaker
Cook Charles J, engineer
Partridge Clement, settler
Mitchell C F, printer and publisher
Wells James, draper
Maud Sarah
Turnley Josiah, carpenter

Ponsonby Road.] AUCKLAND DIRECTORY, 1866-7.

WELLINGTON-STREET, SOUTH SIDE – Contd.

Webb Mrs
Ryland Wm, Serjt-Major of Cav Vol
Brahany Patrick, grocer
Trumper Thomas, compositor
Leary William, solicitor
Holland James, builder
Sherrard William, draper
Livingstone Alexander, clerk
Lyle James, baker
Christopher Hans, grocer
Readdy David, dairyman
Colomy Francis, storemnan
Stokes – – , ginger beer manufacturer
CATHOLIC INSTITUTE
PRESBYTERIAN CHURCH (St. James')

William-street, North side.

Flowers Robert, bricklayer
M'Kay A, Inspector of Public Works
Mackintosh William, teacher
Eastwood William, clerk
Taylor John, carpenter
Laurence Edward
Williams William, bootmaker
Barry Michael, labourer
Barton William, boatman
Baird Alexander, clerk
Maybury, Thomas, compositor
Bach Richard, engineer
Fuljames Thomas
Barnes Mrs, governess

William-street, South side.

Sykes John, gardener
Joll Richard, carpenter
Middray William, carpenter
Smith William, coach painter
White John, engineer
Dean John T, carpenter
Winstone William, carter
Thompson David, sawyer

Ponsonby Road, South side.

Booth Richard B

... here Lincoln-street intersects....

Wilson William, labourer
McKinstry William, grocer

Ponsonby Road, North side.

Leighton James F, bookbinder etc
Nott William, builder
Nathan Edward J, builder
Harris Thomas, carpenter

.. here Hopetoun-street intersects...

Element George, painter
Hill James, plasterer
Quarters John, carpenter
Spicer Archibald, accountant
Hawkes Henry, bootmaker
Akers John, carter

PONSONBY ROAD, NORTH SIDE – Continued.

Keetley Thomas, express driver
Clifford Robert
Beaumont William, wood merchant

Collingwood-street, West side.

White John W, clerk
Stephenson Alexander, carpenter
Woolgar Charles, engineer
Jeffrey Thomas, sawyer

Collingwood-street, East side.

Byatt Charles
Fletcher James, boatman
Pye James, engineer
Mackenzie Duncan, land agent
Craig Eric, builder
Black Alexander, ironmonger

Hepburn-street, East side.

Felton William, joiner
Whitley Edwin, carpenter
Henderson Alexander, carpenter
Macky Thomas, merchant
Elias William, settler
Hobbs Edward G, draper
Chambers Moses, bricklayer
Chambers John, bricklayer
Edair William, cooper
Leighton Christopher R, builder

... here Beresford-street intersects...

Mee R, bootmaker

Hepburn-street, West side.

Hendon John, well sinker
Pelly George, plasterer
Schoettler J F
Hunter Sophia
Taylor Edmund, storeman
Buchanan George, stonemason
Blackwood George, ginger beer manfr

here Wellington-street intersects......

Arthur Richard, auctioneer
Smith Charles, carpenter
Fenning Edwin, carpenter
Macky Peter, storeman
Fans Elizabeth
Kusabs Henry, carpenter
Richardson Dorah
Harding William
Collis William, schoolmaster
Bowring Alfred, carpenter
Hammond Thomas, carpenter

Hopetoun-street, North side.

Carson James, undertaker
Lambert John, undertaker
Davey George, carpenter
Holdsworth William, carpenter
Ludlow George, general dealer
Penk Thomas, builder

AUCKLAND DIRECTORY, 1866-7. [Karangahape Rd.

Hopetoun-street, South side.

Spencer Absolom, labourer

Penk-street, East side.

Williams William H, carpenter
Harden James, carpenter
Buchanan Joseph, labourer
Cashmere Robert, sawyer
Lincoln Frederick A, butcher
Boon Henry, labourer
Rielly William, tailor
McQuillan Margaret R, dressmaker

Penk – street, West side.

O'Connell Thomas, bricklayer
Penk John, labourer
Hardman James

Howe-street, North side.

Keetley George Taylor, solicitor
Erkington Arthur

.... here Day-street intersects .....

Walker Thomas, labourer
Froude John, tailor
Coutts John, engineer
Dickson Edward, accountant
Tennant William, printer
Bennett Josiah, carpenter
Fielding John, plasterer
McVay Ann
Fallon D, stonemason
Lloyd Neil, ropemaker
McGill Colin, ropemaker

.... here Beresford-street intersects....

Collins Samuel Y, brickmaker

. here William-street intersects.

Ellis Thomas, carpenter
Ward George A, draper

Howe-street, South side.

Aggars James, labourer

.. here William-street intersects.

Warley George, plasterer
Pitts Henry, carpenter
Downs William, mariner
Farmer Michael, stonemason
Bakewell Christopher, bricklayer

..... here Day-street intersects....

Mackenzie Angus, labourer
McCormick John, labourer
Lloyd Neil, ropemaker
Nairn Walter, stonemason
Richards John, gardener
Mambry John, stonemason
Otridge Elijah, cabinetmaker
Irwin Andrew, stonemason
Stokes Joseph W, butcher

Park-street, West side.

Sutherland John, bricklayer
Leech Alexander, ropemaker

PARK-STREET, WEST SIDE – continued.

Stafford John, mariner
Tennant George N, carpenter

Park-street, East side.

Curthley Henry, tailor
Wappen Henry, storeman
IMMIGRATION BARRACKS

Karangahape Road, North side.

Ramsay Dugall M, clerk
Donaldson William, farmer
Streeter Stephen C, butcher
Cotterill George, baker
Hemus Solomon, bootmaker
Willims Edwin, engine fitter
Buckley Joseph, bricklayer
CONGREGATIONAL CHURCH
Star hotel – James Spry
Swinnerton John J, wood turner
Vile Edwin, bushman
Bend Enoch, leather cutter
Rakin Daniel, painter etc
Goodfellow William C, carpenter
Varnon Thomas, draper
Trip H C, painter
Stokes – – , butcher

.....here Howe-street intersects......

O'Meard Edward, surveyor
Curtis William, clerk
Shalders R B, timber merchant
Mann Charles, draper
Haynes Thomas, builder
Chambers John, grocer
Eaton & Dewolf, grocers
Aitkin Gravas, chemist and druggist
Hanson William, carpenter
Alloway John, confectioner
49 Jones William F, pianoforte tuner
47 French Henry, clerk
Smith Thomas, carpenter
45 Parsons Mrs, private boarding house
43 Harding Edwd W, civil engineer etc
41 Graham John, painter
39 Choat John, baker
Gloucester Arms hotel – Jos Wilson
Garrett George, butcher
Patterson William, painter
Smythe William, labourer
Naval hotel – -William Coppell

.......here Pitt-street intersects .........

Buller Rev J, Wesleyan minister
O'Neill James, MD, MGA
Lawry Mrs
Blackburn George, plasterer

.........here Queen-street intersects.......

Coffery John, french polisher
Dunkaley Samuel, green grocer
Cawkwell Wm J, commission agent
Housten Samuel, blacksmith

Kyber Pass Road.] AUCKLAND DIRECTORY, 1866-7.

Karangahape Road, South side.
[Note. – -The south side of this road is out of the city boundary, and in Newton.]

Porter William, wheelwright

.........here Queen-street intersects.........

Kidd Rev Robert, LLB, principal of collegiate school
Young Joseph, farmer
Knox Charles
Daldy William C, merchant
Kidley Daniel, baker
Smith Thomas, butcher
Queers hotel – Patrick Lundon
Hibble W G, painter
Cordwell Emma, teacher
Alderdice Maria, teacher
Shephard & Carr, hay & corn dealers
Reeves Richard, butcher
Graner Samuel, baker
Pinching Dr, surgeon & accoucheur
Swete & Co, grocers

......... here Pitt-street intersects.,. .......

Eaton Alpheus, grocer
Lawrie Mathieu
Lawrie James
Pierce Thomas Dr, surgeon etc
Lawrie Robert

.........here East-street intersects.........

Swete Arthur, grocer
Guard Theopholar
Roulston James, express owner
Jeffcott Helen
Lambourne F, agent for New Zealand Insurance Company
Hoar Mathieu, constable
NEWTON POLICE STATION
Green Bernard, constable
Green & Greeson, bakers
Robinson William, grocer
Newton Post Office
Brophy Edward, grocer

........here West-street intersects.........

Waddell J, baker
Walner Charles, grocer
Sutherland Robert, butcher
Colbourne & Coad, bootmakers
Hamilton James, labourer
Sharp Thomas, bricklayer
Rielly William, carter
School

.........here Dublin-street intersects.........

Young James, grocer

.....here Edinburgh-street intersects......

Price George, grocer

Day-street, South side.

Pearson Christopher, wheelwright
Hendley George, stonemason
Willis Betalis
Dowd Peter, labourer
O'Keefe Daniel J, merchant

DAY-STREET, SOUTH SIDE – continued.

McAndrew James, carpenter
Williams Thomas, sawyer
Maddigan John, policeman
Smith George, labourer
Murphy William, carpenter
James John, carpenter

Day-street, North side.

Jenkinson Robert, plasterer
Ellis Oliver S, gilder

Kyber Pass Road, North side.

Lundon David, custom-house officer
Machattie Thomas M, merchant
Connell Isabella
Furness Henry, teller in Bank N Z
Webb Alfred R

...... here Grafton Road intersects.........

Atkins Henry, draper
Eaton L, merchant
Robertson John, baker

...... here Seafield-street intersects........

West William, schoolmaster
Owen Thomas, grocer

... here Claremont-street intersects......

Quinlivan John, carter
Hunter William, auctioneer
Managhan Patrick, brewer
Richards Richard, seedsman
Henry George, gardener
Brown William, labourer
Evans Robert, gardener
Warburton & Co George, seedsmen
Captain Cook hotel – Thos Hancock
Fozer Elias, wheelwright
Walker Charles, saddler
Hill Charles, coach builder
Mullely John, stockman
Eustage Alfred, butcher
Outhwaite Thomas

Kyber Pass Road, South side.

Lowe John, blacksmith
Wright Edward, chemist
Powell James, blacksmith
Scott Archibald, carter
Hart Charles, miner
M'Pherson Samuel, brewer
Seccombe & Sons, grt nrthrn brwry
McQuillan & Co, aerated water factory
Flynn Patrick, grocer
Seccombe Richard, sen, brewer
McShee James, boatman
Philcox William, builder
Tait Alexander, blacksmith
Kelton Thomas, carter
Gilfillan John A, merchant

Grafton Road, East side.

WESLEYAN CHURCH

AUCKLAND DIRECTORY, 1866-7. [Grafton Road.

GRAFTON ROAD, EAST SIDE – continued.

Burton William, farmer
Sommerville Archibald
Cook Henry, cabinetmaker
Airo George, carpenter
Boot Robert, storekeeper
Mossman Robert Dr, surgeon etc
Langford Charles, tailor
Gibb Alexander Dr
Balleir John, stationer
Halliday James, apothecary
Coombe John* manager Savings Bank
Perston Mathieu J, auctioneer
Rogers Jos, clerk in compensation crt
Stephenson Robert H, saddler
Hally G & J, grocers etc
Crawford James H, registrar of deeds
Forgham Thos, boot & shoe importer
Paine William, printer
Hanson William, cabinetmaker
Hughes Samuel E, solicitor

...... here Stanley-street intersects......

Kirkwood W P, brewer
Brighton William, outfitter
Green Charles, merchant

......here Wynyard-street intersects......

Gilbert Henry, painter etc
AUCKLAND MUSEUM

Grafton Road, West side.

Scoway Maria
Guird William, bricklayer
Reed Jesse, teacher
Beal John H, professor of music
Porter Richard, inspector bankruptcy
Hall Peter, cabinetmaker etc
Mabin Thomas H, merchant
Buckland William, farmer
Vicars Samuel, clerk
Matraver Thomas, purveyor to forces
Beckham Thos, resident magistrate
Salmon John, merchant
Philson Dr, provincial surgeon

Claremont-street, East side.

Brisland Owen, labourer
Bailey Samuel, labourer
Lambeth John, labourer
Heron George, carpenter

Carlton Road, North side.

Lawry Rev Henry

Carlton Road, South side.

Stone James
Chadwick John, settler
Battley Frederick, accountant Bk NZ

Seafield Road, East side.

Cooper Theophilus
Reed William D, storeman

SEAFIELD ROAD, EAST SIDE – continued.

Stivenant Samuel, coffee merchant
Smith William, contractor
Stratton Frederick, govt clerk
Clark William N, storekeeper
Birley Peter, blacksmith
Robinson Isabella
Carter John W, carpenter
Brown Sarah

Seafield Road, West side.

Griffiths William, clerk
Whitelaw James, storeman
Hawkins Joseph, clerk
Paterson James, carpenter
Coney James, clerk
Newbury Frederick T, surveyor
Fitzgibbon J J, chief clerk post office
Wayte Edward, bookseller etc
Ferguson Thomas, labourer
Kemp Robert, quarryman
Paterson Roderick, warder

Alton Road, South side.

PRESBYTERIAN CHURCH (St. Andrews)
Bow Thomas, settler
Balneavis Henry Colin, sheriff

..... here Wynyard-street intersects......

Gilbert Mary
King Ann
Lane John, engineer
Eaton Albert W, merchant
Darby Stephen
Malcolm Martha L
Curtayne James

Sibbin George, auctioneer

Stanley-street, East side.

Major Samuel, shoemaker
Scott Jeremiah, general dealer
Booth & Co F, timber merchants
Watt James, wood and coal merchant
Francis James, carter
Kay Adam, carter
Chesswas James, currier
Leech George, farmer
Mitchell John, colonial storekeeper
Macara William, gardener
Jenkinson Joseph, boiler maker

Stanley-sreet, West side.

Fraser & Tinne, Phoenix foundry
Kirkwood W P, brewer

Strand, South side.

Macnamara John S, baker
Cross & Son T, firewood merchants
Williams James, timber merchant

..... here Stanley-street intersects...

Swan inn – T Quinn
Speakman William, grocer

Wynyard-street. ] AUCKLAND DIRECTORY, 1866-7.

Strand, North side.

Union Steam Saw Mills
McHugh William, boatman

Wynyard-street, West side.

Bruce Rev D, Presbyterian minister
Wiseman James, saddler
Drake H A
Stevenson James, draper

Wynyard-street, East side.

Smart James, merchant
Kennedy Alex, manager Bank N Z
Turnbull Herbert
Tighe Michael, major of militia and volunteers

Middle-street, North side.

West Joseph L, grocer
Wells Frederick, butcher
Mechanic Mrs
Richardson John, master mariner

Middle-street, South side.

Davis Thomas, waterman

Adelaide-street, East side.

Hannah John, labourer
Dunn Hugh, stonemason
Bonfield Margaret
Harding John, labourer

Adelaide-street, West side.

West wood William, labourer
Reed John, coachman
Hancock John, sawyer
Bowering George, carpenter
Leys William, debt collector

Baker-street, North side.

Mossman Charles, carpenter
Willsteed William S, carpenter
McLeod Murdoch, labourer
Rogers Owen, bushman
Richardson John, printer
Emsen Henry, storeman
Reynolds Alfred, clerk
McKay Hector, carpenter
Ladner Henry, carpenter
Taylor John, carpenter
Good Edwin, carpenter
Hersey James, wood turner

Baker-street, South side.

McDermott Mortimer, tinsmith

Centre-street, East side.

Philpot Charles, mariner
Roller Robert T, joiner
Howell John, bootmaker
Cummings John, porter

Centre-street, West side.

Gould George, gardener
Grace Mathieu, carter
Burns James, mariner
Dower George, bootmaker
Carey John, fireman

City Road, South side.

Walker Charles, labourer
Wiles George, carpenter

City Road, North side.

Arthur Carpenter, auctioneer
Partington George, flour merchant

Dock-street, West side.

Davis Herod, tailor
Hardy Charles, firewood merchant
Snow John

Dock-street, East side.

Adams William, shopkeeper
Young David, carpenter
Bound James, baker
Smith Alfred, engineer
Paton John, blacksmith
Nicholson John, stonemason
Culpett William, saddler
Hyde Thomas, settler
Dick Barbara
Hughes James, blacksmith
Reed George, boatman
Nicholas James, farmer

Duke-street, North side.

Bell Henry, dealer
Green Joseph, settler
Bell W, settler
Bushnell Daniel, labourer
Utting John J, clerk
Houston Samuel, blacksmith
Kelly Thomas, watchman

Duke-street, South side.
DUKE-STREET, South side.
Walker Elizabeth
Tait John, labourer
Thomson Mary Ann

Hardinge-street, West side.

Hains Joseph, carter
Marshall William, waterman
Davis Charles, auctioneer

Hardinge-street, East side.

Craig Thomas, commission agent
Ohlson Frederick, boatman
Nisbett Archibald, carter
Haslett Edward, clerk
Oxley John, bootmaker
Hayes John, policeman

AUCKLAND DIRECTORY, 1866-7. [Sale-street.

HARDINGE-STREET, EAST SIDE – continued.

Deed John, clerk
Saunders James, labourer
Measures Richard, miller
Hart George, carter
Wibbley James, labourer

Liverpool-street, East side.

Wilson John, carpenter
Rainbern William, carter
Wishart Alexander, carpenter
Gay William, cabinetmaker

Turner-street, North side.

Taylor William, miller
Briton John, carpenter
Parsons Edward, clerk

Sale-street, South side.

Wishart John, carpenter
Jack Thomas, carter
Cullen Mclnnis, carpenter
Tepper Sarah
Bone George, mariner
Tourer Abraham, tinsmith
Cox John

Sale-street, North side.

Grace Patrick, carter
Danzey Joseph, carpenter

.... here Centre-street intersects....

Cole John, carpenter
Frial William H, boatman

... here Adelaide-street intersects....

Hargreaves Charles
Cook Alfred, mariner

SALE-STREET, NORTH SIDE – continued.

Tonge Joseph, engineer

Vernon-street, East side.

Hainden Christian, gardener
Mudford William, sailmaker
Walder James, letter carrier

Vernon-street, West side.

Stewart John, carpenter
Lye James, carpenter

Franklyn-street, West side.

Jones Stanus, auctioneer
Mathews Edward, labourer
Gascoyne Isabella
Perch James
Hautrive Marceau, jeweller
Franklin Richard
Harvey William, carpenter
Howard James, miller
Hall William, butcher
Downey John W, carter
West Henry
Seal Aubury, steward

Franklyn-street, East side.

Williams Sarah Ann
Hassard William, carpenter
Alexander Alfred, miller
Archibald Margaret
Archibald James, firewood dealer
Harling William

... here Wellington-street intersects...

Treyes James, mason
Burnard Hannah, teacher

[Page 28 is blank]

AUCKLAND SUBURBAN DISTRICTS DIRECTORY FOR 1866-7.

AUCKLAND SUBURBAN

DISTRICTS DIRECTORY,

FOR 1866-7.

NEWTON.

CROSS STREET, North side.

Wright Daniel, labourer
Slater Henry, labourer
Fawell Robert, carpenter
Cameron David, stonemason
Kelly Hugh, stonemason
Barr Alexander, carpenter
Hamby Thomas, carpenter
Crowe Phillip, baker
Good Robert, tailor
Thomson George, ginger beer manufr

CROSS-STREET, South side.

Tarbutt George, accountant
Parker Charles, timber merchant
Robinson William, bootmaker
Andrews George, bricklayer
Cundy Peter, miner
Ewington Frederick, butler
Mulvany Ann
Adlam Josiah W, grocer
McDonald Maria
Rowe Charles, labourer

DUBLIN-STREET, East side,

Rhodes James, carpenter
Low Charles, bricklayer
Munster Thomas, mariner
Froude Robert, carpenter
Graham Alexander, blacksmith
Taylor Mary, teacher
Jeffreys Thomas, sawyer

DUBLIN -STREET, West side

Travill Thomas, watchmaker
Smith Robert, carpenter
Campbell Archibald, carpenter
Froude David, tailor
Donald William, clerk
Moulden Stephen, storeman
Hopkins William, carpenter
Hunnisett John, joiner
Bennett Alfred E, carpenter

EDWIN STREET, West side.

Webley John, painter
Gray John, carpenter
Young Richard, boiler maker
Clare James, labourer
Barry William, labourer

EDWIN-STREET, East side.

Poulgrain George, carpenter
Linton John, ship carpenter

EAST-STREET, West side.

Gatland James, carpenter
Peters James, boatman

.... here North-street intersects....

Hamel Emma
Smith Robert, labourer
Russell George, labourer

.... here South-street intersects.

Wells James, gardener

.... here Pitt-street intersects.

Newton.] AUCKLAND DIRECTORY, 1866-7.

EAST-STREET, WEST SIDE – continued.

Cullen James, settler
Tilly John, gardener
Byrom Thomas, tailor
Butler Henry W, painter
Moore John, labourer
Turner Benjamin, clerk
Wilkes John C, grocer

.........here Queen-street intersects.........

York hotel – William H Ripley
Nicol George, settler
Sunsom James, stonemason
Kidd Geo, clerk in commissariat office
Dicks Joshua, farmer
Bartram John, clerk

EAST-STREET, East side.

Cornford Charles, farmer
Webster Richard, carpenter
Crocombe George, draper
Alwright Henry, civil engineer
Bray James, carter
Farnham William B, settler
Ball William, miner
Larkins Frederick, mariner
Ross David, painter
Holdship George, builder
McKinish Adam, labourer
Harper Joseph, labourer
Foster Francis, carter
McLennan Duncan
Craig Arthur, ropemaker
Whitehead Elizabeth

EDINBURGH-STREET, East side.

Dale John, clerk
Trevarthen Elizabeth
Piper Mary
McEvoy William
Clareborough John
Lavatt Robert, carpenter
McKenzie Francis
Gribbin Francis
Hempenstall Thomas, carpenter
Cox Mary

EDINBURGH-STREET, West side.

Brett Henry, accountant
Sinclair William
Pellow William, carpenter
McAlister William, labourer
Ellyett John, clerk
Maiden Henry, carter
Wood Joseph, dairyman
Merritt Charles, tinsmith
Hobson Thomas, carpenter

GRAHAME-STREET, South side.

Graham George, carpenter
Broad James, master mariner

Pearce Joseph, builder

GRAHAME-SRTEET, SOUTH SIDE – -continued.

Schultz Robert, accountant

NEWTON ROAD, West side.

Matherson George, labourer
Bralligan Andrew, carpenter
Aitkin William, iron founder
Bradley Margaret
White Charles, bootmaker
Fail John, carter
Hayson Robert, tinker
Mann Christopher, mariner
Tisley George, labourer
Redfern James, bricklayer
Green Samuel, joiner
White William, labourer

NEWTON ROAD, North side.

Robinson James, slater
McLean Andrew, slater
Rusden Thomas, sen, stonemason
Rusden Thomas, jun, stonemason
Tyler Richard, plumber etc
Gowers Hebert, bootmaker
Nesbitt Henry, grocer
Smith Richard, carpenter
Lambert John, government clerk
Hewson Richard, H M customs
Scott James, grocer
Chadwick John Alfred
Stevenson Robert, grocer
Wood Ebenezer, butcher
May David, carter
Dowden Walter, general agent

NEWTON ROAD, South side.

Baddley Augustus G, accountant
Sharp Nathan W, printer
Amos Alexander, contractor
Wright George, labourer
Robinson John, gardener
Scott James, clerk
Smith Edward M, tailor
Bonjer Richard, carpenter
Howell Alice, storekeeper
Harding Samuel, civil engineer
Wells Robert, storeman
Messenger Richard, carpenter
Deans James, mason
Fleming William, well sinker
Downs Henry T, digger
Wilson James, clerk
Rockley William C, labourer
McCormack Agnes
Stenterent George, draughtsman
Hill James, labourer
Battie James

NORTH-STREET, South side.

Drummond Robert, coppersmith
Wilson Walter, miner

AUCKLAND DIRECTORY, 1865-7. [Newton.

NORTH-STREET, SOUTH SIDE – continued.

Upton Thomas, carpenter
Prosser Thomas, bootmaker
Smythman Richard, carpenter

NORTH STREET, North side.

Stewart Henry, gardener
Coyle Daniel, carter
Eckley Richard, carter

PROSPECT-STREET, West side.

Kenny Richard, plasterer
Shaw Thomas, carpenter
Parkinson John W, carpenter
Neweth William J, carpenter
Ralph William, carpenter
Wright Thomas, stonemason
McCormack James, contractor
Robinson Charlotte

RANDOLPH-STREET, North side.

Nightengale William, french polisher
Hart Ann
Sadgroves William, carter
Norman Thomas, farmer
Wren Thomas, carter
Webster & Son, carpenters
Gill William, carpenter

RANDOLPH-STREET, South side.

Havil William, carpenter
Settler-, farmer
Bolton John
Pearce John W, draper
Wilson Josephus, storekeeper
Nicol Martha
Griffin George
Lindsay Emma
Cropp Walter H, engineer

REGENT-STREET, East side.

Whalan Martin, quarryman
Bristock David, mariner

REGENT-STREET, West side.

Putman Richard, messenger
Christie William, stonemason
Hefferan William, labourer
Gayne William F, commissariat sergeant-major
Howe Robert, baker

SOUTH-STREET, North side.

Clark George, boatman
Crombie Andrew, carter
Prince James, jeweller
Mathews John, carpenter

SOUTH-STREET, South side.

Biggs Robert, accountant
Haddock Robert, mariner

SOUTH-STREET, SOUTH SIDE – continued.

Griffin William, painter
Bundin William, engine driver
Haslam Patrick, sergeant-major of volunteers
Cottingham Walfram, labourer
Taylor George, clerk

UPPER ALBERT-STREET, West side.

Peck William, labourer
Jones George, labourer
Cooke Phillip, labourer
Muir Alexander, H M customs
McDermott Ann
Soppett John, miller

UPPER ALBERT-STREET, East side.

Dick John, carpenter
Laurie William S, merchant
Burke James, bailiff
Flatt James H, carpenter
Smith James, labourer
Cooke Thomas, cabinetmaker

WEST-STREET, East side.

Bray Thomas
Kenden Jesse, bootmaker
Hoyes James R, grocer

.... here North-street intersects.......

Lambert Michael, carter
Frost Samuel, labourer
Sommerville Andrew, carpenter
Kernsley John, bricklayer
Chadwick Richard, billiard marker
Jones James, engineer
Deavenport Thomas, labourer
Hunt John, bootmaker
Smith John
Wilson John, bricklayer
Bacon George, tailor

WEST-STREET, West side.

Stevenson Thomas, engineer
Tavill William, blacksmith
Courtney Thomas, storeman
Jury Henry, millwright
Coombes Richard, quarryman
Alison Duncan, carpenter
Nutting Ely, storeman
Erskin Thomas, cabinetmaker
Hewitt John, carpenter
O'Regan Michael, printer
Donohue James, stonemason
Taylor Matilda, teacher
Mills Edward, labourer
Taylor Charles, carter
Johnson John, carter
Holdship George, builder and timber merchant
Best Isaac, weaver

Parnell.] AUCKLAND DIRECTORY, 1866-7.

WEST-STREET, WEST SIDE – -Continued

Graham Alexander, blacksmith
Duckinfield Charles, engineer
Sham Charles

YORK-STREET, North side.

Morley George, draper
Hayes Thomas, settler
Warrell Urica, stonemason

PARNELL.

CASTLE-STREET, West side.

Pollard George, labourer
Staunton Richard, clerk
Huff William, labourer
McEwan Andrew, gardener

CASTLE-STREET, East side.

Metcalf John, iron moulder
Brady Phillip, carter
Woods James
Taylor John H, cooper

CHESHIRE-STREET, South side.

Brown John, brickmaker
Grange Thomas, labourer
Kay Mathieu, engine driver
Lawlar William, bootmaker
Cross Thomas, labourer
Thackey Thomas, labourer
Cranwell Benjamin, cabinetmaker
Cranwell Robert, cabinetmaker
Worrell Wm H, commercial traveller
Burns William, carpenter

CHESHIRE-STREET, North side.

Gribble William, ship carpenter
Baird Andrew, clerk

CRACROFT STREET, East side.

Bend Charles, clerk
Archard Frederick, brickmaker
Robinson William, carpenter
Deery Henry
Robinson William, coach builder
Kay Robert, stonemason
McCarthy John

CRACROFT-STREET, West side.

Pratt Robert, watchman
Dungass Charles, contractor
Anger Edwin, bootmaker
Simpson John, bricklayer

CRACROFT-STREET, WEST SIDE – Continued

Crombie David, general importer
McConnell John, carpenter
McManus Hugh, civil engineer

DEVENPORT-STREET, East side.

Bruce James, labourer
Young Wallace, labourer
Wilson Benjamin, compositor
Gilbert James, grocer
Simmons Henry, carpenter
Trimmer Henry, mariner
Lowberry John, mariner
Robinson Caleb, carpenter
Serjeant Thomas, labourer
Whaite Richard, ship carpenter

DEVENPORT-STREET, West side.

Connolly Daniel, labourer
Christie John, baker
Maheny James, tailor
Watkins Maria
Jones Thomas, labourer
Gillman Robert, iron dresser
Cosgrove Laurence, constable
Gilbert George, carpenter
Smith John, cabinetmaker
Rose Charles, carpenter

HAVELOCK-STREET, South side.

Crickett John, plumber
Hood Alexander, carpenter
Williamson William
McKay Daniel, constable

LOWER BATH-STREET, North side.

Clarke John
Taylor Isaac, labourer
Horner Edward, labourer
Savage Valentine, boat builder
Reilly Bernard, baker
Francis William, labourer

AUCKLAND DIRECTORY, 1866-7. [Parnell.

LOWER BATH-STREET, NORTH SIDE – cont.

Bower E & A, dressmakers

Smith Rev Jas, Presbyterian minister

NEWMARKET-STREET, East side.

Morrow John, labourer
Lane James, storekeeper
Whisker Alexander, labourer
Whiles James
Nisbet Robert, labourer
Hall Patrick, carpenter
O'Herm Patrick, labourer
Freeman Thomas, labourer
Heald George, labourer
McCulloch John, labourer
Managham Leonard, labourer
Murgan Robert, labourer
Mowbray John, accountant

NEWMARKET-STREET, West side.

Henson Samuel, painter
Jones Edward, carpenter
Clayton Frederick G, butcher
Kennedy William, labourer
Allison James, blacksmith
Brown Samuel, labourer
Potter Robert, labourer
Gerran Patrick
Ryan Francis, labourer
Laing John, labourer

PARNELL ROAD, South side.

Lenton Joshua, labourer
Boyd William, sail and tent maker
Thornalty Samuel, carter
Boardman Abraham, agent
Brackenbury Walter C, clerk
Rhodes William, sawyer
Winks Jonathan, upholsterer
Bodman Walter, clerk
Clark William G, surveyor
Ring Frederick, timber merchant

.... here Cracroft-street intersects......

Lusk Hugh H, journalist
Ring William, carpenter
Gilberd F F, carpenter
Alexander Samuel, general dealer
Steele William, timber merchant
Giblett John & Wm, general dealers

.... here Rutland-street intersects ......

Royal Exchange hotel – W P Wilson
McCornish Hugh, tailor
Jentles Charles G, clerk in Bank N Z
Tricker Walter, painter etc
Pearce Henry, bootmaker
Robinson J W, chemist & druggist
Vaughan William, draper
Bruce William
Davis John, tailor
James Edward, clerk in Bank N Z
Sanders Charles, bootmaker

PARNELL ROAD, SOUTH SIDE – continued

Syms John, baker
Dorrington Nathaniel, watchmaker
McCafty Edward, carter
Needham William H, carter
Witherford Clement, ironmonger
Pike Chas, wholesale & retail grocer

.....here Gibraltar Crescent intersects......

Henry James, clerk in Bank of New South Wales
Richardson Charles, master mariner
Durham Margaret, dressmaker
Smallfield Octavius, fancy dealer
Alexandra hotel – W A Clark
Woodhouse John, manager Bank of New South Wales
Watson Henry Major
King Thomas, watchmaker
Brown John, gardener
King Thomas, groom
Kettle George, merchant
Slater George, clerk in commissariat
Bartley Robert and David, bakers
Saunders Charles, grocer
Andrews John, timber merchant
Smith George, carter
Lulks David, stonecutter
Morley William, tailor
Burgess George, carpenter
Ireland Martin, tanner
ST. MARY'S CHURCH
Maunsell Rev Dr Robert
Tabuteau Joseph M, landing surveyor
Smith Sidney
McRae Joseph, cooper
Kempthorne Samson
Elliott Charles, miller
Austin John, government clerk
Skeen Robert
Grace Rev Thomas S
Mason James, market gardener
Crowther – – , livery and bait stables
Badderley Henry S C
Whitson & Co, Hobson Bridge brewery
Turner Benjamin

PARNELL ROAD, North side.

Smith Thomas, carpenter
Hill Shirley W, custom-house agent

......here St. Stephens Road intersects......

Hunter & Sons, builders
Bellairs Eugene, surveyor
Fraser George, clerk
Appleton Robert, draper
Corbett James, engineer
Comrie David, merchant
Brown Robert, grocer
Brook Charles, bootmaker
Goldsboro C F, Dr
Warner Thomas, painter
Diddams John W, collector city rates

Parnell.] AUCKLAND DIRECTORY, 1866-7.

PARNELL ROAD, NORTH SIDE – continued.

Galosi Dominic, Roman Cath priest
CHURCH OF ST JOHN THE BAPTIST, R C

......here St. George-street intersects......

Harness Vealle, carpenter
Hume William, carpenter
Reeve George, blacksmith
Aitkin William, land agent

......... here -street intersects .........

Elley Reubin, butcher
Hale Robert, baker
Stewart Charles A, blacksmith
Old Windsor Castle hotel – Thomas Johnson

........here Windsor-street intersect........

Titmarsh Wm, custom-house officer
George William, grocer
McNaughtan John, draper
Waters Thomas, grocer

......here Rutland-street intersects ......

Harding Robert, Dr
Cross William, fancy dealer
George Richard, butcher
George John, butcher
DRAMATIC HALL
Brame John, general dealer
Higgins Christopher, painter
Doran John, carpenter
Campbell George, brass founder
Slattery Bridget
Cook William, bootmaker
Stephenson Robert, butcher,

....here Windsor Road intersects ......

Shephard Francis, painter
Reid. William, engineer
Harrison & Reid, grocers

.........here York-street intersects.........

Bussell John, boarding house keeper
Lincoln Robert, storekeeper
McDonald Mary
Peachey Elizabeth
Richards Henry, bailiff

PORTLAND-STREET, North side.

Easthope David, engineer
Faulkner William, clerk

... here Rutland-street intersects..

McAninery Patrick, boatman
Palmer William, surveyor

PORTLAND-STREET, South side.

King Mary
Knipper Martin, master. mariner
Corbett William, postmaster
Black Mary

RUTLAND ROAD, South side.

Spight William, clerk
Coates James
Hewson Clarence, boat builder
Terry Charles W, clerk

Rutland Road, South side – continued.

Hamilton Dr James, physician etc
Alderton William, labourer
Strange J B, mason
Cook Henrys labourer

RUTLAND ROAD, North side.

Mclntyre James B, carpenter
Bate Mary
Allan John, labourer
Bagnall William, carpenter
White John, government land purchase commissioner

RUTLAND-STREET, West side.

Hynes Edward, labourer
Gwynett John, surveyor
Field Michael, clerk
Anderson David, clerk
Glover Alice
Churton Mary
Pritchard William, architect
Rolton George, mariner
Gentles Alexander, gardener

RUTLAND-STREET, East side.

Moore Joseph S, judge supreme court
Hillman John, messenger
Brookes Maria, teacher
Cramer Christian, printer
Miller William, carter
Smith John, cook
Gadya Mary Ann

SCARBOROUGH TERRACE, North side

Bruce James, cooper
Church of England School
Abercrombie George, clerk
Stewart Thomas M, clerk
Trimmer George baker
Boaman John A, gardener
Lawford Richard, baker
McAnnerley George, engineer

SCARBOROUGH TERRACE, South side

Goodingham Eleanor
Anderson Archibald
Rathbone John, saddler
Wray Charles A, govt surveyor

SELWYN TERRACE, East side.

King James, tanner
McCaskill Donald, settler
Hargreaves Joseph, settler
Wynn Robert W, solicitor
Stratford Edmund, settler
Campbell Alexander, master mariner
Wright Frederick, physician
Ellis William, harbour master
Coolahan Hugh

AUCKLAND DIRECTORY, 1866-7. [Parnell.

SELWYN TERRACE, EAST SIDE – continued.

ST. BARNABAS CHURCH
Josberry Eleanor
Dodson Joseph, carpenter
Mclntyre Hugh, carpenter
Willcocks Hannah
Ryan Darby labourer
Arnolds James E, bolt & screw maker
Brown John, labourer

SHORT-STREET.

Buckley Thomas, quarryman
Dare James, labourer

ST. GEORGE'S-STREET, West side.

Presbyterian School
Meurant Henry, horse dealer

ST. GEORGE'S-STREET, East side.

Alexander Charles, merchant
Huggins Richard, carpenter
Williams James, wood merchant
Roe John, carter
Keals Richard, architect
Ellison John, gardener
Hall Edward, ironmonger

ST. GEORGE'S BAY ROAD, West side.

Churton William, surveyor
Heaphy Charles, government surveyor

.....here Rutland street intersects ......

Cornes Thomas, carpenter
Butterick Charles F, artist
Medien Charles, clerk
Allson Hans, carpenter
Carmichael Thos S, harbour master
Nation Henry
Anderson Hugh, master mariner
Fraser George, accountant
Abraham Augustus
Lusk R B, provincial treasurer

ST. GEORGE'S BAY ROAD, East side.

McLean James
O'Brien Laughlan, registrar of deeds
Ryan Michael, labourer
Martin Thomas, mariner
Hunter Alexander, builder
Armstrong George, master mariner
Turton Henry
Senger William, school teacher
Chamberlain Henry
Howell James, gardener
De Harrick John

ST. STEPHEN'S ROAD, East side.

Gay Major J, carpenter

ST. STEPHEN'S ROAD, EAST SIDE – contin'd

Cushlin Swart, clerk
Burrows Rev Robert, minister
Selwyn Right Rev Dr Geo Augustus, Bishop of New Zealand

ST. STEPHEN'S ROAD, West side.

Chapman Rev T, minister

UPPER BATH-STREET, South side.

Taylor Samuel, carter

..... here Windsor-street intersects .....

Robinson Sarah
Harton Henry, blacksmith
Donnelly Bernard, labourer
Byron Ralph, joiner
Mudford Johanna
Broadbed William, storeman

.......here Rutland Road intersects.......

Taylor Thomas, labourer
Emery Isaac, carter
Wilson William W, H M customs

UPPER BATH-STREET, North side.

Pristley George, labourer

..... here Rutland Road intersects.....

McLearen Ann
Steele William H, cabinetmaker
Tittis John, carpenter
Fraser Alexander, moulder
Robinson Caleb, builder

..... here Windsor-street intersects .....

Steele Thomas, carpenter
Allander John, tallow chandler

WINDSOR-STREET, East side.

Garland William, mariner
LeAg Emelus, sailmaker
McDonald George, surveyor
Randolph Alfred, draughtsman

WINDSOR-STREET, West side.

Sommerville Mark, merchant
Dickey James, clerk
Stenhouse Ann

YORK-STREET, West side.

Hogan Daniel, nurse in hospital
Trimmer John, mariner
Sprongall John, accountant
Huff John, brickmaker

YORK-STREET, East side.

Smith Henry, judge in native land crt
Thomson Charles
Allander John, tallow chandler
Crisp Elizabeth Mary

DEDWOOD.

COLLEGE-STREET, South side.

Freeman's hotel – T McLeod
Stephens Samuel, grocer
Neville Robert, baker
Wilson John, grocer
Slattery Patrick, green grocer
Slater Joseph, butcher
Rob Roy hotel – M S Leers
Rosa James, grocer
Connor Felix, baker
Brown J, firewood dealer
Oliver William, watchmaker
Rice Silas, carpenter
Higgins John, soap manufacturer
Salter Montague, accountant
Wright John, farmer
Roberton James, merchant
Tole John, surveyor

COLLEGE-STREET, North side.

French John, grocer
Lockwood W J, firewood merchant

DUBLIN STREET, North side.

Cummings John, labourer
Lennord Peter, teacher
Kelly Andrew, carter
Howe Joseph, carpenter

DUBLIN-STREET, South side.

Mason Wm, clerk in H M customs

ENGLAND-STREET, South side.

King Alexander D, draper

ENGLAND-STREET, North side.

Danby William, grocer
Paul Robert, plumber
Kirk Thomas, surveyor

GEORGE-STREET, South side.

Elliott William, compositor
Wilson John, cabinetmaker
Collins Patrick, labourer

GREEN-STREET, South side.

Cooper William
Williams James, plasterer
Waters Thomas, labourer
Holt John
Swales John, zinc worker
Black John, saddler
Body J, carter

GREEN-STREET, North side.

Howard William, warehouseman

HACKETT-STREET, North side.

Coulpoyse William, labourer

IRELAND-STREET, East side.

Sharmer Thomas, jeweller
Ratcliffe Andrew, carpenter

IRELAND-STREET, West side.

Allum Edwin, miller
Clare James, shipwright
Pendergast Patrick, labourer
Richards Evan, blacksmith
Spencer John, engineer

PONSONBY ROAD, East side.

Church of England (building)
Moffitt Henry D, government clerk
Soppett James, miller
McKay Maria, family grocer
Quartier Aurele, merchant
Cunningham Joseph, clerk

PONSONBY ROAD, West side.

Noble Andrew, merchant
Dinnan Michael, captain of militia

RENNELL-STREET, West side.

Mackey Hugh, carpenter
Glendenning David, carpenter
Keefe John, labourer
Maxwell James, labourer
Skelton Edward, labourer

RENNELL-STREET, East side.

Patterson William J, storeman

REYNOLDS-STREET, East side.

Hughes William S, currier

REYNOLDS-STREET, West side.

Beazley Joseph, carpenter
Brice William, compositor

RYLE-STREET, West side,

Lymburn James, clerk
Norton James, H M customs

RUSSELL-STREET, East side.

Hall Sandus M, farmer
James John W, builder

AUCKLAND DIRECTORY, 1866-7. [Dedwood.

RUSSELL-STREET, EAST SIDE-continued.

Caswell Charles, mariner
Meacham George, carpenter

SHELLY BEACH ROAD, East side.

Simpson Tames, gardener
Oldham James, wine merchant
Strickley Edward S
Jones Morton, auctioneer

SPRING-STREET, East side.

Tole William, surveyor
Whittaker Thomas, labourer
Costello Michael, messenger
Smith Charles, cabinetmaker
Jallie Phillip, mariner
O'Neill John, labourer
Paul Andrew, tinsmith

SPRING-STREET, West side.

Carrish Daniel, letterpress printer
Dillon George, carpenter
Connolly Thomas, labourer

ST. FRANCIS OF SALE-ST., East side.

ST. MARY'S CATHEDRAL & NUNNERY

ST. FRANCIS OF SALE-ST., West side.

Heattier Arthur, clerk

ST. FRANCIS OF SALE-ST, WEST SIDE – cont.

Biglow John, shipwright
Calvert John E, clerk
Green Samuel M, saddler
Russell Alexander
Cullen John, cabinetmaker
Pompallier Right Rev Dr, bishop of Auckland (R C)
Milne Frank J, H M customs
Lynch William, clerk
Farrow James, settler
Conway William, family grocer
McCornish Michael, carter

WILLIAM-STREET, East side.

Stichbury James, storeman

Jordan Thomas, engineer
Russell Charles, labourer

WILLIAM-STREET, West side.

Edmondstone James, carpenter

WOOD-STREET, North side.

Sturmer Frederick, journalist
Gilchrist George, timber merchant

WOOD-STREET, South side.,

Hazelden Chas, crown land commssnr
Morgan James, builder

MOUNT EDEN.

MOUNT EDEN ROAD, South side.

Fiskin Peter, contractor
Martin George, brewer
Thomson William, labourer
Grace Johanna
Grace Jerrold, labourer
Barker John, carpenter
Innis Craig, labourer

MOUNT EDEN ROAD, West side.

Edinburgh Castle hotel – David Barty
Presbyterian Church
Waldron Jacob, blacksmith
Roberton John, merchant
Eden Vine hotel – William Galbraith

MOUNT EDEN ROAD, WEST SIDE – contin'd

BAPTIST CHURCH
Carly Cornelius, grocer
Dike Charles W, mason

AUBURY-STREET.

Seccombe Thomas, brewer
Grace William, labourer
Boies Richard
Elliott David, carpenter
Commaine Patrick, labourer
Davis Richard, draper
Saunders Jos, inspector prison labour
Smith Henry, carter

Remuera.] AUCKLAND DIRECTORY, 1866-7.

REMUERA.

REMUERA ROAD, East side.

Borley James, bootmaker
Royal George hotel – J Scholes
Pearce John, blacksmith
Newmarket Pound
Keir Thomas
Lewis Francis C, inspector of sheep
Garriard Lucy
Dent William, grocer

REMUERA ROAD, West side.

ST. MARK'S CHURCH
Newmarket hotel – A Cunninghame

REMUERA ROAD, WEST SIDE – continued.

Kinlock & Fooks, veterinary surgeons
Buckland Alfred, cattle sale yards
Kilyour James, butcher
Pearce John, veterinary surgeon
Stinsden Henry, slaughterman
Jones Robert, painter
McNeil William, baker
Rhodes Richard, bootmaker
Dinnisson John, grocer
Morgan W, saddler
Angus John, general dealer
Newmarket Post Office

ONEHUNGA.

Bank of Auckland, D Philp, agent, Princes-street
Barnes Alfred, general carrier, shipping and commission agent; agent NZSN Company, Beach
Bennett F, seedsman, Trafalgar-street
Bloxham Mrs, ladies' school, Church-st
Bowman and Dawson, house and ship painters, plumbers, &c, Queen-street
Broadfoot George, Princes-street
Burns Miss C, dressmaker
Burns A, boot and shoemaker
Burns John, bread and biscuit baker, Queen-street
Cant Wm, general storekeeper, Princes-street
Christy A, grocer, Queen-street
Cordas H, boot and shoemaker, Princes-street
Cook J, butcher, Princes-street
Cooke E W, jun, store, Princes-street
Commercial hotel H Pope, Beach
Court House hotel, – -Williams, Queen-st
Davies William, shipchandler and ironmonger, Beach
Donchaisse W I, Princes street
Douglas Thomas, bread and biscuit baker, Princes-street
Exchange hotel – George Codlin, Princes-street
Fleming Samuel, general merchant, Beach
Fleming and Stevenson, general storekeepers, Queen-street
Gas Office, Cathedral square
Gibbons and Co, E, timber merchants, Beach; also Niagara Mills, Huia
Hutchinson David, shipbuilder, Beach
Hutchinson & Mclntyre, ship and general smiths, Beach
Irveson Peter, general storekeeper, Beach
Johnston Thomas, saddler, Queen-street
Joslin Charles, settler
Mabin John R, notary public
Madden Richard, hairdressing saloon, Princes-street
Manukau Advocate office – Henry Ball, printer, Princes-street
Marks R, surgeon-dentist, Trafalgar-st
Martinson P, watch and clock maker, Queen-street

AUCKLAND DIRECTORY, 1866-7. [Onehunga.

McIntosh Mrs E, milliner and dressmaker, Queen-street
McIntosh Mrs E, general store, Queen-street
Mill and Stewart, general storekeepers, Princes-street
Murdoch D, general dealer, Queen-street
Norton Fred, chemist & druggist, Queen-street
Onehunga Institute and Reading Room, Queen-street
Pocock James, painter, plumber, &c, Hill street
Prince Albert inn – M Mulligan, Queen-street
Raven W J, watchmaker, Princes-street
Royal Oak hotel – Anne Kelly, one mile on road to Auckland
Royal hotel – Patrick Burke, Beach
Shalder's Steam Saw Mills, Thomas Kelly manager, Beach
Shaw Mrs Robt storekeeper, Parker-st
Spalding N. draper, Princes-street
Stuart & Co, bakers and confectioners, Princes-stseet
Taylor Mrs, milliner, &c, Parker-street
Thomas Hugh, Universal boarding house, Beach
Turner Mrs W, grocer, Trafalgar-street
Watson William, boarding house, Beach
Watts H T, chemist, corner of Queen and Church-streets
Whyte Alexander, general storekeeper, Trafalgar-street
Williamson Mrs, boarding house, Beach
Wilson & Son D, general smiths, Princes-street

OTAHUHU.

Auckland William, general storekeeper
Badley James, settler and cattle dealer, Great South road
Baird J C, farmer, Fairview
Bassett W T, settler, Mangarei road, by Otahuhu
Brown E, traveller's Rest boarding house
Clarkson James, mason and bricklayer
Criterion hotel – Thomas Roger
Gaze Charles, saddle, harness, and collar maker
Gordon John, The Hillins
Goodwill Charles, wheelwright and agricultural implement maker
Gorton George, butcher
Hall J, postmaster & general storekeeper
Harp of Erin hotel – Patrick Burke, junction of Panmure and Great South roads
Hawkins S W, baker
King James, chemist and druggist
Lundon Patrick, contractor, Green Park, Great South road
Mackay Rev W, Presbyterian minister
Macky James, farmer, Papatoitoi
Macky John, farmer, Salem
Maclean Every, farmer, East Tamaki
McElroy Samuel, farrier & general smith
McElroy Bartholomew, general smith and farrier
Peek W J, builder and contractor, Great South road, by Otahuhu
Plumley Edward, seedsman, landscape and market gardener,
Robertson James, farmer
Robertson Robert, farme
Ropley George Lee, farmer, Caia
Scott John, settler, Wangarei croft, by Otahuhu
Simpson Ralph, merchant, Otahuhu and Port Waikato
Star hotel – Mansfield Baker
Stringer Thomas, bootmaker
Waite Jerry, timber and produce merchant, Wharf
Wallace James, agricultural implement maker
Whitmore George, watchmaker, Triangle
Wilson Adam, Glasgow house
Wilson David, farrier and general smith

Tauranga.] AUCKLAND DIRECTORY, 1866-7.

TAURANGA.

Anglery E, storekeeper
Ball W R, storekeeper
Daly J, canteen keeper
Foley E, storekeeper
George's boarding house
Hill J, general grocery store
Samuel & Jacobsohns, storekeepers
Sellars D, master mariner
Wilson W, butcher
Wrigley T, storekeeper

AUCKLAND TRADE AND PROFESSIONAL DIRECTORY, FOR 1866-7.

AUCKLAND

TRADE AND PROFESSIONAL

DIRECTORY, FOR 1866-7.

Accountants.

Alexander & Myers, Windsor rd, Parnell
Cartwright and Hughes, Queen street
Day H R, Queen street
Garlick J T, Queen street
Waymouth John, VVyndharn street

Architects and Surveyors.

Baber James, Shortland Crescent
Bowring G, Queen street
Butt – , marine surveyor, Custom-house st
Cameron T B, Shortland Crescent
Clayton M T, Wharf
Dalton Bros, Queen street
Dalziel William, Vincent street
Davy and Macfarland, Queen street
Dawson Fred W, Victoria street
Firth Wrigley, Newmarket
Harding & Vercoe, 40 Shortland Crescent
Herepath Phillip, Queen street
Henderson Matthew, Wyndham Chambers, Wyndham street
Reals Richard, 49 Victoria street
Pritchard William, Wyndham street
Sanderson Charles, Symonds street
Smith Henry, 56 Wellesley street
Utting Fred J, Queen street
Wood Reader G, Shortland Crescent
Wrigley James, Shortland Crescent

Auctioneers.

Arthur and Son, Queen street
Buckland Alfred, Durham street
Cochrane Samuel, Fort street
Davis Charles, Queen street
Eaton Levi W, 17 Queen street
Hunter and Co, Durham street
Isaacs E and H, 42 Queen street
Jones and Co, Queen street
Joseph H, 78 Queen street
McCaul and Rigg, Queen street
McKenzie D, Victoria street
Myers P G, 38 Queen street
O'Keefe D J, Queen street
Ridings Henry, 124 Queen street
Sibbins George, Fort street
Stichbury Charles, Queen street
Thompson Charles D, Fort street
Turrell and Tonks, Queen street
Young W J, Queen street

Average Stater.

Mabin Thomas H, Royal Insurance Buildings, Queen street

Bakers and Confectioners.

Bartley Robert and David, Parnell road
Burns John, Queen street, Onehunga
Caley Daniel, 157 Queen street
Canning Chas (confectioner etc), 38 Shortland Crescent
Carrie Alexander, 219 Queen street
Choat John, Symonds street
Constant John, Wakefield street
Connor Felix, College street, Dedwood
Cotterill George. Karangahape road
Cromwell John (confectioner), 90 Queen st
Dickson George, Hobson street
Dillon Matthew (confectioner etc), West Queen street
Douglas Thos. Princes street, Onehunga
Ellingham Edmund (confectioner), 238 Queen street
Forgie Richard, Hobson street
Fowler and Clark, Queen street
Graner Samuel, Karangahape road
Hale Robert, Parnell road
Hamilton James, Albert street
Herbert Alfred (confectioner), High street
Kelly William, Princes street
Kidley Daniel, Karangahape road
Laird Alexander, Wellington street
Letham John, West Queen street

AUCKLAND DIRECTORY, 1866-7.

BAKERS AND CONFECTIONERS – -continued.

Lyle James, Wellington street
McColl and Cosley, Wakefield street
McNeill William, Remuera road
Macnamara John S, Strand
Maher John, Wellesley street
Minnetti Thomas, Hobson street
Neville Robert, College street, Dedwood
Newman J, North Shore
Partington George, Symonds street
Payne William, 65 Grey street
Peters Walter R, High street
Pope Thomas, Symonds street
Rawlins Elijah, Nelson street
Robertson John, Kyber Pass road
Robertson Peter, Symonds street
Schafer Charles, West Queen street
Snodgrass David, West Queen street
Stevenson David, 78 Victoria street
Stuart and Co, Princes street, Onehunga
Waddell J, Karangahape road
Waddell William R, 85 Hobson street
Waters Edward (confectioner), Shortland Crescent
Wright George, Chapel street

Basket Maker.

Cole Thomas, Queen and Barrack streets

Banks.

Auckland Savings Bank, Queen street
Bank of Auckland, Shortland Crescent
Bank of Australasia, Shortland Crescent
Bank of New South Wales, Shortland Crescent
Bank of New Zealand, Queen street
Union Bank of Australia, Queen street

Blacksmiths and Wheelwrights.

Birley Peter. Victoria street
Carroll H, West Queen street
Davidson David, Chapel street
Fozer Elias, Kyber Pass road
Goodwill Charles, Otahuhu
Haddock and Millington, Albert street
Hill Charles. Kyber Pass road
Housten Samuel, Karangahape road
Houston J, Karangahape road
Hutchinson and Mclntyre, Onehunga
Leahey M and G, West Queen street
Pearce John, Remuera road
McElroy Bartholomew, Otahuhu
McElroy Samuel, Otahuhu
McEwen J M, Strand
Munro J and W, Durham street
Oliver John, Upper Pitt street
Pee and Reece, Parnell
Rowe William, Pitt street
Scotter Edward, Newmarket
Tait A and A, Grey street
Wilson David, Otahuhu

Blacking Maker.

Hanniss Edward, Symonds street

Boat Builders.
See Ship Builders.

Bonded Stores.

Cruickshank, Smart and Co, High street
Isaacs E and H, (and free), Fort street
Lewis Brothers, Wharf and Albert street

Bookbinders and Account Book Manufacturers.

Foley John, Grey street
Leighton James F, Upper Queen street
Neilson Alexander, Wyndham street
Watters Thomas, Fort street

Booksellers and Stationers.

Chapman G T, Queen street
Harris J, Shortland Crescent
Stretton F W, Grey and Pitt streets
Upton and Co, 122 Queen street
Wayte and Batger (wholesale and retail), 100 Queen street
White Henry jun (law stationer), Wyndham street

Boot and Shoe Makers and importers.

Bailey Thomas, 19 Victoria street
Barrett Daniel, Victoria street
Bassett Lewis, Wyndham street
Borley James, Remuera road
Cater James, Wyndham street
Colbourne and Coad, Karangahape road
Cook William, Parnell road
Cordes H, Princes street, Onehunga
Crocker John, High street
Ellison Thomas, 83 Shortland Crescent
Forgham Thos (importer), Queen street
Fort David, 67 Victoria street
Fugate Henry, 175 Queen street
Green and Co, 91 and 93 Queen street
Hassan Mark, Shortland Crescent
Hemus Soloman, Karangahape road
Howell John, 184 Queen street
Hurley J D, Wellington street
Keren Thos, 96 Queen street and Shortland Crescent
King Thomas, 22 Wellesley street
Little Robert, 22 Wakefield street
Mackenzie Hugh, Fort street
McLean and Co John, Wakefield street
McKerras Benjamin, 121 Queen street
Marks Charles, 73 Queen street
Miller William, 6 Shortland Crescent
Pearce John, Parnell road
Playford John, Chapel street
Rhodes Richard, Remuera road
Scott Robert, Queen street

TRADE AND PROFESSIONAL. Cab.

BOOT AND SHOEMAKERS, &c – continued.

Searle L, 250 Queen street
Shepherd John, Shortland Crescent
Smith Francis, 152 Queen street
Stringer Thomas, Otahuhu
Thorne William, High street
Turrell Lewis (importer), 118 Queen street.
Wakefield H, Fort street
Westpfahl Charles, 221 Queen street
Wilson John, Chapel street

Brewers.

Hancock and Son, Captain Cook Brewery, Kyber Pass road
Kirkwood W P, Stanley street
Seccombe & Sons, Gt Northern Brewery, Kyber Pass road
Whitson & Co, Hobson Bridge Brewery, Parnell road

Brick and Tile Makers.

Archard and Brown, Mechanics' Bay
Boyd George, Karangahape road
Collins S Y, Howe street

Bricklayers and Plasterers.

Avery William, Hobson street
Blackburn James, Newton
Buckley Joseph, Karangahape road
Green Joseph, Wellington street
Gough Daniel, Hobson street
Gough William, Hobson street
Horn John, Parnell
Millis Robert, Chapel street
Nicholson John, Victoria street
Rhodes George, Chapel street
Walker J P, Albert street
Wilson John, Coburg street
Builders and Contractors.
Beatons J, Victoria street
Buchanan E (and stone cutter), Wellesley street
Clow Andrew, Grey street
Coombes & Son W, Wellesley street
Dawson Fred W, 26 Wellesley street
Finlay John, Queen street
Grace Peter, Wyndham street
Haynes Thomas, Karangahape road
Haywood Thomas, 98 Grey street
Heavey Andrew, Wyndham street
Hunter & Sons, Parnell road
James & Payne, Hobson street
Lundon Patrick, Green Park, Great South road
Matthews & Bartley, Elliott street
Milne James, Symonds street
Peek W J, Great South road, by Otahuhu
Smith Isaac H, 56 Wellesley street
Wade Henry G, 39 Grey street
Wadham J, Wharf

Butchers.

Andrews Kerbie, Albert street
Baker William, Chapel street
Barnett Alex (pork), Wellington street
Barr Thomas, 161 Queen street.
Boyce James, Chapel street
Byatt Robert, Union street
Cook J, Princes street, Onehunga
Day Henry, Wyndham street
Dornwell Albert, Shortland Crescent
Dornwell & Co Berhard, Victoria street
Dudley Walter, 77 Queen street
Eustage Alfred, Kyber Pass road
Fisher & Co, 117 Queen street
Gardener Peter, Chancery street
Garrett George, Karangahape road
Giles George. Victoria street
Goldfinch J, Wellington street
Higgins William, Wellesley street
Kilyour James, Remuera road
Kimble & Co, Shortland Crescent
Mangall John, Edwardes street
Marriott Francis, Symonds street
Maxwell John, 55 Victoria street
Middlebrook John, Victoria street
Messenger W J, Queen and Wakefield sts-
Orme and Co, North Shore
Palmer Thomas, Chancery street
Paul Walter, 9 Grey street
Pick Thomas, Union street
Pollock Alexander, 71 Queen street
Reeves Richard, Hobson street
Sandall Richard, Wakefield street
Searle Richard, Chapel street
Shove Thomas, Hobson street
Slater Joseph, College street
Smith Thomas, Karangahape road
Stephenson Robert, Parnell road
Stokes Joseph W, Karangahape road
Streeter Stephen C, Karangahape road
Sutherland Robert, Karangahape road
Thompson George (pork), Hobson street
Tucker & Wilson, 133 Queen street
Warrell George, Albert street
Wells Frederick, Middle street
Wilson W, Tauranga

Cabinetmakers and Upholsterers.

Burns John H, 260 Queen street
Collins Daniel, 227 Queen street
Cooke T & H, 156 Queen street
Cottar Thomas, 140 Queen street
Halyday James, 22 Shortland Crescent
Hayward Henry, 20 Shortland Crescent
Heldt Augustus, 191 Queen street
Mann Robert, Mechanics' Bay
McCunnell Thomas, Drake street
Probert Henry, Shortland Crescent
Steele Thomas, Parnell
Watson John, 24 Wellesley street
Winks & Hall, Shortland Crescent

Dea.] AUCKLAND DIRECTORY, 1866-7.

Capmakers.

Edwards John, 82 Queen street
Urvater & Watchel, Victoria street

Carriers, Carters, and Express Owners.

Gooseman Samuel, 48 Wellesley street
Hopkin's Globe Express, Queen street
Roulston James, Karangahape road
Wells Seymour, Wellesley street
White William, 30 Wellesley street

Chemists and Druggists.

Aicken Gravas, Karangahape road
Brittain Henry, 65 Victoria street
Edson & Co John, 196 Queen street
Fox C J, 57 Victoria street
Gundry's drug warehouse, Queen street
Hopkins Joseph, 258 Queen street
King James, Otahuhu
Manning Joseph H, Shortland Crescent
Norton Fred, Queen street, Onehunga
Phillipson Thomas, Princes street
Pond James A, 48 Queen street
Potter Henry, 114 Queen street
Robinson J W, Parnell road
Watts H T, Onehunga
Welsman John S, 158 Queen street
Williams & Sands, Hobson street

Chimney Sweepers.

Butcher Heney, Victoria Quadrant
Savory James, Chancery street

China and Glass Merchants.

Boylan Thomas, 4 Shortland Crescent
Crombie D, 136 Queen street
Francis James B, 79 Queen street
Morriss James, Hobson street
Sherlock Adam, 213 Queen street

Civil and Mining and General Engineers.

Dalton Brothers, Queen street
Davy & Macfarlane, Queen street
Fraser & Tinne, Stanley street
Goodall John (civil and mining), Wyndham street
Sanderson Charles (civil), Symonds street
Vickery & Masefield, Albert street
Wrigg Henry (civil), Wyndham street

Coachbuilders.

Atkin Charles, Wellesley street
Cousins and Atkins, Grey street
Mackie Brothers, Wellesley street
McLeod & Gee, Cook street

Coal and Firewood Merchants.

Archard and Brown, Mechanics' Bay

Beaumont W, Symonds street
Brown J, College street
Cross & Son T, Strand
Cunningham A, Victoria street
Hardy J, Drake street
Hurst & Co J H, Queen street
Govan & Wallace, Victoria street
Lockwood W J, College street
Thompson David, Custom-house street
Waihoihoi Coal Company, C Arthur and Son agents, Queen street
Watt James,, Stanley street
Williams J, Mechanics' Bay

Coopers.

Adair William, Chapel street
Harwell & Goodacres, Queen street
Harkin Patrick, Vulcan lane
Hearder George, Albert street
Lee Frederick, West Queen street
McRae George, High street
Salsfield Richard, Fort street
Sheddan Robert, Durham street
Quigley Henry, High street

Corn and Seedsmen.

Bell Brothers, 225 Queen street
Lavers & Co G H, Durham street
Mears W, 148 Queen street
Plumley Edward, Otahuhu
Richards Richard, Kyber Pass road
Warburton & Co, Kyber Pass road

Cutler.

Jones James, Queen street

Dealers and Brokers, General and Fancy.

Ashton Wm, Princes street
Ayr William, 44 Victoria street
Brame John, Parnell road
Browne James, Grey street
Coldicutt Martha, Abercrombie street
Coupland James, Barrack street
Cross William, Parnell road
Deane John, Grey street
Dunning James, 12 Grey street
Eastwood John (fancy), Wellington street
Garrick Marion, West Queen street
Garrish James, Albert street
Giblett John and Wm, Parnell road
Harpur Joseph, Durham street
Horne John, Wyndham street
Jacobs H M (toy warehouse), Queen street
Lees John, Edwardes street
Marks Samuel, High street
Martin Patrick (broker), Wyndham street
Mills James, 43 Victoria street
Mills John, Wellesley street
Murdoch D, Queen street, Onehunga
Neumegan & Moses, High street

TRADE AND PROFESSIONAL. [Gen.

DEALERS AND BROKERS, &c -continued.

Porter Charles, Barrack street
Rogers Richard, 5 Grey street
Rogers Samuel, Chapel street
Rout John, High street
Smallfield Octavius (fancy and toy), 181 Queen street
Staines George, 34 & 36 Wellesley street
Twohey William (broker), Queen street

Dentists.

Cook Augustus (surgeon), Princes street
Marks R, Trafalgar street, Onehunga
Plumley Edward, Wakefield street

Drapers and Outfitters.

Brighton W, Queen street
Clark & Son A, Shortland Crescent
Cohen Abraham, High street
Dyson Richard Weston, Queen street
Emerson E (ladies outfitter), 217 Queen st
Fletcher Charles, 204 Queen street
Friend George W, 142 Queen street
Gillett Henry, 234 Queen street
Graham & Co, Queen street
Green & Co, 91 and 93 Queen street
Hannaker Frederick, Shortland Crescent
Hay & Honeyman, 150 Queen street
Heldt Ann (milliner), 189 Queen street
Hobbs Richard, Upper Queen street
Horne R, 164 Queen street
Jenkins & Co (milliners), 216 Queen street
Keesing H jun, Queen street
Keesing, Doitsh & Keesing, 108 Queen st
Lewis Brothers, 62 Queen street
Levy & Goldwater, 39 Queen street
Levy Henry, 240 Queen street
Levy Isaac, 165 Queen street
Mann & Son, 242 Queen street
Marks Morris, 200 and 202 Queen street
Mould Ann (milliner), Queen street
Pearse John Worth, Queen street
Powley & Johnson (milliners), 98 Queen st
Rattray William, 24 Shortland Crescent
Short Thomas, 106 Queen street
Spalding N, Princes street, Onehunga
Vaile S & J R, Shortland Crescent
Wilson & McLachlan, Wyndham street

Dyers and Cleaners.

Brown D and A, Shortland Crescent
Edgar and Co W, 70 Grey street
Prince Rosina, 81 Shortland Crescent

Engineers.

Bach Richard, Williams street.
Bedlington W, Parnell
Gwynneth J, Shortland Crescent
Jordan Thomas, Hobson street
Stewart James, Abercrombie street
Utting Frederick, Queen street

French Stay and Corset Maker.

Legg Mrs, Queen street

General Grocers and Tea Dealers.

Abbott Joseph, 85 Victoria street
Alpe Samuel, Chapel street
Arbuckle Jessie, Wellesley street
Bagnall Samuel, Hobson street
Bennett Fred J, 63 Victoria street
Blakey G, North Shore
Brophy Edward, Karangahape road
Brown Edward, Union street
Brown James C, 13 Grey street
Brahany Patrick, Wellington street
Conway Susannah, 23 Grey street
Chalklen W W, Drake street
Christopher Hans, West Queen and Wellington streets
Christy A, Queen street, Onehunga
Clarke James, Wyndham street
Clarke Thomas, Albert street
Cox Ann, Albert street
Davis Elizabeth, Wellesley street
Denby John, Queen street
Dent William, Remuera road
Dick William, 58 Wellesley street
Dinninson John, Remuera road
Doonin T W, 117 Hobson street & Queen street
Dougherty Ann, Chancery street
Duffy Robert, Hobson street
Eaton and Dewolf, Karangahape road
Elliott Elizabeth, Drake street
Flower Mrs, Shortland Crescent
Fordham Sydney, Queen street
Forgarty Edward, Abercrombie street
French John M, 41 Victoria street
Freeman Edwin,, Hobson street
George Elizabeth, Wakefield street
George Thomas, 248 Queen street
Gilanders John, Drake street
Gold worthy John, West Queen street
Graham Walter, 54 and 56 Queen street
Halley G and J, Grafton road
Harding and Co. Karangahape road
Harrison Isaac, Victoria street
Harrison and Reid, Parnell road
Harrison Mrs, High street
Hewin and Co Fred, 226 Queen street
Hill J, Tauranga
Hooker John, Princes street
Hungerford Elizabeth, 100 Grey street
Jackson and Coupland, Wellesley street
Keane Barnard, Hobson street.
Knopps William, Wakefield street
Laird E, Symonds street
Levy Sarah, 181 Queen street,
Lewis and Son, North Shore
Madhill Wm Henry, Wyndham street
Major Charles, Wellesley street
Mays Oliver, North Shore

Gen.] AUCKLAND DIRECTORY, 1866-7.

GENERAL GROCERS, &c. – continued..

McDonald Michael, Albert street
Morrin John C 128 Queen street
Mould John, Victoria street
Mumford John, Hobson street
Ogilvie John, Drake street
Owen G W, Victoria street
Parker William, Wakefield street
Paul James, Symonds street
Pike Charles, Parnell road
Prime and Abbott, 131 Queen street
Prime Watson J, Union street
Redmond John, Cook street
Rogers George, Cook street
Rosa James, College street, Dedwood
Rose Joseph, 16 Wellesley street
Saunder Charles, Parnell road
Swete and Co, Karangahape road
Samuel and Jacobshons, Tauranga
Somerville Richard, 252 Queen street
Speakman William, Strand
Stephens Samuel, College street, Dedwood
Strong George, Short street
Thomas Elizabeth, Wellington street
Thompson Thomas, 39 Victoria street
Turner Mrs W, Trafalgar st, Onehunga
Wade Edward, 69 Victoria street
Walner Charles, Karangahape road
Waters Thomas, Parnell road
Watson Mary, 24 Wellesley street
West Joseph L, Middle street
Williams Frederick, Queen street
Wilson John, College street, Dedwood
Young James, Karangahape road
Young Warren, 71 Shortland Crescent

General Merchants.

Brown, Campbell and Co, Shortland Crescent
Brown Samuel, Shortland Crescent.
Buchanan and Stewart, 33 Queen street
Bucholz and Co, Fort street
Burnside and Co J H (warehousemen), 37 Queen street
Combes and Daldy, Queen street
Comrie J and D, Queen street
Cook George A, Albert street
Cruickshank, Smart and Co, High street
Dacre Randulph, Eden Crescent
De Hirsch James, Queen street
Edmonds and Jakins, 24 Queen street
Fleming Samuel, Beach, Onehunga
Gilfillan and Co, 31 Queen street
Graham and Co David, Vulcan lane
Gregg and Co W (coffee and spice), Wyndham street
Hall T H, 44 Queen street
Harris and Laurie, Custom-house street
Henderson and Macfarlane, 14 Queen st
Isaacs E and H, 42 Queen street
Jones Stannus, Shortland Crescent
Lewis Brothers, 47 Queen street
Low and Motion (flour and grain), Vulcan lane
Mabin and Co (provision), 16 Queen street
Machattie Thos M, 81 Queen street
Mackay and Co T, Queen street
Marsh Thos W (provision), 80 Queen st
McKelvie – – , Jermyn street
Meyers Henry S, Fort street
Moore R (wine and spirit), Queen street
Morrin John C, 128 Queen street
Nathan David, Shortland Crescent
Oldham James (wine and spirit), High st
Ormiston William, 41 Queen street
Owen and Graham, 13 Queen street
Preece J W, Queen street
Quartier Aurele, 26 Queen street
Roberton and Co John, 83 Queen street
Russell Thomas (iron), Custom-house st
Salmon and Co, 29 Queen street
Shephard H and A, Fort street
Simpson Ralph, Otahuhu and Port Waikato
Smith S H, 228 Queen street
Sherrard Henry, Vincent street
Somerville Mark, 127 Queen street
Stichbury Charles, 105 Queen street
Stone Brothers, 22 Queen street
Turrell George (kauri gum), Albert street
Walker Robert (kauri gum), Wharf
Waterston Thomas, Jermyn street
Webster George, Queen street
Woolley Sidney, Queen street
Worms Samuel, Napier street
Young W J, 102 Queen street

General Storekeepers.

Anglery E, Tauranga
Angus John, Newmarket
Auckland William, Otahuhu
Ball W R, Tauranga
Bennett Thomas, Shortland Crescent
Cant William, Princes street, Onehunga
Fleming and Stevenson, Princes street, Onehunga
Flowers Elizabeth, Albert street
Foley E, Tauranga
Goldwater Myers, 45 Queen street
Hall J, Otahuhu
Ireveson Peter, Beach, Onehunga
Lantram Robert, Wakefield street
McIntosh Mrs E, Queen street, Onehunga
Mill and Stewart, Princes st, Onehunga
Oliver and Sou A, 59 Queen street
Partington Henry, 57 Queen street
Richards Margaret, Albert street
Samuels and Jacobshon, Tauranga
Shaw Mrs Robt, Parker street, Onehunga
Whyte Alex, Trafalgar street, Onehunga
Wrigley T, storekeeper

TRADE AND PROFESSIONAL. [Hot.

Ginger Beer, Lemonade & Cordial Manufacturers.

Bassett Alfred (syrup maker), Grey st
Copland John, Custom-house street
Gardener and Stokes F P, Chapel street
Gledhill George, Grey street
Hales Richard, Elliott street
Hanley E, Sheridan street
Hanley James, Wellington street
Hayden H P. Wakefield street
McQuillan and Co, Kyber Pass road
Thorogood George, Barrack street

Grave Diggers.

Walker Edward, Symonds street
Walsh James, Symonds street

Green Grocers, Fruiterers, and Dealers in Game.

Bennett T (dealer in game), 68 Queen st
Cato William, 82 Victoria street
Clarke and Co, Wakefield street
Dunkaley Samuel, Karangahape road
Franklin Joseph, 63 Shortland Crescent
Franklyn John, Wellesley street
Gardener Frederick P, wharf
James John, Victoria street
McHale Michael, 75 Queen street
Muir Thomas, 59 Queen street
Partridge and Co S, 99 Queen street
Phillips Edward W, 100 Hobson street
Prislow Henry, Hobson street
Slattery Patrick, College street, Dedwood
Smith C B, 193 Queen street
Webb James, Wyndham street
Williams – – , Queen street
Wood William, 250 Queen street

Gunmakers.

Colgan George W, 43 Wakefield street
Evitt David, 246 Queen street
Evitt and Son, Upper Queen street

Hairdressers and Barbers.

Callaghan John T, 9 Shortland Crescent
Clarke George J, Wyndham street
Cleal Charles, Queen street
Hampshire George, Victoria street
Hassell Henry, West Queen street
Madden Richard, Princes st, Onehunga
Mason John, 186 Queen street
Miller William, 84 Queen street
Norrie Stephen, Shortland Crescent
Symonds John Hill, 208 Queen street
Webb James, Wyndham street

Hay and Corn Dealers.

Browne Michael, Hobson street
Clarkson D K, Wyndham street
Shephard and Carr, Karangahape road
Symon Robert B, 28 Victoria street

Hotels.

Albion hotel, John Ferguson, West Queen street
Albion hotel, T Smith, Wellesley and Hobson streets
Albion hotel, Wm Clements, Cambridge West
Alexandra hotel, Patrick Downes, Chapel street
Alexandra hotel, Wm Amos Clarke, Parnell road
Army and Navy hotel, B C Hayles, Upper Queen street
Auckland hotel, I R Vialou, High street
Aurora tavern, Patrick Coyle, 48 Victoria street
Alpha hotel, John Kirkwood, Cambridge
Beehive hotel, J Thos Brown, Kawakawa, Wairoa
Belfast hotel, J Sutherland, Princes street
Black Swan hotel, J Thorp, Te Awamutu
Bluff hotel, Wm Cooke, Bluff
Boat hotel, Henry Gutland, Awitu
Bricklayers' Arms hotel, Geo Thorogood, Chapel street
British hotel, John Sceats, Queen street
Caledonian hotel, Jas Jackson, 45 Grey st
Campbell's hotel, A Campbell, Waiukuore
Captain Cook hotel, Thos Hancock, Kyber Pass road
Charlemont hotel, PS Mackenzie, Wakefield street
Clanricarde hotel, J P Clark, Wyndham and Albert streets
Coach and Horses hotel, Wm Rose, 157 Queen street
Coasters' Home hotel, E Walker, Drake st
City Club hotel, E G Steers, Shortland Crescent
Coach Maker's Arms hotel, Geo Rowley, Elliott and Wellesley streets
Commercial hotel, M J Sims, Shortland Crescent
Commercial hotel, H Pope, Beach, Onehunga
Cottage of Content hotel, Robt Evans, Victoria street
Court House hotel, High street
Court House hotel, S J Williams, Queen street, Onehunga
Creek hotel, Thos Brown, Maungatawhiri
Crescent hotel, Sameul Brown, Shortland Crescent
Cricketers' hotel, JB Williams jun, Russell
Criterion hotel, Thos Rogers, Otahuhu
Criterion hotel, v m Harling, Hobson st
Crown hotel, Jas Sullivan, West Queen st
Crown inn, Joseph Holden, Grey street
Custom House hotel, H Keesing, Fort st
Deacon's inn, Thos w Deacon, Riverhead
Delta hotel, A Dawson, Ngaruawahia

Hot.] AUCKLAND DIRECTORY, 1866-7.

HOTELS. continued.

Derry Arms hotel, P Harkins, Hobson st
Doncaster Arms hotel, William Applyard, Alexandra
Donnybrook hotel, T Flavell, Mongonui
Dorset hotel, H Harfit, Auckland
Drury hotel, Wm Cronkshaw, Drury
Duke of Marlborough hotel, T Macready, Queen street
Duke of Marlborough hotel, J C Norton, Russell
Eagle inn, J McWilliams, Albert street
Eden Vine hotel, Wm Galbraith, Mount Eden road
Edinburgh Castle hotel, D Barty, Mount Eden road
Exchange hotel, Geo Codlin, Princes st, Onehunga
Exchange hotel, R H Cox, 126 Queen st
Farmer's hotel, T R McLarnon, Papatoitoi
Farmer's hotel, George Godkin, Drury
Ferry hotel, John Kelly, Panmure
Fitzroy hotel, S Evinson, 75 Wakefield st
Flagstaff hotel, W Maxwell, North Shore
Foresters' Arms hotel, Wm Sadgrove, Albert street
Foresters' Arms hotel, J Cullen, Auckland
Freeman's hotel, T McLeod, College street
General Cameron hotel, Mary Kerr, Albert street
Globe hotel, Joseph Percy, Wakefield st
Globe hotel, G G Walker, Papakura
Gloucester Arms hotel, Joseph Wilson, Karangahape road
Governor Browne hotel, David Sheehan, 41 Hobson street
Governor Hobson hotel, Wm Avery, Hobson street
Great South Road hotel, W Baker, Drury
Greyhound hotel, R J Vercoe, 146 Queen street,
Governor Grey hotel, James Cooper, 49 Grey street
Gymkhana hotel, John Ross, Te Awamutu
Harbour View hotel, Geo Moon, Raglan
Harbour hotel, James B Steadman, Port Waikato
Harp of Erin hotel, Patrick Burke, junction of Panmure and Great South roads
Half-Way House hotel, Elizabeth Freeman, Te Awamutu road
Hibernia hotel, Jas Kelly, Wakefield st
Hibernia hotel, Andrew McMahon, Onehunga
Horatio hotel, Robert Harris, Puketu
Horse and Groom hotel, William Parker, Drake street
Hot Springs hotel, Henry Joseph Syms, Waiwerawera
Howick Arms hotel, Peter Brady, Howick
Junction, hotel, Epsom road
Kemp's Gardens hotel, H Kemp, Newton
Kaipara hotel, Chas Nelson, Kaipara
Kaukapakapa hotel, Wm Stavers, Kaukapakapa
Kihi Kihi hotel, Henry Zeigler, Kihi Kihi
Lake Road hotel, Frederic Cook, North Shore
Lion and Lamb hotel, J Clarke, Chancery street
London hotel, Chas Carter, 188 Queen st
Mahurangi hotel, Thos Short, Mahurangi
Mangawai hotel, S Mooney, Mangawai
Manukau hotel, Geo Hodge, Onehunga
Market hotel, Ephraim Mills, 1 Grey st
Masonic hotel, E S Hill, Te Papa
Masonic hotel, Wm Nicol, Princes street
Masonic hotel, Arch Clements, Cambridge East
Mauku hotel, James Pike, Mauku
Metropolitan hotel, Jas Ryrie, Queen st
Mongonui hotel, John McIntosh, Mongonui
Naval hotel, W Coppell, Karangahape rd
New Caledonia hotel, G Hallewell, Symonds street
Newmarket hotel, Andrew Cunningham, Remuera road
Newton hotel, James Lawless, Newton
North Auckland hotel, W B Montgomery, Stokes' Point
Northern hotel, Jeremiah Bainbridge, Great North road
Northumberland hotel, John Love, Maungatawhiri
Nottingham Castle hotel, W Wood, Abercrombie street
Odd Fellows' Arms hotel, John Mounce, Chancery street
Old House at Hon. e hotel, Wm Smith, 72 Victoria street
Old Windsor Castle hotel, Thos Johnson, Parnell road
Orpheus hotel, Joseph Boulter, 25 Queen street
Pacific hotel, John Callaghan, Russell
Panmure hotel, Wm McManus, Panmure
Papakura hotel, Nathaniel Reed, Papakura
Perth and Dundee hotel, Geo Gallagher, Drake street
Pier hotel, Robert Cameron, Bluff
Plough inn, Hobson street
Prince Albert hotel, Arthur Collins, Epsom road
Prince Albert inn, M Mulligan, Queen st, Onehunga
Prince Arthur hotel, Thos North, Hobson street
Prince of Wales hotel, J R Crew, Howick
Q. C. E. hotel, L Rose James, Shortland Crescent

TRADE AND PROFESSIONAL. Iro.

HOTELS. – continued.

Queen's hotel, Thomas George, Maungatawhiri
Queen's hotel, Patrick Lundon, Karangahape road
Queensferry hotel, John Robertson, Vulcan lane
Queen's Head hotel, H H Adams, 17 Victoria street
Raglan hotel, David Burnside, Papatoitoi
Raglan hotel, Henry Fuller, Raglan
Railway Terminus hotel, Joseph Senior, Short street
Rangiawhia hotel, W & V N Thompson, Rangiawhia
Rangiriri inn, James Leonard, Rangiriri
Red Lion hotel, Geo Akers, Drake street
Riverhead hotel, James Ensor, Riverhead
Robert Burns hotel, J W Jamieson, Union street
Rob Roy hotel, M S Lees, College street
Royal Exchange hotel, W P Wilson, Parnell road
Royal George hotel, J Scholes, Remuera road
Royal hotel, Jas Palmer, Eden Crescent
Royal hotel, H R George, Beach, Onehunga
Royal hotel, Lewis B Harris, Hamilton
Royal hotel, Uriah Glover, Kapanga, Coromandel
Royal Oak hotel, David Lorrigan, Queen street
Royal Oak hotel, Peter Beck, Chapel st
Royal Oak hotel, Anne Kelly, near Onehunga
Russell hotel, John Jay Priar, Russell
Scotia hotel, Thos Powell, Hobson street
Settlers' hotel, George Naylor, Wangarei
Shakespeare hotel, Henry Clark, Wyndham street
Shamrock hotel, Chas King, Albert street
Southgate's inn, J Southgate, Mahurangi
Sportsman's Home hotel, Chas S Dennis, Victoria street
Star hotel, Jas Spry, Karangahape road
Star hotel, Mansfield Baker, Otahuhu
Star hotel, Thos Macready, Albert street
Swan inn, Thomas Quinn, Strand
Takapuna hotel, Roger Barry, Shoal Bay
Thistle hotel, Patrick Darby, 175 Queen street
Trafalgar hotel, Roger Barry, Queen st
Travellers' Rest hotel, Benjamin Smith, Wairoa road
Travellers' Rest hotel, De Varmoel Walker, Rangiriri
Union hotel, P S Mackenzie, 115 Queen street
United Service hotel, Edward Norman,
Victoria hotel, Alfred Barchard, 51 Queen street
Victoria, hotel, A Martin, Victoria street
Victoria hotel, D McPhee, Coromandel
Victoria, hotel, Wm H Brown, Lake road, North Shore
Victoria hotel, Wm Lundon, Onehunga
Wade Bridge hotel, H H Stoney, Wade
Wade Landing hotel, Jas Kelly, Wade
Waikato hotel, W B Williams, Waikato.
Waikomiti hotel, J Wallace, Waikomiti
Waitemata hotel, John Copland, Customhouse street
Waitetuna- hotel, John Moon, Waitetuna
Waiuku hotel, Edw Constable, Waiuku
Wangarei hotel, Peter Mitchell, Wangarei
Welcome Home hotel, Walter Long, Te Awamutu
Wellington hotel, John- Kane, Wellington street
Whangaroa hotel, G. Downes, Whangaroa
Wharf hotel, Jas Devin, 27 Queen street
Whau hotel, James Copland, Whau
Wheat Sheaf hotel, H J S Symes, Queen street
Woodman's inn, Cuthbert Leathart, Big Muddy Creek
Wynyard hotel, Wm Mills, Abercrombie street
York hotel, Wm H Ripley, East street Newton
Adamson Robert John, Taipa
Ferguson George Tierney, Whangaroa
Finch Thomas, Alexandra
Horne Robt, Driving Creek, Coromandel
Howard Henry, Waikomiti
Hardiman Robert, Mata, Hokianga
Kinlock Edward, Lucas Creek
McGregor James, Tiki, Coromandel
Rushton Frederic, Alexandra
Robinson Andrew, Cambridge
Smith John, Ahipara
Shave A W, Hamilton
Turner Edwin B, Hamilton
Winkle Alfred, Mangapai
Woollams Frederick, Coromandel

House, Land, and Commission Agents.

Aitkin Wm, Queen street
Arthur and Son, Queen street
Cartwright and Hughes, Canada Buildings, Queen street
Cawkwell Wm J, Karangahape road
Dunlop Wm, Queen street
Lennox and Co J M, High street
Wood Michael, Queen street

Ironfounders.

Fraser and Tinne, Mechanics' Bay
Hawkshaw C, Chapel street
Vickery and Masefield, Albert street

New.] AUCKLAND DIRECTORY, 1866-7.

Ironmongers.

Dickey J and J, 222 Queen street
Morrin Thos and Samuel, 110 Queen st
Newman and Ewen (and wholesale importers), 130 and 132 Queen street
Owen and Fendelow, 166 Queen street
Phillips P A (and general importer), 50 and 52 Queen street
Porter and Co E, 31 Shortland Crescent
Witherford Clement, Parnell road

Insurance Companies.

Albert Insurance Company (Limited); agents, Edmonds and Jakins, Queen st

Auckland Insurance Company; G W Jones, secretary, Queen street

Australasian Insurance Company; agent, S Woolley, Queen street

Colonial Life Assurance Company; agent, W Harrop, Queen street

Commercial Union Insurance Company; agent, R G Wood, Shortland Crescent

European Assurance Company; agents, Owen and Graham, Queen street

Imperial Insurance Company; agents, Jackson and Russell, Fort street

Liverpool and London and Globe Insurance Company, agent, J Buchanan, Queen street

London and Lancashire Insurance Company; agent, I W Harrop, Queen street

New South Wales Marine Insurance Company; agent, Thos H Mabin, Queen st

New Zealand Insurance Company; manager, G P Pierce; head office, Shortland Crescent

North British and Mercantile Insurance Company; agents, Gilfillan and Co, Queen street

Northern Insurance Company's office; agents, T Macky and Co, Queen street

Pacific Marine Insurance Company; agents, Harris and Laurie, Customhouse street

Queen Insurance Company; agent, J Garlick, Queen street

Royal Insurance Company; agent, Thos H Mabin, Queen street

Lithographers.

Evans and Co, Fort street
Pulman George, Shortland Crescent
White Duncan, Queen street

Livery and Bait Stables.

Cobb and Co, Victoria street
Crowther Wm, Parnell road
Griffiths E, Queen street
Hardington Henry, Queen street
Imrie and Thompson (Victoria), Albert st
Mears William, Victoria street
Somerville Mark, 127 Queen street
Symons Robert, Albert street

Locksmith.

Woods William Broad, 185 Queen street

Lodging and Boarding House Keepers.

Berryman Sarah Ann, 19 Grey street
Betteridge A (private), Graham street
Bussell John, Parnell road
Carmody Mary (private), 55 Hobson st
Cole Jane (private), Nelson street
Faulkner James, Albert street
Hodge Hannah, Albert street
Lyndsay David, Chapel street
Lynch Ann, Fort street
McKeon Mrs (private), Wakefield street
Morley Ann (private), Symonds street
Peace Mrs R (temperance), Wellesley st
Porter John, Victoria street
Ridings George (private), Coburg street
Ryan Maria, Albert street
Wilson Mary, Victoria Quadrant

Mathematical and Nautical Instrument Makers.

Featon and Robinson, 38 Queen street

Peacock Thos, 52 Shortland Crescent

Milliners and Dressmakers.

Eaglesim Elizabeth M, 14 Wellesley st
Dunn Margaret, Albert street
Durham Margaret, Parnell road
Heldt Ann, 189 Queen street
Jenkins and Co, 216 Queen street
Kemp Susannah, Hobson street
Mould Anne, Queen street
Nicholas A and M, 79 Shortland Crescent
Powley and Johnson, 98 Queen street
Sexton Mrs, Shortland Crescent

Millers.

Partington Charles F, Symonds street
Soppet J and J, Queen and Wellesley sts
Thornton, Smith and Firth, Queen street

Monumental and Headstone Workers.

Buchanan J and J, Wellesley street
Buchanan James H, Karangahape road

Naturalist and Taxidermist.

Yandle Jane, Victoria street

Newspaper Offices.

Daily Southern Cross, Queen and Chancery streets
New Zealand Herald, Wyndham street
Penny Journal, Wyndham street

TRADE AND PROFESSIONAL. [Pla.

Painters and Paperhangers.

Butler Henry, East street
Element George, Ponsonby road
Gilberd and Manley, Wyndham street
Graham John, Karangahape road
Grant Oliver, West Queen street
Henderson John, 53 Victoria street
Hill and Griffin, 84 Victoria street
Holland J L (sign writer), Victoria street
Lister, Davis and Co, Wakefield street
Lymburn – – , High street
Patterson William, Karangahape road
Phillips and Son W, Wyndham street
Shelton and Co H R, Wellesley street
Trip H C, Karangahape road
Tricker Walter, Parnell road

Plumbers, Glaziers and Gasfitters.

Bowman Henry, Shortland Crescent
Clarke James D, Victoria street
Craig Andrew, Hobson street
Fagg and Co W Wyndham street
Hood Thomas, Shortland Crescent
Marks William J, Chapel street
Pocock James, Hill street, Onehunga
Rawlins and Graham, Albert street
Worford Thomas D, Grey street.
Young John, 177 Queen street

Picture Frame Manufacturers.

Leech John (carver & gilder), Wellesley st
Rittenberg Benjamin, Shortland Crescent

Photographic Artists.

Bartlett and Co, 201 Queen street
Bishop G W, Princes street
Carnell and Witt, Queen street
Crombie J N, 136 Queen street
Hoare Charles, Vulcan lane
Holmes C F, 194 Queen street
Leaf Robert, Waterloo Quadrant
Monkton C H, Princes street
Rayner Alfred, Shortland Crescent
Webbe E, Queen street
Webster Hartley, Queen street

Physicians and Surgeons.

Bond – – , Wellington street
Cook A (surgeon-dentist), Princes street
Corbett R T, Pitt street
Cosgraves James S, Union street
Cowan Dr, Hobson street
Day – – , surgeon to vaccine board, Vincent street
Fischer C T, 48 Queen st and Emily place
Gibb Alexander, Grafton road
Giles Joseph, Wellesley street
Goldsboro C F, Parnell road
Harding Robert, Parnell road
Hooper J H, Hobson street
Horne W J, Grey street
Hubault Dr, Upper Queen street
Jakins Wm Vosper (physician), Queen and Pitt streets
Kinderdine Dr, Waterloo Quadrant
Lee Dr, Wyndham street
Merritt A G, 58 Victoria street
Mossman Robert, Grafton road
Nicholas Mark E B, Pitt street
Philson T M, Barrack street
Pierce Thomas, Karangahape road
Pinching Dr, Karangahape road
Purchas A G, Onehunga
Stratford S J, Selwyn Terrace, Parnell
Wright J, Parnell

Printers and Publishers.

Atkin William, High street
Creighton R J, Queen and Chancery sts
Mitchell and Seffern, Wyndham street
Wilson W C, Wyndham street

Professors of Music.

Beal John, Grafton road
Hoffmann Wilhelm, Shortland Crescent
Jones William F, 49 Karangahape road

Places of Worship.

Baptist Church, Wellesley street
Baptist Church, Mount Eden road
Christian Meeting House, Cook street
Church of St. John the Baptist, Roman Catholic, Parnell road
Church of the Holy Sepulchre, Symonds st
Congregational Church, Karangahape road
Independant Chapel, High street
Independent Chapel, Albert street
Jewish Synagogue, Emily place
Presbyterian Church, St. Andrew's, Alton road
Presbyterian Church, St. James's, Wellington street
Primitive Methodist Church, Edwardes st
Primitive Methodist Church, Sheridan st
New Church of England, Ponsonby road
Sisters of Mercy Conventual Chapel (R. C), Mount St. Mary's
St. Barnabas' Church, Selwyn Terrace, Parnell
St. Francis of Sales Church, Roman Catholic, Symonds street
St. John the Baptist (R. C), Parnell
St. Mary's (R. C), Freeman's Bay
St. Matthew's Church, Hobson street
St. Mary's Church, Parnell road
St. Patrick's Roman Catholic Chapel, Wyndham street
St. Paul's Church, Shortland Crescent
Wesleyon Church, Grafton road
Wesleyan Chapel, High street
Wesleyan Church, Parnell
Wesleyan Church, Pitt street

Sch.] AUCKLAND DIRECTORY, 1866-7.

Public Companies.

Auckland Saw Mill Company; office, Custom-house street
Kapanga Gold Mining Company (Limited); office, Queen street
Thames Saw Mill Company (Limited); office, Custom-house street
Thames Saw Mill Company; office, Queen street
Tirau Saw Mill Company; office, Custom-house street

Public Halls.

Brunswick Hall, Queen street
Dramatic Hall, Parnell road [street
Hall of the Catholic Institute, Wellington
Hall of the Mechanics' Institute, High st
Hoffmann's Assembly Rooms, Shortland Crescent
Odd Fellows' Hall, Queen street
Young Men's Christian Association Rooms, Albert street

Public Offices.

Admiralty Transport Office, Queen street
Albert Barracks, Symonds street
Auckland and Drury Railway Offices, Princes street
Auckland Museum, Grafton road
Britomart Barracks, Emily place
City Board Engineer's and Inspector of Buildings' Offices, Canada Buildings, street
City Board Rate Collector's Office, Canada Buildings, Queen street
Comptroller's Department, Waterloo Quadrant
Court House, Chancery street
Government House, Waterloo Quadrant
Immigration Barracks, Ponsonby Park
Inspector in Bankruptcies' Office, Shortland Crescent
Marine Board Offices, Waterloo Quadrant
Money Order Office, Princes street
New Supreme Court, Waterloo Quadrant
Newton Police Station, Karangahape road
Newton Post Office, Karangahape road
Police Lock-up, Chancery street
Post Office, Princes street
Public Works Office, Waterloo Quadrant
Quarter-Master-General's Office (of Militia and Volunteers), Princes street
Registrar-General's Offices, Waterloo Quadrant
Registry Office for Births, Deaths and Marriages, Princes street
Superintendent's Office, Princes street
Survey Offices, Waterloo Quadrant
Telegraph Office, Princes street
Treasury and Pay Offices, Waterloo Quadrant

Restaurants, Eating Houses, and Dining Rooms.

Allaway Jacob, 95 and 97 Queen street
Brearley Michael, Shortland Crescent
Kent William (oyster rooms), Queen st
Knight James, London Pie House, 171 Queen street
Lumsdain and Thoms, Queen street
Mackenny Robert (coffee shop), Queen st
Saville James, Queen street
Taylor George, Wharf
Waters Edward, Shortland Crescent

Saddlers and Harness Makers.

Black John (wholesale), Durham street
Block John, Wakefield street
Clifton Richard, Barrack street
Connor and Harney, 101 Queen street
Cooper Benjamin, Wyndham street
Dent William, Freeman's Bay
Gaze Charles, Otahuhu
Johnstone Thos, Queen street, Onehunga
Kennedy W and A, 154 Queen street
Logie Hugh, Freeman's Bay
Morgan W, Remuera road.
Morgan W, Victoria street
Murray James, Shortland Crescent
Noone Henry V, Albert street
Porter W J, Symonds street
Rathbone John, 49 Shortland Crescent
Walker and Edwards, Kyber Pass road
Wiseman Jas and Alex, 113 Queen street
Young Thomas, Victoria street

Schools.

Auckland Academy, Coburg street
Church of England School, Scarborough Terrace, Parnell
collegiate School, Karangahape road
Commercial School, Hobson street
High School, Symonds street
Ladies' Private School, 158 Hobson street
Presbyterian School, St. George's street, Parnell
Presbyterian School, Union street
Roman Catholic School, Pitt street
Shortland Seminary, Shortland Crescent
St. Matthew's School, Hobson street
St. Patrick's Roman Catholic School, Wyndham street
St. Paul's School, Eden Crescent
Wesleyan School, High street
Wesleyan School, Union street
Wesleyan College, Symonds street
Western Academy, Nelson street

School Teachers.

Austin Sarah, Barrack street
Barnes Mrs, William street
Brabazon Rebecca, Victoria Quadrant
Brookes Marian-Rutland street, Parnell

TRADE AND PROFESSIONAL. [Tim

SCHOOL TEACHERS. – continued.

Buchanan A and E, Chapel street
Dewar – -, Karangahape road
Flowers Joseph N, Hobson street
Harrison Fanny, Pitt street
Hedgecock Charles, Union street
Holmden Annie, 158 Hobson street
Kidd Rev Robt, LLB, Karangahape road
Lempriere Anne, Hobson street
Lewis Mrs, Shortland Crescent
McRae Farquhar, Symonds street
Mackintosh William, William street
Mason Rev Peter, Nelson street
Robinson Miss E, Karangahape road
Smith Amy, Victoria street
Stables John, Symonds street
Taylor Mary, Dublin street, Newton
Taylor William, Vincent street

Shipping Agents & Brokers.

Butt and Anderson, Queen street
Hill Shirley W, Fort street
Jervis H M (agent Panama, New Zealand and Australian Royal Mail Company),Queen street

Ship Chandlers.

Davies William, Beach, Onehunga
Goldie George, West Queen street
Lilewall and Rattray, 12 Queen street
Nicol and Co, 7 Queen street
Williams and Co (and sailmakers), Queen street

Ship Builders.

Beddoes George, Devenport, North Shore
Brown – – , Devenport, North Shore
Campbell and Co A, Waipu
Carr E, Waitemata bank, Hobson street
Carr J W, Freeman's Bay
Duthie and Co, Custom-house street
Henderson and Spraggon, Smales' Point
Holmes Bros, Flagstaff, North Shore
Mewburn Armstrong, Custom-house st
Morgan Henry, Official Bay
Niccol and Co, Flagstaff, Northshore
Nicholson and Son, Albert street
Northey and Co J, Custom-house street
Taylor William M, Custom-house street
Thwaite, Henderson and Co, Custom-house street
Thwaites Thomas, Smales' Point

Soap and Candle Manufacturers.

Allender and Stevenson, Bath st, Parnell
Higgins John, College street, Dedwood
Jeffries Henry, Albert street

Solicitors.

Beveridge Andrew, Wyndham street
Brookfield and Cox, Queen street
Carey W, High street
Carnell James, High street
Connell Thomas, Queen street
Davy G B, Wyndham street
Farrell J, High street
Fenton F D, Jermyn street
George Thomas S, High street
Gillies T B (barrister etc), Wyndham st
Hill and Son, Shortland Crescent
Hughes Stephen E, Shortland Crescent
Jackson and Russell, Fort street
Keetley G T, Canada Buildings, Queen st
Kenny and Anderson, Queen street
Leary William, Wellington street
Martin – – -, High street
Martin W E, Wakefield street
Matthews Richard, Queen street
McCormack John C, Wyndham street
McDonald John E, 41 Queen street
North W jun, Canada Buildings, Queen st
Outhwaite Thomas, Kyber Pass road
Russell James (notary public), Fort street
Weston Thos S (notary public), Shortland Crescent
Whitaker and Russell, Wyndham street
Wynn Robt W, Shortland Crescent

Stock and Share Brokers.

Garlick J T, Queen street
Stark H P, Vulcan lane

Stove and Grate Manufacturers.

Brown Samuel, 51 Victoria street
Peace and Co, Wellesley street

Tailors, Naval and Military.

Ashman Frederick, 51 Shortland Crescent
Blackburn John, 73 Victoria street
Bowden J C (naval and military), Shortland Crescent
Geary Daniel. Shortland Crescent
Hampton Robert, Shortland Crescent
Kerr James, Albert street
Lewis T, 244 Queen street
Murchie Malcolm, 42 Shortland Crescent
Possenniskie William-, Shortland Crescent
Purchase George, Abercrombie street

Tanners and Leather Dressers.

Gittos Benjamin, Wyndham street
Ireland Brothers, Durham street

Timber Merchants.

Alexander Bros, Custom-house street
Booth and Co F, Stanley street
Cadman Jerome, Albert street
Cadman Thomas, Wharf
Canty Thomas, Drake street
Craig, Harris and Laurie, Custom-house st
Cross and Son T, Mechanics' Bay

Woo.] AUCKLAND DIRECTORY, 1866-7.

TIMBER MERCHANTS. – continued.

Gibbons and Co E, Beach, Onehunga
Gilchrist G, Custom-house street
Heron, David and Co, Custom-house st
Holdship George, Custom-house street
Kensington and Co, Custom-house street
McLeod John, Kaipara
Ring C and T, Custom-house street
Robinson William, Custom-house street
Schapp and Ansenne, Custom-house st
Shalders R B, Beach, Onehunga
Shepherd and Carr, Karangahape road
Steele William, Parnell road
Union Company, Sash, Door and Mould-Mill, Mechanics' Bay
Waite Jerry, Otahuhu
Watt J, Mechanics' Bay

Tinsmiths and Zinc Workers.

Beal William, Wellesley street
Francis James, 10 Wellesley street
Learning John, 71 Victoria street
McPherson Archibald, Shortland Crescent
Wilson James, High street
Young James, Symonds street

Tobacconists.

Berwin and Mendelshon, 94 Queen street
Harris J, Shortland Crescent
Hopkins Lewis J, Queen street
Lewisson F H, 76 Queen street
Montague Montague, 210 Queen street
Whyte James, 218 Queen street
Williamson George, Queen street

Translator and Interpreter.

Davis Charles Oliver Bond, West Queen st

Undertakers.

Bagnall and Dennot, Parnell
Carson and McClusky, Grey street
Corbett B S, Princes street
Dickinson Thomas, 52 Victoria street
Jamieson W J, Hobson street.
Marshall Alexander, Albert street
Mason John, Durham street
Townley Frederick, Wellesley street
Venetian Blind Maker.
Busby Michael Horton, Wellesley street

Veterinary Surgeons.

Halstead L D, 6 Wakefield street
Kinloch and Fookes, Queen street and Remuera road
Pearce John, Remuera road

Watchmakers and Jewellers.

Alexander Isidore, 173 Queen street
Aley Alfred, Hobson street
Ascher A G, 86 Queen street
Baker Thomas, Drake street
Bartlett Alfred, Shortland Crescent
Beck Richard, 198 Queen street
Bruce Malcolm, 2 Shortland Crescent
Clarke William, Wellesley street
Cleal H, Elliott street
Dorrington Nathaniel, Parnell road
Frost A, Queen street
Hicks Thomas, Vulcan lane
Howden J, 88 Queen street
Keetley Thomas, Wellesley street
Kelsall William (clockmaker), 40 Victoria street
King Thomas M, Shortland Crescent
Lewisson F H, Queen street
Lysnar Charles, Albert street
Macready Thomas, 104 Queen street
Martinson P, Queen street, Onehunga
Phillips J, Queen street
Prince J, 138 Queen street
Raven W J, Princes street, Onehunga
Ripley William, Pitt street
Shaw F, Hobson street
Travil Thomas, Queen street
Wallace William, Queen street
Watt J H, Shortland Crescent
Wilkes Martin, Wellesley street
Whitmore George, Triangle, Otahuhu

Wood Turners.

Swinnerton John J, Karangahape road
Hoggart W, Wyndham street

AUCKLAND OFFICIAL DIRECTORY FOR 1866-7.

AUCKLAND

OFFICIAL DIRECTORY

FOR 1866-7.

THE GOVERNOR'S ESTABLISHMENT.

His Excellency SIR GEORGE GREY, Knight, Commander of the Most Honourable Order of the Bath, Governor and Commander-in-Chief in and over Her Majesty's Colony of New Zealand and its Dependencies, and Vice-Admiral of the same, &c, &c

Private Secretary – Rev. Thatcher.
Aide-de-Camp – Major W. R. Gray.
Clerk – F. G. Moore. Messenger – W. Widdop.

THE EXECUTIVE COUNCIL.

His Excellency Sir George Grey, K. C. B. – Governor.
Major-General Chute – Officer Commanding the Troops.
Hon. E. W. Stafford – Colonial Secretary.
Hon. Wm. Fitzherbert – Colonial Treasurer.
Hon. T. M. Haultain – Minister of Defence.
Hon. J. C Richmond – Commissioner of Customs,
Hon. J. Hall – Postmaster-General.
Hon. J. L. C Richardson.

THE MINISTRY.

Colonial Secretary – Hon. E. W. Stafford.
Colonial Treasurer – Hon. Wm. Fitzherbert.
Commissioner of Customs – Hon. J. C Richmond.
Postmaster-General – Hon. J. Hall.
Minister of Colonial Defence – Hon. T. M. Haultain.

MEMBERS OF THE LEGISLATIVE COUNCIL

Arney Sir G A, Auckland
Ackland J B, Canterbury
Baillie W D H, Marlborough
Bartley T H, Auckland
Buchanan A, Dunedin
Crawford J C, Wellington
Coote H J, Wellington
Cutfield G, New Plymouth
Gilfillan J A, Auckland
Johnston J, Wellington
Kenny W H, Onehunga
Lance J du P, Canterbury
Lee G L, Nelson
Menzies J, Southland
Miller H J, Otago
Pillans F S, Otago
Pollen D, Auckland
Prendergast J, Otago
Renwick T, Nelson
Richmond M, C B, Nelson
Richmond J C, Nelson
Rolland J, Otago
Russell J C W, Canterbury
Russell H, Hawke's Bay
Russell H A, Hawke's Bay
Salmon J, Auckland
Seymour A P, Marlborough
Swainson W, Auckland
Strode ARC, Otago
Stokes R, Wellington
Tancred H J, Canterbury
Taylor J P, Southland
Walton H, Wangarei
Whitmore G S, Hawke's Bay

SPEAKER.
Hon. Thomas Houghton Bartley

MEMBERS OF THE HOUSE OF REPRESENTATIVES.

Mongonui – Thomas Ball
Bay of Islands – Hugh Carleton
Marsden – Francis Holmes Hull
Northern Division – Thomas Henderson, James O'Neill
City of Auckland East – Archibald Clark
City of Auckland West – John Williamson, James Williamson
Parnell – – Frederick Whitaker
Newton – George Graham
Pensioner Settlements – Paul Frederick De Quincey
Town of Onehunga – George Maurice O'Rorke
Franklin – Robt Graham, Theodore Minet Haultain
Raglan – Joseph Newman
Grey and Bell – James Crowe Richmond
Town of New Plymouth – John Larkins Cheese Richardson
Omata – Arthur Samuel Atkinson
Wanganui – John Bryce
Rangitikei – William Hogg Watt
Porirua – Alfred de Bathe Brandon
City of Wellington – William Waring Taylor, Isaac Earl Featherstone, Chas Bonnythorne Borlase
Hutt – Wm Fitzherbert, Alfred Ludham
Wairarapa – Henry Bunny
Napier – Donald McLean
Clive – John Davis Ormond
Collingwood – Andrew James Richmond
Motueka – Charles Parker
City of Nelson – Edward William Stafford, Oswald Curtis
Waimea – Arthur Robert Oliver
Picton – Arthur Beauchamp
Wairau – William Henry Eyes

Gladstone – Francis Jollie
Cheviot – David Munro
Ashley – -Lancelot Walker
Kaiapoi – Joseph Beswick
Avon – Crosbie Ward
City of Christchurch – James Edward Fitzgerald
Heathcote – John Hall
Mount Herbert –
Town of Lyttelton – Edward Allan Hargraves
Akaroa – -George Armstrong
Selwyn – Edward Cephas John Stevens
Coleridge – -John Cracroft Wilson, C B
Timaru – Alfred Cox
Westland – William Sefton Moorehouse
City of Dunedin – James Paterson, Wm Hunter Reynolds
Roslyn – George Hepburn
Caversham – Arthur John Burns
Port Chalmers – Thomas Dick
Taieri – Donald Reid
Bruce – -John Cargill
Clutha – James Macandrew
Hampden – Charles Edward Hougthon
Oamaru – Robert Campbell, jun
Waikouaiti – William Dick Murison
Manuherikia – William Baldwin
Goldfields in the Province of Otago – Julius Vogel, Charles O'Neill
Invercargill – William Wood
Mataura – Francis Dillon Bell
Riverton – Donald Hankinson
Wallace – Alexander McNeil

SPEAKER.
Hon. David Munro.

COLONIAL SECRETARY'S DEPARTMENT.

Colonial Secretary - Hon. E. W. Stafford.
Under Secretary – William Gisborne.
Chief Clerk – Alexander Charles Phipps Macdonald.
Clerks – Huntly J. H. Elliott, E. F. Norris, W. J. Kenny.
Chief Messenger and Housekeeper – -Daniel Keefe.
Office Hours – from 10 a. m. to 4 p. m., and on Saturday from 10 to 2.

CROWN LANDS DEPARTMENT.

Secretary for Crown Lands – Alfred Domett.
Chief Clerk – Robert Lyle.
Clerks – H. J. Masters, W. Grey, E. Wakefield.
Draughtsman – J. A W. Marchant.

ATTORNEY-GENERAL'S DEPARTMENT.

Attorney-General – Hon. J. Prendergast.
Assisting Law Officer- Robert R. Hart.
Clerks – R. G. Fountain, C J. A. Haselden.
Messenger – J. Harett.

OFFICIAL DIRECTORY.

THE TREASURY.

Colonial Treasurer – Hon. W. Fitzherbert.
Assistant Treasurer – J. Woodward.
Accountant – C T. Batkin.
Chief Clerk and Cashier – W. Best.
Clerks – W. V. Stevens, W. Mason, J. T. Gillard, and C Batkin.
Messenger – G. Cole,

COLONIAL DEFENCE DEPARTMENT.

Minister for Colonial Defence – Hon. Colonel T. M. Haultain.
Under Secretary – J. Holt.
Civil Clerks – J. B. Carr, H. Hartwright, T. W. Lewis, and W. J. Morpeth.
Military Clerks – F. Stevens, and A. Boughton.
Messenger – J. Casey.

AUDITOR-GENERAL'S DEPARTMENT.

Auditor of Public Accounts – Charles Knight, M. D.
Chief Clerk – E. Hill. Money Order Clerk – J. G. Anderson.
Clerks – C H. Snow, J. Davis, R. S. F. Parsons, G. M. Nation, G. E. Wyatt,
L. C Roskruge. Messenger – G. Cole.

SUPREME COURT DEPARTMENT.

His Honor the Chief Justice – Sir G. A. Arney, Auckland, at home on twelve months' leave; J. S. Moore, Esq., acting pro tem.

Puisne Judges – Their Honors H. B. Gresson, Canterbury; Alexander Johnston, Wellington; C W. Richmond, and H. S. Chapman, Otago.

District Judge – His Honor Wilson Gray, Otago Gold-fields.

NATIVE DEPARTMENT.

Under Secretary – W. Rolleston. Assistant Secretary – H. Halse.
Clerks – T. E. Young, H. R. Forster, S. C G. Vickers, Matai Pene Tani
Translator – E. W. Puckey. Messenger – G. Sampson
NATIVE LAND COMPENSATION COURT, AUCKLAND. – Chief Judge – F. D. Fenton.
Judges – John Rogan, M. Munro, F. E. Maning, W. B. White, and T. H. Smith.
Chief Clerk – A. J. Dickey. Clerk and Registrar – W. Bridson.
CIVIL COMMISSIONERS DEPARTMENT, Auckland. – Civil Commissioner – James Mackay, jun. Chief Clerk – Edward Braithwaite. Clerk and Interpreter – Edward R. Hector. Cadet – George Brown. Keeper of Native Hostelry – Ihaka Ngapaura.

CUSTOMS DEPARTMENT.

Commissioner of Customs – Hon. J. C Richmond.
Secretary and Inspector – S. Carkeek.
Clerks – W. France, J. Enright.

POSTMASTER-GENERAL'S DEPARTMENT.

Postmaster-General's Department – Hon. J. Hall.
Secretary – George Eliott Eliott.
Inspector of Post Offices – W. Gray.
Chief Clerk – Pu Macalister. Clerks – T. Bodley, and J. B. Beale
Printer of Postage Stamps – J. Davis.

SURVEY DEPARTMENT.

Chief Surveyor – Major Heaphy. Examining Surveyor – A. Sinclair.
District Surveyors – J. J. Wilson, J. L. Tole, G. Gwynneth, A. K. Churton,
Draughtsmen – D. Cole, A. Randall.
Custodian of Plans – H. N. Warner.

This list comprises the actual staff, but there are some forty or fifty surveyors whocome under the name of "Licensed Surveyors."

Registrar of Joint Stock Companies – John B. Bennett
Officer under "Patents Act, 1860" – Charles Knight
Director of Meteorological Stations – Charles Knight
Registrar-General – John B. Bennett
Registrar of the Supreme Court, Auckland – L. O'Brien
Crown Solicitor, Auckland – E. M. P. Brookfield
Sheriff and Principal Returning Officer, Auckland – H. C Balneavis
Registrar of Deeds, Auckland – J. H. Crawford
Revising Officer under "Friendly Society's Act, 1856," Auckland – E. J. Cox
Revising Officer under "Building and Land Society's Act, 1856," Auckland – E. J. Cox
Licensing Officer under " Arms Act, 1860, " Auckland – W. Mills
Government Agent in Auckland – His Honor Frederick Whitaker.
Chief Postmaster, Auckland – Wm. Corbett

PROVINCIAL GOVERNMENT.

SUPERINTENDENT'S DEPARTMENT.

Superintendent – His Honor Frederick Whitaker.
Provincial Executive Council – John Williamson, Daniel Pollen, Patrick Dignan.
Provincial Secretary –
Chief Clerk – J. Brown.
Provincial Treasurer – Daniel Pollen.
Accountant – R. B. Lusk.
Waste and Crown Lands Commissioner – John Williamson.
Provincial Land Surveyor – Charles Heaphy.
Office – Princes street.

PROVINCIAL COUNCIL.

Mongonui – T. Ball
Bay of Islands – H. Carleton, G. Webster
Marsden – R. Ross, J. Taylor, H. Walton
Northern Division – D. Sheehan, T. Henderson, J. Cadman, I. R. Cooper, J.McLeod
City of Auckland East – J. W. Bain, R, Williams Wynn, T. Russell
City of Auckland West – P. Dignan, H. Coolahan, J. O'Neill, W. Swanson, J. Williamson
Parnell – T. Cheeseman, A. Hunter
Newton – R. J. Creighton, W. Rowe
Pensioner Settlements J. Kerr, P. F. De Quincey, P. Peacocke
Town of Onehunga – G. M. O'Rorke, D. Kirkwood
Franklin – A. Martin, E. Maclean, W. Fraser, R. Graham
Raglan – J. May, J. Newman, W. T. Buckland
SPEAKER – G. M. O'Rorke.
CLERK – R. J. O'Sullivan.

ENGINEER'S DEPARTMENT.

Engineer-in-Chief – W. Weaver.
Engineers – H. Allwright, Macnamara Russell.
Office – Princes street.

AUCKLAND CITY BOARD.

East Ward – -T. Macready, Asher Asher, West Ward – J. George, W. Swanson, J. R. Turnbull, and J. Wrigley Slater, H. Ashton, and J. T. Keetley
Chairman – J. Watson Bain.
Secretary – J. Ogilvie. Collector – J. W. Diddams. Foreman of Works and Inspector of Buildings – W. Anderson. Inspector of Nuisances – Sergeant Reilly.

Provincial Hospital and Lunatic Asylum – Surgeons T. M. Philson, M. D., and C. F. Goldsboro, M. D. House Surgeon in Hospital – R. E. Fisher. Head Keeper to Lunatic Asylum – T. Lowery.

Commissioner of Police – James Naughton.
Gaoler at Mount Eden – Joseph Tuckwell.

CUSTOMS DEPARTMENT, AUCKLAND.

Collector and Registrar of Shipping, also Licensing Officer – Henry Scott McKellar.
Landing Surveryor and Measuring Surveyor – J. M. Tabuteau.
Chief Clerk and Clerk to Registrar – H. F. Andrews.
Cashier and First Clerk – D. McKellar.
Clerks – G. Moore, R. Atkinson, F. Milne, J. F. Andrews.
Landing Waiters – R. Hewson, J. A. Barber, D. Lundon.
Gauger – A. Tait. Warehousekeeper – J. Norton.
Lockers – E. Bull, D. Berry, W. Tidmarsh, W. W. Wilson, W. J. Browne, A. Muir, W. Mason. Supernumerary – A. Sharpe.
Boarding Officer and Searcher – S. J. Williams.
Tide Waiters – F. Millar, J. Pattison.
Coxswain – J. Hooper. Boatmen – J. Lupham, S. Dower.
Messenger – H. Parker.

Wangarei – H. R. Aubrey, Sub-Collector. Russell – G. M. Mitford, Sub-Collector.

Mongonui – S. P. Brown, Sub-Collector. Hokianga – J. R. Clendon, Sub-Collector.

Onehunga – H. N. Brewer, Sub-Collector.

POST OFFICE, AUCKLAND.

Chief Postmaster – William Corbett. Chief Clerk – J. J. FitzGibbon.
Clerks – J. C Coney, A. Andrews, G. Taylor, J. Lambert, T. F. Winstanley, A. Livingston, R. Taylor, W. H. Brown, W. Matthews, Hugh Morrow, J. C Bond, F. Y. Stratton.
Letter Carriers – G. Payne, R. Lincoln, J. Waldie, I. Keary.
Messenger – J. Webber.
Office hours from 9 a. m. to 6 p. m.

CORONERS.

Auckland – T. M. Philson
Mahurangi – C H. J. Hill
Howick – P. Peacocke
Hokianga – W. L. Jackson
Papakura – -C Mellsopp
Mongonui – W. B. White
Coromandel – J. Preece
Waimate – H. W. Watling
Cambridge – S. Sam
Raglan – W. Harsant
Alexandra E. Waddington
Wangarei – Sir S. 0. Gibbes
Mangawai – W. Moir
Bay of Islands – R. C Barstow

RESIDENT MAGISTRATES.

Auckland – Thomas Beckham
Onehunga and Howick – J. J. Symonds
Papakura – C Mellsopp
Waiuku and Mauku – J. Speedy
Coromandel – H. C Lawlor
Thames – J. Mackay, jun
Wangarei – H. R. Aubrey
Kaipara – J. Bogan
Maungakaramea – T. Scott
Russell – R. C Barstow
Hokianga – J. R. Clendon
Waimate, Bay of Islands – E. M. Williams
Mongonui – W. B. White
Upper Waikato – R. C Mainwaring
Middle Waikato – W. N. Searancke
Lower Waikato – R. 0. Stewart
Raglan – T. R. Hamilton
Tauranga – H. T. Clarke
Maketu, Bay of Plenty – W, K. Nesbitt

JUSTICES OF THE PEACE.

Allom A J, Great Barrier
Aubrey H R, Wangarei
Baber J, Auckland
Bain J W, Auckland
Balneavis H C, Auckland
Ball T, Mongonui
Barstow R C, Russell
Bartley T H, Auckland
Beckham Thos, Auckland
Bedlington W, Auckland
Bennett J B, Auckland
Brown C H, Auckland
Browning S, Auckland
Burnett G, Wangarei
Butler W, Mongonui
Carleton Hugh, Auckland

JUSTICES Of THE PEACE,

Chamberlain C, Auckland
Clare W, Auckland
Clark A, Auckland
Clarke G, Waimate
Clarke H T, Tauranga
Clarke M, Auckland
Clendon J R, Hokianga
Collett W R, Auckland
Daldy W C, Auckland
De Quincey P F, Auckland
Dilworth J, Auckland
East A W, Auckland
Fenton F D, Auckland
Fenton H H, Auckland
Gibbes Sir S 0, Wangarei
Gilfillan H, Auckland
Gilfillan J A, Auckland
Gillies J, Auckland
Glasson J, Auckland
Graham G, Auckland
Graham R, Ellerslie
Graham D, Auckland
Griffiths A B, Onehunga
Grigg J, Otahuhu
Hamilton T R, Raglan
Hargraves J, Tamaki
Harington P, Waikato
Harsant W, Raglan
Haselden C, Auckland
Heale T, Coromandel
Heaphy C, Auckland
Henderson T, Auckland
Horne J H, Auckland
Hull F H, Mangawai
Johnston J G, Wangarei
Keddell J, Auckland
Kemp H T, Waimate
Kempthorne S, Auckland
Kenderdine T B, Auckland
Kenny W H, Onehunga
Kennedy A, Auckland
Kerr A, Auckland
Kerr J, Auckland
Kidd T A, Auckland
Lawlor H C, Coromandel
Logan W R, Otahuhu
Lyon W C, Auckland
Lusk R B, Auckland
Macfarlane J S, Auckland
Mackay J jun, Auckland
MacGregor R H, Raglan
Mair W, Auckland
Mainwaring R C, Waikato
Manning F E, Hokianga
Matson H, Auckland
May J, Epsom
Mayne E, Auckland
McCaskill L A, Thames
McKenzie D, Auckland
McLean E, Howick
Mitford G M, Russell
Moir W, Mangawai
Monro HAH, Auckland
Morpeth H D, Auckland
Morrow H, Auckland
Moule W, Auckland
Mould T R, Auckland
Murray G F, Auckland
Munro J, Waipu
Naughton J, Auckland
Newman J, Auckland
O'Neill J, Auckland
O'Rorke G M, Onehunga
Owen G B, Auckland
Paton T, Papatoitoi
Peacocke P, Howick
Perston W H, Wangarei
Pollen Daniel, Auckland
Porter R F, Auckland
Powditch W, Onehunga
Preece J, Coromandel
Raeburn R, Wangarei
Rice H E, Auckland
Rogan J, Auckland
Rowntree T S, Hokianga
Ryan J, Auckland
Scott T, Maungakaramea
Searancke W N, Waikato
Sillery Col C, Auckland
Smith T H, Auckland
Speedy J, Mauku
Stewart R 0, Auckland
Sturmer S W Von, Auckland
Swainson W, Auckland
Stephenson S, Russell
Symonds J J, Onehunga
Taylor J C, Auckland
Taylor W I, Tamaki
Taylor A K, Mount Albert
Taylor H, Onehunga
Taylor J P, Jacob's River
Thornton D B, Auckland
Tisdall W St Clair, Auckland
Turton H H, Auckland
Walton H, Auckland
Weeks H, Onehunga
Webster J, Hokianga
White W B, Mongonui
White J, Auckland
Williams E M, Waimate
Williams T C, Russell
Williams J W, Auckland
Williams H jun, Russell
Williamson John, Auckland
Williamson James, Remuera
Wilson J I, Kiapara
Wood R G, Auckland
Wynyard G J R, North Shore
Young W J, Auckland

OFFICIAL DIRECTORY.

RELIGIOUS DENOMINATIONS.
CHURCH OF ENGLAND.

Bishop and Metropolitan – G. A. Selwyn.

PLACES OF WORSHIP.

Auckland, Princes street – -St. Paul's, Ven. F. J. Lloyd; services at 11 a. m. and 6 p. m.
Auckland, Hobson street – St. Matthew's, Rev. E. N. Bree; services at 11 a. m. and 6. 30 p. m. 0
Auckland, Symonds street – Church of the Holy Sepulchre, Rev. B. F. Dudley; services at 11 a. m. and 6-30 p. m.
Parnell – St. Barnabas, Rev. T. Chapman; service (in Maori) at 11 a. m. and 6 p. m.
St. Mary's, Rev. Dr. Maunsell; services at 11 a. m. and 6 p. m.
St. John's College – Rev. S. Blackburn
Grammar School – Rev. J. Kinder
Remuera – Rev. E H. Heywood
North Shore – Rev. T. Kerr
Onehunga – Rev. A, G. Purchas
Otahuhu – Rev. F. Gould
Hauraki – Rev. T. Lanfear
Taupiri – Rev. B, Y. Ashwell
Waimate – Ven. H. Williams, Rev. T. S. Grace
Kaitaia – Rev. J, Matthews
Mongonui – Rev. J. Duffus
Oruru – -Rev. C B. Dun
Waiapu – Bishop W. Williams
Tauranga – Archdeacon A. N. Brown, and Rev. C Baker
Tarawera – Rev. S. M. Spencer
Turanga – Archdeacon W. L. Williams, and Rev. E. B. Clark

ROMAN CATHOLIC.

PLACES OF WORSHIP – St Patrick's, Wyndham street; St John the Baptist, Parnell road; Sisters of Mercy Conventual Chapel, Mount St Mary; St Francis of Sales, Symonds street; St Mary's, Freeman's Bay.

Auckland – Right Rev J. B. Pompallier, D. D., Bishop of Auckland; Very Rev J. McDonald, Vicar-General; Rev W. McDonald, Private Secretary; Revs A. Pompallier, P. Sarda.

North Shore – Rev H. D'Akermann
Otahuhu – Rev M. D. O'Hara
Onehunga – Rev J. Paul
Parnell – Revs D. Galosi, N. Jourdan
Howick – Rev H. J. Fynes
Tauranga – Rev J. Hoyne
Rangiawhia – Rev L. Vinay
Rotorua – Rev F. Roibieux
Waiheke – Rev S. Hallum
Whakatane – Rev J. Grange
Mangakaia – Rev P. Bucas.
Te Awamutu – Rev S. Parsly
Wangarei – Rev J. McEntegart
Coromandel – Rev B. Fitzpatrick
Bay of Islands – Revs O. Barsanti, J. Gregori, S. Passinetti
Hokianga – Rev F De Monte

PRESBYTERIAN CHURCH.

PLACES OF WORSHIP – Alton road, Wellington street.
Auckland – St. Andrew's, Rev D. Bruce; services at 11 a. m. and 6. 30 p. m.
Auckland St. James's, Rev James Hill; services at 11 a. m. and 6-30 p. m.
Auckland St. David's, Rev J. Wallis, M. D.
Newmarket – St. Luke's, Rev A. W. Sinclair

Onehunga – Rev G. Brown Wade – Rev J. Wallace
Otahuhu – Rev John Macky Waipu – Rev N. McLeod
Papakura – Rev T. Norrie
Mangapai – Rev J. Gorrie

WESLEYAN METHODIST SOCIETY.

PLACES OF WORSHIP – High street, Pitt street, Grafton road, Parnell.

Auckland – Revs – Buller, J. Warren, J. Hobbs, H. H. Lawry, W, Morley
Onehunga – Rev J. Wallis, J. S. Rishworth
Otahuhu – Rev G. Buttle

INDEPENDENTS.

Auckland – Albert street, Rev – Wilson; services at 11 a. m. and 6. 30 p. m.
Auckland High street, Rev A. McDonald; services at 11 a. m. and 6. 30 p. m.
Newton – Karangahape road, Rev T. Booker; services at 11 a. m. and 6-30 p. m.
Parnell – Rev S. Edger
Onehunga – Rev R, Laishley
Remuera – Rev J. F. Mandeno

PRIMITIVE METHODISTS.

Auckland – Edwardes street, Rev W. Colley; services at 11 a. m. and 6 p. m.

BAPTISTS.

Auckland – Wellesley street, Rev P. H. Cornford; services at 11 a. m. and 6-30 p. m.

HEBREWS.

Auckland – Emily place, Rev L. B. Elkin; services on Fridays at sundown; Saturdays at 9 a. m. and 3 p. m.

BANKS.

Union Bank of Australia, – Auckland Manager, A. Kerr; Accountant, J. Howard; Teller, A. Grut. Discount days, Tuesday and Friday.

Bank of New Zealand – Head Office, Auckland; Inspector, D. L Murdoch; General Manager, A. Kennedy; Accountant, T. M. Stewart; Sub-Accountant, G. S. Kissling. Discount days, Tuesday and Friday,

Bank of New South Wales – Head Office in New Zealand, Auckland; Inspector for New Zealand, I. 0. Gilchrist; Auckland Manager, J. Woodhouse; Accountant, J. Stirling; Teller, G. Gillmer. Discount days, Tuesday and Friday.

Bank of Australasia, Shortland Crescent – Manager, G. Matson; Accountant, A. R. Webb. Discount days, Monday and Thursday.

Bank of Auckland – Manager, C F. Johns; Acting Accountant, W. Flood; Teller, Edward Hammond. Discount days, Wednesday and Friday.

Auckland Savings' Bank, Queen street – President, Sir G. Grey; Vice-President, D. Graham; Accountant, J. Coombe.

BANK HOLIDAYS.

1st January, New Year's Day; 29th January, Anniversary of the Colony; 17th March, St. Patrick's Day; 19th April, Good Friday; 22nd April, Easter Monday; 24th April, St. George's Day; 24th May, Queen Victoria's Birthday; 9th November, Prince of Wales' Birthday; 30th November, St. Andrew's Day; 25th December, Christmas Day; 26th December, Boxing Day.

SOCIETIES, ASSOCIATIONS, &c

New Zealand Steam Navigation Company (Limited) – Agents, Combes and Daldy, Queen street.

Panama, New Zealand and Australian Royal Mail Company (Limited) – Agent, H M Jervis, Queen street.

Chamber of Commerce, Fort street – Chairman, J, A. Gilfillan; Treasurer, D. Nathan; Secretary, I. W. Harrop. Meet third Thursday in each month.

Onehunga Land Society – Treasurer, H Taylor; Secretary, J D Jackson.

Museum, Symonds street – Open on Wednesdays and Saturdays from 10 to 4.

Gas Company (Limited) – Chairman, F Whitaker; Manager, J N Wark; Collector, E Westmoreland.

Odd Fellows' Special Settlement Company – Secretary, J Derrom, Victoria street.

OFFICIAL DIRECTORY.

Board of Education – Secretary, H Taylor; Chairman and Inspector of Schools, Rev J Macky. Members – G P Pierce, E J Cox, Rev R Hobbs, T Macfarlane, P Darby, W Mahony.

Catholic Institute, Wellington street – Secretary, W Shanaghan; Librarian, A Oliver; Treasurer, J Callnan.

Ladies' Benevolent Society – President, Mrs Bennett; Vice-President, Mrs S H Smith; Treasurer, Miss Sinclair; Secretary, Mrs Philson.

Wellington street Presbyterian Literary Association – President, Rev J Hill; Treasurer, A Stewart; Secretary, W Gorrie.

British and Foreign Bible Society – Secretary, Rev T Buddle; Agent, J Edson.

Law Society – President, F Whitaker; Treasurer, S Jackson; Secretary, J Cunningham.

Hibernian Benevolent Society – Patron, John Williamson; Trustee, David Sheehan; Treasurer, M Leahy; Steward, T Duan; Secretary, E Hynes; Society Doctor, Dr Wright.

Acclimatisation Society – Patron, Sir G Grey; President, D Graham; Treasurer, G B Owen.

Surveyors' Association – President, Major Heaphy; Vice-President, J Gwynneth; Board of Examiners, H L Skeet, J Breen, J L Tole, J Stewart, D H Lusk; Treasurer, D Cole; Secretary, A Randall.

New Zealand Agricultural Society – President, – – - ; Secretary, E B Carter; Treasurer, W T Bassett

Papakura Agricultural Society – President, W Hay; Secretary, T King.

Mechanics' Institute (with library and reading rooms), High street – Treasurer, D Mackie; Secretary, J Sargent.

Young Men's Christian Association – President, Dr Bennett; Secretary, J L Cox.

Tonic Sol-Fa Vocal Society – Conductor, H French; Secretary, S H Smith; Treasurer, G Holdship.

Rechabite Benefit Society – Secretary, 0 Lewis.

Odd Fellows (Manchester Unity) Land Association – President, J Seabrook; Secretary, W Lepine.

Auckland City Mission and Children's Home – President, J Williamson; Manager, B Cunningham; Treasurer. S Rout; Secretary, E J Utting.

Orphan Home for Children of all Denominations – Secretary, Ven J F Lloyd.

Lloyd's Agents – Auckland, J Watson Bain; Bay of Islands, J Busby.

United States Consuls – Auckland, J Watson Bain; Bay of Islands, G W Leavenworth; Mongonui, C W Drury.

Hawiian Consul – J Watson Bain.

Hamburg Consul – E L Bucholz.

Belgian Consul – C W de Witte; Consular Agent at Auckland, E L Bucholz.

Danish Consul – E L Bucholz.

Northern Association – Chairman, P Dignan; Treasurer, W Swanson; Secretary, R Kidd.

Auckland Athenaeum – President, H H Lusk; Treasurer, Jerome Cadman; Secretary, C Lysnar.

Permanent Building and Investment Society – Trustees, W C Wilson, F L Prime, S H Smith; President, H Ashton; Solicitor, E J Cox; Secretary, A Boardman.

Land Society, No 6 – President, E J Cox; Vice-President, O Smallfield; Treasurer, W Rattray; Secretary, J Batger.

Land Society, No 7 – President, CF Fischer; Vice-President, R Ridings; Treasurer, W Rattary; Secretary, J Batger.

Great Barrier Land, Harbour, and Mining Company (Limited) – Secretary and Manager, A J Allom; Agent in Auckland, A Boardman.

Horticultural Society – President, T Macfarlane; Secretary, Osmund Lewis.

Board of Management of Public Domain – Secretary, E Hill.

United Cricket Club – Treasurer, T Hall; Secretary, J Russell.

Eldon Cricket Club – Treasurer, J Sheehan; Secretary, J H Wilkins.

Hebrew Educational Institute – President, C Davis; Treasurer, D Nathan; Secretary, B Emanuel.

POSTAL DIRECTORY.

POSTAL DIRECTORY.

POST OFFICES AND POSTMASTERS IN THE PROVINCE OF AUCKLAND.

Ahipara, J Reid
Ararapu, W Bonar
Alexandra, J D Hill
Aririmu, J R Nicholson
Awitu,
Central Mahurangi, M W Munro
Coalmines (Waikato),
Cambridge, S Newell
Driving Creek (Coromandel), T G Woollams
Drury, S A Middlemas
Helensville, J McLeod
Henderson's Mill, J Bishop
Hokianga, J S Clendon
Howick, J W White
Hamilton, D Petty
Kaitaia, W G Puckey
Kapanga, F Woollams
Kaukapakapa, A Bonar
Kiri Kiri, R Kemp
Kawau, A T Harris
Lucas' Creek,
Mahurangi Heads, G Darroch
Mahurangi, J A Brown
Maketu, J J Piercy
Mangawai, R Seymour
Mangonui, S P Brown
Mangapai, W Harrison
Matakana, F Day
Mauku, J Crisp
Mangakaramea, B Ormandy
Mercer (Point Russell), J T Sellers
Mangawhare, M Marriner
Muddy Creek, J Jones
Maungaturoto, W Rowsell
Matakohe, R Smith
Newton, E Brophy
Newmarket, John Angus
North Shore, 0 Mays
Newcastle, P Lempriere
Onehunga, A Christy
Orewa, Isaac R Cooper
Otahuhu, J Hall
Opotiki, W McKenna
Panmure, J Cleary
Paparoa, C Hook
Papakura, R Willis
Port Albert, H Marcroft
Port Fitzroy, A J Allom
Port Waikato, R 0 Stewart
Papatoitoi, M Cahill
Pakiri, C Dyer
Pokeno, J S Fry
Raglan, G Vause
Russell, G M Mitford
St. John's College, J Bates
Takapuna,
Tauranga, E G Norris
Te Arai, J J Bowmar
Te Rore,
Turanga, J G Steddy
Te Awamutu, W G Forth
Wade, H Stoney
Wairoa, A. Bremner
Waiuku, J Ritchie
Waitemata Mills, J Lamb
Waiwera, J Anderson
Waimate, J T Bedggood
Waipu, K Morrison
Wangaroa, W Spickman
Whau Bridge, L H Holloway
Wangarei, E Cafler
Wangarei Heads, H R Aubrey
Whitianga (Mercury Bay), J M McDonald
Wakahara, C Heath
Whata Whata, J P Eakins

RATES OF POSTAGE TO COMMENCE ON JANUARY 1, 1867.

TOWN LETTERS.

Posted at any Post Office within the Colony for delivery at or from any such Post Office: –

Not exceeding half an ounce... ... ... ... ... 1d.
Exceeding half an ounce but not exceeding one ounce... ... 2d.
For every ounce or fraction of an ounce over one ounce... ... 2d.

COUNTRY LETTERS.

Posted at any Post Office in the Colony for delivery at or from any other Post Office within the same Province: –

Not exceeding half an ounce... ... ... ... ... 2d.
Exceeding half an ounce but not exceeding one ounce... ... 4d.
For every ounce or fraction of an ounce over one ounce... ... 4d.

POSTAL DIRECTORY.

INTER-PROVINCIAL LETTERS.

Posted at any Post Office within the Colony for delivery at or from any Post Office in any other Province within the Colony: –

Not exceeding half an ounce... ... ... ... ... 3d.
Exceeding half an ounce but not exceeding one ounce... 6d.
For every ounce or fraction of an ounce over one ounce... .... 6d.

TO THE UNITED KINGDOM.

Via Southampton or by direct ship: –
Not exceeding half an ounce............ 6d
Exceeding half an ounce and not exceeding one ounce............ 1s
Increasing one shilling for every additional ounce or fraction.

Via Marseilles: – -
Not exceeding half an ounce... ... ... ... ... 10d.
Exceeding half an ounce and not exceeding one ounce... ... 1s. 8d.
Increasing one shilling and eightpence for every additional ounce or fraction.

Via Panama: –
The United Kingdom, and the Continent of Europe via the United Kingdom –
Letters, Book Packets, and Registration Fees to be charged the same rates as those in force when transmitted by the route via Suez and Southampton.

TO AUSTRALIAN AND BRITISH COLONIES.

Not exceeding half an ounce... ... ... ... ... 6d.
Exceeding half an ounce and not exceeding one ounce... ... 1s.
Exceeding one ounce and not exceeding two ounces... ... 2s.
Increasing one shilling for every additional ounce or fraction, except to France and Algeria and Foreign Countries through France, where special rates are payable.
Letters to all those countries may be registered.

British West Indies, via Panama: –
Not exceeding half an ounce........ ... .... 6d.
Not exceeding one ounce......... ....... Is.
For every additional ounce or fraction of an ounce ... ... Is.

CONTINENT OF EUROPE, VIA TRIESTE.

Not exceeding half an ounce...1s
Exceeding half an ounce and not exceeding one ounce...... 2s
Exceeding one ounce and not exceeding two ounces........... 4s
Increasing two shillings for every additional ounce or fraction.

FRANCE, VIA PANAMA.

Not exceeding quarter of an ounce... ... ... ... 10d.
Exceeding quarter of an ounce and not exceeding half an ounce.... 1s. 2d.
Exceeding half an ounce, not exceeding three-quarters of an ounce... 2s. . 0d.
Exceeding three-quarters of an ounce and not exceeding one ounce... 2s. 4d.
And so on increasing at the rate of one shilling colonial postage for every additional ounce; and fourpence foreign postage for every additional quarter of an ounce or fraction of quarter of an ounce.

TO CANADA.

Via Southampton: –
Not exceeding half an ounce... 11d
Exceeding half an ounce and not exceeding one ounce... 1s 10d
Increasing one shilling and tenpence for every ounce or fraction.

British America, via Panama: –
Not exceeding half an ounce... 1s
Not exceeding one ounce... 2s
For every additional ounce or fraction of an ounce ... 2s

TO UNITED STATES OF AMERICA.

Via Southampton: –
Not exceeding half an ounce... ... ... ... ... 1s. 2d.
Exceeding half an ounce and not exceeding one ounce... ... 2s. 4d.

Via Panama, to United States, Central America, South America, Foreign West Indies, Madeira, Cape de Verde Islands, Canary Islands: –
Not exceeding half an ounce... ... ... ... ... 1s.
Exceeding half an ounce and not exceeding one ounce... ... 2s.
For every additional ounce or fraction of an ounce... ... 2s.

TO CHINA, &c

Letters to Hong Kong, Penang, Singapore, any part of China or Japan, the Phillipine Islands, Java, Sumatra, Borneo, Labuan, the Moluccas, and Siam, are chargeable as follows: –

Not exceeding half an ounce... ... ... ... ... 1s.
Exceeding half an ounce and not exceeding one ounce... ... 2s.
Increasing two shillings for every additional ounce or fraction.

The rates of postage are so various that a regular tabulated statement would be required to shew them; and in doubtful cases it is better to enquire for information at the Post Office, as in some cases postage cannot be prepaid beyond Panama.

REGISTERED LETTERS.

Registration Fee (without the Colony) ... ... ... 1s.
Registration Fee (within the Colony)... ... ... ... 6d.
In addition to the ordinary postage chargeable on any letter – except in special cases.

To France, via Panama – 1s. under quarter of an ounce, and 4d. for every quarter of an ounce in addition.

BOOK PACKETS.

For the United Kingdom, via Marseilles: –
Not exceeding four ounces, 8d.; above four ounces and not exceeding eightounces, 1s. 4d.; above eight ounces and not exceeding one pound, 2s. 8d.; above one pound and not exceeding one pound and a half, 4s; above one pound and a half and not exceeding two pounds, 5s. 4d.; adding one shilling and fourpence foreach additional half pound or fraction up to three pounds.

For British West Indies, British America, Madeira, Cape de Verde Islands, Canary Islands, via Panama: –

Not exceeding four ounces, 6d.; not exceeding eight ounces, 1s. ; and for every additional eight ounces or fraction of eight ounces, 1s.

For France, via Panama: –

Not exceeding four ounces, 7d.; not exceeding eight ounces, 1s. 2d.; and for every additional eight ounces or fraction of eight ounces, 1s. 2d.

NEWSPAPERS.

On all newspapers posted within the colony for transmission via Panama or Marseilles .. 3d.

On all other newspapers posted within the colony a charge of one penny each; together with an approximate charge equal to the actual amount paid by the Government to any other Government or to any Company for their transmission, which additional charge shall be fixed by Order in Council, published in the New Zealand Gazette.

BOOK PACKETS AND SAMPLES OF MERCHANDISE.

To any part of the Colony, the Australian Colonies, or the United Kingdom, via Southampton: –
Not exceeding four ounces... ... ... ... ... 4d.
Exceeding four ounces and not exceeding eight ounces... ... 8d.
Exceeding eight ounces and not exceeding sixteen ounces ... 1s. 4d.
Increasing eightpence for every additional half-pound or fraction. Newspapers must be posted in single numbers. Packages of more than one number shall be treated as Book Packets.

POSTAL DIRECTORY, &c

REGULATIONS.

All letters, packets, and newspapers, if liable to postage in New Zealand, must be prepaid.

Letters, Newspapers, and Packets, will be re-directed from one Post Office to another on the written instructions of the person addressed, but on re-direction are chargeable with a new and distinct rate of postage to be paid on delivery.

Any person sending, as exempt from postage, letters not liable to exemption, or enclosing a communication in the nature of a letter in any Newspaper or Book Packet, is liable to a penalty of £20.

No Packet will be received, nor will any Postmaster be required to receive any Letter, if it exceed two feet in length, one foot in width or depth, or three pounds in weight.

Every Book Packet shall be sent open at the ends or sides, and no enclosure, sealed or otherwise closed against inspection, sent in or with such Packet, nor anything printed or written in the nature of a Letter.

A Book Packet may contain any number of separate books, maps, prints, photographs, and any quantity. of paper, - vellum, parchment, either printed, written on, or plain, with the binding, covering, or mounting attached or belonging to such book, print, map, or photograph, and all things legitimately appertaining to or necessary for the transmission of any enclosed literary or artistic matter, but exclusive of glass in any form. The name and address of the sender may appear on the cover.

MONEY ORDERS.

Money Orders may be obtained at Auckland, Onehunga, Otahuhu, Wangarei, Russell, Raglan, Mongonui, Port Waikato, New Plymouth, Napier, Wellington, Wanganui, Nelson, Collingwood, Picton, Blenheim, Christchurch, Lyttelton, Kaiapoi, Timaru, Greymouth, Hokitika, Akaroa, Ashburton, Dunedin, Waikouaiti, Clyde, Oamaru, Arrow River, Waitahuna, Tuapeka, Queenstown, Tokomairiro, Port Chalmers, Balclutha, Invercargill, Riverton, Campbelltown.

And in the following Australian Colonies: – New South Wales, Queensland, Victoria, South Australia, Western Australia.

The charge on Money Orders is: –

The United Kingdom, not exceeding £2.. 1s.; £5.. 2s. 6d.; £7.. 3s. 6d.; £10.. 5s.

The Australian Colonies, not exceeding £5... 1s.; £10.. 2s.

New Zealand, not exceeding £5.. 6d.; £10.. 1s.

For late letters an additional fee of one shilling, over and above the ordinary postage rate, to be paid in postage stamps, affixed to the letter.

REVISED CUSTOMS TARIFF.

REVISED CUSTOMS TARIFF.

NAMES OF ARTICLES.

RATES OF DUTY

&pound s. d.

Ale, porter, beer of all sorts, cider or perry, in bulk, per gallon

0 1 0

Ale, porter, beer of all sorts, cider, and perry, in bottle, per gallon...

0 1 3

Almonds, in shell, per lb

0 0 1

Almonds, shelled, per lb

0 0 3

Ammunition, sporting powder, per lb

0 0 6

Ammunition, blasting powder, per lb

0 0 1

Apparel, not otherwise described, per cubic foot

0 5 0

Apples, dried, per lb

0 0 1

Apothecary’s wares, not otherwise described, per cubic foot

0 3 0

Arms, firearms, each

0 5 0

Axles, axle arms, and boxes, per cwt

0 2 0

Arrowroot, in bulk, per lb

0 0 0.1/2

Arrowroot, in bottles, jars, or tins, per cubic foot ...

0 2 6

Arsenic, per cwt

0 4 0

Bacon and hams, per lb

0 0 1

Bagging, bags, sacks, and woolpacks, empty, per cubic foot

0 1 6

Baskets and wickerware, per cubic foot

0 0 6

Baking powder, per cubic foot ...

0 10

Beef, salted, per cwt

0 2 0

Bellows, per cubic foot

0 1 0

Bicarbonate and carbonates of soda, per cwt

0 2 0

Biscuits, plain and unsweetened, per cwt

0 3 0

Biscuits, fancy, per cubic foot

0 3 0

Bitters, per gallon

0 12 0

Blacking, per cubic foot

0 10

Black lead, per cubic foot

0 1 0

Blankets and rugs, per cubic foot ...
0 3 0

Bonnets and hats, trimmed, per cubic foot

0 5 0

Bonnets and hats, untrimmed, per cubic foot

0 3 0

Boots, shoes, slippers, and goloshes, per cubic foot...

0 5 0

Boots, men’s common watertight and lace-up and diggers’ long, per cubic foot

0 3 0

Boot and shoe vamps and uppers, per cubic foot

0 5 0

Brass and brass manufactures, per cwt

0 4 0

Brush ware and brooms, per cubic foot

0 1 0

Buckets, of wood, per dozen

0 2 0

Buckets and tubs, of iron, per cwt

0 4 0

Butter, per lb

0 0 1

Candied peel, per lb

0 0 3

Candles, tallow, per lb

0 0 0.1/2

Candles, other than tallow,per lb ...

0 0 1

Capers, per cubic foot

0 2 6

Caps, apparel, per cubic foot ... ...

0 3 0

Caps, percussion, per thousand

0 10

Cards, playing, per pack

0 0 6

Carpet bags, per cubic foot

0 3 0

Carpets, woollen, per cubic foot

0 2 0

Carpets, hemp, coir, or jute, per cubic foot

0 10

Carraway seeds, per cubic foot

0 2 6

Carriages, carts, drays, and waggons, ad valorem ...

5 per cent.

Carriage and cart wheels, per pair

0 5 0

Catsup, per cubic foot

0 2 6

Cement and plaster of Paris, per barrel

0 1 0

AUCKLAND DIRECTORY, 1866-7.

REVISED CUSTOMS TARIFF – continued.

&pound;..s..d.

Chains, except gold and silver, 3/8 ths of an inch diameter and under, per cwt

0 2 0

Cheese, per lb

0 0 1

Chicory, per lb

0 0 3

China, Porcelain, and Parian ware, per cubic foot ...

0 1 0

Chocolate, per lb

0 0 3

Chutney, per cubic foot

0 2 6

Cigars, per lb

0 5 0

Cocoa, per lb

0 0 3

Coffee, per lb ... ...

0 0 3

Coffee, essence of, per cubic foot

0 2 6

Collars and cuffs, of paper, per cubic foot

0 5 0

Combs, per cubic foot

0 1 0

Confectionery, per cubic foot ... ... ...

0 5 0

Copper manufactures, not otherwise described, per cwt

0 4 0

Copying presses, per cwt

0 4 0

Cordage, three inches in circumference and under, per cwt

0 3 0

Cordials, per gallon

0 12 0

Clocks and watches, every £100 value

10 0 0

Cotton manufactures, not otherwise described, and all articles made of cotton mixed with any other material, per cubic foot

0 5 0

Cotton counterpanes, per cubic foot...

0 3 0

Cream of Tartar, per lb

0 0 1

Curry powder and paste, per cubic foot

0 2 6

Cutlery, per cwt

0 4 0

Doors, of wood, each

0 10

Drapery, not otherwise described, per cubic foot

0 5 0

Drugs, Druggists’ sundries, not otherwise described, per cubic foot...

0 3 0

Earthenware, per cubic foot

0 0 3

Engravings, prints, drawings, paintings and pictures, per cubic foot

0 1 0

Essences, flavouring, per cubic foot

0 2 6

Fish, dried, pickled, or salted, per cwt

0 2 0

Fish, potted and preserved, per cubic foot

0 2 6

Fish, paste, per cubic foot

0 2 6

Floorcloth, per cubic foot

0 1 0

Forfar sheeting, unbleached, per cubic foot

0 3 0

Fruits, bottled or preserved in Syrup, per cubic foot

0 2 6

Fruits, dried, per lb

0 0 1

Furniture and cabinetware, of wood, per cubic foot

0 0 6

Furs, per cubic foot ... ....

0 5 0

Gates, of iron, per cwt

0 4 0

Gelatine, per cubic foot

0 2 6

Glass, crown and sheet, per 100 feet superficial

0 1 0

Glass, plate, per cubic foot

0 1 0

Glass lamp globes and chimneys, per cubic foot

0 0 6

Glassware, per cubic foot

0 1 0

Glue, per cwt

0 2 0

Groats, prepared, per cubic foot

0 1 0

Grindery, per cubic foot

0 1 0

Gutta percha manufactures, not being apparel, per cubic foot

0 10

Hardware, per cwt

0 4 0

Haberdashery, per cubic foot

0 5 0

Hair seating, per cubic foot

0 1 0

Hams, per lb

0 0 1

Harness, per cubic foot

0 2 0

Hats, per cubic foot

0 3 0

Holloware, per cwt

0 4 0

Hops, per lb

0 0 1

Horse shoes, per cwt

0 10

Hosiery, per cubic foot

0 5 0

REVISED CUSTOMS TARIFF continued.

&pound;..s..d.

Ink, writing, per cubic foot

0 1 0

Iron fencing wire, staples and standards, straining posts and apparatus, per cwt

0 1 0

Iron gates and gate posts, per cwt

0 4 0

Iron galvanised sheets, tiles, ridging, spouting, rivets, washers, screw nails, and wire netting, per cwt

0 1 0

Ironmongery, per cwt

0 4 0

Isinglass, per cubic foot

0 2 6

Jams, jellies, and marmalade, per cubic foot

0 2 6

Japanned and lacquered metalware, per cwt

0 4 0

Jewellery, every £100 value

10 0 0

Lamps, lanterns, and lamp wick, per cubic foot

0 1 0

Lasts and wooden pegs, per cubic foot

0 1 0

Lead, sheet, pig, and piping, per cwt

0 1 0

Lead manufactures, not otherwise described, per cwt

0 4 0

Leather, sole, per lb ... ... ...

0 0 0 1/2

Leather, other kinds, per lb

0 0 1

Leather bags, per cubic foot

0 5 0

Leather leggings, per cubic foot

0 5 0

Leather manufactures, not otherwise described, per cubic foot

0 1 0

Linen manufactures, not otherwise described, and all articles made of linen mixed with any other materials, per cubic foot

0 5 0

Liqueurs, per gallon

0 12 0

Liquorice, per cubic foot

0 2 6

Looking glasses, per cubic foot

0 1 0

Maccaroni, per cubic foot

0 2 6

Maizena and corn flour, per cubic foot

0 1 0

Malt, per bushel

0 0 6

Mantel-pieces, per cubic foot

0 1 0

Marbles (toys), per cubic foot

0 1 0

Matches and wax vestas, per cubic foot

0 1 0

Mats (door mats), per cubic foot ...

0 1 0

Matting of cocoa fibre and other kinds, per cubic foot

0 0 6

Meats, potted and preserved, per cubic foot

0 2 6

Millinery, not otherwise described, per cubic foot ...

0 5 0

Musical instruments, per cubic foot...

0 1 0

Mustard, per cubic foot

0 2 6

Nails, of iron, per cwt
0 1 0

Nuts of all kinds except cocoa nuts, per lb

0 0 1

Oil, vegetable, in bulk, per gallon ...

0 0 6

Oil, vegetable, in bottle, per cubic foot

0 2 6

Oil, mineral, per gallon

0 0 6

Oil, in bottle, per cubic feet

0 2 6

Oil, perfumed, per cubic feet

0 2 6

Oil, not otherwise described, per gallon ...

0 0 6

Olives, per cubic foot

0 2 6

Opium, per lb

1 0 0

Oysters, preserved, per cubic foot

0 2 6

Paints and colors, per cwt

0 2 0

Paper, writing, per cubic foot

0 1 0

Paper, wrapping and bags, per cubic foot

0 1 0

Paperhangings, per cubic foot

0 1 0

Papier mache ware, per cubic foot ...

0 1 0

Pearl barley, per cwt

0 1 0

Peas, split, per cwt

0 1 0

Pepper and pimento, unground, per lb

0 0 1

Pepper, Cayenne per cubic foot

0 2 6

Perambulators, per cubic foot

0 0 6

Percussion caps, per thousand
0 1 0

Perfumery-, not otherwise described, per cubic foot ...

0 2 6

REVISED CUSTOMS TARIFF – continued.

&pound;..s..d.

Pickles, per cubic foot

0 2 6

Picture frames, per cubic foot

0 1 0

Pipes, tobacco, per cubic foot

0 2 0

Pitch, per barrel ... ...

0 1 0

Plate, gold and silver, for every £100 value

10 0 0

Plated ware, per lb

0 0 3

Pork, salted, per cwt

0 2 0

Portmanteaus, per cubic foot

0 1 0

Raspberry vinegar, per cubic foot

0 2 6

Rice, per cwt

0 2 0

Rice, ground, per cubic foot

0 2 6

Resin, per cwt

0 2 0

Rugs, woollen, cotton, and opossum, per cubic foot...

0 3 0

Saddlery, per cubic foot

0 2 0

Sad irons, per cwt

0 1 0

Safes, iron, per cwt

0 4 0

Sago, in bulk, per cwt ... ... ...

0 2 0

Sago, in bottles or cannister, per cubic foot

0 2 6

Saltpetre, per cwt

0 2 0

Sauces, per cubic foot

0 2 6

Sashes, wiudow, per pair

0 1 0

Scrim cloth, per cubic foot

0 10

Shirts, Navy and serge, per cubic foot

0 3 0

Shirts, white, regatta, and Crimean, per cubic foot...

0 5 0

Shot, per cwt

0 10 0

Silk manufactures, per cubic foot ...

0 5 0

Snuff, per lb

0 5 0

Soap, common, per cwt

0 2 6

Soap, scented and fancy, per cubic foot

0 2 6

Soap powder, washing powder, per cubic foot

0 0 6

Soda crystals, per cwt

0 1 0

Spices – cassia, cinnamon, cloves, ginger, mace, nutmegs, mixed and ground spices, per lb

0 0 3

Spirits and strong waters of any kind, sweetened or otherwise, of any strength, not exceeding proof by Sykes’ hydrometer, and so on in proportion for any greater strength than the strength of proof, per gallon

0 12 0

Spirits of tar and turpentine, per gallon

0 0 6

Starch and blue, per cwt ...

0 2 0

Stationery and account books, per cubic foot

0 1 0

Steel, per cwt

0 1 0

Sugar, treacle and molasses, per lb ...

0 0 1

Sulphur, per cwt ...

0 1 0

Swords, each

0 5 0

Syrups, per cubic foot

0 2 6

Tacks, per cwt

0 4 0

Tapioca, in bulk, per cwt ... ... - = -

0 2 0

Tapioca, in bottles, jars or tins, per cubic foot

0 2 6

Tar, per barrel

0 10

Tartaric acid, per lb

0 0 1

Tea, per lb

0 0 6

Tinware, per cwt

0 4 0

Timber, sawn, per 100 feet superficial

0 1 0

Timber, shingles and laths, per 1000

0 1 0

Timber, palings, per 100

0 10

Timber, posts, per 100

0 4 0

Timber, rails, per 100

0 2 0

Tobacco for sheepwash, subject to its being rendered unfit for human consumption, and to such regulations as the Commissioner of Customs shall from time to time prescribe in that behalf, per lb

0 0 3

REVISED CUSTOMS TARIFF – continued.

£...s..d.

Tobacco, per lb

0 2 6

Tools, carpenters’and others, not otherwise described, per cwt

0 4 0

Toys and fancy goods, not otherwise described, per cubic foot

0 1 0

Trowsers, moleskin and cord, per cubic foot

0 3 0

Twine, per cwt

0 2 0

Tubs, of wood, per nest

0 2 0

Turpentine, per gallon

0 0 6

Umbrellas and parasols, per cubic foot

0 5 0

Varnish, per gallon

0 0 6

Vermicelli, per cubic foot

0 2 6

Vinegar, per gallon

0 0 6

Weighing machines, per cwt

0 4 0

Whips and walking sticks, per cubic foot

0 1 0

Whiting and chalk, per cwt

0 1 0

Wine, containing less than 25 per cent, of alcohol of a specific gravity of .825 at the temperature of Fahrenheit’s thermometer, the gallon, or for six reputed quart bottles, or twelve reputed pint bottles, per gallon

0 4 0

Woollen manufactures, not otherwise enumerated, and all articles made of wool mixed with any other materials, per cubic foot...

0 5 0

Zinc sheets, tiles, ridging, guttering, piping, and roll, per cwt

0 1 0

Zinc manufactures, not otherwise described, per cwt

0 4 0

TABLE OF EXEMPTIONS.

Anchors, anvils.

Blacksmiths' bellows, bottles of all kinds (empty).

Cabin furniture and effects, which have been in use, and not imported for sale; chain cables and shackles over fths of an inch diameter, churns, cotton waste, copper and composition rod, bolts, sheathing, and nails; corn sieves and riddles, crab winches, cranes, capstans, and windlasses.

Drainage pipes and tiles.

Felt for sheathing, filters, fire engines and hose, fish oil in bulk, forges.

Gas pipes and machinery, and all material which may be especially imported for the construction of Gas Works.

Iron, bar, rod, hoop, iron bridges, and all material which may be specially imported for the construction of bridges, wharves, jetties, or patent slips, iron lamp posts, iron pig, iron tanks, iron plates, rivets, bolts, nuts, screws and castings for ships, iron weighbridges for carts.

Machinery for agricultural purposes; machinery for boring, brick and tile making, planing, punching, sawing, shearing, turning, and quartz-crushing; machinery for mills and looms; machinery for steam vessels; machinery for wool Tmd hay pressing, machine saws, maps and charts.

Organs, harmoniums, bells and furniture, specially imported for Places of Public Worship.

Passengers' baggage, printing presses, type, and materials; printing ink, printed books, papers, and music; ploughs and harrows; pumps and other apparatus for raising water.

Railway plant, and all materials which may be specially imported for the construction of railways and tramways; rope above three inches in circumference.

Sail cloth, sewing machines, ships’ blocks, ship chandlery not otherwise described, school books, slates and apparatus, soda ash and caustic soda, soda water machines, steam engines and parts of steam engines.

Tarpaulins.

Water pipes, not otherwise described, and all material which may be specially imported for the purpose of constructing Water Works; and all other articles not otherwise described.

STAMP DUTIES ACT [and miscellaneous].

STAMP DUTIES ACT,

SCHEDULE I. – CONTAINING THE DUTIES ON DEEDS AND OTHER INSTRUMENTS RELATING TO TRANSACTIONS BETWEEN LIVING PERSONS.

£ s. d.

Agreement or any minute or memorandum of an agreement under hand only, where the matter thereof shall be of the value of £20 or upwards; whether the same shall only be evidence of a contract or obligatory on the parties from its being a written instrument, together with every schedule receipt or other matter put or endorsed thereon or annexed thereto ..... 0 1 0

Provided always, that where divers letters shall be offered in evidence to prove any agreement between the parties who shall have written such letters, it shall be sufficient if any of such letters shall be stamped with a duty of two shillings and sixpence.

BILLS OF EXCHANGE –
Inland bill of exchange draft or order for the payment to the bearer or to order at any time otherwise than on demand of any sum of money not exceeding £50 ....... 0 1 0

Ditto, not exceeding £100 ...... 0 2 0

And where the sum shall exceed £100 then for every £50 and also for any fractional part of £50 ..... 0 1 9

Foreign bill of exchange drawn in but payable out of the colony of New Zealand –

If drawn singly or otherwise than in a set of two or more 1

If drawn in sets of two, then for every bill of each set where the sum payable shall not exceed £50 ..... 0 0 6

And where it shall exceed £50 and not exceed £100 ... 0 1 0

And where the same shall exceed £100 then for every £50 and also any fractional part of £50 ..... 0 0 6

If drawn in sets of three or more, for every bill of each set where the sum payable thereby shall not exceed £50 .... 0 0 4

And where it shall exceed £50 and not exceed £100 ... 0 0 8

And where the same shall exceed £100, then for every £50, and also any fractional part of £50 .... 0 0 4

Exemptions from the foregoing duties on bills of exchange – All debentures and Treasury bills issued by the Government of New Zealand; all drafts or orders for the payment of any sum of money to the bearer, on demand, drawn upon any banker, person, or company, are exempt from the foregoing duties, but are subject to the duty of a 1d charged upon drafts or orders.

Bill of exchange drawn out of the colony, but endorsed or negotiated within the colony, the same duties as on a bill of exchange drawn within the colony, and payable within the colony, 2

Promissory note, for the payment in any other manner than to the bearer, on demand, of any sum of money not exceeding £25 - 0 0 6

Exceeding £25, not exceeding £50 ..... 0 1 0

Promissory note, for the payment either to the bearer, on demand, or in any other manner than to the bearer, on demand, of any sum of money exceeding £50, and not exceeding £100 ... 0 2 0

Where the sum shall exceed £100, then for every £50, and fractional part of £50 ....... 0 1 0

STAMP DUTIES ACT – continued.

Exemptions from the foregoing duties on promissory notes, but not from any other duty to which the same may be liable – All promissory notes, for the payment of money on demand, issued by any Bank or Banking Company in New Zealand authorized to issue such notes, and making such returns, and paying such compositions, as is in this Act respectively mentioned.

All bills, drafts, or orders, or promissory notes, for the payment by any Bank or Banking Company of any sum of money, though not made payable to the bearer or to order, and whether delivered to the payee or not, and all writings or documents entitling any person to the payment, by any Bank or Banking Company of any sum of money, whether the person to whom payment is to be made shall be named or designated therein or not, or whether the same shall be delivered to him or not, shall respectively be deemed to be bills, drafts, or orders for the payment of money, chargeable with Stamp Duty as if the same had been made payable to bearer or to order

BILL OF LADING, or receipt in lieu thereof from the master, mate, or agent of any vessel, for any goods, merchandise, or effects, to be carried to any place beyond the boundaries of the colony – for every such bill of lading, or receipt, or copy thereof .. 0 1 0

CONVEYANCE –

Of any kind or description whatsoever, upon the sale of any property in respect of the principal or only writing, whereby the property sold shall be conveyed to or vested in the purchaser, or any other person or persons by his direction (except transfers expressly provided for by this Act) –

WWhere the purchase or consideration money therein or thereupon expressed shall not exceed £50 ..... 0 5 0

And where the same shall exceed £50, and not exceed £100 - 0 10 0

And where the same shall exceed £100, then for every £50, and any fractional part of £50 .... 0 5 0

The consideration must be truly expressed in words upon each principal deed of conveyance, and if value be given in stock, or other security, its value must in like manner be set forth in full.

When consideration is in Government or other stock or debentures, the duty is payable on the average selling price at the time of the conveyance.

Property held under different titles, sold at one entire price, must be conveyed to buyer in separate parcels, so that a distinct price may be expressed on each conveyance, to be charged with the ad. valorem duty.

Property contracted for by several persons jointly, or by one for himself and others, or wholly for others at one entire price for the whole, shall be conveyed in parcels by separate words containing statement of the share of purchase money paid for each, so as to admit of the imposition of an ad valorem Stamp Duty.

Where separate parcels are conveyed to the use of different persons in one deed, such deed shall be charged in respect of the aggregate purchase money.

In case of a sub-sale of property before a conveyance has been made, the conveyance shall then be to the sub-purchaser, with the price stated on the principal deed.

When the sub-sale is made to various individuals for different parts of the property, separate conveyances shall be made to each with the consideration expressed on the principal deed.

In cases of sub-sale, the sub-seller and purchaser deemed the seller and purchaser within the meaning of the Act.

But in case of an actual conveyance of the interest of the person immediately selling to the sub-purchaser, which shall be chargeable with ad valorem duty, any deed or conveyance made to sub-purchaser after-

STAMP DUTIES ACT. – continued.

wards by original seller shall be free of ad valorem duty, and liable only to ordinary stamp as a deed.

Where property bought of different persons is conveyed to the buyer by a single deed, the ad valorem, duty on the deed is calculated on the aggregate of the various purchase moneys.

Land sold subject to mortgage, or to any sum afterwards to be paid, duty is payable on the value of such mortgage or subsequent payment.

Exemptions from the preceding duties on conveyances: –

Any grant from the Crown under the hand of the Governor for the time being of the Colony of New Zealand, to any purchaser of Crown lands in New Zealand.

Any certificate of the title granted under the hand of the Registrar-General, pursuant to "The Land Registry Act, 1860."

DEED, or instrument of any kind whatever, not otherwise charged in this Schedule 0 10 0

Exemptions from the preceding duties on deeds or instruments not otherwise charged in this Schedule: –

Apprenticeship and Clerkship – All instruments relating to the services of apprentices, clerks, or servants.

Mortgage – All bonds and mortgages, whether affecting real or personal estate, bills of sale by way of mortgage, and all transfers, agreements, re-leases, re-conveyances, and discharges thereof.

All preferable liens under "The Wool and Oil Securities Act, 1858."

All customs bonds.

All administration bonds.

All bonds on appointment of special bailiffs.

DRAFT, or order, including cheques, or orders on bankers for the payment of any sum ot money to a payee named, or to bearer, or to order, either on demand or otherwise, not otherwise charged - 0 0 1

LEASE, or agreement for a lease, or any written document for the tenancy, or occupancy of any lands, tenements, or hereditaments, without any consideration by way of premium, the following duties in respect of the yearly rent: –

Where the yearly rent shall not exceed £50 .. 0 2 6

Where the same shall exceed £50 and not exceed £100 ... 0 5 0

Above £100 for every fractional part of £50 .. - 0 2 6

LEASE, or agreement for a lease, of any lands, tenements, or hereditaments, granted in consideration of a sum of money by way of premium, without rent or with an annual rent. 3

LEASE of any lands, tenements, or hereditaments, granted in consideration of a sum of money by way of premium, and also of a yearly rent amounting to £20 and upwards. 4

Exemptions from the preceding duties on leases: –

Leases granted by the Crown of any waste lands under the provisions of any Waste Lands Act, or Gold-fields Act.

MEMORANDUM of transfer under "The Land Registry Act, 1860. 5

POLICY OF INSURANCE, or other instrument whereby any insurance shall be made upon any ship or vessel, or upon any goods, merchandize, or other property on board of any ship or vessel, or upon the freight thereof, covered by a Time Policy for any period not exceeding three months ....... 0 2 6

And for ail other Marine Policies, for every sum of £100, and for every fractional part of £100 ...... 0 1 0

STAMP DUTIES ACT. – continued. £ s.. d.

PROMISSORY NOTES, payable to the bearer on demand, issued by any Bank or Banking Company, at the rate of, for every £100, of the average annual amount in circulation as certified under "The Bankers Returns Act, 1858" ...... 2 0 0

RECEIPT, or discharge given for or on payment of any sum of money of the amount of £5 or upwards ..... 0 0 1

Exemptions from the preceding duties on receipts: –

Receipts given for or upon the payment of money to or for the use of, or by or on behalf of Her Majesty.

Receipts endorsed upon any instrument duly stamped under this Act acknowledging the receipt of the consideration money therein expressed.

Acknowledgment given for money deposited in any Banks to be accounted for.

Receipts for moneys paid into Land, Building, and Investment Societies.

TRANSFER, except by way of mortgage, of any run or station held under lease or license, or promise of lease or license, from the Crown, or of any interest therein, where the declared value of the said run or station, or interest, or the value thereof assessed as in this Act provided, shall not exceed £100 .... 0 10 0

And where such value shall exceed £100, then for every £100, and any fractional part of £100 ...... 0 10 0

TRANSFER of any share or shares in the stock and funds of any corpora tion, company, or society whatever in New Zealand, upon sale thereof; –

Where the purchase, or consideration money therein expressed, shall not exceed £20 ....... 0 1 0

Exceeding £20, and not exceeding £50 ... 0 2 6

Exceeding £50, and not exceeding £100 .... 0 5 0

For every additional £50, or fractional part of £50 ... 0 2 6

SCHEDULE II. – CONTAINING THE DUTIES ON PROBATES OF WILLS AND LETTERS OF ADMINISTRATION.

£ s. d.

PROBATE of a will, and letters of administration with a will annexed, where the effects, as sworn to by the executor or administrator, shall be; -,

Under the value of £100 .. 1 0 0

Above the value of £100, and under £200 .... 2 0 0

Above the value of £200, and under £300 .... 3 0 0

Above the value of £300, and under £400 ... 4 0 0

Above the value of £400, and under £500 ... 5 0 0

And above £500 ... £1 per cent.

LETTERS OF ADMINISTRATION, without a will annexed, where the effects, as sworn to by the administrator, shall be: –

Under the value of £100 ..... 1 10 0

Above the value of £100, and under £200 .... 3 0 0

Above the value of £200, and under £300 .... 4 10 0

Above the value of £300, and under £400 .... 6 0 0

Above the value of £400, and under £500 .... 7 10 0

And above £500 ..... £ 1 1/2 per cent

SCHEDULE III. – CONTAINING THE DUTIES ON LEGACIES, AND SUCCESSION TO PERSONAL ESTATE, UNDER AND TESTAMENTARY DISPOSITION, OR UPON INTESTACY.

Legacy duty to be charged on every legacy, specific or pecuniary, to the value of more than £20, given by will, out of personal estate, or charged on real property, or of money to arise from such sale or mortgage of real property.

STAMP DUTIES ACT. – continued.

Also for the clear residue descending to one or more persons after payment of debts, funeral expenses, and legacies above the value of £20 after passing of Act.

In like manner on the clear residue of money arising from mortgage or sale of real property, after deducting debts, funeral expenses and legacies as before, when the residue amounts to above £20.

Legacy or residue descending to child or descendant of child of deceased, or to father, mother, or lineal ancestor of deceased, pays one per cent, duty . .... £1 percent.

Legacy or residue devolving on brother or sister on their descendant, pays three per cent, duty ...... £3 per cent.

TO uncle or aunt, or their descendants, pays five per cent, duty ... £5 per cent.

To grand-uncle or to grand-aunt, or to their descendants, pays six per cent, duty ....... £6 per cent.

To any more distant collateral relation, pays seven per cent, duty £7 per cent.

And when it devolves upon a stranger to the blood of the deceased, it pays ten per cent, duty ..... £10 per cent.

And gifts of annuities, or other partial interests in such estates as aforesaid, are to be deemed legacies.

Legatee taking more than one legacy under the same will, together amounting to £20, pays duty, although neither legacy separately would have been liable to the duty.

But legacies and residues of estates, or effects devolving on husband or wife of the deceased, are exempt from legacy duty.

SCHEDULE IV. – DUTIES ON SUCCESSIONS TO REAL AND PERSONAL ESTATE.

Where the successor shall be the lineal issue or lineal ancestor of the predecessor, a duty upon the value of the succession at the rate of £1 per cent.

Where the successor shall be a brother or sister to a descendant of a brother or sister of the predecessor, a duty upon the value of the succession of ...... £3 per cent.

Where the successor shall be a brother or sister of the father or mother, or a descendant of a brother or sister of the father or mother of the predecessor, a duty upon the value of the succession of .... £5 per cent,

Where the successor shall be a brother or sister of the grandfather or grandmother, or a descendant of a brother or sister of the grandfather or grandmother of the predecessor, a duty upon the value of the succession of ...... £6 per cent.

Where the successor shall be in any other degree of collateral consanguinity to the predecessor than is hereinbefore described, a duty upon the value of the succession of ... £7 per cent.

Where the successor shall be a stranger in blood to the predecessor, a duty upon the value of the succession of .... £10 per cent.

Exemptions from the foregoing duties: –

All successions given to, or in trust for, or which shall devolve upon, or be acquired by the husband or wife of the predecessor.

THE CLIMATE OF NEW ZEALAND COMPARED.

TABLE OF POSITIONS.

LATITUDE, LONGITUDE, HIGH WATER, AND TIDE RANGE

ITINERARY,

THE DISTANCE FROM AUCKLAND TO

| MILES
Ahipara..... | 192
Aotea ...... | 99
Adelaide ... | 1800
Canterbury ... | 680
Coromandel | 41
Drury ... | 24
Henderson's Mills | 12
Hiruharama | 200
Hobart Town ... | 1300
Howick ... | 12
Kaitaia | 193
Kaukapakapa | 26
Kawhia ... | 104
Katikati ... | 95
Kerikeri ... | 150 & 199
Little Muddy Creek | 18
London | 16,000
Lucas' Creek | 9
Mahurangi ...... | 30
Maketu ... ...... | 130 & 156
Mangapai... | 92
Mangawia... | 60
Mangungu | 153
Matakana... | 38
Mauku Bridge ...... | 34
Maunga whare | 110
Mangonui... | 174 & 240
Melbourne | 1400
Napier ......... | 401
Nelson ......... | 520
New Plymouth ... | 140 & 199
Ngungura... | 116
Newmarket | 2
North Shore ...... | 1.1/2
Omaha ... ... | 44

| MILES
Onehunga... | 6
Orewa | 25
Otahuhu ... | 9
Otawhao ... | 95
Otago | 870
Opotiki | 183
Panmure ... | 8
Papakura ... | 20
Paihai | 183
Poverty Bay | 273 & 315
Raglan | ... 70 & 81
Rangitakia | 220
Russell | 138
St. John's College | 6
Sydney ...... | 1200
Taraire | 156
Tarawera | 190
Taupiri | 70
Tauranga ... | 115 & 142
Te Tarata... | 107
Turanga ... | 273 & 315
Waikato River ... | 46
Wade ...... | 16
Waimate ... | 160
Waipu | 65
Wairoa, | 26
Waitemata Mills... | 14 & 26
Waitetuna | 90
Waiwera ... | 24
Wangarei... | 95
Wangaroa... | 186 & 224
Whau Bridge | 7
Wellington | 500
Whakatane | 163
Whangaruru | 151

1 The same duty as on an Inland Bill of the same amount and tenor.

2 The same duty as on an Inland Bill of the Same amount and tenor.

3 The ad valorem duties payable upon a conveyance calculated on the consideration by way of premium expressed therein.

4 Both the ad valorem duties payable upon a conveyance according to the consideration therein expressed, and a lease in consideration of a rent of the same amount.

5 The same duty as for a conveyance for the sale of lands for a like sum the consideration of such transfer.

ADVERTISEMENTS.

ADVERTISEMENTS.

Conditions of Use

By their use of these ebooks, texts and images, users agree to follow these conditions of use:

These ebooks, texts and images may not be used for any commercial purpose without permission from the University of Auckland Library.

These ebooks, texts and images may not be re-published in print or electronic form without permission from the University of Auckland Library. However, educators are welcome to print out items and hand them to their students.

Users are not permitted to download our ebooks, texts, and images in order to mount them on their own servers for public use or for use by a set of subscribers. Individuals and institutions can, of course, make a link to the copies at ENZB, subject to our conditions of use. It is not in our interest or that of our users to have uncontrolled subsets of our holdings available elsewhere on the Internet. We make corrections, add tags, add images, etc. on a continual basis, and we want the most current text to be the only one generally available to all Internet users.

These texts can potentially be used as the basis for additional TEI tagging or for some other etext or ebook project, but we ask that you let us know before you start, so that we can coordinate work on that text and make sure that we are not working on it simultaneously. We would like a copy of the improved text for our collections.

Request for permission form